

ဂျာမိးဂုတ်ထူတမာခင်,လဝ်း

ACTS

၁

လဝ်းယေ,သုခိုခိးဂျာ,မိုင်းဂါင်ဂျာင်

- ၁ ကျင်းထော့,ဗီလု။ လွင်းတၢင်းကခိင် လဝ်းယေ,သု
- ၂ လျှိုတ်းခလးသင်,သွခိင်ပခိင် တော့,ထိုင်ဂ္ဂတ်းမိုင်းဝခိးကခိင်မခိးလဝ်းကဝ်တၢင်း ဝိလိုလ်,မူတ်းလၢင်,လဝ်းသင်,လၢတ်းပုံတီးတမာခင်,လဝ်း ကခိင်မခိးလဝ်းလျိုတ်းဂိပ်းကဝ်လျိုင်းခခိင်သေယဝ်။ လံးခါမ်,တၢင်းကခိင်ကဝ်ခိုခိးဂျာ,မိုင်းခခိင်လိုင်။ ဂပ်လီ,ယၢင်,တီမ်,လိဂ်းဗိုခိင်ကွခိင်တၢင်းခခိင်ပုံယဝ်။
- ၃ မခိးလဝ်းခခိင် လံးခါမ်,တၢင်းတၢ်သေယဝ် ခခိင်ပျးတူဝ်မခိးလဝ်းတီးခခိင် သီ,သိပ်းဝခိးတီမ်တီမ်ခလး ဂျးလၢတ်းလွင်းတၢင်းကခိင်လၢပ်းသီင်,ဂခိင်တၢင်းမိုင်းတြးပီခိင်လဝ်းလျိုင်းခခိင် သေခလး;ကဝ်တၢင်းသၢဂ်းသေ,ကခိင်မခိးကခိင်ခိုင်, ခခိင်ခေ,ခခိင်ပျးလွင်းကခိင် မခိးလဝ်းကသၢဂ်းလိပ်းယူ,ခခိင်ခေ။
- ၄ မခိးလဝ်း ယူ,လူလ်းဂခိင်တၢင်းခခိင်သေယဝ် သင်သွခိင်ပခိင်ခဝ် လွင်းမိုင်းတြးပီခိင်လဝ်းကျး။ မိုင်းကခိင်မခိးလဝ်းဂိခိင်လူလ်းခဝ်ယူ,ခခိင်လိုင် မခိးလဝ်း သင်လၢတ်းတီးခဝ်ခလးဝး။- ယၢ,ပေကွဂ်,သေဂျးခိး ဝီင်းယေ,ရသလီမ်, ဂျးလူးခွခိင်, ပုံထျးသုကျးလူးပေးလဝ်း;ကခိင်ပုံဂတိုဝ် ကခိင်သုလံးခိးဂျးတီးဂခိင်ခခိင်
- ၅ တၢ။ ယုင်းဂျာခိင်, ပခိင်ပပုံတိုလၢမ်, ခခိင်ခခိင်ကျး။ သူလမ် ကမ်,ပေးဂိုင်ပေးခခိင်ခိး တၢဂ်းလံးခါမ်,ပပုံတိုလၢမ်,ခခိင်ပိလိုလ်,မူတ်းလၢင်,လဝ်းကျး။ ဝး
- ၆ ခခိင်,ခခိင်ကျး။ ခဝ်ခခိင်ကျးလူဂခိင်တုမ်ဂခိင်သေယဝ်လဝ်းထၢမ်ခလးဝး။- လဝ်းဂျး မိုင်းလိဝ်ခခိင်လဝ်းဂျးတၢဂ်းခိးခခိင်မိုင်းတီး ဂျးခိင်မိဝ်းကိသရေ,လ တၢင်းလံးခါမ်,မိုင်းကခိင်ဝးခခိင်,ခခိင်လိုင်။
- ၇ မခိးလဝ်းကျးလၢတ်းခလးဝး။- ကခွါင် ကခိင်တၢဂ်းလံးဂျးခိင်,ဂျးလူ ကခိင်ပေးလဝ်း ကဝ်တခိးခွင်းမခိးလဝ်းခလး; လီ,ယၢင်,ပုံလျိုင်းခခိင် ကမ်,မီးတီးသု။ ခခိင်ဝးခခိင်သေကျး မိုင်းကခိင် ဝိလိုလ်,မူတ်းလၢင်,လဝ်း လူလ်းမေးဂျးခခိင်သုခခိင်လိုင်။ သုတၢဂ်းလံး; ဂျးခါမ်,ကဝ်ဂျးတခိးခခိင်ခလး; သုတၢဂ်းပီခိင်သၢဂ်းသေ,ဂပ် လျှိုတ်းဂျးခိး ဝီင်းယေ,

- ရသလီမ်, တၢင်း မိုင်းယုတ တၢင်း မိုင်းသမးရိတော့,ထိုင်ဂ္ဂတ်းတီးသုတ်းလိခိင်မိုင်းပုခိင်ကျး။ ဝး
- ၉ ခခိင်,ခခိင်သေယဝ်။ ခခိင်မိုင်းကခိင် ခဝ်ယၢင်းတိုဂ်လူတူလ်းယူ,ခခိင်လိုင် မခိးလဝ်းခါမ်,တၢင်းကခိင်မွတ်,ဂျး; ဂျးကဝ်မခိးလဝ်းသေခလး; ခခိင်ဂျး,ဂျးခခိင်ဂါင်ဂျာင်ပုခိင်သေယဝ် လပုံတၢခခိင်ဂျး,သေကျး။
- ၁၀ ခခိင်မိုင်းကခိင် မခိးလဝ်းခခိင်ဂျး,လိုင်ခခိင်,ခခိင်ခလး; ခဝ်ယၢင်းတိုဂ်မုင်းတူလ်းဂျးခခိင်ဂါင်ဂျာင် လေးလေးလွတ်,လွတ်,ယူ,ခခိင် ဂျးခခိင်သွင်ဂေ့ ကခိင်ခခိင်မေးခခိင်ခခိင်;ကခိင်ခခိင်,ကခိင်ခခိင်ခခိင် ဗုတ်
- ၁၁ ပေး,မေးဂျးတီးဂျးခခိင်ခလးလၢတ်းဝး။- ဂျးဂျးလၢ,လိခလး ခဝ်ဂျးလ်း; ဂျးတၢင်းသင်ခလး; သုလုဂ်းယူ, မုင်းတူလ်းယူ,ဂျးခခိင်ဂါင်ဂျာင်ခခိင်။ လဝ်းယေ,သု ကခိင်ဗၢတ်,ယၢခခိင်တၢင်းသုခလး; ခါမ်,တၢင်းကခိင်ကဝ်ခခိင်ဂျး,ဂျးခခိင်ဂါင်ဂျာင် ပုခိင်ခခိင်လိုင်ခခိင်,ကခိင်မခိးလဝ်း; ခခိင်ဂျး,ဂျးခခိင်ဂါင်ဂျာင်သိုဝ်းခခိင်တီးတၢသုခခိင် မခိးလဝ်းသမုခိခိးတၢဂ်းလူလ်းမေးထီင်းပွဂ်;ခခိင်;လူးခခိင်,ကျး။ ဝးခခိင်,ခခိင်ကျး။

လျိုင်းဂိပ်းကဝ် မၢတ်းထီ

ဂျးခါမ်,ကရု, ယုတကိသဂျးရေ,ကတို

- ၁၂ မိုင်းခခိင် ခဝ်လုဂ်သေဂျးတီးလွံ ကခိင်လံးဂျးဂျးလိုင်; လွံသခိင်,လုခိင်, ကခိင်ခါင်းတၢင်းဂံယၢခခိင်ခခိင်တၢင်း ဝီင်းယေ,ရသလီမ်, ပၢတ်းခခိင်;ခခိင်သေခလး ခခိင်မိုင်းဂျး,လူးဂျးတီး ဝီင်းယေ,ရသလီမ်, ကျး။ မိုင်းကခိင်ဂ္ဂတ်းထိုင်ယဝ်ခခိင်လိုင်ခခိင်ခခိင်ဂျး,လူး ဂျးတီးလုဂ်းဂျးဂျးခခိင် တီးကခိင် ပေ,တရု,ယၢ,ဂုပုံ။ ယုင်းဂျာခိင်, ကခိင်,တရေ, ဗီလိဝ်ပု ထုင်းမၢ ပျးထေးလခမၢ မၢတ်းခထ, ယၢ,ဂုပုံ ကခိင်ပီခိင်လုဂ်းလံးကျး,လခမေ, သီမုခိင်, လေ,လုတို။ ယုတ ကခိင်ပီခိင်ခခိင်လံးယၢ,ဂုပုံ။ ခဝ်ယူ,သဝ်းခခိင်ကျး။
- ၁၃ ခဝ်တၢင်းသီင်းတၢင်းလူင် ဗုခိင်ခခိင်ခခိင်လုဂ်းသုးတွင်းပထခေ, လူလ်းဂခိင်တၢင်းခမးယိင်းတၢင်းလံးဂိဂ်,တၢင်း မေးရိ ခမးလဝ်းယေ,သု။ တၢင်းခခိင်လံးလဝ်းလိုင်ခခိင်ကျး။ မိုင်းခခိင် ပေ,တရု လုဂ်

လုဂ်းဂျးခွဲးဂၢင်တခပးလဝ်း; ကခင်လူဂခင်တုမ်ဂခင်
 ယူ,တီးလိဝ် မီးပၢဂ်,ပံသၢဂ်းခိုင်;လမ်လမ်လိုင်:
 ၁၆ ခခေ်သေခလးလၢတီးဝါး;- ပီးခွဲးခဝ်ဂူလ်း၊ တီး
 ခွဲးဂျးလိဂ်; ကခင်ဝိလိဂ်,မူတီးလၢင်,လဝ်းဂၢင်
 တင်းသုဂ်း တျးပိတုံ ပျးတိဂ်;ဝံလွင်း; ယုတဂ်
 သဂျးရေ,ဂူတုံ၊ ဂျးဂၢခင်ခခေ်ပခင်သီခင်း;တၢင်း
 ခဝ်လိုင်;ကခင်တိုကဝ် လဝ်းယေ,သု ခခေ် ယင်း
 ၁၇ ကမ်,လံးတီမ်ထူခင်း;ခလးတၢင်းကမ်,လံးယူ,။ ဂျး
 ခခေ် လံးခါမ်,တၢင်းကခင်ခေ်ကခင်,ခဝ်;ပျးဂူမ်း
 လူလ်းဂခင်တင်းဂုဂ်းခလး; လံးကခွၢင်ခွဲးကမူလဝ်း
 ၁၈ ယဝ်။ ဂျးခခေ် ကၢင်တင်းငိုခင်းကခင်လံးမး; ဂွပ်
 ပိုင်;ကမူကခင်ကမ်,တြးခခေ်သေယဝ် သိုဂ်ကဝ်
 လိခင်ခွၢင်ခိုင်;ယဝ်လင်, လူပံပၢဂ်းခိတ်းတူဂ်းသေ
 ၁၉ ယဝ် တွင့်တီဂ်,ခလး; သံ;မခင်းကွဂ်,ယဝ်။ လွင်း
 တၢင်းခခေ်လိုင် ဂူခင်းကခင်ယူ,ဂျးခွဲးဝီင်းယေ,ရ
 သလိမ်, တင်းသီင်းတင်းလူင်ဂူခလး; လွမ်းခခေ်,
 ဂွၢမ်းဇဟု,သျးခခေ် ခဝ်ဂွင့်ဂွၢင်လိခင်ခခေ်ဝါး;-
 ကခေ,လတမ၊ ဝါးခခေ်ကေး။ ကထိဂ်;ခပ,မခင်း
 ၂၀ လမ်း၊ ဂွၢင်လိခင်လိုင်;တီး၊ ဝါးခခေ်ကေး။ ကခင်တီမ်;ဝံ
 ခွဲး ဂျးခခေ်သျးလၢမ်, ခလးဝါးလမ်း;- ဂျးတီးကခင်
 မခင်းယူ,ခခေ် ပီခင်တီးကခင် ဂူခင်းသိတ်,ဂူခင်း
 ယီခင်သေဂမ်းလူလ်း။ ယျးပေဂျးမီးဂျးဂၢခင်ယူ,
 သေဂမ်းလူလ်း။ ကရျ,မခင်းဂေး; ဂျးပိုင်ခင်း;တၢင်း,ဂျး
 ၂၁ လံးသေဂမ်းလူလ်း; ဝါးခခေ်,ခခေ်ကေး။ ပိုင်;ခခေ်ခလး
 ဂုဂ်းလိုင်;ဂီပီးကဝ်သေဂျးဂျး ဂျးခွဲးခဝ်လိုင်;ကခင်
 ဂျးတီးဂျးဂျးတီးသေ;ဂူမ်းလူလ်းဂခင်တင်းဂုဂ်း ခွဲးခိုင်,
 ဂျးလၢဂျာခင် လဝ်းယေ,သု ဂျးမးခဝ်;ကွဂ်,လူလ်း
 ၂၂ ဂခင်တင်းဂုဂ်း၊ လူလိမ်မိုင်;ခိုင်,ကခင် ယုဂ်းဂျာခင်,
 ပခင်ပဝ်တိုလၢမ်, တေ့,ထိုင်ဂွတ်;ဝခင်းကခင် မခင်း
 လဝ်းဇာတ်,ယၢခခေ်တင်းဂုဂ်းခလး; ခါမ်,တၢင်း
 ကခင်ကဝ်ခိုခင်း;ဂျးဂျးခိုင်ပုခခေ်ခခေ်၊ ဇုးလုတ်တၢင်း
 လံးပီခင်ဂျးဂၢခင်တၢင်းလံးခါမ်,သၢဂ်;သေ, လူလ်း
 ဂခင်တင်းဂုဂ်း ခွဲးလွင်း;တၢင်းကခင်မခင်းလဝ်းလုဂ်
 ဂျးတၢင်းတံခိုခင်းလိဝ်;ခခေ်၊ ဝါးခခေ်,ခခေ်ခလး။
 ၂၃ ခဝ်လင်,ကဝ်ဂူခင်းသွင်ဂျးဂၢခင်မီးလိုင်;ဝါး ယုဂ်းသီပု
 ကမ်,ခခေ် ပျးသပ၊ ဝါးလင်ကခင်လံးလိုင်;မို့,
 ၂၄ ယုသတု၊ ကိဂ်,တင်း မၢတ်;ထိ၊ သေယဝ်သုးတွင်း
 ခလး;ဝါး;- ကွဂ်;၊ လဝ်းတြးကခင်ဂူဂခင်ဂူဂ်လုံ
 ၂၅ ဂူခင်းတင်းသီင်း;တင်းလူင်ခခေ်တီးခါး;။ ခွဲးခဝ်သွင်
 ဂျးခခေ် ခီခင်းတေ့;ခခေ်ပျးပခင် ဂျးဂၢခင်လဝ်းဂုဂ်း
 လိုင်;ဂီပီးကဝ် ဂျးလံးခါမ်,ကဝ်ကရျ, ထမ်,မၢတြး၊
 တင်း ကရျ,တမာခင်,လဝ်းခခေ် သေဂမ်းတီးခါး;။
 ၂၆ ဝါးခခေ်,ခခေ်ယဝ်လင်,ခဝ်တူဂ်းလျးဂွဂ်;ခလး; မၢတ်;ထိ

လံးလျးဂွဂ်;ခလး; မခင်းလံးခဝ်;ပျးဂူမ်းလူလ်း;ဂခင်
 တင်းတမာခင်,လဝ်း; သိပီးကိတ်းပျးလိုင်;ခခေ်ကေး။

J

ဝိလိဂ်,မူတီးလၢင်,လဝ်းဂျးလူင်းမး

၁ မိုင်;ကခင်ဂွတ်;ထိုင် ဝခင်းပွဲး ပီခင်,တေ,ဂုဂ်တေ,
 ခခေ်၊ ခဝ်တင်းသီင်း;တင်းလူင် လူဂခင်တုမ်ဂခင်
 ၂ ယူ,တီးလိဝ်ကေး။ မိုင်;ခိုင်,ခခေ် သီင်ကခင်မိုင်
 ခခေ်,သီင်လူမ်းဗိဝ်ဂွင်ခခေ် လုဂ်သေဂျးခိုင်ဂၢင်
 ဂျာဝ်တူဂ်းမးဂမ်းလိဝ်ခလး; တီမ်ဂျးခင်းကခင်ခဝ်ခခေ်;
 ၃ ယူ,ခခေ်ကေး။ မိုင်;ခခေ် လိခင်ကခင်မိုင်လိခင်
 ဇုးခခေ် တီဂ်,ဂီ;ဇုတ်;ပေ့,မးခလး; ဂျးတီးသဝ်း
 ၄ ယူ,ဂျးခိုင်ခဝ်ဂုဂ်းဗိဝ်ဂွင်မခင်းကေး။ မိုင်;ခခေ်
 ဂမ်းလိဝ် ခဝ်တင်းသီင်း;တင်းလူင်လိုင်;ခခေ် တီမ်ဝံ
 တင်း ဝိလိဂ်,မူတီးလၢင်,လဝ်း;ခလး;ဂျးခခေ်,ကခင်
 ဝိလိဂ်,မူတီးလၢင်,လဝ်း; ပခင်ကခွၢင်ခခေ်၊ ခဝ်
 ကွခင်ဂခင်လၢတ်; ဂွၢမ်းဇဟု,သျး,တၢင်း,လိုင်;တၢင်း,
 ၅ ပိုင်ကေး။ ခိုင်,မိုင်;ခခေ် ဂူခင်းမိဝ်ယုတ ကခင်ဂူဂ်,
 သေ,ဂူဂ်ယမ်တြးလိုင်;ခခေ် လုဂ်သေဂျးတီးဂျး
 လီခင်ဂျးတီးဇဟုဂၢင်ဂျာဝ် ကွခင်ဂခင်မးမီးယူ,ဂျး
 ခွဲး ဝီင်းယေ,ရသလိမ်, ခခေ်ကေး။
 ၆ ဂူခင်းခခေ်ခေ့, ကခင်မးလုဂခင်တုမ်ဂခင်လိုင်;ခခေ်
 ခဝ်လံးငိုခင်းဂျးမး ကခင်တမာခင်,လဝ်း;လိုင်;ခခေ်
 လၢတ်;ခခေ် ပီခင်ဂျးမးဇဟု,သျး,ခဝ်ဂုဂ်းဗိဝ်ဂွင်
 ၇ မခင်းခလး; ခဝ်ဂျးတီးမိုင်ခိုင်လုံယူ,ကေး။ ခဝ်တင်း
 သီင်း;တင်းလူင် ကါမ်းဇဟု,လူင်လၢင်ခလး; ဂွင်လုံ
 ယုဂ်းလုံယူ,သေယဝ် ခခေ်,ဂခင်ဂခင်လၢတ်;ဂခင်
 ခလး;ဝါး;- တူလ်းလူ၊ ခဝ်လိုင်;ကခင်လၢတ်;ဂျး
 ယူ,တေ့;လိဝ်ခခေ် ပီခင်ဂူခင်းမိုင်;ဂျး,လိခလး ကမ်,
 ၈ လွဲးဂျး။ ဂျးမးကခင်ဂုဂ်းလံးငိုခင်းတီး;ခဝ်ခခေ် ပီခင်ဂျး
 ဇဟု,သျး,ဂုဂ်း ဂုဂ်းဗိဝ်ဂွင်;မခင်းခခေ် ပီခင်လွင်း
 ၉ တၢင်းလိုင်;ခခေ်,ဂျးခခေ်။ ဂုဂ်းပီခင်ဂူခင်းမိုင်;ပျးထိ၊
 မိုင်;ခခေ်,တီ၊ မိုင်;ကေး,လၢမ်၊ မိုင်;ခခေ်,သေ့;ပေးတျး၊
 မိုင်;ခခေ်,တီ၊ မိုင်;ခခေ်,တီ၊ မိုင်;ခခေ်,တု၊
 မိုင်;ကေး,သီ၊ မိုင်;ဇဟု,ဂျး၊ မိုင်;ပမ်,ဇုလိ၊ မိုင်;
 ၁၀ ကေး,ဂီဝ်တု၊ ကိဂ်,တင်း ဂူခင်းကခင်ယူ,ဝါခင်းခခေ်;
 ခလး;ပၢင်, မိုင်;လိပု ကခင်လၢပ်;သီင်,ဂခင်တင်း
 ဝီင်းဂုဂေ့,ခခေ်, တင်းခီဂ်,ကခင်လုဂ်သေဂျးတီး;ဝီင်း
 ဂူဂ်းမ မးကမ်,လွဲးဂျး။ ပီခင်ဂူခင်းယုတ သေကမ်,
 ၁၁ ဝါး၊ ပီခင်ဂူခင်းခဝ်;ဇဟု,သျး,သေကမ်,ဝါး၊ ဂူခင်းမိုင်;
 ဂရေ,တေ့,၊ ဂူခင်းမိုင်;ကေး,ဂျးပျး၊ သေကမ်,ဝါး။

ရှမ်းလုံးနယ်ဒေသခံ ကပ်တင်းခြား၊သား၊ရှမ်း ရှား
 မိန်းမိန်းလေး၊ ရှေးလတ်၊ လွင်းတင်းကန်လီ
 ၁၂ ကမ်း၊ ခပ်တင်းသိုင်းတင်းလူင်လှိုင်းခေခေ ကမ်း
 လူင်ကမ်းလင်းလေး၊ မီးလှိုင်းကန်ကမ်း၊ပွင်၊ကမ်း၊
 ၁၃ လင်းသေယပ် ရှေးခိုင်း၊လေး၊ရှေးခိုင်း၊ တွင်းထာမ်
 လတ်၊လှိုင်းခေခေ၊ဝေး၊- လွင်းတင်းခေ ဝိခေ
 လွင်းတင်းလှိုင်းခေခေ၊ရှိုဝ်၊ ဝေးခေခေ၊ခေခေ။ နမ်း၊
 ဖွင်းရှေး၊သေသွမ်းလေး၊ဝေး၊- ခပ်လှိုင်းခေ မင်း
 လင်း၊ဝိယပ်၊ ဝေးခေခေ၊ခေခေ။

ပေ,တရုရှေးလတ်,လွင်း,လင်း,ယေ,သု

၁၄ မိုင်းခေခေ ပေ,တရု ကိုင်း,တင်း တပေးလင်း၊ သိုင်း
 ကိုင်းပေးလှိုင်းခေခေ။ လှိုင်းလှိုင်းသေလေးကပ်တင်း
 သိုင်းကန်ယပ်,ခေ, ရှေးလတ်,တိုင်းခေခေခေလေး၊
 ၁၅ ဝေး၊- ရှေးခေခေယုတ ကိုင်း,တင်း ရှေးခေခေယု,ရှေး
 ခေခေ ဝိင်းယေ,ရှေးလင်း, တင်းသိုင်းတင်းလူင်ခေ
 ကိုင်း, သူမာတိုင်းဝိတွင်းဝိတွင်းတင်းခေခေလေး၊ ထွမ်း၊
 ၁၆ ကပ်တင်းခေခေလေးလေးလွတ်,လွတ်,သေခေခေ။ ခေခေ,
 တေးလင်းခေ ဝိခေခေခေ,ရှေးခေခေခေ,ရှေးခေခေလေး၊ ခေ
 လှိုင်းခေ မင်းလင်းယု, မိုင်းခေခေခေခေ,ကန်သုထင်,
 ၁၇ ခေခေ ကမ်း,လှိုင်း။ လွင်းတင်းခေခေလင်း ဝိခေလွင်း
 တင်းကန်ပေးခေခေခေယု,ယုင်းကေ,လ ရှေးလတ်,
 ၁၈ ဝိခေခေယပ်။ ကန်ရှေးလတ်,ဝိခေခေခေလေး,ဝေး၊-
 ၁၉ ခေခေ ဝိခေခေခေခေ,တိုင်းဝိခေခေခေ,ဝေး၊- ခေခေ,လှိုင်း
 ခေခေခေခေခေ။ ခေခေခေခေခေခေ,ခေခေခေခေခေ
 ၂၀ ခေ
 ၂၁ ခေ
 ၂၂ ခေ

တိုင်းခေ,မာ,လှိုင်း,သိုင်းထု,ဝေး,ခေခေ ခေခေ
 ၂၃ ခေခေ တိုင်းလှိုင်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ခေ
 ၂၄ ခေ
 ၂၅ ခေ
 ၂၆ ခေ
 ၂၇ ခေ
 ၂၈ ခေ
 ၂၉ ခေ
 ၃၀ ခေ
 ၃၁ ခေ
 ၃၂ ခေ

၃၁ ကွက်,မားဂျားခင်းလိုဝ်ခိုဝ်းမခင်းလေး ကပ်တင်,ဂျား
 ခိုဝ်ပလင်,မခင်းကျေး။ မခင်းဂုဏ်လွင်းတီးဂိုင်း
 ခခေဝ်ဝ် ကွခင်းတင်းယူ,သေလေး ကပ်တင်းကခေ,
 ဂတမ်,သုလှာခင်, ဂျေးလတ်းဝ် လွင်းကခေဝ်
 လင်းခရိုလ် တက်လုဂ်ခိုခင်းခခေခလေးဝ်း-
 ဝိလိုလ်,မခင်းလင်းခခေ ဂမ်,ခမ်,တင်းကခေ
 ပီတီးဝ်ဂျားခင်း မိုင်းမားဂျေး။ ခိုဝ်မခင်းလင်းကျေး
 ၃၂ ကမ်,ဂွတ်းထိုင်တင်းကခေတူ,ကခေခင်း၊ ဝါး
 ခင်,ခေကျေး။ လွင်းကခေတြေးပီခင်လင်း ဂျားလင်း
 ယေ,သု လုဂ်ခိုခင်းယဝ်ခခေ ဂုင်းဂျားမီးလိုဝ်းခေ
 ၃၃ ပီခင်ကျေးကခေခမ်,သက်သေ,ကျေး။ ပိုဝ်းခေခလေး
 မခင်းလင်းလ်းခမ်,တင်းကခေယုဂ်ယွင်းဝ် ဂျားတီး
 ဖေ,ခွါခိုဝ်းတြေးပီခင်လင်း လိုဝ်ခင်,ခခေခလေး
 လ်းဂတီကခေဂိုင်း,ဂခေတင်း ဝိလိုလ်,မူတ်းလင်,
 လင်း ဂျားတီးပေးလင်းခခေယဝ်လင်း, သွခင်း
 လေး,တင်းကခေသုလ်းဂူ လ်းခင်းခေကျေး။
 ၃၄ တျးဝိတ် ကမ်,ခိုခင်းဂင်ဂုမ်, ခင်းဝါးခခေသေကျေး
 မခင်းဝါး- ထျ,ဝရုတြေးလတ်းတီးဂပ်ခါးခလေး
 ၃၅ ဝါး- လုဂ်ကခေဂပ်ကမ်,ပီ,ကပ်ဂရခမ်,သု,မိုးတင်း
 လ်း ချးဝ် ဂျားပီခင်တီးတင်,တခင်းခင်းခခေလိုင်း
 ခင်းယူ,ဂျားတီးဖေ,ခွါဂပ်တျ။ ဝါးခင်,ခေကျေး။
 ၃၆ ပိုဝ်းခေခလေး လွင်းကခေတြေးပီခင်လင်းကပ် လင်း
 ယေ,သု ကခေသုကပ်ကွတ်,ဝ်ဂျားခိုဝ်သပ်လင်းဝါး
 မိုင်းခခေ ခခင်းဝ်ခင်းကရု,လင်းခရိုလ် ကိုက်,တင်း
 ကရု,လင်းကခေကုပိုဝ်,ခခေခခိုင်း ဂျားမိုင်းလိုဝ်ခိုဝ်း
 ကိုသရေ,လ တင်းသိုင်းတင်းလုင် မတ်းတွင်းဝ်လီ
 ၃၇ လီလင်းခင်းတျ။ ဝါးခင်,ခေကျေး။ ခပ်လိုဝ်းခခေ
 လ်းခင်းခင်းခခေသေယဝ်။ မီးဂွင်လုဂ်ကခေမံးဂွခေ
 ခလေးတွင်းထမ် ပေ,တရုတင်းတမာခင်,လင်းတင်,
 ဂျေးလိုဝ်းခခေခလေးဝါး- ပီးခခေခခပ်ကုလ်း၊ ဂုင်း
 ခါးတေလ်းဂိုတ်းလိုဝ်ခခေ,ဂိုဝ်ခါး ဝါးခင်,ခေကျေး။
 ၃၈ ပေ,တရု ဂျေးလတ်းခလေးဝါး- ပုခင်းလွင်းခင်,
 ဂိုဝ် တက်လွတ်းကပျိုတ်းလိုင်း သုခင်းလုလ်းမံးလု
 ခလေး ခမ်,ကပ် ပပုတီလမ်, ခင်းခေ,မုလိုဝ်းသိုင်း
 လင်းယေ,သုခရိုလ် ဂျေးဂျေးဂျေးတျ။ ပေးဂိုတ်း
 လိုဝ်ခခေ,ခခေခခိုင်း သုတက်လ်းခမ်,ကပ်သုဂျေး
 ၃၉ လုးဝိလိုလ်,မူတ်းလင်,လင်းကျေး။လွင်းမခင်းလမ်း
 ဂတီလင်းခခေ လပ်းသိုင်း,ဂခေတင်းသု ကိုက်,တင်း
 လုဂ်းလင်းသု တင်းဂုခင်းကခေဂိုတ်းသိုင်းတင်း
 လုင် ကခေတြေးပီခင်လင်းဂုင်းထျ,ဝရုတြေး တက်
 ဂွင်ကပ်ခခေကျေး။ ဝါးခင်,ခေကျေး။
 ၄၀ လိုဝ်သေခခေ မခင်းကပ်တင်းခင်းတင်,လိုဝ်တင်,
 ကခေခခေခေ, ခမ်,သက်သေ,ခလေး တိုက်းယုင်း
 ခပ်ခခေခလေးဝါး- ခေ,ခွတ်းကပ်တူပ်လင်းဂပ်,

၄၁ သေ ဂျားခင်းဂုခင်းမိုင်းကခေလုဂ်လုဂ်လုဂ်လုဂ်
 ဝါးခင်,ခေကျေး။ ခပ်လိုဝ်းကခေကပ်ခင်းခခေ
 သု,လုလီလီလီခင်းခင်းခခေကျေး ခမ်,ကပ် ပပုတီ
 လမ်, ကျေး။ ခင်းဝခင်းခခေ ခပ်ကခေ,ဂုခင်း
 ကခေခင်းမား မီးသမ်ဂိုင်းလမ်လမ်ကျေး။

**ဂုခင်းယုမ်,မတ်းတင်းလ်း
 ဂိုတ်းမိုက်းသဂျု,ယုလုလုဂ်းဂခေ**

၄၂ ခပ်ခမ်,ကပ် တင်းကခေတမာခင်,လင်းသင်,သွခေ
 ပခေ။ တင်းကခေဂိုတ်းမုဂ်ဂိုတ်းလိုင်း၊ တင်းကခေ
 မိုတ်းဂိုခင်းခင်းမုခင်း တင်းကခေဂိုတ်းပထခေ,လုလု
 ၄၃ ခခေသေ,သေ,ကျေး။ ဂွပ်းပိုဝ်းတမာခင်,လင်းလိုင်း
 ခခေ ဂိုတ်းခခေပျုလွင်းတင်းကခေလီကခေ ကိုက်,
 တင်းခေမိုက်းလင်းခခေ,ခခေခေ,ခလေး တင်းကခေ
 ကခေကျေးဂုင်ခေ တုဂ်းဂွတ်းထိုင်ဂျားခိုဝ်ဂွပ်လု
 ၄၄ ခပ်ဂျေးကျေး။ ခပ်လိုဝ်းကခေယုမ်,မတ်းတင်း
 သိုင်းတင်းလုင်လိုင်းခခေ ဂိုတ်းမုဂ်ဂိုတ်းလုမ်းတီး
 လီဝ်ဂခေသေခလေး ကွမ်,လွမ်ခခေခခေ လ်း,ဂိုခေ
 လွမ်းဂခေ ဂျားခင်,ကခေတူပ်လင်းဂပ်,မီးခခေကျေး။
 ၄၅ ခပ်ခမ်,ကပ်လု,ခင်းလင်း ကခေတူပ်လင်းဂပ်,ပိုင်း,
 ခခေသေယဝ် ခခေခေ,ပခေခခေ လွမ်းခင်း,ဂျား
 ၄၆ ကခေခပ်လု,ခခေ ဂုင်းခခေဂုင်းမခင်းကျေး။ ခပ်လု
 ခခေတုမ်ခခေခင်းပိုမ်မာခင်,လင်း ဂျားမိုင်းဂျားဝခင်းကျေး။
 ခပ်မိုတ်းခင်းမုခင်း ဂိုခေလွမ်းဂခေဂျားတီးဂိုခင်းခပ်
 ခလေး မီးဂွင်လုဂ်ကခေခပ်သုလုမ်းသိုင်းမုခင်းပျု,
 ၄၇ ခခေသေယဝ် ဂိုခေတင်းဂိုခေတင်းခင်းခပ်ယု,
 ယွင်းယေးတြေးပီခင်လင်းယု, လ်းခေ,လ်းတျား
 တီးဖေ,ခေ,ဂျေးဂျေး တင်းသိုင်းတင်းလုင်ယု,ကျေး။
 ခပ်လိုဝ်းကခေဂွတ်းထိုင် တင်းကခေခေ,ခွတ်းကပ်
 ခခေကျေး မီးဂျေးဝခင်းကျေး။

၃

ပေ,တရုဂျေးဂုခင်းတိုခေတံာ်ဂိုခေခင်း

၁ ခင်းခင်း,ခေ,ဂျေး, ဂခေဂိုတ်းသုးတွင်းပထခေ,ကခေ
 ပီခေခင်း,ဂပ်းခေ,ဂျေး,ဂျေး,ခခေ။ ပေ,တရုတင်းယုင်းဂျေးခေ,
 ၂ ဂျေး,ခိုခင်းပိုမ်မာခင်,လင်းကျေး။ ပိုခင်းဂျေးကပ်ဂုခင်း
 ဂျေးခိုင်း ကခေတိုခေတံာ်လီမိုဝ်းခင်းတွင်းခေ,ခခေ
 မားခလေး ကပ်ခခေဝ်ဂျားတီးဂိုမ်းဖခင်းတူကခေလ်း
 လိုင်း ဖခင်းတူဂျေးလီ ခခေခေ,ဂျေး,ဂျေး,မခင်းလ်း
 ယွမ်းခမ်,ကပ် တင်းကခေဂုခင်းမားခိုခင်းပိုမ်မာခေ,
 ၃ လင်း ဖခင်းလွမ်းယိုခင်းမိုင်း,ခခေကျေး။ မိုင်း
 ကခေမခင်းဂုခေ ပေ,တရု တင်း ယုင်းဂျေးခေ, ခပ်;

မားခင်းပိတ်မာဇ်, လင်းယု,ခေခင်လိုင် မခင်းယုခင်း
 ၄ ခလးဝုး၊- ဇေးလွခင်းယိုခင်းမိင်,ကိတ်ခင်းခိုင်းသေ
 ၅ ဂမ်းခး၊ ဝုးခင်း,ခေခေ၊ မိုဝ်းခေခေ ပေ,တရ
 ၆ တင်း ယုဝ်းဂုာခေ, ယိုဝ်းတူလ်းမခင်းလေးလေးသေ
 ၇ ခလးလတ်းဝုး၊- ဂိုခေတူလ်းဂုဝ်းတု၊ ဝုးခင်း,ခေ
 ၈ ခလး မခင်းဂေးထိုင်,ဝုးတဂ်းလံးသေလိုဝ်းသေပိုင်
 ၉ ယဝ် ဝုးခေခလး၊ ဂိုခေတူလ်းတမာဇ်,လင်းသွင်ပုး
 ၁၀ ခခေခေဂေး၊ ပေ,တရ ဂေးလတ်းခလးဝုး၊-
 ၁၁ ဂပ်ကမ်,မီးငိုခင်းမီးခမ်း။ ဂုလ်းဂေးကခေဂပ်မီးခခေခေ
 ၁၂ ဂပ်တဂ်းပခေတီးမွဲဂေး။ ကိင်ပိုင်းခေး,မုလုဝ်းသိုင်
 ၁၃ လင်းယေ,သုခရိလု၊ ဂုခင်းဝိုင်းခေး,လရိတ် ခခေ
 ၁၄ ခလး လုဂ်ပံတင်းတု၊ ဝုးခင်း,ခေသေယဝ်၊ မခင်း
 ၁၅ ယိုဝ်းဂမ်ကပ်မိုဝ်းခွခေခွမခင်း ယုဂ်မခင်းလုဂ်းခလး
 ၁၆ တိခေမခင်း တုတိခေမခင်း သွင်ခွခေခခေ မီးဂိုင်း
 ၁၇ မုးဂမ်းလိဝ်ဂေး။ မခင်းဂေးဗုတ်းလုဂ်သေယဝ်
 ၁၈ ပံးတင်းဂု,ယု, ဂျဂ်းဝိခေယု, ယုင်းယေးတြေးပီခေ
 ၁၉ လင်းယု,သေခလး ခင်းဂေးခင်းပိတ်မာဇ်,လင်းလုလ်း
 ၂၀ ဂခေတင်းခပ်ဂေး။ မိုဝ်းကခေဂုခင်းတင်းသိုင်တင်း
 ၂၁ လုင် ဂုခေမခင်းပံတင်းခလး ယုင်းယေးတြေးပီခေ
 ၂၂ လင်းယု,ခခေခေ၊ ပိုဝ်းကခေခပ်ဂုလုင်းကခေမခင်းပီခေ
 ၂၃ ဂေးကခေယမ်းခင်း ဂေးတီးဂိုမ်းဗန်းတုဂုာင်းလိပိတ်
 ၂၄ မာဇ်,လင်းခလး ခမ်း,ကပ်တင်းကခေပိုခေ၊ ဇေး
 ၂၅ လွခင်းယိုခင်းမိင်,ခခေခေခလး ခပ်တင်းလံ၊ ကမ်း
 ၂၆ ခေး,လုင်လိုင် ခွင်လုယုင်းလုခေး,လုင်လိုင် လုလ်း
 ၂၇ လွင်းတင်းကခေပီခေမုးဂေးတီးမခင်း ခခေခေဂေး။

ပေ,တရ

ဂေးလတ်းပခေခပ်လိုဝ်းကခေလုတုမ်ဂခေ

၁ ခင်းမိုဝ်းကခေ မခင်းလင်းလွမ်းယု,ဂိုမ်း ပေ,တရ
 ၂ တင်း ယုဝ်းဂုာခေ, ယု,ခခေခေ၊ ဂုခင်းတင်းသိုင်တင်း
 ၃ လုင်ခခေခေး, ခုခေ,လီခေ,ဂု,လုးဂေးတီး,လခင်း
 ၄ ကခေလံးဂုင်ဂိုမ်းလိုဝ်း လခင်းသေးလမုခေ, ခခေခေ
 ၅ ဂေး။ ပေ,တရ ဂုခေသေယဝ် လတ်းတီးဂုခင်း
 ၆ လိုဝ်းခခေခေခလးဝုး၊- ဂုခင်းကိသဂေး,လ ခပ်ကိလ်း
 ၇ ဂိုတ်းသင်ခလး သုကမ်းလွင်းဂုခင်းဂေးခေ။ ဂိုတ်း
 ၈ သင်ခလး သုယိုဝ်းတူလ်းဂုဝ်းလေးလေးလွတ်,လွတ်,
 ၉ ယု, မိုခေခင်း,ဂုာင်း ဂုဝ်းကပ်တခင်းခွဝ်းတုဝ်လင်း
 ၁၀ ဂပ်, ကပ်သီ,လတုဝ်လင်းဂပ်,သေခလး ဂိုတ်းဂုး
 ၁၁ ဂေးခေခေလံးပံတင်းဂု,။ ဂြေးပီခေလင်းကု,ပြဂုမ်း,
 ၁၂ ကိတ်ဂု,၊ ယု,ဂုပု, ဂြေးပီခေလင်းဂု,ဂုဝ်းပေးဂုဝ်း
 ၁၃ ခခေ ဂိုတ်းဂုးမုခေဗုင်း လုဂ်းလင်း၊ လင်းကခေသု
 ၁၄ ကပ်ကမ်းပခေခင်းမိုဝ်း ခုခေပိလတ်, ပီဂုသမုခေ
 ၁၅ ခခေခေခွဲ,ပို,မခင်းလင်းလွတ်းယု,သေဂေး သုသမု
 ၁၆ ခေ,ပီတ်းခခေခေ၊ လံးထိုင်,သုးမုးယဝ်။

၁၇ သုခေ,ပီတ်း လင်းမုတ်းလိုင်,သိုဝ်းတေး,ခခေခေ သေ
 ၁၈ ခလး ယုခင်းကပ်ဂုးဂုခင်းဂေးခေခိုင်း ကခေကပ်က
 ၁၉ သမ်းပိုခင်းတံခခေခေလွတ်းခလး သမုကပ်လင်း
 ၂၀ ကသမ်းခခေခေတံယဝ်လုင်ပေ,။ လွင်းကခေတြေး
 ၂၁ ပီခေလင်း ဂုးလင်းခခေခေ လုဂ်ဂေးတင်းတံခိုခင်း
 ၂၂ လိမ်းခခေခေ ဂုဝ်းပီခေဂေးကခေခမ်း,သမ်း,သေ,ဂေး။
 ၂၃ ဂွမ်းပိုဝ်းတင်းကခေယုမ်,မတ်း ခေး,မုလုဝ်းသိုင်
 ၂၄ မခင်းလင်းခခေခေ ဂေးကခေသုဂု,သုဂုခေခေ မီးကိခေ
 ၂၅ မီးဂိုင်းမုးဂေး။ ဂွမ်းပိုဝ်းတင်းကခေယုမ်,မတ်း
 ၂၆ မခင်းဂေးခင်းလိုဝ်းသိုင်ခေး,မ လင်းယေ,သု ခခေ
 ၂၇ တင်းခမ်းတင်းပီခေမခင်း ဂုခေခင်း သိုဝ်းခေးတုးတု
 ၂၈ သု တင်းသိုင်တင်းလုင်ယဝ်။ တေးလိဝ်ခေခေး
 ၂၉ ပီးခွင်ခပ်ဂုလ်း၊ ဂပ်ဂုလုင်းကခေ လုလိမ်သု ကိတ်,
 ၃၀ တင်း ခပ်လိုဝ်းကခေကပ်ပိုင်,သုခခေခေ ကမ်,ဂုခလး
 ၃၁ လင်း,လံးဂိုတ်းခခေခေဂေး။ လွင်းတင်းကခေတြေး
 ၃၂ ပီခေလင်း ကပ်တင်းသုပရေးဗီတ်းတင်းသိုင်
 ၃၃ တင်းလုင် ဗုလု,ကွဂ်,ခခေပေးဂေးလတ်းပိုကခေ
 ၃၄ တင်း လွင်းကခေဝုး လင်းခရိလု တဂ်းလံးခမ်း,
 ၃၅ တင်းတံ၊ ကခေဝုးခခေခေ လံးတိမ်ထုခေ,ယဝ်တုဝ်
 ၃၆ ယဝ်ဂေး။ ပုခင်းလွင်းခင်း,ပိုဝ် ကပျိတ်းသုတင်း
 ၃၇ သိုင်တင်းလုင်တဂ်းပေး,ခခေခေ ခုဂ်းလုလံးမံးလုခလး
 ၃၈ ခံပုတ်းဂုဝ်းလုင်သုတု။ ခင်း,ဂု,လု,ကခေခင်းယီခေ
 ၃၉ ချမ်းသု,ခခေခေ တဂ်းလုဂ်သေဂေးတီးထု,ဝရုတြေး
 ၄၀ ဂုတ်းထိုင်မုးလိုင် မခင်းလင်းတဂ်းပို,လုလင်းခရိလု
 ၄၁ ကခေမခင်းလင်း ခမ်းခေခေခေသုခခေခေမုးဂေး။
 ၄၂ လင်းခရိလု ခခေခေလုင်းကခေခမ်း,ခင်း,ဂု,လု ကခေ
 ၄၃ တဂ်းကပ်လွင်းတင်းတင်းသိုင်တင်းလုင် ခမးဂိုတ်း
 ၄၄ ကခေခွဲ, ကခေတြေးပီခေလင်းကပ်တင်းသုပရေး
 ၄၅ ဗီတ်းမုတ်းလိုင်, ကခေပီခေမုးလုလိမ်ဂမ်,ဗေး,
 ၄၆ လုခေတ,လိုဝ်းခခေခေ ဝုပု,တိတ်းခခေခေ ကမ်,ပံ,ဂုတ်း
 ၄၇ ပံ,ထိုင်ခခေခေလိုင် မိုင်းဂိုင်ဂုာပ်လင်း တဂ်းလံးခမ်း,
 ၄၈ ကပ်တင်းကခေသိမ်းဝုဂေး။
 ၄၉ မုမ်းသေ, လတ်းပိုခလးဝုး၊- ဂြေးပီခေလင်းသု
 ၅၀ ထု,ဝရုတြေးတဂ်းဂုး ပရေးဗီတ်း ကခေမိုခေ
 ၅၁ လိုဝ်းခင်း,ဂပ်ခခေခေဂေးခိုင်း ပေး,ကွဂ်,မုးဂေးခင်း
 ၅၂ ပီးခွင်လိုဝ်းခိုင်းသု ပုခင်းသုဂေး။ လွင်းတင်းကခေ
 ၅၃ မခင်းဂေးလတ်း ဂေးမီးတင်းသိုင်တင်းလုင်ခခေ
 ၅၄ သုတဂ်းလံးထွမ်,ကပ်ဂေး။ ဗုးလုသေကမ်,ဝုး
 ၅၅ ဂေးကခေ ကမ်,ထွမ်,ကမ်,ကပ်ခမ်းပရေးဗီတ်း
 ၅၆ ခခေခေ ဂေးခခေခေတဂ်းလံးခမ်း,တင်းကခေခေ,ပီတ်း
 ၅၇ သေဂေးခင်း ပီးခွင်လိုဝ်းခိုင်းတုဝ်လင်းဂပ်,ဂေး၊
 ၅၈ ဝုးခင်း,ခေခေ။ လု,လုလိမ် ပရေးဗီတ်းသမုလု,
 ၅၉ လ ခလး ပရေးဗီတ်း ကခေဂေးလတ်းဂမ်း
 ၆၀ လိုခင်း ဂေးမီးတင်းသိုင်တင်းလုင်ခခေခေ မွဂ်,လတ်း

၂၅ ခခပျားခိုင်,ဂျ,လျှပ်ခင်းခန့်ဝံ့ယဉ်။ သူဝိခင်လိုဝံ့ခိုင်း ပရေူးခေတ်;ကျေး။ သူလင်း;သိုင်,ခခခင်းတင်း ပတိ လိုခင်,တြေး ကခခ်တြေးပိခင်လင်း;ပခခ်တီးပူ,ပေး; ဂှင်းခခခ်ခလေး; ဝံ့ပျား,တိဂ်းဂျ;တီး ဂျ,ပြဂျာမ်, ခလေး;ဝျး- ဂျ;ခခခ်လိုဝံ့ခိုင်းခင်းခန့် မိဝ်းဂှခင်းတင်း သိုင်;တင်းလူင် တဂ်းလံ;ခခခ်,ကပ် တင်းလီမင်, ဂလျ,ကျေး။ ဝျ;ခခခ်,ခခခခ်ကျေး။

၂၆ ဩေးပိခင်လင်း;ဂှ; လင်း;ယေ,သု၊ လုဂ်းမခင်းလင်း;၊ ပေး,မူးသေယဉ်၊ ပွဲ,လှိုမခင်းလင်း;မူးဂျ;တီး;သူ ဂှခခ်တင်း ဂှ;မခင်းလင်း;လံ;ပခခ်တင်းလီမင်,ဂလျ, တီး;သူ ခခခ်လွင်း;တင်းကခခ်တဂ်းဂှ;သူဂျ;ကျေး; ဂှခခင်း ဝေးပိတ်;ကချီတ်;ခခခခ်ကျေး။ ဝျ;ခခခ်,ခခခ် ကျေး။

၄

ပေ,တရ တင်း ယုင်းဂျာခင်, ဇာ,ခေးယိတ်ပရေူးဂှဂ်း;

၁ ခခခ်;မိုဝ်း;ကခခ် ခပ်ဂျေးလတ်;တီးဂှခင်းတင်းလံ၊ လိုဝံ့ခခခ်,ခခခခ်ယူ,ခခခခ်လိုင် လျှပ်ခခခ်,ပိဂ်းမခခ်, ခလေး;ယိတ်ပရေူးဂှဂ်း; ကိဂ်း,တင်း လတ်တုဂေးတင်း

၂ လံမူးခလေး; ယပ်,လှိုမီး;လှို ဂှပွဲ;ပိုဝ်း;ခပ်သင်,သွခခ် သုင်းမပပခခ်ဂျ;တီးဂှခင်းတင်းလံလွင်း; လင်း;ယေ,သု ခလေး; ဂျေးလတ်;တြေးတင်းကခခ်လုဂ်းဂျ;တင်း

၃ တံခိုခင်းလိပင်းခခခခ်ကျေး။ ခပ်တိုကပ်သွင်ခချသေ ယဉ်၊ ပိုဝ်း;ကခခ်ပိခခ်ခိင်,ဂင်ခိုခင်းခလေး; ကပ်ခပ်ခင်ဝံ့ ဂျ;ခခခ်;ထွင်, တေး,ဂှတီး;ထိုင်ဝခခ်;မိုဝ်း;ဖုဂ်း;ကျေး။

၄ ခပ်လိုဝ်း;ကခခ်လံ;ထွမ်,လံ;ငါခင်းတြေးခခခခ် ခခခ် ခေ, ဂှတီး;ထိုင်တင်းကခခ်ယုမ်,မတ်;ခလေး; ခပ် ဂျာခင်,တူလ်း မီးဂှခင်းဂျ;ဂှိုင်လမ်လမ်ကျေး။

၅ မိုဝ်း;ကခခ်ဂှတီး;ထိုင်ဝခခ်;မိုဝ်း;ဖုဂ်း;ခခခခ်လိုင်၊ ခုခခ် ကဂျ,သီ ကိဂ်း,တင်း ဂှခင်းကခခ်ပိခခ်ခခ,ပိခခ်ဂှပ်

၆ ဂှခင်းထုတ်,ဂျာမ်းတင်းလံ၊ လျှပ်ခခခ်ယိတ်ပရေူး ဂှဂ်း; ကခခ်,ခခတ်၊ ဂျ,ယု,ဇာ၊ ယုင်းဂျာခင်,၊ ဂာလေ,လခခ်,တရ ကိဂ်း,တင်း လိုဝံ့ခိုင်း;ခုခခ်ယိတ် ပရေူးဂှဂ်း; ဂျ;မီး;လှိုင်းခခခခ် လူဂခခ်တုမ်ဂခခ်ဂျ;

၇ တီး; ဝင်းယေ,ရသလီမ်, သေယဉ် ကပ်သွင်ခချဝံ့ဂျ; တီး;ခခခ်;ဂင်ခပ်သေခလေး;ထာမ်ဝျး- သူကပ်တင်း တခခ်;ခုင်းလိုဝံ့ခခခ်,ဂှိပ်၊ ကပ်တင်း ခေ,မု,လှိုဝ်း; သိုင်;ဗုဂ်းလှိုသေခလေး; ဂှိတ်;လွင်း;တင်းလိုဝ်း;ခန့်၊ ဝျ; ခခခ်,ခခခခ်ကျေး။ ပေတရ ခခခခ် တိမ်ဝံ့တင်း ဝိလိုလ်, မူတ်းလောင်,လင်း; သေခလေး; လတ်;တီး;ခပ်ခလေး; ဝျး- ခုခခ်ကခခ်ကုပိုဝ်း, ကိဂ်း,တင်း ဗုဂ်း;ကခခ်ပိခခ်

၉ ခခ,ပိခခ်ဂှပ်ခပ်ဂှိုလ်း; ပေး;ဂှင်းလံ;ခခခ်, တင်း

ကခခ်လီတ်;ထာမ်လီတ်;တူလ်း; ဂှပွဲ;ပိုဝ်း;ဂှင်းဂှိတ်; ကျေးလူးတီး; ဂျေးကခခ်လင်း;ခခခေ,ကင်,ဂျ,လူခလေး; ဂှ;မခင်းလံ;ဂင်;လွတ်;တင်း တင်းခံ;တင်းပိခခ်

၁၀ ဝခခ်;မိုဝ်း;ခခခခ်လိုင် ဂှ;လျှပ်ခခခ်သူခလေး; ဂှခခ်; ကိသရေ,လ တင်းသိုင်;တင်းလူင်မတ်;တွင်းဝံ့လွင်း; ကခခ်ဝျး။ ဂှင်းကိုင် ခေ,မု,လှိုဝ်း;သိုင် လင်း;ယေ,သု ခရိုလ်၊ ဂှခင်းပိင်းခေ,လရိုတ် ကခခ်သူကပ်တွဂ်, ဂျ;ခခိုပ်သပ်လင်း;ဝျးမိုဝ်း။ ကခခ်တြေးပိခခ်လင်း;ဂှ; လုဂ်းဂျ;တင်းတံခိုခင်းလိပင်းခခခခ်သေခလေး; ဂှ;ဂှခင်း ဂျေးခခိုက်ခခခ်မူးသိုဝ်း;ခေ,တီး;တုသူကျေး။ ကခခ်

၁၁ ဝျ;ခခခခ်သေဂမ်းတု။ လင်း;ခခခခ် ပိခခ်မတ်,ဂှိခခ် ကခခ် သူလိုဝ်း;ကခခ်ဂှိတ်;တိုဂ်း; ပိတ်;ဝံ့ခခခခ်ခလေး; ဂမ်းလိုခင်း သမိုဝ်း;ခခခ်လှိုင်,တိုဂ်း;ခခခခ်ကျေး။ လှိုင် သေလင်း;ခခခခ် ဗုဂ်းလှို ကမ်,တတ်;ခခခ်, တင်း

၁၂ ကခခ်ခခ,ခွတ်;ကပ်လံ;။ လှိုင်သေခေ,မု,လှိုဝ်း;သိုင် မခင်းလင်း;ခခခခ် ကမ်,မီးခေ,မု,လှိုဝ်း;သိုင် သေလိုဝ်း သေပိုင် ကခခ်ပေး,မူးဂျ;ခခခ်;ဂှခင်းတင်းလံ၊ တွဲ; လုမ်း;ဗေ,ဂင်ဂင် ကခခ်ခခ,ခွတ်;ကပ်ဂှင်းလံ;ခခခခ်။

၁၃ ဝျ;ခခခ်,ခခခခ်ကျေး။ မိုဝ်း;ကခခ်ခပ်ဂှခခ်တင်းဂှတီး ဂျာခင် ပေ,တရ တင်း ယုင်းဂျာခင်, ကခခ်ပိခခ်ဂှခင်း ကမ်,ပေး;မေ,လိဂ်း;ခခခခ်တုဂျ;ဝျး။ ကခခ်ပိခခ် ဂှခင်းပခခ်ဂင်ဂှလ်း;ခခခခ်လိုင် ခပ်ကမ်းခေ,ခလေး; ခပ်ခုဂ်းလှိုလံ;လွင်း;ကခခ် သွင်ခချခခခခ် ပိခခ်ခပ်လိုဝ်း ကခခ်ယမ်းလံ;မီးယူ,လူလ်း;ဂခခ်တင်း လင်း;ယေ,သု ခခခခ်ကျေး။ မိုဝ်း;ကခခ်ခပ်ဂှခခ်ကျေးကခခ် တင်းခံ; တင်းပိခခ်ဂှခင်းခခခခ် လုဂ်းယူ,လူလ်း;ဂခခ်တင်း သွင်ခချယူ,ခခခခ်လိုင် ကမ်,မီးတီး;ကခခ်တဂ်းတွပ်,

၁၄ တဂ်းထိုင်။ ခပ်ဂှ;သွင်ခချတွဂ်,သေဂျ;ခခခ်;လုမ်းလူင် ဂျ,ဂမ်းခခခ်;သေယဉ် ခပ်ဂျေးခခခ်;ခလေး;ဂျေးခခခ်; တိုင်,ပင်,လတ်;လျှပ်ခခခ်ခလေး;ဝျး- ဂှင်းတဂ်းလံ; ဂှိတ်;တီး;ခပ်လိုဝ်း;ခခခခ်လိုဝံ့ခခခ်,ဂှိပ်။ လွင်း;ကခခ်ဂှပ် ဂှင်းခခခခ်လိုင် ထင်,သူးမူးဂျ;တီး;ဂှခင်းကခခ် ယူ,ဂျ;ခခခ်;ဝင်းယေ,ရသလီမ်, တင်းသိုင်;တင်းလူင်

၁၅ ယဉ်။ ဂှင်းဂျေး ကမ်,တွင်း,ကမ်,ထိုင်လံ;။ ခခခ်;ဝျ; ခခခခ်သေကျေး ခခခ်,ပိုဝ်း;လွင်း;တင်းခခခ် တဂ်းကမ်, လံ; ယိုင်;ခခခခ် လွတ်,တုဂ်းဂျ,ဂျ;ခခခ်;ဂှခင်းတင်း လံ;လိုင် ဂှင်းလွတ်,ခပ်ခေ,ခေ, ဂမ်းလိုခင်းယု, ပေဂှ;ခပ်;လံ;ကိုင်ပိုင်း ခေ,မု,လှိုဝ်း;သိုင်လင်း;ခခခခ် သေယဉ် ဂျေးလတ်;တီး;ဗုဂ်းလှိုသေဂျေးသေဂှခင်း ထိုင်;သေပွဂ်း။ ဝျ;ခခခ်သေယဉ်၊ ခိုခင်းဂှပ်သွင်ခချမူး

၁၆ ခလေး;မီး;ကခခ်ခခခ်ဝျး- သူကမ်,လံ;ကိုင်ပိုင်းခေ,မု, လှိုဝ်း;သိုင် လင်း;ယေ,သု ခခခခ်သေခလေး; သင်,သွခခ် ဂျေးလတ်;ထိုင်;သေကိတ်;။ ဝျ;ခခခ်,ခခခခ်ကျေး။

၁၇ ပေ,တရ တင်း ယုင်းဂျာခင်, ဂျေးခိုခင်းလတ်;တီး;

ခပ်ခလေးဝါး၊- လွင်းကန်တန်းလုံးထွမ်း,ကပ်ရွာမ်း
 သူ ခေး,သေရွာမ်း,ဖြူးပီခင်လင်းခခခ တန်းလီ
 ကမ်း,လီ ဂျးတီး,ဟံး,ခေး,ဖြူးပီခင်လင်း ကန်
 ဝါးခခခ ခံးလှိုခခခလှိုခလေး လီ,ယာင်,သေဂမ်း။
 ၂၀ လွင်းတင်းကန်ဂှ်းလံးဂှ်းခခခ လိုဝ်းခခခ
 ဂှ်းကမ်း,ဂျေးကမ်း,လာတ်ခလေး ကမ်း,ယူ,လံး၊ ဝါး
 ၂၁ ခင်,ခခခကျေး။ မိုဝ်းခခခ ဂှ်းပိုဝ်းခခခ,ဂှ်း
 လွင်းတင်းကန်တန်းလုံးပခင်တမ်း,တီးသွင်ခါ ဂှ်း
 ကမ်း,ဂျေး၊ ဂှ်းပိုဝ်းဂှ်းခခခတင်းလံးကျေး ယွင်းယေး
 ဖြူးပီခင်လင်းယူ,ခလေး ခပ်သမ့်လွှာ,သွင်ခါးထီင်
 ၂၂ သေယဝ် ပို,သွင်ခါလွတ်သေကျေး။ ဂျေးကန်လံး
 ခမ်း,ကပ်ခခခမိတ်;လမ်းခခခ, တင်းကန်တင်းခခခ
 တင်းပီခင်မခခခဂှ်းခခခ ကသားမိး သီ,သိပ်း
 ပီခ လိုဝ်ယဝ်ကျေး။

တင်းသူးတွင်းဂှ်းယုမ်,မာတ်;

၂၃ သွင်ခါခခခ မိုဝ်းကန်လွတ်ယဝ်ခခခလိုင်၊ ခိုခခခ
 ဂျး,လူးဂျးတီးကျေးသေးခပ်သေခလေး မွတ်,လာတ်ဂျး
 ကန် ခခခယိတ်ပရေးဂှ်း ကိတ်,တင်း ဂှ်းကန်
 ပီခခခ,ပီခခခလိုင်ခခခ ဝါးတီးခခခကျေး။
 ၂၄ ခပ်ခခခ လံးခခခသေယဝ် ဖွမ်ဂခခခလိုင်,သီင်
 လိပ်ဂခခခဂျးတီး,ဖြူးပီခင်လင်းခလေးဝါး၊- လင်း
 ကန်ကပ်ပိုဝ်,တီးခခခဂှ်းလင်း လင်း
 ကန်ဟခခခ,သင်းဂှ်းပီခင် လာတ်ခခခဂှ်းလိခခခ
 မိုဝ်း။ ခခခယုမ်,မာတ်, ဂျးကန်မိးဂျးခခခမခခခ
 လိုဝ်းခခခ တင်းသီင်;တင်းလူင်တီးခခခကျေး။
 ၂၅ လင်းဂှ်း ကပ်သုမ်းခခခလင်းဂှ်း တျးပိတ် ခခခ
 ပိုပျး,တိတ်ခလေးဝါး၊- ဂှ်းခခခတင်းလံးတူင်တိုခခခ,
 ဂှ်းမေး ဂှ်းပိုဝ်းလွင်းတင်းလိုင်ခခခ,ဂှ်း။ မှ်
 ဂှ်းလိုင်ဂှ်းခခခတင်းလံး ဂျး,ပွင်ကန်လံးလံး
 ကမ်း,ပွင်,လွင်းဂျးသင် ဂှ်းပိုဝ်းလွင်းတင်းလိုင်ခခခ,
 ၂၆ ဂှ်း။ ခခခကျေးခမ်းလေးခခခ,တင်းလံး လှ်လှ်သေ
 ခလေး မူးမာတ်;ဖွင်းခခခတင်းလံး ဖွမ်ဂခခခဂှ်း
 ခတ်ခခခ,ဂှ်းတျး ထျး,ဝရုဖြူးတင်းလင်းခခခလိုင်
 ၂၇ ကျေး။ လာတ်ခခခ ခခခကျေး,ဂှ်း တင်း ခခခပွခခခ,တိတ်
 လာတ် လှ်ကပ်ဂှ်းခခခ ကိတ်,တင်း
 ဂှ်းခခခတင်း,လိုင်တင်း,ခိုဝ်းလိုင်ခခခသေယဝ် လှ်
 ဂခခခတုမ်ဂခခခဂျးခခခဝင်းခခခ ဂှ်းလံးဂှ်းမိုဝ်းကျေး
 ချးလင်းဂှ်း ကန်ပီခင် လင်းယေး,သူ ကန်လင်း
 ၂၈ ဂှ်းပခခခပိတ်သိတ်ပိုခခခကျေး။ ခပ်ဂှ်းလွမ်းခခခ,
 ဂျးကန်လင်းဂှ်းကပ်တင်းမူခခခ ဖခခခ မမ်းခခခ
 ခခခဂှ်းတင်း ကန်တန်းလုံးပီခခခမူးတင်းသီင်
 ၂၉ တင်းလိုင်ခခခကျေး။ ကှ်း ထျး,ဝရုဖြူး
 တီးခခခ။ တေးလိပ်ခခခ ခခခကျေးလူလှ်တင်း

ကန်ခပ်လွှာ,ခပ်ပိုတ်;လိုင်ခခခ သေဂမ်းတီးခခခ။
 လွင်းခခခ,ဂှ်း ချးလင်းဂှ်းလိုင်ခခခ တန်းလံးကျေး
 လာတ်;ခခခဂဟတ်;ဖြူးလင်းဂှ်း ဂှ်းဂှ်းဂျးခခခ
 ဂျးခခခလိုင် ခခခကျေးပခခခဂှ်းခခခ
 ၃၀ ချး။ ခခခကျေးယုမ်းခခခလင်းခခခ
 ခခခကျေး, လွင်းတင်းကန်လံးကမ်းတင်းလံး
 ပီခခခဂှ်းပိုဝ်းခခခ,မူးလိုင်ခခခ လင်းယေး,သူ၊ လှ်
 လင်းဂှ်းကန်မူတင်းလိုင်,ခခခ သေဂမ်းတီးခခခ။
 ၃၁ ဝါးခခခ,ခခခကျေး။ ဝါးသေ ခပ်သူးတွင်းလိုင်ခခခ,
 ခခခယဝ်ခခခ တီးကန်ခပ်လူဂခခခတုမ်ဂခခခ
 သခခခ,ခခခခခခခ ခပ်ဂျးမိးတင်းသီင်;တင်းလူင်
 လိုင်ခခခ တီခခခတင်း ပိတ်လှ်,မူတင်းလိုင်,လင်း
 သေခလေး ဂျေးလာတ်;ခခခဂဟတ်;ဖြူးလင်း ဂှ်း
 ဂှ်းဂျးခခခဂျးခခခလိပ်ကျေး။

ဂှ်းယုမ်,မာတ်;ခပ်ပီခင်ကန်လိပ်ဂခခခ

၃၂ ဂှ်းကန်ယုမ်,မာတ်; တင်းသီင်;တင်းလူင်လိုင်
 ခခခ မိးလှ်ခခခခခခခခခခခ ဖျးလှ်သေကမ်း,ဝါး
 ဂှ်းကန်လှ်,ခခခလင်းလင်းခခခ, သေလိုင်ခခခခခခခ
 ပီခခခဂှ်းလှ်,ခခခလင်းခခခတင်းသီင်;ကျေး။
 ၃၃ တမာခင်,လင်းလိုင်ခခခ ကပ်တင်းတခခခခခခ
 ယု,ခခခခလေး ခမ်း,သားသေ, လွင်းကန် လင်း
 ယေး,သူ လှ်ခခခခခခခခခခခ ခပ်တင်းသီင်;တင်း
 လူင်လိုင်ခခခ တီခခခတင်း ဂျေးလူးလင်းယု,ခခခ
 ၃၄ ခေး,လူင်လိုင်ကျေး။ ခခခခခခခ ကျေးကန်လှ်
 ကန်လှ်ကမ်း,မိးသေကျေးသေဂှ်း။ လွင်းမခခခ
 လမ်း၊ ဂှ်းခခခခခခခခခခခ, လိုင်ခခခခခခခ
 ၃၅ ခပ်ခခခသေယဝ် ကပ်ခခခခခခခခခခခ မူးပို
 ဂျးတီးဂှ်းတခခခတမာခင်,လင်းတင်းလံးခခခ မီင်,
 ပခခခခခ ဂျးခခခ,ကန်ခပ်လှ်,ဂှ်းခခခခခခခ
 ၃၆ ခခခကျေး။ ယုင်းသီပို။ ကျေးကန်တမာခင်,လင်း
 တင်းလံး ပခခခခခခခခခခခ ဟူး,ခခခ ကန်ပွင်,ဝါး
 လှ်;လံးကန်ဂှ်းခခခလှ်။ ကန်ဝါးခခခခခခခ မခခခ
 ပီခခခဂှ်းခခခ ဂုပရု၊ မိတ်လေး,ပိ ကျေး။ မခခခခခ
 လိခခခကန်ခခခခခခခခခခခ ကပ်ခခခခခခခ
 လံးမူးခခခခခခခ မူးပိုဂျးတီးဂှ်းတခခခတမာခင်,လင်း
 လိုင်ခခခကျေး။

၅

ကျေးခခခ တင်း သပိုခခခ, ပိတ်လိခခခ

၁ ခခခခခခခခခခခ ဂှ်းကျေးခခခခခခခ ကန်လံး
 လိုင်; ကျေးခခခ တင်းမေးခခခ သပိုခခခ ခခခ

- ၂ ခပ်ခံာ်ဂၢ်လိခမ်သေယဝ် သွင်ခၢ်ယုယုလံးလံးလံးလံးလံး
မိုခမ်ဂခမ်လး; ကပ်ငိုခမ်ကခမ်လံးမးပုခမ်ခခိုင်း
ခခခိုင်း သိုင်း,မိပ်းပံးယဝ်လဝ်, ကပ်ငိုခမ်ပုခမ်ခခိုင်း
ဂုလ်း မးပုခမ်ဂးတီးဂိမ်းတိခမ်တမာခမ်,လဝ်;လိုဝ်း
- ၃ ခခခိုင်းကျေး။ ပေ,တရု ကေးထာမ်လးဝး-
ကျေး,ခခခိုင်း ကိုလ်း၊ ဂီတီးသင်လး; မိုးဂ်း; လၢ,
တခမ်,မး,ခခတ်; တိမ်ပုခမ်ဂုလ်းလံး; ဂ်း; ဂ်း; ဂ်း;
လီခမ်ဝိပိုလ်,မူတီးလဝ်,လဝ်;လး; ကပ်ဂးလိခမ်
- ၄ ခခခိုင်းပုခမ်ခခိုင်း,သိုင်း,မိပ်းပံး။ မိုဝ်းကခမ်မိုးကမ်,ပံ,ခံ
ခခခိုင်း လိခမ်ခခခိုင်းပိခမ်ကခမ်တုင်လဝ်;ဂပ်,ပိုင်,ကမ်,
လ်း,ဂိုဝ်။ ကခမ်ခံခခခိုင်းလံးမးခခခိုင်းကျေး; ပိခမ်တုင်
လဝ်;ဂပ်,ပိုင်,ကမ်,လ်း,ဂိုဝ်။ ဂီတီးသင်လး; မိုးဂ်း,
ပွင်လိုင်ခခခိုင်းကျေးလ်းမိုး။ မိုးလတ်;ဂျမ်းမူသၢယဝ်
ဂးတီးဂုခမ်ဂုလ်းကမ်,လ်း;။ မိုးလတ်;ဂျမ်းမူသၢ,
ဂးတီး;တြေးပိခမ်လဝ်;ယဝ်။ ဝးခခခိုင်း,ခခခိုင်းကျေး။
- ၅ ကျေး,ခခခိုင်း ခခခိုင်းခခခိုင်းဂျမ်းခခခိုင်းသေယဝ် လူမိုတံ
ဂျေးဂမ်းလိဝ်ကျေး။ ခပ်လိုင်;ကခမ်လံး;ခခခိုင်း လွင်း
တီးဂီင်းခခခိုင်းတင်းသိုင်း;တင်းလူင် မီးလ်ကခမ်
- ၆ ဂုင်ခဂုခေ,လူင်လဝ်ကျေး။ ဂုခမ်ကွခမ်,တင်းလံ
ကျေး; ကပ်တင်းခခခိုင်းလိခမ်ခခခိုင်းကျေး,တုင်တံခခခိုင်း
- ၇ ယဝ်လဝ်, ကပ်ဂျေး,သင်းဂျေး,ပိတ်;ကျေး။ လိုခမ်း
သေခခခိုင်းသမ်ခေ,ဂျေး,လိခမ်ခခခိုင်း မေးမခမ်းယင်းကမ်,
ဂူ. လွင်းကခမ်ပိခမ်ယဝ်ဂးတီး;ဗုင်မခမ်းခခခိုင်းလး
မခမ်းကျေး; ခမ်းမးကျေး။ ပေ,တရု ကေး ထာမ်
မခမ်းလးဝး- သူခံာ်လိခမ်ခခခိုင်း လံးထာမ်,ခခိုင်း
- ၈ ဂုလ်းဂိုဝ်။ လတ်;ဂပ်လူး။ ဝးခခခိုင်း,ခခခိုင်းကျေး။ မခမ်း
ကျေးလတ်;လးဝး- လ်း;ကျေးယဝ်။ လံးထာမ်,ခခိုင်း
ဂုလ်းကျေးကျေး။ ဝးခခခိုင်း,ခခခိုင်းကျေး။ ပေ,တရု ကေး
လတ်;တီးမခမ်းလးဝး- ဂီတီးသင်လး; သွင်
ခိုဝ်မီးလ်သေခခခိုင်းမိုခမ်ဂခမ် ဂျမ်း,ပွင်ဂ်းလံးလံး
တုလ်း ဝိလ်လ်,မူတီးလဝ်,လဝ်; လိုင်ခခခိုင်း,ဂိုဝ်။
- ၉ တုလ်းလူ။ ခပ်လိုင်;ကခမ်သင်းဂျေး,ဗုင်မိုးခခခိုင်း
ယင်းမီးယု,ဂးတီးဂိမ်းဗင်းတုခခခိုင်းလး; မိုးကျေး
ခပ်တင်းကပ်ဂျေး,လူးခခခိုင်း,ကျေး။ ဝးခခခိုင်း,ခခခိုင်း
ယဝ် ခခခိုင်းယင်းခခခိုင်းလူမိုးဂးတီးဂိမ်းတိခမ် ပေ,တရု
- ၁၀ လး; တံဂျေး,ဂမ်းလိဝ်ကျေး။ ဂုခမ်ကွခမ်,လိုင်;
ခခခိုင်းကျေး;ခမ်းမးလး; ကပ်တုင်တံမခမ်းဂျေး,သင်း
- ၁၁ ဂျေး,ဂးတီးဂိမ်းဗုင်မခမ်းခခခိုင်းသေကျေး။ လၢ
လိခမ်ခပ်လိုင်;ကခမ်ခမ်းလိုင်;လဝ်; ကိတ်,တင်း ခပ်
လိုင်;ကခမ်လံး;ခခခိုင်းလွင်း;တီးဂီင်းခခခိုင်း တင်းသိုင်း
တင်းလူင် မီးလ်ကခမ်ဂုင်ခဂုခေ,လူင်လဝ်ကျေး။

**တမာခမ်,လဝ်;လ်း
ဂ်းဂုခမ်းပိခမ်ခခခိုင်းဂျေးဂျေးဂျေး**

- ၂ တမာခမ်,လဝ်;လိုင်;ခခခိုင်းကျေး; ဂီတီးခခိုင်းမိတ်;လတ်;
ခခခိုင်းလူ။ လွင်း;တင်းကခမ်လိကခမ်လူ။ ဂးတီး
ဗေ,ကျေးဂုခမ်းခခခိုင်းကျေး။ ခပ်တင်းသိုင်း;တင်း
လူင်ယု,လွင်းဂခမ်ဂးတီးခခခိုင်းလးခခခိုင်း သေးလမုခမ်,
ခခခိုင်းကျေး။ ပိတ်;သမ် ဂုခမ်းကခမ်ယင်းဂိုတ်;ယင်း
ဂျေးခခခိုင်း,လိုင်;ခခခိုင်း ကမ်,ဂုတ်;ဂီတ်;ကျေးဂီတ်;သေး
လူလ်းဂခမ်တင်းခပ် သေကျေးသေဂုခမ်းသေကျေးဂုခမ်း
- ၃ တင်းလံ ယုဂ်ယွင်း;ခပ်ကျေး,ကျေး။ ခပ်လိုင်;ကခမ်
ယုမ်,မတ်; လိခမ်ယင်းလိခမ်လံး; ယင်း;ခခခိုင်းခခခိုင်းမး
ဂိုခမ်းမးကျေး,လူင်လဝ်လး; ခမ်းဗေ,လဝ်;တြေး
ကျေး။ ပိုင်;ခခခိုင်း;ခခခိုင်းမိုဝ်းကျေး ပေ,တရု ယင်း
တိုဂ်လွင်းတင်းဂျေး,ယု,ခခခိုင်းလိုင် ခပ်ကပ်ဂုခမ်းခမ်း
ဂုခမ်းပိခမ် ကွတ်,ပုဂးတီးဂိမ်းတင်းလး; တိုင်,ပု
ဂးခခိုင်းဂု,လူ ဂးခခိုင်းဗေးဂွမ်းလူသေယဝ် ဂ်းဂျမ်း
၄ ဝင်း ပေ,တရု လံးဂျေး,မိခမ်းကျေးခခိုင်းခပ်ကျေး။ ဂုခမ်း
ကခမ်မီးယု,ဂးခခခိုင်းဝင်း ဂးတီးဂိမ်းဝင်းခခခိုင်းကျေး,
လိုင်;ခခခိုင်းကျေး; ကပ်ခပ်လိုင်;ကခမ်မီးတင်းခခခိုင်းတင်း
ပိခမ် ကိတ်,တင်း ခပ်လိုင်;ကခမ်ဗေ,ခခခိုင်းကျေး;လတ်;
ခခခိုင်းသေးလိုင်;ခခခိုင်း မးလူကခမ်တုင်ဂခမ်ဂးတီး
ဝင်းယေ,ရသလိမ်, သေလး; ဂ်းတင်းခခခိုင်း;တင်းပိခမ်
ဂျေးဂျေးဂျေး။

**တမာခမ်,လဝ်;လ်း
လံးခမ်,တင်းကခမ်ကပ်တံ**

- ၅ မိုဝ်;ခခခိုင်း ခုခမ်ယိတ်ပကျေးဂိတ်; ကိတ်,တင်း ခပ်
လိုင်;ကခမ်မီးယု,လူလ်းဂခမ်တင်းမခမ်း ကခမ်ပိခမ်
လုမ်း လတ်;တုဂေး လိုင်;ခခခိုင်းလုဂ်လး; တိမ်ပု
- ၆ တင်းတေးသၢလိုင်;မိုးသေယဝ် တိုကပ်တမာခမ်,လဝ်;
တင်းလံလး; ခပ်ပုဂးခခခိုင်းထွင်,ကျေး။
- ၇ မိုဝ်;ခခခိုင်း,ဂင်ခခခိုင်း တမာခမ်,ဂင်ဂင်ထၢ,ဝကျေးတြေး
ဗုလ်,ဗင်းတုထွင်,လး; ကပ်ခပ်ကွတ်,သေယဝ်
- ၈ သင်,လတ်;ဝး- ဂျေး,လတ်;ဂးခခခိုင်းပိတ်;မာခမ်,လဝ်;
သေလး; ကေးလတ်;ဂျေးတြေးကခမ်ကသတ်;
လိပ်းတင်းသိုင်း;တင်းလူင်ခခခိုင်း ဂးတီးဂုခမ်းတင်း
- ၉ လံတု။ ဝးခခခိုင်း,ခခခိုင်းကျေး။ လိုင်;ခခခိုင်း,ကခမ်သင်,
လတ်;ပုခခခိုင်း မိုဝ်;ခခခိုင်း,မိုဝ်;လိခမ်ဂင်ခခခိုင်းလတ်;လတ်
ခပ်ခပ်;ဂးခခခိုင်းပိတ်;မာခမ်,လဝ်;သေလး; သင်,သွခမ်
သင်းမးပုခမ်ကျေး။ ခုခမ်ယိတ်ပကျေးဂိတ်; ကိတ်,တင်း
ခပ်လိုင်;ကခမ်မီးယု,လူလ်းဂခမ်တင်းမခမ်း လိုင်;ခခခိုင်း

ပွဲ၊လှူဒါန်းတီးလှမ်းလှောင်ကိတ်၊တင်း ခပ်လိုင်းကခပ်
 ပီခင်ဂုဏ်းထင်းဂုဏ်းဒေဂ၊ဂျးခွဲးဂုဏ်း ကိသရေ၊လ
 တင်းလံာ်ဂျးဂျးတီးထွင်၊ဗလး၊ ဂျးလံးဂွင်ကပ်တမာခင်၊
 ၂၂ လင်းလိုင်းခေခေမးကေး။ ဂုဏ်းကွခပ်၊ခုခပ်လိုင်း
 ခေခေဂေး၊ ဂွတ်းထိုင်ဂျးဂျးတီးထွင်၊သေယဝ် ခပ်
 ကမ်၊ဂုခပ်တမာခင်၊လင်းလိုင်းခေခေ ဂျးခွဲးထွင်၊
 ခေခေဗလး၊ ခပ်ခိုခင်းမးလင်းလတ်းဗလးဝျး၊-
 ၂၃ ဂုဏ်းခးလံးဂုခပ် ဖခင်းတူထွင်၊ ကိုတ်းပုံမီးယု၊လီလီ
 ငါမ်းငါမ်းယု၊ခး။ ခပ်လိုင်းကခပ်ပွဲထွင်၊ခေခေဂေး
 လုင်းယု၊ဖေ၊တင်းခေခေငါမ်းဖခင်းတူထွင်၊ပုံယု၊ခး။
 ဂုဏ်းဂျး မိုဝ်းကခပ်ဂုဏ်းခးဖုလု၊ထွင်၊ခေခေ ကမ်၊
 ဂုခပ်ဖုလုသေဂေ၊ ဂျးခွဲးထွင်၊ခေခေခး၊ ဝျး
 ၂၄ ခေင်၊ခေကေး။ ဗဂ၊ပိဂ်မာခင်၊လင်း တင်း ယိတ်ပ
 ရေးဂိုင်းလုင် လိုင်းခေခေငါမ်းခေခေသေယဝ်
 ဂုခေခေလှိုင်ဗလးဝျး၊- လွင်းတင်းခေ တမ်းပီခင်လံး
 ၂၅ လိုင်းခေင်၊ဂိုဝ်၊ ဝျးခေင်၊ခေကေး။ မိုဝ်းခေခေ ဂုခင်း
 ဂေးခေခေမးဗလးလတ်းဝျး၊- ခပ်လိုင်းကခပ်သူ
 လင်းခပ်ပုံဂျးခွဲးထွင်၊ခေခေ လုင်းယု၊ဂျးခွဲးပိဂ်
 မာခင်၊လင်းဗလး၊ သင်၊သွခပ်သုင်းမးပုခေခေကခင်းတင်း
 ၂၆ လံာ်ယု၊ခးကေး။ ဝျးခေင်၊ခေကေး။ မိုဝ်းခေခေ
 ဗဂ၊ပိဂ်မာခင်၊လင်း ကိတ်၊တင်း ဂုခင်းကွခပ်၊ခုခပ်
 လိုင်းခေခေ ကွခပ်ခေခေဂျးတူလုင်းဗလး၊ ခပ်ယင်း
 ကမ်၊ဂိုတ်းဗပုဂိုတ်းခေင်၊ ဂွင်ကပ်တမာခင်၊လင်းလိုင်း
 ခေခေမး။ ဂွင်းပိုဝ်းခပ်ဂုဝ်ဂုခင်းတင်းလံာ်တမ်းကပ်
 ၂၇ မာဂ်၊ဂိုခေထိမ်းခပ်ခေခေကေး။ ဝံးသေဂွင်ကပ်ခပ်မး
 လီလီယဝ်၊ ကပ်ခပ်ပုံဂျးတီးဖေ၊ခေးခုခပ်တီးလှမ်း
 လုင်တင်းလံာ်သေဗလး၊ ခုခေယိတ်ပရေးဂိုင်းဂေး
 ၂၈ ထမ်းဝျး၊- လွင်းခေင်၊ဂိုဝ် သူတမ်းကမ်၊လံးကိုင်ပိုင်း
 ခေး၊မုလှိုင်၊သိုင်လင်းယေ၊သူ သေဗလး၊ သင်၊သွခပ်
 ပခေပိုခေခေခေ ဂုဏ်းသင်၊လတ်းပုံတီးသူ လီလီ
 ငါမ်းငါမ်းယဝ်ကမ်၊လှိုင်ဂိုဝ်။ တူလုင်းလု။ သူဂျးဝိုင်း
 ယေ၊ရသလီမ်၊ ခေတီမ်ပုံတင်းကယု၊ဝျးတု၊သူယဝ်
 ဗလး ဂျးမ၊ပွင်ဂိုတ်းဂျးလိုတ်းဂေးခေခေ ဂွတ်းမးဂျး
 ၂၉ ခေခေပုဝ်ဂုဏ်းလုင်ပေ၊ ဝျးခေင်၊ခေကေး။ ပေ၊တရ
 တင်းတမာခင်၊လင်းဂေးခေခေခေး ခိုခင်းလတ်း
 ဗလးဝျး၊- ဂုဏ်းထုဂ်၊လီထွမ်းကပ်ဂျးခေခေ
 ၃၀ ငြားပီခင်လင်းပု၊ပေးဂုဏ်းခေခေဂျး လင်းယေ၊သူ
 ကခပ်သူကပ်တွဂ်၊ဂျးခေခေသင်လင်းဝျးမိုဝ်းဗလး
 ၃၁ ကပ်တံခေခေ လုဂ်ခိုခင်းမးယဝ်။ လင်းခေခေလိုင်
 ငြားပီခင်လင်းခေခေခေခေ ခွဲးကေး၊လင်းကခပ်ကုပုံ
 ပိုင်၊ ကိတ်၊တင်း ကေး၊လင်းကခပ်ဗဂ၊ခွတ်းခေခေ
 ဗလး၊ ယုဂ်ယွင်းပုံဂျးတီးဖေ၊ခု၊မခင်းလင်း ဂျးလံး
 ပခေတြားတင်းကခပ်ခင်းလှိုင်လံးမးလှိုင် တင်းကခွင်

ကခပ်ပွဲ၊လွတ်းကပျိုတ်းဂျးတီးဂုခင်း ကိသရေ၊လ
 ၃၂ တင်းလံာ်ယဝ်။ ဂုဏ်းခးပီခင်ဂေးကခပ်ခေခေ၊သင်း
 သေ၊လွင်းတင်းလိုင်းခေခေခေးကေး။ ဝိလိုဝ်၊မုတ်း
 လင်းလင်း ကခပ်ငြားပီခင်လင်းပခေတီးခပ်လိုင်း
 ကခပ်ထွမ်းကပ်ဂျးခေခေလင်းခေခေဂေး၊ ပီခင်ဂေး
 ကခပ်ခေခေ၊သင်းသေ၊ခေးကေး။ ဝျးခေင်၊ခေကေး။
 ၃၃ ခပ်လံး၊ ငါမ်းခေခေခေသေယဝ် ဂုဝ်ခပ်မိုခေခေ
 ခေင်၊တမ်းတိတ်၊တမ်းလီဝ်ဂျးဗလး၊ ဂေးခေခေခေ
 ဂေးခေခေခေခေ၊ပင်၊လတ်းလုဂေခေ ဂျးလံးကပ်
 ၃၄ တမာခင်၊လင်းလိုင်းခေခေတံကေး။ မိုဝ်းခေခေဂုခင်း
 ဖေး၊ရခေသေးကခပ်လံးလိုင်း ဂျးမလေ့၊လ ကခပ်ပီခင်
 ဩ၊ကခပ်သွခေပခေတြားလင်းဗလး၊ လံးခေခေ၊တင်း
 ကခပ်ဂုခင်းတင်းလံာ် ဂျး၊သေ၊ဂုဝ်ယမ်းခေခေဂေးခေခေ
 လုဂ်ဂျးခေခေလုင်းလုင်သေဗလးမီးကမ်၊ ဂျးတမာခင်၊
 လင်းလိုင်းခေခေ ကွဂ်၊ဂျးခေခေခေခေခေခေခေယဝ်
 ၃၅ လင်းလတ်းဗလးဝျး၊- ဂုခင်းကိသရေ၊လခပ်ကိုလုင်း၊
 လွင်းတင်းကခပ် သူတမ်းဂိုတ်းတီးခပ်လိုင်းခေင်၊ဂိုဝ်
 ခေခေ တူဝ်လင်းခပ်၊ဂိုတ်းသတီဗလးခေခေလှိုင်လှိုင်
 ၃၆ လီသေခေခေ။ လွင်းမခေခေ ကွခေတင်းမိုဝ်းခေခေ
 မီးဂုခင်းဂေးခေခေခေခေခေခေခေ ထုတ ခေခေ မခေ
 ပေး၊မးဗလးလတ်းဝျး၊- ဂပ်ခေ ပီခင်ဂုခင်းထွတ်း
 ဂုခင်းမုတ်းကေး။ ဝျးခေင်၊ခေဗလး၊ ဂုခင်းသီ၊ပင်၊
 လမ်းလမ်း လုဂေခေတုခေခေပီခင်ဖေ၊မခေခေဂျးကေး။
 ဝံးသေဂေးခေခေတံာ်ယဝ်၊ ဂုခင်းကခပ်ယုမ်း၊မတ်း
 မခေခေဂျးမီးလိုင်းခေခေဂေး၊ ဖေတ်၊ဗဗဂခေဗလး
 ၃၇ ဂုလံာ်ဂျးကေး။ ဝံးသေဂေးခေခေတံာ်ယဝ် ခေခေ
 ခေင်၊မိုဝ်းကခပ်ခေခေခေခေခေခေခေ ဂုခင်းမိုဝ်းဂျးလီ
 ဗလး ဂေးခေခေခေ။ ကခပ်လံးလိုင်း ယုတ ခေခေဂေး
 ပေး၊မးဗလး တိုင်းယုင်းလုင်းကပ်ဂုခင်းခေခေဂေး၊
 လံးလွမ်းပေးလင်မခေခေကေး။ ဝံးသေဂေးခေခေ
 တံာ်ယဝ် ဂုခင်းကခပ်ယုမ်း၊မတ်းမခေခေဂျးမီးလိုင်း
 ၃၈ ခေခေဂေး၊ ဂုလံာ်ဂျးကေး။ တေး၊လီဝ်ခေခေ
 ဂပ်ခွဲးဝျးတီးသူလင်း၊ ဝေးပိုင်းခပ်လိုင်းခေသေဗလး
 ဂျးခပ်ယု၊ဂုဏ်းခပ်သေခေ။ တင်းဂျးမ၊တင်းပွင်ခေခေ
 ကမူခေခေ၊ ပေးပီခင်တင်းဂျးမ၊တင်းပွင်ဂုခင်း ကမူ
 ဂုခင်းလိုင်း၊ မခေခေတမ်းဂွတ်းထိုင်တင်းကခပ်လုကခပ်
 ၃၉ လီဝ်ယု၊ကေး။ ဂုလုင်းဂျး ပေးပီခင်တင်းကခပ်
 လင်းသိုင်၊ဂခေတင်းငြားပီခင်လင်းလိုင်း သူကမ်၊
 ယုပီတ်းလံး။ ဂုဝ်သူတမ်းထုင်းလုင်းလွင်းကခပ်တူဝ်
 လင်းခပ်၊ ပီခင်ဂေးကခေတိုင်းတေးဂခေတင်းငြား
 ပီခင်လင်းခေခေယု၊ကေး။ ဝျးခေင်၊ခေကေး။
 ၄၀ ခပ်ဂေး၊ ထွမ်းကပ်ဂျးခေခေသေယဝ် ခိုခင်းဂွင်ကပ်
 တမာခင်၊လင်းလိုင်းခေခေခေခေမးဗလး၊ ပေးယခေခေ
 ယဝ်လင်း လွင်းခေင်၊ဂိုဝ်ခပ်တမ်းကမ်၊လံးကိုင်ပိုင်း

ခေ့,မုလှိုင်းသီင် လင်းယေ,သု သေခလး ဂျေး
 လာတ်းလိုင် ဂှမ်းတမ်းဒုဂ္ဂါခင်ခင်ခလး ပွဲ,ခင်ဂျှ,
 ၄၁ သေကျေး။ တမာခင်,လင်းလှိုင်းခေခင်ကျေး ဂွမ်းပိုင်း
 လုံးခါမ်,တင်းကခင် မခင်းလင်းမတ်းခင်ပီခင်ကျေး
 ကခင်ခိုင်,ထိုင်း ဂွတ်းထိုင်တင်းကခင်ခါမ်,တင်း
 ကွမ်းတင်းကခါ ဂွမ်းပိုင်းခေ့,မုလှိုင်းသီင်မခင်းလင်း
 ခေခင်ခလး ခင်မီးတင်းကခင်လှမ်းသိုင်းခလး ကွမ်း,
 ၄၂ သေကျေးခင်းလှမ်းလှင်ခေခင်ကျေး။ ခင်သိုပ်,ခလး
 သင်,သွခင်သင်းမု. ဂျေးလာတ်းတြေးသတင်းသိုင်း
 ပျေးလွင်းကခင်ကျေး။ လင်းယေ,သုပီခင်လင်းခရိုလှို
 ခေခင် ဂျေးခင်းပိဂ်မာခင်,လင်း ကိတ်,တင်း ဂျေးခင်း
 ရှိုခင်းဂျေးမိုင်းဂျေးဝခင်းကျေး။

၆

လှိုင်းဂိမ်းကင်လိတ်းကျေး

၁ မိုင်းကခင်တခပလင်းလှို ယင်းတိုဂ်ခေခင်မုခင်းမု
 ယု,ခေခင် ဂျေးခင်းမိမ်းဂျေး,လေ,ခေတို တင်းလံပွင့်မိုခင်
 ခလးကျေး။- မိုင်းကခင်ဂိုတ်းလိင်ဂိုတ်းလှို ခေမုခင်ခေမု
 မံး၊ ဂျေးမိုင်းဂျေးဝခင်းခေခင် ကခင်,ပေးဂိုတ်းလိင်ဂိုတ်းလှို
 ဂျေးခင်းမိမ်းဂျေး။ ဝျေးခင်,ခေခလး၊ တင်း,ကပျိုတ်း
 ဂျေးခိုင်ဂျေး ဂျေး,ခတြေး တင်းလံကျေး။
 ၂ မိုင်းခေခင် တမာခင်,လင်းသိုင်းသွင်ပေးလှိုင်းခေခင်
 ဂွင်ကင်တခပလင်းတင်းလံမုသေယဝ် လာတ်း
 ဝျေး။- ဂှမ်းကခင်,ထုဂ်,လိပီတ်းဂိုတ်းဂပတ်းတြေး
 ဖြေးပီခင်လင်းသေခလး ဂိုတ်းတင်းကခင်လိင်လှို
 ၃ ဂျေးတီးဖိုခင်တီးဂိုတ်းခေခင်ဂျေး။ ပိုင်းခေခလး ပီး
 ခွင်ခင်ဂိုတ်း။ ဂျေးကင်ဂျေးလိတ်းကျေးဂျေးခင်းသု
 ကခင်မီးသေ, ကခင်မီးပိုင်,လှို, ကခင်တိမ်ဂိုတ်း
 ဝိုလိုလှို,မုတ်းလင်,လင်း ခေခင်ကျေး။ ဂှမ်းတင်း
 ခါခင်းခင်ပို ဂျေးခင်လံပွင်လံပွင်ဂိုတ်းလွင်းတင်းခေ
 ၄ ကျေး။ ဂှမ်းလမ်း၊ တင်းဂိုတ်းတင်းကခင်သူးတွင်း
 ပထမကျေး, ကိတ်,တင်း တင်းကခင်ကျေးလာတ်းခေခင်
 ဂပတ်းတြေးလင်းယု, တျေး,သေ,ကခင်,ထာတ်,ကျေး။
 ၅ ဝျေးခင်,ခေကျေး။ ဂျေးခင်းတင်းသီင်းတင်းလှင်ကျေး
 ထုဂ်,လှိုဂျေးလှိုဂျေးခေခင်ခလး လှိုင်းဂိမ်းကင်လှို
 လိမ် သေ,ဖာခင်, ကခင်တိမ်ဂိုတ်းတင်းယုမ်,
 မတ်းတင်းဝိုလိုလှို,မုတ်းလင်,လင်း၊ ကိတ်,တင်း
 ဖေလိပိုပု၊ ပြေး,ခေ, ခေဂကျေး, တိမုခင်, ပျေး,
 မေ,ခေ၊ ခေကျေး,လှို ဂျေးခင်းတင်းကခင်,တိကုဂ် ကခင်
 ခင်,ဖေ,သျှ,ယုတ လှိုင်းခေခင်သေခလး ဂျေးခင်
 လှိုင်းကျေးတီး ဖေ,ခေ,တမာခင်,လင်းလှိုင်းခေခင်

၆ ကျေး။ တမာခင်,လင်းလှိုင်းခေခင်ကျေး သူးတွင်းသေ
 ယဝ် ကင်မိုင်းတင်း,ဂျေးခိုင်ဂွင်ခင်ကျေး။
 ၇ သျှ,သေ,ဖြေးပီခင်လင်းယု,ဂျေး,မု, တခပ
 လင်းကျေးခေခင်ခင်းမုကျေးခင်း တင်းယေ,ဂျေးလိမ်,
 ခေခင်ခလး ယိတ်ပေးဂိုင်းဂိုင်းခေခင်ကျေး, ပီခင်ကျေး
 ကခင်ထွမ်,ကင်တြေးတင်းယုမ်,မတ်းကျေး။

သထေ,ဖာခင်,
လံးခါမ်,တင်းကခင်တိုကင်

၈ သထေ,ဖာခင်, ခေခင် တိမ်ဂိုတ်းကျေးလှိုလင်း
 ကိတ်,တင်း တခင်းခင်းလင်းခလး ဂိုတ်းခေခင်မိမ်းလား
 ခေ,ကခင်ယု, လွင်းတင်းကခင်လိကခင်လှိုကျေး
 ၉ တီးဖေ,ခေ,ဂျေးခင်းတင်းလံကျေး။ မိုင်းခေခင် လှို
 လိမ်ဂျေးခင်းကခင်မီးခင်းမုခင်းလှိုင်း ကခင်လံးဂွင်ဂိုင်း
 လှိုင်း လိပေ,ဂုတ်ခင်, ကိတ်,တင်း ဂျေးခင်းမိုင်းဂျေး
 ခေ, တင်း ဂျေးခင်းတင်းကလေ,လါခင်,တေ, တင်း
 ဂျေးခင်းမိုင်းဂိုလိဂ်၊ တင်း ဂျေးခင်းကျေး,သီ ဂမ်းဖွင်
 လှိုင်းခေခင်လှိုခလးထိုင်ဂခင်တင်း သထေ,ဖာခင်,
 ၁၀ သေကျေး၊ ခင်ကခင်,ခါမ်,ကခင်,ခေ,ပိုင်,လှို,တင်း
 ဝိုလိုလှို,မုတ်းလင်,လင်း ကခင်မခင်းကိုင်ပိုင်းခလး
 ၁၁ ကျေးလာတ်းခေခင်။ မိုင်းခေခင် ခင်တိတ်,တိတ်,ဂွင်
 ကင်ဂျေးခေခင်ကျေးခေခင်,မုတ်း ကခင်တင်းခါမ်,သားသေ,
 ဝျေး။- ဂှမ်းခေ,လံးခင်းကျေးခေ လာတ်းပုခေလာတ်း
 လှို မုတ်းသေ, တင်း ဖြေးပီခင်လင်း ခေ,ကျေး။
 ၁၂ ကခင်ဝျေးခေခင်ကျေး။ လှိုင်းသေခေခင်ခင်တိုင်းယုင်း
 လှိုင်းကင်ဂျေးခင်းတင်းလံ ကိတ်,တင်း ဂျေးခင်းကခင်ပီခင်
 ခေ,ပီခင်ဂွင် တင်းဂျေးခင်းထုတ်,ဂျေးခင်းတင်းလံ မုတ်းတို
 ကင် သထေ,ဖာခင်, ခလး ကင်မခင်းကျေး,သုင်,ကျေး
 ၁၃ တီးလှိုင်းလှိုယဝ်လင်, ဂွင်ကင်ဂျေးခင်းကခင် တင်း
 လံးခါမ်,သားသေ, ကခင်ကခင်,လှိုင်းကခင်,လှို,ခေခင်
 မုတ်းခလး လာတ်းကျေး။- ကျေးခေလာတ်းပုခေလာတ်း
 လှို ထေး,ခေ,တီးမုတ်းလင်,လင်းဖြေး ကိတ်,တင်း
 ၁၄ ပိုင်းလှိုင်းတြေးလင်းယု,တျေး,သေ,ခေ,ကျေး။ လှိုင်း
 မခင်းလမ်း၊ ဂှမ်းလံးခင်းမခင်းလာတ်းကျေး။- လင်း
 ယေ,သု ဂျေးခင်းတင်းခေ,လှို,တို ခေခင်တင်းယုပီတ်း
 တီးယု,တခင်းသင်းလင်းဖြေးခလး ဂျေးထင်းလမ်း,
 ကျေးပေ,ကခင် မုတ်းသေ, ကာပင်းပခင်တီးဂှမ်းခေခင်
 လိမ်းလံးခေပုတ်းကျေးကျေး။ ဝျေးခေကျေး။ ခင်လှိုင်း
 ကခင်ခင်းယု,ဂျေးခေခင်လှိုင်း တင်းသီင်းတင်းလှို
 လှိုင်းခေခင်ကျေး ယိတ်တုလှိုင်းခေ,မခင်း လေးလေး
 ထွတ်,ထွတ်,ခလး လံးဂျေးခေ,မခင်းခေခင် ပီခင်
 လှိုင်းခေခင်,ခေ,တမာခင်,ဂင်ဂင်ဂိုင်းကျေး။

၇

ဥာမ်းသထေ,ဃာခင်,
လာတ်;တော့,ယိတ်ပရေးဂိုက်;

- ၁ မိုဝ်;ခေခေ ခုခေယိတ်ပရေးဂိုက်; ထာမ်ဗလ;ဝုး;-
လွင်းတင်းထိုဝ်;ခေ လွင်,လှ်;ခေတဂိုဝ် မိုဝ်;ကခေဝုး
ခေင်,ခေင်ထိုဝ်။ မခေ်းခေ;ခေ;လတ်;ဗလ;ဝုး;-
ပီးခေင်ခေင် ကိုက်,တင်းပေးခေင်ကိုလှ်;။ ထွမ်,ငိခေ်း
၂ သေဂမ်း။ ဩးပီခေ်းလဝ်; ကခေ်းမူခေ်းဃုင်းယှ်,ခေ,
ခေခေ် ပေး,မုးတီးပေးဂုဝ်; ကျ,ပြဂုမ်, ခေ်းမိုဝ်;
ကခေ်းမခေ်းယင်းမီးယူ,ခေ်း မိုင်းမေ,သေးပေးတု,
မိ လှ်;ကခေ်းမခေ်းယင်းကမ်း,ပိ,ဂျ,ယူ,ဂျ,တီးဝီင်း
၃ ချ,ခေခေ်,ခေခေ်ဗလ; မီးကမိင်ဝုး;- ကွမ်,သေ
ဂျ,ခေ်းမိုင်းမိုင်း ကိုက်,တင်း ပီးခေင်ထိုဝ်;ခိုဝ်;မိုးဗလ;
ဂျ,ဂျ,တီးမိုင်း ကခေ်းဂဝ်တင်းခေပခေ်းတီးခေခေ်
၄ တု၊ ဝုးခေင်,ခေ်းကျေး။ မခေ်းကျေးလင်,ကွမ်,သေ
ဂျ,ခေ်း မိုင်းဂျ,လတေ, ဗလ; ဂျ,ယူ,ဂျ,ခေ်းဝီင်း
ချ,ခေခေ်, ကေး။ မိုဝ်;ကခေ်းပေးမခေ်းတံယဝ်
ခေခေ်ထိုဝ် မခေ်းလဝ်; ဂျ,မခေ်းခေ်းမုးဂျ,တီးမိုင်း
၅ ကခေ်းသူယူ,တေးလိဝ်ခေ်းကျေး။ ပီဂျ,သမိမခေ်းလဝ်;
ကမ်း,ပခေ်းကမူလှ်,တီးမခေ်း ဂျ,တိခေ်းမခေ်းခေခေ်
လံ;ယိပ်,ခေ်းမိုင်းခေ်းသေကျေးယု, မခေ်းလဝ်;ဝိုက်တီး
တီးမခေ်း လိမ်မိုဝ်; ကခေ်းမခေ်းကမ်း,ပိ,မီးလုဂ်;မီး
၆ လာင်းသေကျေးခေခေ်ဝုး;- လုဂ်;လာခေ်းမိုးတင်းလံ
တင်းလံ;ပီခေ်းခိမ်, ယူ,ဂျ,ခေ်းမိုင်းကခေ်းပိုခေ်း;ကုပိုဝ်,
ခေခေ်ဗလ; လံ;ခေခေ်,ဂိုတ်;ခေ်းပိုခေ်း။ ခေခေ်,တင်း
ကခေ်း ပိုခေ်းခေ်းလတ်;ခေ်းသေ သီ,ပဂ်,ပီးကျေး။
၇ ကုလှ်;ဂျ, မိဝ်;ဂူခေ်းကခေ်းလှ်;ခေ်းခေခေ် ဂဝ်တင်း
လိ,ယာင်,ကျေး။ လိုခေ်းခေခေ်ခေ်းတင်းလံ;ကွမ်,သေ
ဂျ,ခေ်းမိုင်းခေခေ်မုးဗလ; ဂိုတ်;ဝါတ်;ဂဝ်ဂျ,တီး
၈ ခေ်းကျေး။ ဝုးခေင်,ခေ်းကျေး။ မခေ်းလဝ်;ပခေ်းပတ်
လိုခေ်း,တြေး ကခေ်းလတ်;သီင်,ဂခေ်းတင်းတင်းကခေ်း
ထိုဝ်ဂိုမ်းခေခေ်တီး ကျ,ပြဂုမ်, ကေး။ မခေ်းမီးမုး
လုဂ်;လံ; ကိုက်,တင်း ဗလ;ခေ်းဝခေ်းကခေ်းထုခေ်းထိုဝ်
ပိတ်,ဝခေ်းခေခေ် မခေ်းပခေ်းတင်းကခေ်းထိုဝ်ဂိုမ်း
ကျေး။ ကိုက်,တင်း သမိမီးလုဂ်;လံ; ယု,ဂုပု။ ယု,ဂုပု
သမိမီးလုဂ်;လံ;သိပ်;သွင်ကျေး ကခေ်းပီခေ်းပေးထိုဝ်
၉ ခိုဝ်;ဂုဝ်;ထိုဝ်;ခေခေ်ကျေး။ ပေးထိုဝ်;ခိုဝ်;ဂုဝ်;ထိုဝ်;
ခေခေ် မီးလှ်;ကခေ်းသီ,ကျေးတုဗလ; ခေ်း ယုင်းသီပု
ပိတ်;ဂျ,ဂျ,တီး မိုင်းကျေး,ဂိုဝ်;တု ပုခေ်းကျေး။
၁၀ ဩးပီခေ်းလဝ်;ပုလှ်;ထိုဝ်;မခေ်းယူ,ဗလ;။ ခေ်းကဝ်
မခေ်းကွမ်,သေဂျ,ခေ်း တုဂ်;ခေ်းတင်းဃာခေ်းတင်းလံ
သေယဝ် ပခေ်းလုခေ်း,ကိုက်,တင်းကတတ်;ပိင်,လု,

- တီးမခေ်း ဃာ်,ခေ်းခေ်းကျေးခမ်းဃာ,ကျေးကခေ်းကုပု
ပိုဝ်, မိုင်းကျေး,ဂိုဝ်;တု ခေခေ်းဗလ; ခေခေ်းကျေးခမ်းခေခေ်
ကျေး ကဝ်မခေ်းခေခေ်းဝိုက်;ခေ်းကျေး,ခေခေ်ကခေ်းလံ;
ကုပုပိုဝ်, မိုင်းကျေး,ဂိုဝ်;တု တင်းကျေး,ကခေ်းကုပုပိုဝ်,
၁၁ ကျေးခမ်းခေခေ်ကျေး။ ခေ်း မိုင်းချ,ခေခေ်, တင်းမိုင်း
ကျေး,ဂိုဝ်;တု တင်းမိုင်း ပီခေ်းတင်းကခေ်းခမ်းဂျ,မခေ်း,
ပီင်း ကိုက်,တင်း တုဂ်;ခေ်းတင်းဃာခေ်းယှ်,ခေ,ဗလ;
တီးခေ်းဂျ,ခေ်းပေးဂုဝ်;ခေခေ် ကမ်း,မီးတင်းဂိုခေ်
၁၂ တင်းခေ်းသင်ကျေး။ မိုဝ်;ကခေ်း ယု,ဂုပု လံ;ငိခေ်း
လွင်းကခေ်းခမ်းပိုဝ်,ခမ်း,သခေ်းကမ်း,မီးဂျ,ခေ်း မိုင်း
ကျေး,ဂိုဝ်;တု ယဝ်;ခေခေ်ထိုဝ် မခေ်းပိုဝ်,လှ်;ပေးဂုဝ်;ထိုဝ်;
၁၃ ခခေ်းဂျ,ပွမ်;ပထမ ကေး။ မိုဝ်;ပွမ်;တုတ်ယ ခခေ်
ယုင်းသီပု ဃုလှ်,ကွမ်,ခခေ်ပေး လွင်းတုဝ်လဝ်;ဂဝ်,
တီးပီးခေင်မခေ်းတင်းလံ;ဗလ; ခေခေ်ကျေးခမ်းဃာ,
၁၄ ကေးလင်,လံ;ကုထိုဝ်;ခိုဝ်; ယုင်းသီပု ကေး။ မိုဝ်;ခခေ်
ယုင်းသီပု ပိုဝ်,လှ်;ဂျ,ဂျ,လံ;ဂျ,ပင်းကဝ်ပေးမခေ်း
ယု,ဂုပု ကိုက်,တင်းပီးခေင်ထိုဝ်;ခိုဝ်;မခေ်းတင်းသီင်;
တင်းလှ်;ထိုဝ်;သိပ်;ပံဂျ,ကျေးထိုဝ်;ခခေ် မုးကျေး။
၁၅ ယု,ဂုပု ကေးလှ်;ဂျ,ယူ,ဂျ,တီး မိုင်းကျေး,ဂိုဝ်;တု
တေး,ထိုဝ်;ဂုတ်; လု,လိမ်တုဝ်လဝ်;ဂဝ်, ကိုက်,တင်း
ပေးဂုဝ်;ထိုဝ်;ခခေ် တံဂျ,ဝါးဂျ,ဂျ,တီးခခေ်
၁၆ ကေး။ တုဝ်;တံခခေ်လံ;ခခေ်,ကဝ်တင်းကခေ်းကဝ်ဂျ,
သုင်,ဂျ,တီး ဝီင်းသေ,ခိမ်, ဗလ;သု,ဝိုက်;ခခေ်;သခေ်း
ခေ်းကျေး ကျ,ပြဂုမ်, ကဝ်တင်းငိခေ်းသိုဝ်;ကဝ်
တီးခခေ်ထိုဝ်;ကခေ်းပီခေ်းလုဂ်; ကေး,မေး,။ ကခေ်းပီခေ်
ပေး သေ,ခိမ်,။ ခခေ်ကျေး။
၁၇ မိုဝ်;ကခေ်း ခိမ်,ဂျ,လု, ဂတီးဩးပီခေ်းလဝ်;ကခေ်း
တိဂ်;ထာခေ်း,ဝိုက်;တီး ကျ,ပြဂုမ်, ခခေ်း လမ်တင်း
ဂုတ်;ထိုဝ်;မုးခခေ်ထိုဝ်။ ဂူခေ်းမိဝ်;ခခေ် ယု,ဂျ,ခေ်း
၁၈ ဗလ;ခခေ်မုးခခေ်မုးကျေးခေ်း မိုင်းကျေး,ဂိုဝ်;တု တေး,
ထိုဝ်;လှ်;ပခေ်းခခေ်ကျေးခမ်းပေးခခေ်;။ ကခေ်းကမ်း,ဂူ,
လင်း ယုင်းသီပု ခခေ်။ ပေး,မုးကျေး။
၁၉ ခခေ်ကျေးခမ်းခခေ် ဂိုတ်;ပရိဗလ,တီးထိုဝ်;ခိုဝ်;ဂုဝ်;
ဗလ; ခခေ်,ဂိုဝ်;တင်းလံ;ကဝ်လုဂ်;လံ;ကွမ်,ဂုဝ်;
တင်းလံ;ထိုဝ်;ပိတ်; ကမ်း,ဂျ,ကသခေ်;လံ;လိပ်;ထိုဝ်
ခခေ်ခခေ်;လတ်;ခခေ်;သေးပေးဂုဝ်; ထိုဝ်;ခခေ်ကျေး။
၂၀ မိုဝ်;ခခေ် မုဝ်;သေ,။ ကခေ်းမီးဂျ,ခခေ်;ဃာင်ဂျ,ခခေ်
ခခေ်ဂိုတ်,လိင်;မုးဗလ; လိင်;လုလုမ်းလု,ဝိုက်;ခခေ်
ဂျ,ခခေ်;ပေးမခေ်း သခေ်းလှ်;ခခေ်;တိမ်တိမ်ကျေး။
၂၁ လှ်;ခခေ် မိုဝ်;ကခေ်းကဝ်မခေ်းဂျ,ဝိုက်;ခခေ်;ခခေ်
ထိုဝ် လုဂ်;ယိင်းသင်ခခေ်ကျေးခမ်းဃာ,ကျေး,ဂိုဝ်;ကဝ်
ဗလ; လိင်;လုထိုဝ်;ခခေ်,လုဂ်;ကွမ်,တုဝ်လဝ်;ဂဝ်,
၂၂ ကေး။ မုဝ်;သေ, ကေးသွမ်;ကဝ်ကတတ်;ပိင်,
လု,ဂျ,မီးတင်းသီင်;တင်းလှ်;ခခေ် မိုင်းကျေး,ဂိုဝ်;တု

၂၃ ဧလ; သူပဲလောင်းလတ်;မိုဝ်းလင်းဂီတီးကျေး။ မိုဝ်းကခဲကသးလံးသီ,သိပ်းပီးခခေ မခင်းမီး တာင်းဂျါမ်,တာင်းပွင်ခင်းလုံး ဂျိုးလံးဂျူး,လူဂျူး,တူလုံး ပီးခခေလိုင်ခိုဝ်းတူဝ်လင်းဂဝ်, ကခေပီခခေဂုခင်းကီသ

၂၄ ရေ,လ လိုဝ်းခခေကျေး။ မိုဝ်းကခဲမခင်းဂုခင်းပီး ခခေလိုင်ခိုဝ်းမခင်းကျေခိုင်; လံးခါမ်,တာင်းကခေ ပိုခင်းခခင်းလင်းဂီခင်းသေးယူ,ခခေလိုင်။ မခင်းယူ, နော,ကျေခခေသေယဝ် ပေယူခခေ ဂုခင်းကျေ,ဂီဝ်တု ခခေတံသေယဝ် ဂျိုးကျေကခေလံးခါမ်,တာင်းကခေ

၂၅ ခခေဂီလင်းဂီခင်းသေးခခေခပကျေး။ ပီဂီသမ့်မခင်း ထိုင်, ပီးခခေမခင်းလိုဝ်းခခေတရ်ဂျူးလင်းဂုခင်းကခေ ငြေးပီခခေလင်းတရ်ကခေတင်းမိုဝ်းမခင်းဧလ; ဧဂ, ခခေဂံဂဝ် ကခေဝါးခခေသေကျေး။ ခဝ်ခခေ

၂၆ ကမ်,ဂျူးကမ်,ဂုခေ။ ဝခင်းမိုဝ်းဖုခင်း မခင်းသမ့်ဂျူး; မးဂျူးတီးကခေဂုခင်းခဝ်ခခေ,ဂခေဂခေ နီတီးဂခေ ယူ,ခခေလိုင် မခင်းလုဝ်းခခေဂျိုးခဝ်တီတ်,ယီခခေဧလ; လတ်;ဝါး;- ဂုခင်းခဝ်ဂျူးလင်း; သူပီခခေပီးခခေဂခေ ကမ်,လုံးဂျူး။ ဂီတီးသင် ကျေခခိုင်;ဧလ;ကျေခခိုင်; ခခေဂီလင်းဂီခင်းသေးဂခေလိုင်ခခေ။ မိုဝ်းကခေဝါး

၂၇ ခခေ,ခခေလိုင်။ ကျေကခေခခင်းလင်းဂီခင်းသေးဂုခင်း ဂျူးခင်းလမ်းဂခေခခေ တဝ်ပီတီး; မုဝ်းသေ, သေဧလ; ဝါး;- နှူးလုံခခေခခေပွဲ ဂျူးမးဂျိုးတီးဂုခင်းယုံ,ဂုခင်း လိုင် ဂုခင်းကခေလီ,ယိုင်,ဂျူးခခေဂဝ်ဂဝ်။ မိုးခွဲ;ကဝ် ဂဝ်တံ မိုခခေလိုင်ခခေ,ကခေခခေဂဝ်ဂုခင်းကျေ,ဂီဝ် တု တံမိုဝ်းဝါးခခေဂျူးဝ်။ ဝါးခခေ,ခခေကျေး။

၂၈ မုဝ်းသေ, ငါခင်းဂျူးခခေသေယဝ်။ ကွမ်,ပံးဂျူး, ယူ,ဂျူးခခေ မိုင်းမိတျါခခေ, သေဧလ; ဧတ,ခေး ဂျူးခခေဂျူးတီးခခေသေယဝ် မီးလုဂ်;လံးသွင်ကျေ

၂၉ ကျေး။မိုဝ်းကခေပူခခေသီ,သိပ်းပီးယဝ်ခခေတမာခေ, ဂိုင်ဂျာဝ် ပေး,မးဂျူးခခေယုမ်းကခေဖုခင်းယူ, ဂျူး တီးခခေထိုခခေ,ဂျိုးတီးခခေ လုံသီခေး, ခခေကျေး။

၃၀ မိုဝ်းကခေ မုဝ်းသေ, ဂုခေခခေလိုင်မခင်းကါမ်းခေး, လိုင်လိုင်ဧလ; သုတ်လမ်းဂျူးလံးယီဂ်တူလုံးလေး

၃၁ လေးလွတ်,လွတ်,ကျေး။ မိုဝ်းခခေသီပျု,တီဂ်; ထျ,ဝရျုငြေးပေး,မးဧလ;ဝါး;- ဂဝ်ပီခခေငြေး လုဝ်;ပူ,လုဝ်;ပခေပေးသူ။ ငြေးကျေ,ပြုဂျာမ်,၊ ငြေးကီလင်းဂီ ငြေးယူ,ဂုဝ်။ လိုဝ်းခခေကျေး။ ဝါးခခေ,ခခေကျေး။ မိုဝ်းခခေ မုဝ်းသေ, သခေ,ပံယူ, ဧလ; ကမ်,ဂုဝ်းယီဂ်တူလုံးလေးလေးလွတ်,လွတ်,။

၃၂ ထျ,ဝရျုငြေးကျေး မီးကခေခခေလေးဝါး;- ထွတ်,နီပ်း တံခခေမိုးတျ။ တီးကခေမိုးယီဝ်,ခခေ ပီခခေလိခခေ ကခေမုတ်လိုင်,ကျေး။ ဂဝ်လံးဂုခေတာင်းကခေ ခခေဂီလင်းဂီခင်းသေး ကခေဂုခင်းဂဝ်တင်းလံးလံး ခါမ်,ဂျူးခခေ မိုင်းကျေ,ဂီဝ်တု ခခေတင်းသီ;တင်း

၃၄ မုတ်းယဝ်။ သီကခေခဝ်ခခေခခေခခေကျေး ဂဝ်လိုင်ခခေယဝ်။ ဂဝ်လုင်းမးဂျူးလံးခခေဂံဂဝ် ခခေယဝ်။ တေးလီဝ်ခခေမိုးဂျူး,တျ။ ဂဝ်တရ်;ပွဲ,လုံ မိုးဂျူး,ဂျူးတီး; မိုင်းကျေ,ဂီဝ်တု ပုခခေကျေး။ ဝါးခခေ,

၃၅ ခခေကျေး။ ခခေပီခခေ မုဝ်းသေ,၊ ကခေခဝ်ကဝ်တင်း ဂျူးခခေဝါး;- နှူးလုံခခေခခေမိုးဂျူးမးဂျိုးတီးဂုခင်းယုံ, ဂုခင်းလိုင်ကခေလီ,ယိုင်,ဂျူးတီးဂုဝ်;၊ ဝါးခခေ,ခခေ ဧလ; ဧပ,ပီတီးခခေကျေး။ ငြေးပီခခေလင်း ကဝ် မိုဝ်းတမာခေ,ဂိုင်ဂျာဝ် ကခေပေး,မးဂျူးခခေယုမ်းမိုး နှူးခခေ ခါခင်းမခင်းပွဲ ဂျူးပီခခေဂုခင်းယုံ,ဂုခင်းလိုင်

၃၆ ကခေဧဂ,ဧသ,ခခေဂံဂဝ်ခခေကျေး။ ကျေခခေ ခခေဂံဂဝ်ခခေဧလ; ဂီတီးခခေမိုးလင်းခခေ,ကီဂ်, တင်း လုင်းတင်းကခေလီကါမ်းတင်းလံးဂျူးခခေ မိုင်းကျေ,ဂီဝ်တု တင်းဂျူးခခေ ပိုင်,လံး,ကျေ,တိုင်, တင်းဂျူးခခေထိုခခေ, သီ,သိပ်းပီးတီမ်တီမ်ကျေး။

၃၇ ကျေခခေပီခခေ မုဝ်းသေ,၊ ကခေလတ်;ဂျူးတီးဂုခင်း ကီသရေ,လ တင်းလံးပုခခေဝါး;- ငြေးပီခခေလင်း တရ်;ဂျူး ပေးနီတီး; ကခေမိုခခေလိုင်ခခေ,ဂဝ်ခခေ ကျေခခိုင်; ပေး,ကွမ်,မးဂျူးခခေပီးခခေလိုင်ခိုဝ်းသူ

၃၈ ကျေး။ ကျေခခေ ပီခခေကျေကခေလံးယူ,ဂျူးခခေ မုဂ်ဂုခင်းလိုင်ဂုခင်း ဂျူးခခေထိုခခေ, လုလုံးဂခေတင်း တမာခေ,ဂိုင်ဂျာဝ် ကခေတဂ်လတ်;မခင်း ဂျူးခခေ လုံသီခေး, ကီဂ်,တင်း လုလုံးဂခေတင်းပေးဂုဝ် လိုင်ခခေကျေး။ ကျေခခေလံးခါမ်,ကဝ်ပျု,တီဂ်; ကခေဂျူးကသးလံးခခေဧလ; ဂျူးလံးကပါးပခေ တီးဂုဝ်ကျေး။ ဂျူးကျေခခေလိုင်ပူ,ပေးဂုဝ်လိုင်ခခေ

၃၉ ခခေ ယင်းကမ်,ခွဲ;ထွမ်,ခွဲ;ကဝ်ဧလ; ဧပ,ပီတီး သေယဝ် မီးလုံကခေခွဲ;ခခေမိုင်းဂျူး,ဂျူးတီး မိုင်းကျေ, ဂီဝ်တု ဧလ;လတ်;တီး ကျေ,ဂုခေ, ဧလ;ဝါး;- ဂီတီးငြေးကခေတရ်ကခေဂျူးဂုဝ်ဂျူး,ခခေ သေ

၄၀ ဂမ်း။ ဂုဝ်းကမ်,ဂျူး မုဝ်းသေ, ကခေခခေဂံဂဝ်ဂုဝ်;ကွမ်, သေကျေးခခေမိုင်းကျေ,ဂီဝ်တု မးခခေပီခခေပွဲလိုင်ခခေ,

၄၁ ဂျူးဝါး ဝါးခခေ,ခခေကျေး။ မိုဝ်းခခေ,ဝခင်းခခေ ခဝ် ဂီတီးဂုဝ်;ကွမ်,သေယဝ် ပုဂ်လေး,တီးဂျူးထူခခေ ဧလ; မုခင်းပေး,ဂျူးခခေလုင်းတင်းကခေမိုဝ်းတူဝ်

၄၂ လင်းဂဝ်,ဂီတီးခခေကျေး။ ငြေးပီခခေလင်းဝါး,ခေး ပီတီးခခေသေယဝ် လုခခေပီတီးခခေ ဂျူးခခေလံးဂီတီး ဝါးဂျူးတီးခခေပိုင်ဂိုင်ဂျာဝ်တင်းလံး ခခေကျေး။ ခခေ,ခခေဧလ; ကခေတီမ်;ပွဲခခေ ဂျူးခခေကျေ, ဂါတ်;တီ ပွဲဧလ;ဝါးလမ်း;- မိုင်းကီသရေ,လ ကျူးလုံး၊ သူလံးကွမ်ဂခေကဝ်တရ်ဂီသခေ, ကီဂ်, တင်းယီလုံတင်းလံး ပုဂ်လေး,ဂဝ် ဂျူးခခေထိုခခေ, ခခေ သီ,သိပ်းပီးတီမ်တီမ်ဂျူးဝ်။ သူဂျာဝ်,ကဝ်ပေးကဝ် သုခခေထိုင်မုးလုဂ်,တင်းလပ်ငြေးဂျိုး,နော,၊ ကခေ

ပီခင်ပိုင်,ရှာင်းကခင်သူဂှ်တး ပုခင်းကခင်တင်းလံး
 ၇၄ ဂှ်ဒ်,လှိုင်းခခင်ယဉ်လှိုင်ပေ,။ ပိုင်းခခင်လေး; ဂဝ်
 တင်းကဝ်သူဂှ်,ဂးတီးဟံး,ပုခင် ပျးပုလုခင်, ကော့;။
 ဝျးခခင် မီးမးခခင်,ခခင်ကော့;။ သုမ့်ထိုင်လင်းကခင်
 ၇၅ ခါမ်,သား;သေ,ခခင် လံး;မီးဂးတီးပေးဂှ်ဒ်လှိုင်း
 ခခင်ဂးခခင်ထိုင်ခခင်, ဂးခခင်,ကခင်မခင်းလင်းသင်,
 လတး;ပိုင်တီး မုင်းသေ, လွင်းခခင်,ရှိုပ် မခင်းလင်း
 တင်းဂှ်တးသုမ့်ထိုင်လင်း မိုခင်လှိုင်ခခင်,ပိုင်,ရှာင်း
 ၇၆ ကခင်မခင်းလံး;ဂှ်ဒ်ယဉ်ခခင်ကော့;။ ပျးပေးဂှ်ဒ်
 ကခင်မးလှိုင်ဂခင်တင်း ယေးသု ခခင် လံး;ခါမ်,
 ၇၇ ကဝ်သူမ့်ထိုင်လင်းသေယဉ် ပျးကဝ်မးထိုင်ဂးတီး
 ဟံးခခင်,လိခင်မိုင်းဂှ်ဒ်တောင်,လှိုင်တောင်,ခိုင်း ကခင်
 ၇၈ ဖြေးပီခင်လင်း; ဂျး;ကွပ်,ပီတး;သေဂးတီးဟံး,ခါမ်,
 ၇၉ ခေး ပျးပေးဂှ်ဒ်လှိုင်းခခင်ကော့;။ မီးပိုင်တီးခခင်
 တော့,ထိုင်ဂှ်တးလှိုင်;ပခင်း; တျး,ပီတံ့။ ဂေးကခင်
 လံး;ခါမ်,ဗျေးလူး သိုင်းခေး;တုးတုးဖြေးပီခင်လင်း;
 ၈၀ ဧလး; ယွခင်းဂှ်ဒ်;လံး;ဧတ,ဂှ်တးထျး,ခေးတီး;ကခင်
 ၈၁ ဖြေးယျး,ပု တင်းဂိုင်းတပင်းခခင်ကော့;။
 ၈၂ ဂှ်လှိုင်ဂး; သေးလမုခင်, လံး;ဂှ်တးပိုင်;ခါမ်,ပုခင်း;
 ၈၃ မခင်းလင်းကော့;။ ခင်းဝျးခခင်သေဂေးဖြေးကခင်
 သုခင်ခေး,သေပိုင်ခင်းခခင် ဂိုင်းတပင်းယျး,ဂးခင်းပိုင်
 ၈၄ မခင်,ကခင်ကဝ်မိုင်းဂှ်တးခခင်ကခင်,လှိုင်;။
 ၈၅ လှိုင်ခခင်,ကခင် ပရေးဟံး;ပျး,တိတ်;ပိုင်ခခင်းဝျး;။-
 ဟံးရှာင်းရှာပ်ပီခင်ပလောင်,ဂဝ်ကော့;။ လိခင်မိုင်းပီခင်
 ၈၆ နှိုင်,တီးတောင်,တိခင်ဂဝ်ကော့;။ တင်းခတ,ဂှ်တးပိုင်
 မခင်,လှိုင်ခခင်,ရှိုပ်ပုခင်းဂဝ်။ တီးလှိုင်တခင်းလှိုင် တင်း
 ၈၇ ပီခင်တီး;ကခင်ဂဝ်ဂိုင်းခခင်း;။ မိုင်းဂဝ်ခခင် ဟံးခခင်,
 သင်း;ဂှ်တးပီခင် လွင်း;တင်းဂး;မီးတင်းသိုင်;တင်း
 ၈၈ လှိုင်လှိုင်းခခင်ကခင်,လှိုင်;ဂှ်ဝ်။ ဝျးခခင် မီးမးခခင်,ခခင်
 ကော့;။
 ၈၉ ဂှ်ခင်းကခင်ခေးခိုင်ခလး; ကခင်,ထိုင်ဂှ်မီးဂးတီးရှိုပ်
 လှိုင် ကိတ်,တင်းဂး;တီးရှိုပ်ကိတ်လှိုင်;။ သုခင်းကခင်တင်း
 ၉၀ ပီခင်လှိုင်,မုတ်;လောင်,လင်းယျး, တျး,သေ,ကော့;။ သု
 ဂှ်တးလှိုင်ခခင်,ကခင် ပျးပေးသူဂှ်တးခခင်ကော့;။
 ၉၁ ပျးပေးသူခခင် ယင်းကခင်,ခခင်း;လောင်း;ခခင်းသေး
 ပရေးဟံး; သေဂေးသေဂှ်ခင်းဂှ်ဝ်။ ခဝ်ကဝ်တံာ်
 ၉၂ ခဝ်လှိုင်းကခင်ဂေးလတး;ဟုလှိုင်,ခခင်းလွင်း; လင်း;
 သိုင်းတော့, ကခင်တင်းမးခခင်ကော့;။ မခင်းလင်း;
 ၉၃ ခခင်ကေး;တေး;လိပ်ခခင် သုကဝ်ကဝ်;ဧလး; ကဝ်
 တံာ်ယဉ်။ သုခင် ပီခင်သမ့်လံး;ခါမ်,ကဝ် ပိုင်းလောင်း;
 ၉၄ ထြေးလင်း; ဂး;ခခင်,ကခင်တမာခင်,ဂိုင်ရှာပ်မခင်းခခင်း
 ပိုင်ခခင်သေဂေးယျး,။ ကခင်,ခခင်ကခင်,လွမ်းလှိုင်ပေ,။
 ဝျးခခင်,ခခင်ကော့;။

**သထေ,ဟံးခခင်,
 လံး;ခါမ်,တင်း;ကခင်ကဝ်တံာ်**

၅၄ ခဝ်ခင်းဂှ်ခင်းခခင်သေယဉ် ရှိုင်လှိုင်မီးခေး;ခခင်ခခင်,
 တင်းတိတ်,တင်းလိုင်ဂှ်,ယဉ်ခလး; ဂတ်;ခခင်း;ဂတ်;
 ၅၅ ဟံးခခင်း;တေး, သထေ,ဟံးခခင်, ကော့;။
 ၅၆ သထေ,ဟံးခခင်, လမ်း တီခင်ပိုင်တင်း ပိုင်လှိုင်,မုတ်;
 လောင်,လင်း; ယျး,ဧလး; ဂှ်ခခင်တုလှိုင်ဂိုင်ရှာပ်လေးလေး
 ၅၇ သေယဉ်။ ဂှ်ခခင်မုခင်းခခင်းဖြေးပီခင်လင်း; ကိတ်,တင်း
 လင်း;ယေး,သု လှိုင်;ယျး,ဂး;တီးဟံး,ခေးဖြေးပီခင်
 ၅၈ လင်း;ခခင်ခလး; လတး;ဝျး;။- တုလှိုင်လူ။ ဂဝ်ဂှ်ခခင်
 ဂိုင်ရှာပ်ဟုလှိုင်,ပိုင်,ဧလး; လှိုင်;ဂှ်ခခင်း; လှိုင်;ယျး,ဂး;
 ၅၉ တီးဟံး,ခေးဖြေးပီခင်လင်း;ယျး,ကော့;။ ဝျးခခင်,ခခင်
 ကော့;။ ခဝ်ခခင် ဂှ်တင်းတင်းသိုင်ကခင်ယျး,ခေး,ရှိုင်
 ၆၀ သီခခင်,သေခလး; ကိုတ်;ရှိုပ်ခခင်ယျး,သေယဉ် ဟုခခင်ခခင်
 ခုခခင်,လိခင်း;ဂှ်,လူး;မခင်း;ဧလး;။ ကဝ်မခင်း;ကွပ်,ဂှ်,
 ၆၁ ဂး;ခခင်း;ဝိုင်းသေယဉ် ကဝ်မခင်း,ဂှ်ခခင်ထိုင်ခခင်း;သု,မခင်း
 ကော့;။ ဂှ်ခခင်းခါမ်,သား;သေ,လှိုင်;ခခင်း;ဂေး; ကဝ်
 ၆၂ နှိုင်;ခခင်း;ခခင် တမ်း;ပိုင်;ဂး;တီး;ဂှ်ခခင်း;တိခင်း;ကွပ်,
 ကေးခခင်း; ကခင်လံး;မီးလှိုင်; သေး;လု ခခင်ကော့;။
 ၆၃ ခင်း;မိုင်း;ကခင် ခဝ်ကဝ်မခင်း,ဂှ်ခခင်ထိုင်ခခင်း;သု,ယျး,ခခင်
 သထေ,ဟံးခခင်, သူး;တွင်း;ဧလး;ဝျး;။- လင်း;ယေး,သု
 ၆၄ တီး;ခေး;။ ခခင်း;တေး;သိုင်း;ကဝ်ပိုင်လှိုင်,ဂဝ်;ခေး;သေ
 ဝမ်း;တီး;ခေး;။ ဝျးခခင်,ခခင်ကော့;။ မခင်း;ခုပိုင်,ယျး,
 ၆၅ သေယဉ်။ ဂှ်တင်းတင်းသိုင်ကခင်ယျး,ခေး,ရှိုင်သီခခင်,
 ၆၆ ဧလး;ဝျး;။- လင်း;ဂှ်ခခင်း;တီး;ခေး;ယျး,ပေကဝ်တုလှိုင်;
 ကပျိုင်;ခခင် တောင်,သု,ဂး;ခခင်ခခင်း;ခေး;။ ဝျးခခင်,ခခင်
 သေယဉ်။ ဂိုင်း;ခခင်း;ဂှ်,ကော့;။



**လှိုင်းလင်း;လှိုင်လံး;ခါမ်,
 တင်း;ကခင်ခခင်း;လောင်း;ခခင်း;သေး**

၁ သေး;လု ဂေး; လံး;လှိုင်ခင်း;လွင်း;တင်း;ကခင်ကဝ်
 မခင်း;တံာ်ခခင်ကော့;။ မိုင်း;ခခင် လှိုင်းလင်း;ကခင်
 ၂ မီး;ဂး;ခခင်း; ဝိုင်း;ယေး,ရသလိမ်, ခခင်လံး;ခါမ်,တင်း;
 ကခင် ခခင်း;လောင်း;ခခင်း;သေး;ခေး,လှိုင်လိုင်ခလး;
 ၃ လှိုင်သေတမာခင်,လင်း;တင်း;လံး;ခခင် ဂှ်ခခင်း;ခခင်း;
 လှိုင်;လင်း;တင်း;သိုင်;တင်း;လှိုင် ဟံးတီး,ခေးခခင်
 ၄ ဂှ်,ဂး;ခခင်း; မိုင်း;ယုတ တင်း; မိုင်း;သမး,ရီ ဂး;တီး;ဂှ်;
 လိခင်ကော့;။ ခဝ်လှိုင်းကခင်ရှိုင်,သေး,ဖြေးခခင်
 ၅ သင်း;ရှိုင်, သထေ,ဟံးခခင်, သေယဉ် ဂှ်တင်း;သိုင်;ဂှ်;
 သိုင်;ရှိုင်;ယျး,ခေး,ပုခင်း;မခင်း;ကော့;။ သေး;လု ဂေး;
 ၆ ဧတ,လုယျးဂိုင်း;လှိုင်း;လင်း;ကော့;။ မခင်း;ခခင်း;ဂး;

ခင်းဂ္ဂိုခင်းလင်ခိုင်;ယဝ်လင်ခိုင်;သေခလ; တိုတို
လခင်ကပ်ဗုဒ္ဓ;ယိင်းဗုဒ္ဓ;လံးသေယဝ် ကပ်ခင်ဝံဂါး
ခင်းထွင်,ကျေး။

ဗီလိပ်ပု ခင်း ဝီင်းသမ္မာရီ

၄ ခပ်လိုဝ်းကခပ် လံးဗဟတ်,ဗဟဂခပ်ဗျ, ဂူးတီးဂူး
လီခင်ခေခေကျေး ခလ,လီပံ;ဂျေးလတ်;ခေဂ်ဂပတ်;
၅ ကြေးသတင်းသိုဝ်းပျေးလဝ်;ကျေး။ ဗီလိပ်ပု
ကျေး လူင်းဗျ,ဂါးတီး ဝီင်းသမ္မာရီ သေခလ;ကျေး
၆ လတ်;လွင်း; လဝ်;ခရီလုံ ကျေး။ မိုဝ်;ကခပ်ဂုခင်း
လူဂုခင်းတုမ်လိုဝ်းခေခေ လံးငါခင်းလံးဂုခင် ခေမိဂ်;
လတ်;ခေကျေး,ကခပ် ဗီလိပ်ပု ဂိုတ်;ခေခေလိုင် ခပ်
၇ ဗွမ်ဂခင်ထွမ်,ကပ်ဂုခင်းမခင်းကျေး။ လွင်းမခင်း
လမ်း ဗီဂိုဂိုတ်;တင်းသိုင်ကခပ်ယံ,ဗျ,ဂူငိုသီခင်,
သေခလ; ကွတ်,ပံသေကျေးခင်းဂုခင်းကခပ်ဗီဂိုခပ်;
ခေခေခေမေ,ကျေး။ ခပ်လိုဝ်းကခပ် တုပ်ကမ်,
တုင်ကမ်,ခိုင်လံ; ကိတ်,တင်းခပ်လိုဝ်းကခပ်တိခင်
ကမ်,လီလုံလိုဝ်းခေခေကျေး ဂူတ်;ထိုင်တင်းကခပ်
၈ ခီခင်းမေးကျေး။ ခင်းဝီင်းခေခေမီးတင်းကခပ်သိုဝ်း
လူမ်းကျေး,လူင်လင်ကျေး။

တြုဗီမေ,သိမုခင်,

၉ ဂုခင်းကျေးခိုင်; ကခပ်လံးလိုင်; သိမုခင်, ခေခေမီး
ယူ,ဂါးခင်းဝီင်းခေခေကွခင်တင်းခလ; ဂိုတ်;တင်း
ကတတ်;ဗီမေ,ခလ;လတ်;ဝါး- ဂပ်ခေပီခင်ကျေး
ကခပ်လင်,လံးကျေး။ ဝါးခေ,ခေခေလ; ဂူးဂုခင်း
မိမ်း သမ္မာရီ လိုဝ်းခေခေ ခွင်လုံယုင်းလုံယူ,ကျေး။
၁၀ ဂုခင်းလီမလိဂ်လိယံ, ဂါးမီးလိုဝ်းခေခေကျေးထွမ်,
ကပ်ထွမ်းမခင်းခလ;ဝါး- ကျေးခေပီခင်မဂျ,တခင်း
၁၁ ခုဝ်;တြုဗီခင်လဝ်;ကျေး။ ဝါးခေ,ခေခေကျေး။ လွင်း
တင်းကခပ်ခပ်ထွမ်,ကပ်ထွမ်းမခင်းခေခေလမ်း ခွပ်;
ပိုဝ်;မခင်းဂိုတ်;ကတတ်;ဗီမေ,ခလ; ဂူးခပ်ခွင်လုံ
၁၂ ဂိုင်ခေ,ယဝ်ကျေး။ မိုဝ်;ကခပ်ခပ်ယုမ်,မတ်;ကခပ်
ဗီလိပ်ပု ကျေးလတ်;တြုဗီခင်းသိုဝ်းပျေး,ကခပ်
လပ်;သိုင်,ကခပ်တင်းမိုဝ်;တြုဗီခင်လဝ်; ကိတ်,တင်း
ခေ,မု,လိုင်;သိုင် လဝ်;ယေ,သု ခေခေလိုင် လီမ်
ယိင်းလီမ်လံးခေခေမေ,ခမ်,ကပ် ပပိုတိုလမ်, ကျေး။
၁၃ သိမုခင်, ကျေးယုမ်,မတ်;ခလ; ခမ်,ကပ်ပပိုတို
လမ်,ယဝ်လင်, ယူ,လူလ်;ဂခင်တင်း ဗီလိပ်ပု
သေယဝ် လံးဂုခင်တခင်းခွပ်;ကခပ်လင်,လံး ကိတ်,
တင်း ခေမိဂ်;လတ်;ခေကျေး, ကခပ်ယံ,ဗျ,တင်းလံ
ကခပ် ဗီလိပ်ပု ဂိုတ်;လိုဝ်းခေခေခလ; ခွင်လုံကျေး,
၁၄ လူင်လင်ကျေး။ မိုဝ်;ကခပ်တမာခင်,လဝ်; ကခပ်

မီးဂါးခင်း ဝီင်းယေ,ဂုသလီမ်, တင်းလံခေခေ လံ;
ငါခင်းသတင်းသိုင်ခမ်, လွင်းကခပ်ဂုခင်းဝီင်းသမ္မာရီ
လိုဝ်းခေခေ လံးခမ်,ကပ်ခေဂ်ဂပတ်;တြုဗီခင်းလဝ်;ယဝ်
ခေခေလိုင် ခပ်ပံ,လုံ ပေ,တရ တင်း ယုဝ်;ဂုခင်,
၁၅ ဗျ,တီးခပ်ကျေး။ ခပ်ဂူတ်;ထိုင်သေယဝ် လွင်းခေ,
ဂိုတ် ဂုခင်းဝီင်းလိုဝ်းခေခေ တမ်းလံ;ခမ်,ကပ် ဝိလိုလ်,
၁၆ မုတ်;လင်,လဝ်;လိုဝ်းသုးတွင်းပခင်ခပ်ကျေး။ လွင်း
မခင်းလမ်း ခပ်လံ;ခမ်,ကပ်ပပိုတိုလမ်,ခင်းခေ,မု,
လိုဝ်;သိုင် လဝ်;ယေ,သု ခေခေဂုခင်းခလ; ဝိလိုလ်,
မုတ်;လင်,လဝ်; ယင်းကမ်,ပံ,လံ;လူင်းမေးဂါးခေခိုင်
၁၇ ခပ်သေကျေးသုဂုခင်းခေခေကျေး။ မိုဝ်;ခေခေပေ,တရ
တင်းယုဝ်;ဂုခင်, ကပ်မိုဝ်;တင်,ဂါးခေခိုင်ခပ်ခလ;
ခပ်ကျေး လံ;ဂုပုခမ်,ကပ်ဝိလိုလ်,မုတ်;လင်,လဝ်;
၁၈ ကျေး။ မိုဝ်;ကခပ် သိမုခင်, လံ;ဂုခင် ဝိလိုလ်,မုတ်;
လင်,လဝ်; လူင်းမေး ခွပ်;ပိုဝ်;တမာခင်,လဝ်;ကပ်
မိုဝ်;တင်,ဂါးခေခိုင်ခပ်ခေခေလိုင် မခင်းကပ်ငိုခင်းမေး
၁၉ သေခလ;ယွခင်းဝါး- ခေ,ဂိုဝ် ကျေးကခပ်လံ;ခမ်,
တင်းကခပ်ဂပ်ခါးကပ်မိုဝ်;တင်,ခေခေ တမ်းလံ;
ဂုပုခမ်,ကပ် ဝိလိုလ်,မုတ်;လင်,လဝ်; လိုင် ပခင်
တခင်းခွပ်;တီးဂပ်ခါးသေဂမ်းခါး။ ဝါးခေ,ခေကျေး။
၂၀ ပေ,တရ ကျေးလတ်;တီးမခင်းခလ;ဝါး- ပိုဝ်;
ကခပ်မူးထင်, မူးတမ်းကပ်တင်းငိုခင်းသိုဝ်;ကပ် သု
ကျေးလူးတြုဗီခင်လဝ်;လံ;ခေခေခလ; ဂူးငိုခင်းမူး
ဂူတ်;ထိုင်တင်းလူတင်းလီဝ် လူလ်;ဂခင်တင်းမူး
၂၁ တါ။ မူးခေ ကမ်,လုံ; ကျေးကခပ်ခပ်;ပုးခင်းကမု
လဝ်;ခေ။ လွင်းမခင်းလမ်း ဂူဝ်လုံမူး ကမ်,မီးတင်း
ကခပ်သိုဝ်;ကျေး, ဂါးတီးဗဟံ,ဗျ,တြုဗီခင်လဝ်;။
၂၂ ပိုဝ်;ခေခေလ; ခုဂ်;လုံလံ;မံ;လုံ တင်းကခပ်ဂိုမိုဝ်;မူး
ခေခေခလ; တွင်းပခင်,ကျေးလီဝ်တါ။ မခင်းလဝ်;
လင်းခေတမ်းပံ,လွတ်;ကပိုတ်; တင်းကျမ်,တင်း
၂၃ ပွင်ခင်းဂူဝ်လုံမူးခေခေယူ,ကျေး။ ဂပ်ဂူလွင်းကခပ်
မူးမီးခင်းလီးကခပ်ခေခေ,ခေခေခလ; လံ;ခမ်,တင်း
ကခပ်တူလဂိုဝ်;ကပိုတ်; မတ်;ဗုဂ်,ဝံကျေး။ဝါးခေ,
၂၄ ခေကျေး။ သိမုခင်, ကျေးခိုခင်းလတ်;ခလ;ဝါး-
ခေ,ဂိုဝ် လွင်းတင်းကခပ်လဝ်;ဝါးခေ တမ်းကမ်,
ဂူတ်;ကမ်,ထိုင်မေးဂါးခေခိုင်ဂပ်ခါး သေလိုဝ်;သေပိုင်
လိုင် သုးတွင်းတီးထု,ဝရုတြုဗီခင်းပုခင်းဂပ်ခါးသေ
ဂမ်းခါး။ ဝါးခေ,ခေကျေး။
၂၅ တမာခင်,လဝ်;လိုဝ်းခေခေ ဝါးသေခမ်,သတ်;သေ,
ကျေးလတ်;ခေဂ်ဂပတ်;လဝ်;တြုဗီခင်းယဝ် ခပ်ခိုခင်း
မိုဝ်;ဗျ,ဂါးတီးဝီင်းယေ,ဂုသလီမ်,ကျေး။ ခင်းသီခင်း
တင်းခေခေကျေး ခပ်ကျေးလတ်;တြုဗီခင်းသိုဝ်း
ပျေး,လဝ်; ခင်းဝါခင်း;သမ္မာရီခေခေကျေး။

ဗီလိပ်ပုတင်းဂူခင်းမိုင်းကီသယော့ပိ

၂၆ ဂမ်းခေခေ တမာခင်,ဂင်ဂျာဝ်ထျာ,ဝရျုးတြေး လာတ်; တီး ဗီလိပ်ပု ခလး;ဝျး- မိုးလုဂ်ခလး; ဂျး,ခေး တာင်းလားခင်း လူးဂျးတီးသီခင်းတာင်း ကခင်လုဂ် သေဂျးတီး; ဝီင်းယေ,ရသလီမ်, လုင်းဂျး,ဂျးတီး; ဝီင်းဂျး,လ ပုခေတျာ၊ ဝျးခင်,ခေကျေး။ သီခင်း

၂၇ တာင်းခေခေလမ်း ပီခင်တာင်းထိုခင်,ကျေး။ မခင်း ကျေး လုဂ်ဂျး, လိုဝ်ခင်,ကမိင်လင်းမီးခေခေခလး; ဂျး,ထုပ်ဂုခင် ဂူခင်းမိုင်းကီသယော့ပိ ကျေးခိုင်; ကခင်ပီခင်ဂူခင်းတွခင်ခလး; ပီခင်ကမာတ်;လုင်ကခင် ပွဲခေခေ,တျ,ခေင်းကျေးခမ်းဂခင်,တေ,ဂိ ကခင်ကုပိုင်, မိုင်းကီသယော့ပိ ခေခေကျေး။

၂၈ ကမာတ်;လုင်ခေခေ မခင်းဂျး,ဂျးတီး; ဝီင်းယေ,ရ သလီမ်, ရှိတ်းတတ်;ဂုဂ်ဂျး,တြေးသေယဝ် ပွဂ်;ခိုခင်း မိုင်းယူ,ခလး; ခင်း;ယူ,ဂျးခိုင်လေ့ရထျးမခင်း သေယဝ် ဖတ်းကခင်,ဂျမ်း ပရေးဗီတ်းကီသျာ,ယ ယူ,ကျေး။ မိုင်းခေခေ ဝိလိုလ်,မူတ်းလင်,လင်း;ပခင် ပျာ,တိတ်းတီး; ဗီလိပ်ပု ခလး;ဝျး- သုတ်းလမ်ဂျး,

၂၉ လူးဂျးတီး;လေ့ရထျးခေခေတျာ၊ ဝျးခင်ခလး; ဂျး ခင်,ကခင်ဝျးခေခေ ဗီလိပ်ပု ကျေးလီခင်းဂျး,လူး ဂျးတီး;လေ့ရထျးခလး; လံးငိခင်းသီင်ကမာတ်;လုင် ဖတ်းကခင်, ဂျမ်းပရေးဗီတ်းကီသျာ,ယ ယူ, ခလး; မခင်းလင်း;ထမ်ဝျး- လင်း;ကမာတ်;လုင် လွင်,ဂူပွင်,လှို လွင်း;ကခင်ဖတ်းယူ,ခေခေခေးရှိုဝ်။

၃၀ ဝျးခင်,ခေကျေး။ ကမာတ်;လုင်ခေခေကျေးလာတ်; ဝျး- ပေးကမ်,မီးကျေးကခင်လာတ်;ပခင်သွခင်ပခင် ခေခေ တမ်းဂူလံး;ထိုဝ်ခင်,ရှိုဝ်။ ဝျးခင်,ခေယဝ် လင်,၊ မခင်းရှိုဝ်ကပ် ဗီလိပ်ပု ရှ်းလံး;ခိုခင်းခိုင်လေ့ ရထျး ခင်း;ယူ,လုလ်;ဂခင်တင်းမခင်းကျေး။

၃၁ ခင်းဂျမ်းလိတ်း တီး;ကခင်ကမာတ်;လုင်ဖတ်းယူ, ခေခေ မီးဝ်ခလး;ဝျး- မခင်းခမ်,တာင်းကခင်ကပ် ဂျး, မိုခင်လိုဝ်ခင်,သုင်းကခင်ကပ်ဂျး, ရှ်းလံး;ခမ်, တာ်ခေခေကျေး။ လိုဝ်ခင်,ကခင်သုင်းကွခင်, ယင်း ကမ်,ရှိုဝ်သီခင်း,ဂျးတီး;ဖေ,ခေး ကျေးကခင်ရှ်းခူခင် မခင်းခေခေ မခင်းကျေးယင်းကမ်,ပိုတ်,ပာဂ်,မခင်း

၃၂ ခလး;ယူ,ကျေး။ မိုင်းကခင် မခင်းလံး;ခမ်,တာင်း ကခင်ချးတူဂ်းတီး;တီမ်,ယူ,ခေခေ ပိုခင်းကမ်,ပခင် တာင်းကခင်လီ,ယင်,လွမ်းခေခေ,တြေးခေခေ တီး မခင်း။ ပိုင်းကခင် သိမ်းကပ်ကသဂ်;မခင်း ဂျးတီး လိခင်မိုင်းခေယဝ်ခလး; ဖူးလှိုတ်းလီမွတ်,ခေပျာ မိတ်းထိုဝ်ခိုင်းမခင်းခေခေ။ ဝျးခင်,ခေကျေး။

၃၃ ကမာတ်;ခေခေကျေး တွင်းထမ်တီး; ဗီလိပ်ပု ခလး; ဝျး- ပရေးဗီတ်းခေ လာတ်;ထိုဝ်ခင်,ခေ လွင်း; ဖူးလှိုတ်း လာတ်;လွင်း;တူင်လင်း;ဂပ်,ရှိုဝ်။ ကမ်,ခေခေ

ကျေး လာတ်;လွင်း;ပိုခင်း;တာင်,ကျေးရှိုဝ်။ ဝျးခင်,ခေ ခလး;။ ဗီလိပ်ပု ကျေးကပ်လျာလီမ်တီးရှိုင်းခင်းဂျမ်း လိတ်းခေခေ ကျေးလာတ်;တြေးသတာင်းသိုင်းပျာ, လွင်း; လင်း;ယေ,သု ခေခေပခင်မခင်းကျေး။ ခင်းမိုင်း ကခင် ခပ်ယင်းတိုဂ်လွမ်းတာင်းဂျး,ယူ,ခေခေ ခပ် ရွတ်းထိုင်ဂျးတီး;ကခင်မီးခေခေခေခလး; ကမာတ်; လုင်ကျေးလာတ်;ဝျး- တူလင်းလူ။ တီးခေမီးခေခေ ကျေး။ ခင်,ရှိုဝ်ဂပ်တမ်းလံး;ခမ်,ကပ်ပဝ်တိုလာမ်, ခေခေ တမ်းမီးလွင်း;တာင်းဂျးသင် ကခင်တေဂျမ်း တာပ်;ခေခေခေခေဂပ်။ ဝျးခင်,ခေသေယဝ်။ ပခင်ကမိင် ရှ်းလေ့ရထျးဂိုတ်းသင်းယဝ်လင်, ဗီလိပ်ပု ကပ်, တင်းကမာတ်;လုင်ခေခေ လုင်းဂျး,ဂျးခင်းခေခေသေ ခလး; ဗီလိပ်ပု ပခင်ပဝ်တိုလာမ်,တီးမခင်းကျေး။

၃၄ မိုင်းကခင် ခပ်လုဂ်သေဂျးခင်းခေခေကွပ်,မေးယဝ် ခေခေလိုင်။ ဝိလိုလ်,မူတ်းလင်,လင်း; ခိုဂ်ခေတိုတ်း လခင်ကပ် ဗီလိပ်ပု ဂျး,ခလး; ဂမ်းလိုခင်းကမာတ်; လုင်ခေခေ ယင်းကမ်,ခိုခင်းလံး;ဂုခင်မခင်းထီင်း သေ ပွဂ်;ယဝ်။ ကမာတ်;လုင်ခေခေ မီးလှိုတ်းကခင်သိုင်းသျာင်, ခေး,ခလး; ဂျး,လွမ်းသီခင်း;တာင်းကခင်မခင်းတမ်း လံး;ဂျး,ခေခေကျေး။ ဗီလိပ်ပု ခေခေသမိုခိုခင်းဂျး, ပေး,ဂျးတီးခင်း ဝီင်းကလုတ် ခလး; ကျေးလာတ်; တြေးသတာင်းသိုင်းပျာ, ခင်း;ဝီင်းတင်းသီင်းတင်း လုင်လွမ်းတာင်းဂျး,တေ,ထိုင်ရွတ်; မခင်းရွတ်;ထိုင် ဂျး,ဂျးတီး; ဝီင်းခေ,သရီ ပုခေကျေး။

၉

သေးလု ယုမ်,မာတ်; လင်း;ယေ,သု

၁ သေးလု ခေခေ ခင်,ရှိုဝ်တမ်းလံး;ယူ,ဖေ,ခိုင်; တင်းတခပလင်း;တြေးတင်းလံး;ခလး; လွဂ်,ငိုတ်း ကပ်တံလိုင် ထုလ်;လှိုဂ်းယွဲ,ခေး,လုင်လာင်သေ ယဝ် ခင်း;လူးဂျးတီး;ခခင်ယိတ်ပရေးရှိုင်းသေခလး;

၂ ယွခင်းကပ်လိတ်း ရှ်းလံး;ဂျး,ဂျးတီး;လရွပ်;ကျေးတြေး ကခင်မီးဂျးခင်း ဝီင်းထမ်,မသီတ်း; ခေခေခလး; ပေး ထုပ်;ဂုခင်ဖူးယင်းဖူးလံး; ခပ်လိုင်းကခင်ခင်းလွမ်း ခင်းသီခင်း;တာင်း လင်း;ယေ,သု ခေခေလိုင်။ ရှ်းလံး; မတ်းဖုဂ်,ကပ်ဂျး,ဂျးတီး; ဝီင်းယေ,ရသလီမ်, မိုခင်

၃ ခင်,ဂူခင်းတူဂ်းထွင်,ကျေး။ ခင်းမိုင်းကခင်မခင်း ယင်းတိုဂ်;ဂျး,ယူ, လမ်တမ်းရွတ်;ထိုင်ဂျးတီး;ရှိုမ်း ဝီင်းထမ်,မသီတ်း; ခေခေ ကခင်လီင်းလုင် လုဂ်သေ ဂျးခိုင်ဂင်ဂျာဝ်ထွင်,ရှိုင်းလီင်းမေး ရွပ်;ရှိုမ်းမခင်း

၄ ဂမ်းလိတ်ကျေး။ မခင်းလုမိုကပ်,ပုပ်,ဂျးခိုင်လိခင် သေယဝ် လံး;ငိခင်းသီင်ကခင်လာတ်;တေ,မခင်း

ခလးဝုး၊- သေးလု ကိုလ်း၊ သေးလု ကိုလ်း၊
 ၅ ဂိုတ်းသင်ခလး၊ မွဲးခိတ်းလက်၊ ငီခိတ်းသေးဂပ် လိုဝ်
 ၆ ခင်၊ခိတ်း၊ မိုဝ်းကခိတ်းဝုးခင်၊ခိတ်းလိုင်၊ မခိတ်းဂေး၊
 လင်းထာမ်ခလးဝုး၊- လင်းဂုတ်းပီခိတ်းဖုးလုခါး၊ ဝုး
 ၇ ခင်၊ခိတ်းကေး။ သီင်ခခိတ်းဂေးပေး၊မုးခလးဝုး၊-
 ၈ ဂပ်ပီခိတ်း ယေ၊သု ကခိတ်းမွဲးခိတ်းလက်၊ ငီခိတ်းသေး
 ၉ ခခိတ်း ကေး။ ခိတ်းဝုးခခိတ်းသေဂေး၊ မွဲးလုဂ်ခလး၊
 ခင်းဂုး၊ဂုးခိတ်းဝိုင်တု။ မွဲးတတ်းလံးဂိုတ်းဂေးသင်
 ကခိတ်းဝုးခခိတ်း မွဲးတတ်းလံးခါမ်၊တင်းကခိတ်းလတ်း
 ၁၀ ခခိတ်းယူ၊ကေး။ ဝုးခင်၊ခိတ်းကေး။ ဂုးခိတ်းကခိတ်းဂုး၊
 လုလ်းဂခိတ်းတင်းမခိတ်းလိုင်ခခိတ်းဂေး၊ လံးခိတ်းသီင်
 ခခိတ်းဂုးခလး၊ ကခိတ်းလံးဂုးခခိတ်းလုသေဂေးသေ
 ဂုးခိတ်း။ ခပ်ယင်းကခိတ်းလက်၊လတ်းဂုးခိတ်းဂေးသင်
 ၁၁ ခလး၊ ကွခိတ်းဂခိတ်းလုဂ်ယူ၊ကေး။ သေးလု
 ခခိတ်း ခိတ်းလုဂ်သေယဝ် မိုဝ်းကခိတ်းခိတ်းတုမခိတ်း
 ခခိတ်းလိုင် တုမခိတ်းကခိတ်းဂုးခိတ်းသေဂိုတ်း
 ယဝ်။ ပိုခိတ်းလုဂ်ကခိတ်းမခိတ်းသေယဝ် ခင်းဂုး၊ဂုး
 ၉ ခိတ်း ဝိုင်ထမ်းမသီတ်း၊ ကေး။ သါမ်ဝခိတ်းတိမ်တိမ်
 တုမခိတ်းမွတ်း၊ကေး။ မခိတ်းကခိတ်းဂိတ်းကခိတ်း၊ခုတ်းသင်
 ခလးယူ၊ကေး။
 ၁၀ မိုဝ်းခခိတ်း မိတ်းတခပလင်းဂေးခိတ်း၊ ကခိတ်းလံးလိုင်၊
 ကု၊ခေးခိတ်း ခခိတ်းမိတ်းယူ၊ဂုးခိတ်း ဝိုင်ထမ်းမသီတ်း၊
 ခခိတ်းကေး။ လင်း၊လုးလတ်းတိတ်းမခိတ်း ခိတ်းဂုး၊
 ပု၊ဂုင်၊မခိတ်းခခိတ်းခလးဝုး၊- ကု၊ခေးခိတ်း ကိုလ်း၊
 ဝုးခင်၊ခိတ်းခလး၊ ကု၊ခေးခိတ်း ဂေးလင်းလတ်း၊
 ခလးဝုး၊- လင်းဂုတ်း၊ ဂပ်ခါးမိတ်းယူ၊ခါး၊ ဝုးခင်၊
 ၁၁ ခိတ်းကေး။ လင်း၊လုးလတ်းခလးဝုး၊- မွဲး
 လုဂ်ခလး၊ ဂုး၊ဂုးတိတ်းသီခိတ်းတင်းကခိတ်းလံးဂုးဂိုတ်း
 လိုင်ဝုး၊ တင်းသိုဝ်း၊ ခခိတ်းတု။ ဂုး၊ဂုးဂုးခိတ်းဝိုင်
 ၁၂ တု၊သု ဂေးခိတ်း၊ ကခိတ်းလံးမိတ်းလိုင်ဝုး၊ သေးလု
 ခခိတ်းဂုးခိတ်းဂုးခိတ်း ယုတ ခခိတ်းတု။ လွင်းမခိတ်း
 လမ်း ဂေးခခိတ်း ဂိုတ်းတင်းကခိတ်းလုးတွင်းယူ၊
 ကေး။ ဂုးခိတ်းဂုး၊ပု၊ဂုင်၊မခိတ်းခခိတ်းဂေး၊ မခိတ်းလံး
 ဂုးခိတ်းမွဲးခိတ်းမုးခလး၊ ကပ်မိုဝ်းတင်း၊ဂုးခိတ်းမခိတ်း
 ဂုး၊မဂ်၊တုမခိတ်းခိတ်းဂုးခိတ်းခခိတ်းယဝ်၊ ဝုးခင်၊
 ၁၃ ခိတ်းကေး။ ကု၊ခေးခိတ်း ဂေးလင်းလတ်းခလး
 ဝုး၊- လင်းဂုတ်း၊ ဂပ်ခါးယမ်းလံးခိတ်းဂုးခိတ်းခခိတ်း
 ခေးလတ်းလွင်းဂေးခခိတ်းဝုး၊ မခိတ်းပီခိတ်းဂေးကခိတ်း
 ခိတ်းလက်၊ငီခိတ်းသေးဂုးခိတ်းမုတ်းလင်၊ ဂုးခိတ်း ဝိုင်
 ယေ၊ဂုသလီမ်၊ လိုင်ခခိတ်းထာမ်၊ဂိုတ်းကခိတ်းဝုးခခိတ်း
 ၁၄ ယု၊ခါးကေး။ မခိတ်းလံးကခိတ်းတိတ်းယိတ်းပဂေးဂိုတ်း
 လိုင်တင်းလံးမုး ဂုးလံးမတုဖုဂ်၊ ခပ်လိုင်ကခိတ်း
 ဂိုတ်းသုးတွင်းပထခေး၊တိတ်းလင်းဂုတ်း ကခိတ်းမိတ်းဂုး
 တိတ်းခိတ်းလိုင်ခခိတ်းခါးကေး။ ဝုးခင်၊ခိတ်းကေး။

၁၅ လင်း၊လုးဂေးခိတ်းလတ်းခလးဝုး၊- မွဲးဂုး၊တု။
 ဂေးခခိတ်းလမ်း ပီခိတ်းခိတ်းတိုင်းကခိတ်းဂပ်လိုင်၊ဂိတ်းကပ်
 ဂုးလံးကပ်ခေး၊မုးလိုင်၊သီင်ဂပ် ဂုး၊သုင်၊ပခိတ်းဂေးတိတ်း
 ၁၆ ဂုးခိတ်းတင်းလိုင်တင်း၊ခိတ်း ဂိုတ်း၊တင်း ခခိတ်းဂေးခခိတ်း
 ဂုးခိတ်းမိတ်းကိတ်းသေးလု တင်းလံးကေး။ ဂပ်တတ်း
 ခခိတ်းပုးတိတ်းမခိတ်း ဂွမ်းပိုင်းခေး၊မုးလိုင်၊သီင်ဂပ်ခခိတ်း
 မခိတ်းတတ်းလံးခါမ်၊ ခခိတ်းခေးထာမ်၊ဂိုတ်းခခိတ်းကေး။
 ၁၇ ဝုးခင်၊ခိတ်းကေး။ ကု၊ခေးခိတ်း ဂေး ဂုး၊ခလး
 ခင်းဂုးခိတ်းဂုးခိတ်းခခိတ်းသေယဝ် ကပ်မိုဝ်းမခိတ်းတင်း၊
 ဂုးခိတ်း သေးလု သေယဝ်လတ်းဝုး၊- ခွင်ဂပ်
 သေးလု ကိုလ်း၊ လင်းယေ၊သု ကခိတ်းပေး၊မုးဂေး
 တိတ်းမွဲး ဂုးတိတ်းဂင်တင်းခခိတ်း ဝိုတ်းလုဂ်မုး ဂုး
 မဂ်၊တုမုးခိတ်းလံးဂုးခိတ်းကခိတ်းဂုး၊ ဂုးခိတ်းလံး
 တိတ်းဝိုတ်း ဝိုတ်းလုဂ်၊မုတ်းလင်၊လင်း၊ ယဝ်၊ ဝုး
 ၁၈ ခင်၊ခိတ်းကေး။ ခင်၊ခခိတ်းခလးမဂ်၊တု သေးလု
 ခခိတ်း မိုခိတ်းလိုင်ခခိတ်း၊ဂိုတ်းပု ဂွမ်းတုဂ်းဂုး၊မခိတ်းလီင်
 ခလး၊ တုမခိတ်းခိတ်းဂုးခိတ်းမုးသေယဝ် မခိတ်းလုဂ်
 ခလး၊ ခါမ်၊ကပ်ပပိုတ်းခလး၊ ဂိတ်းတင်းဂိတ်း မိတ်းဂိုင်း
 ၁၉ မုးကေး။ လိုခိတ်းခခိတ်း မခိတ်းယူ၊လုလ်းဂခိတ်းတင်း
 တခပလင်း၊ ကခိတ်းမိတ်းယူ၊ဂုးခိတ်း ဝိုင်ထမ်းမသီတ်း၊
 လိုင်ခခိတ်း ခိတ်း၊ဂုး၊လု၊ဂိုတ်းတါခိတ်း၊တါခိတ်း၊ကေး။

**သေးလုယုခိတ်းဝိုင်ထမ်းမသီတ်း၊
 တင်းဝိုင်ယေ၊ဂုသလီမ်၊**

၂၀ ဝါးသေခခိတ်း မခိတ်းဂေးလတ်းလွင်း၊ လင်းယေ၊သု
 ပီခိတ်းလုဂ်၊လုးပီခိတ်းလင်းခခိတ်း ဂုးခိတ်းလွင်းဂေး
 ၂၁ တြေးတင်းလံးဂမ်းလီင်ကေး။ ခပ်တင်းသီင်၊တင်း
 လိုင် ကခိတ်းလံးခိတ်းလိုင်ခခိတ်း ကခိတ်းခေး၊ခလး
 ဝုး၊- ဂေးခိတ်း ပီခိတ်းဂေးကခိတ်းယုယုခိတ်းလိုင်ကခိတ်း
 ဂိုတ်းသုးတွင်းပထခေး၊တိတ်းခေး၊မုးလိုင်၊သီင် လင်း
 ယေ၊သု ဂုးခိတ်း ဝိုင်ထမ်း၊ဂုသလီမ်၊ ခခိတ်း ကခိတ်း
 လုဂ်၊ဂိုတ်း။ မခိတ်းပီခိတ်းဂေးကခိတ်းမုးဂေးတိတ်းခိတ်း ဂုးလံး
 မတုဖုဂ်၊ကပ်ခပ်ဂုး၊ဂုးတိတ်း ယိတ်းပဂေးဂိုတ်းလိုင်
 ဂုးပီခိတ်းဂုးခိတ်းထွင်းကခိတ်း၊လုဂ်၊ဂိုတ်း။ ဝုးခင်၊ခိတ်း
 ၂၂ ကေး။ သေးလု ခခိတ်းယိတ်းခိတ်းဂိုင်းယု၊မုးခလး
 ခဂးလိတ်းဂုးခိတ်း ယုတ ကခိတ်းယု၊ဂုးခိတ်း ဝိုင်
 ထမ်းမသီတ်း၊ တင်းလံးလိုင်ခခိတ်းခလးဖုလုဂ်၊ကွတ်း၊
 ခခိတ်းလွင်းကခိတ်းဝုး၊ လင်းယေ၊သု ပီခိတ်းလင်း
 ခရိတ်း ကေး။ ကခိတ်းဝုးခခိတ်းလိုင်၊လိုင်၊လိုင်
 ကေး။
 ၂၃ ပုခိတ်းခခိတ်းခခိတ်းယဝ်ခလး၊ ဂုးခိတ်းယုတ လိုင်
 ခခိတ်းတိုင်၊ပင်၊လတ်းလုဂ်ခခိတ်း ဂုးလံးကပ်မခိတ်း
 ၂၄ တါကေး။ သေးလု ဂုးတင်းဂုး၊တင်းပွင်ခပ်
 ခခိတ်းယု၊ကေး။ ခပ်ဂေးပွဲးခိတ်းတုဝိုင်တင်းလံး

ယူ,ရှုးဝခင်းရှုးခိုခင်း ရှုးလံးကပ်မခင်းတံကျော့။
 ၂၅ ခင်းခိုင်,ဂင်ခိုခင်း တခပးလင်းလှိုင်းခခေန် ကပ်မခင်း
 သှို,ဂျးခင်းပိတ်းသေယဝ် ယွခေန်,တူဂ်းသေရှုးလမ်း
 ၂၆ ဝီင်းကွဂ်,ရွှ,ကျော့။ မိုဝ်းကခေန်မခင်းရှုတ်းထိုင်ဂျး
 တီး ဝီင်းယေ,ရသလီမ်, ခခေန်လိုင် မခင်းဂျာမ်,ဂျာ
 ရှုးလံးရှုတ်းကျော့ရှုတ်းသေ; လူလှ်းဂခေန်တင်းတခပး
 လင်းတင်းလံာ်လှိုင်းခခေန်သေကျော့; ခပ်လှိုင်းခခေန်
 ကမ်,ယုမ်, လွင်းကခေန်ဝျး မခင်းပိတ်းတခပးလင်း
 ယဝ် ကခေန်ဝျးခခေန်ခလ; ခပ်ရှုတ်းမခင်းကျော့။
 ၂၇ မိုဝ်းခခေန် ပျာခေပ လင်း,ရှုတ်းကပ်မခင်းရွှ,သုင်,ဂျး
 တီးတမာခေ,လင်းတင်းလံာ်ယဝ်လင်း, မွဂ်းလတ်းခဲး
 ခခေပခေခပ်လွင်းကခေန်ဝျး မခင်းလံးရှုတ်းလင်းကြေး
 ဂျးတီးဂင်တင်းခလ; မခင်းလင်းလံးလတ်းရွှမ်း
 တော့,မခင်း၊ မခင်းကျော့လံးကပ်ပိုင်ခေ,မု,လှိုင်း
 သိုင် လင်းယေ,သု သေယဝ်ကျော့လတ်းရှုတ်းရှုတ်း
 ၂၈ ဂျာခေန်ဂျာခေန်ခင်း ဝီင်းထမ်,မသီတ်း, ခခေန်ကျော့။
 လိုခင်းသေခခေန် သေျးလု လင်း,လံး; ခပ်;ခပ်;ကွဂ်,
 ကွဂ်,ဂျးခင်း ဝီင်းယေ,ရသလီမ်, လူလှ်းဂခေန်တင်း
 တမာခေ,လင်းလှိုင်းခခေန်ခလ; ကပ်ပိုင်ခေ,မု,
 လှိုင်းသိုင် လင်းယေ,သု သေယဝ် ကျော့လတ်းကြေး
 ၂၉ ယူ,ရှုတ်းရှုတ်းဂျာခေန်ဂျာခေန်ကျော့။ မခင်းကုပ်,လတ်း
 ထိုင်ဂခေန်တင်း ရှုတ်းကျော့,လေ,ခေတ် တင်းလံာ်လှိုင်း
 ၃၀ ခခေန်ကျော့။ ခပ်ကျော့ဂျာမ်,ဂျာရှုးလံးကပ်မခင်းတံ
 ကျော့။ မိုဝ်းကခေန်ဝီးခေန်လှိုင်းခခေန် လံးခင်းလွင်း
 တင်းခခေန်လိုင် ခပ်ကပ်မခင်းရွှ,သုင်,ဂျးတီး ဝီင်း
 ခေ,သရ ခလ;ရှုးမခင်းရွှ,ဂျးတီး ဝီင်းတျ,သု ပုခေ
 ၃၁ သေကျော့။ မိုဝ်းခခေန် လှိုင်းလင်းကခေန်မီးယူ,ဂျး
 ခင်း မိုင်းယုတ၊ မိုင်းဂျ,လိခလ;၊ မိုင်းသမု,ရိဂျး
 တီးရှုးလီခေန်လှိုင်းခခေန်၊ မီးတင်းခခေန်ခလ; ခတ,
 ပိတ်းယူ,ကျော့။ ရွပ်;ပိုင်းလွမ်းလူလှ်း လွင်းတင်း
 ကခေန်ရှုတ်းယမ်လင်းကြေး ကိဂ်,တင်း လွင်းတင်း
 ကခေန် ဝိလိုလှ်,မူတ်းလင်,လင်း သင်,သွခေန်ပခေ
 ခခေန်ခလ; ရှုတ်းယုမ်,မတ်းကျော့; ခခေန်မုတ်းမုတ်း
 ကျော့။

ကျော့,ခေ,တင်းတော့,ဂျ,

၃၂ ခင်းမိုဝ်းကခေန် ပေ,တရ ခလ,လိပ်;ရွှ,ရှုးတီးရှုးလီခေ
 ဂျးခင်းလှိုင်းလင်းတင်းသိုင်;တင်းလှိုင်ယူ,ခခေန်၊
 မခင်းရွှ,ရှုတ်းထိုင်ဂျးတီးရှုတ်းမူတ်းလင်, ကခေန်မီး
 ယူ,ဂျးခင်း ဝီင်းလုတ်တ ခခေန်ကျော့။
 ၃၃ ဂျးတီးခခေန် ပေ,တရ ထုပ်;ရှုတ်းရှုတ်းကျော့ခခေန်
 ကခေန်လံးလှိုင်း ကျော့,ခေ,၊ ကခေန်တိတ်းတံမိုဝ်းတံ
 ခလ; ခခေန်ယူ,ဂျးခခေန်ကျော့; ပိတ်,ပီးတိတ်းတိတ်
 ၃၄ ခခေန်ကျော့။ ပေ,တရ ကျော့လတ်းဝျး-ကျော့,ခေ,

ကျော့လှ်း၊ လင်းယေ,သုခရိုလှိုင် ပခေန်ဂတ်းယီခေန်ချမ်း
 သျှ,တီးမိုင်းယဝ်။ လုဂ်ခလ; ခမးရှုတ်းကျော့;ရွှမ်းမိုင်း
 တျ, မိုဝ်းကခေန်ဝျးခခေန်,ခခေန်လိုင်၊ မခင်းကျော့; ဖုတ်း
 ၃၅ လုဂ်ဂမ်းလိပ်ကျော့။ ရှုတ်းကခေန်ယူ,ဂျးခင်း ဝီင်း
 လုတ်တ တင်း ဝီင်းသျှ,ရှုတ်း, တင်းသိုင်;တင်း
 လှိုင်လှိုင်းခခေန် လံးရှုတ်းကျော့ခခေန်ခလ; ကွခေန်ခခေ
 ခံပုတ်းမုတ်းယူ,ဂျးတီးဟံ,လင်း,ကျော့; ဂမ်းလိပ်ကျော့။
 ၃၆ ခင်းဝီင်းယွပ်,ပ ခခေန်မီးတခပးလင်းကျော့ခခေန်; ကခေ
 လံးလှိုင်း တဝိထ ခခေန်ကျော့။ တော့,ဂျ, ခခေန်
 လှိုင်းကျော့။ ခမးယိုင်ခခေန် မီးတင်းဂမ်တင်းဂျာ
 ကခေန်လီကခေန်ခင်း တင်း တင်းကခေန်ခေ,လွမ်း
 ၃၇ ယိုခင်းမိုင်,ပခေန်ပိုခင်း တျ,သေ,ကျော့။ မခင်းမီး
 တင်းခင်းတင်းပိတ်းခလ; တံရွှ,ကျော့။ ခပ်ကပ်
 တူဂ်တံမခင်းကပ်,ခခေန်သေယဝ် တင်,ပိုဂျးတီး
 ၃၈ လုဂ်းဂျာခေန်ခခေန်ကျော့။ ပိုဝ်းကခေန် ဝီင်းလုတ်တ
 ခခေန် မီးလမ်ဂခေန်တင်း ဝီင်းယွပ်,ပ ခလ;တခပး
 လင်းလှိုင်းခခေန် မိုဝ်းကခေန်လံးခင်းလွင်းကခေန်ဝျး
 ပေ,တရ မီးယူ,ဂျးခင်းဝီင်းခခေန်လိုင် ခပ်ပို,လှိုင်း
 ၃၉ သွင်ကျော့, ရှုးလံးတွင်းပခေန်,မခင်း ရှုးမုတ်းခခေန်
 ဖုတ်းကျော့။ ပေ,တရ ကျော့လုဂ်ခလ;လွမ်းလူလှ်း
 ဂခေန်တင်းခပ်ရွှ,ကျော့။ မိုဝ်းကခေန်မခင်းရှုတ်းဟံ
 မုတ်းခခေန်လိုင် ခပ်ရှုတ်းကပ်မခင်းခိုခင်းရွှ,ဂျးတီးလုဂ်း
 ဂျာခေန်ခခေန်ကျော့။ ခမးမုတ်းမုတ်းမုတ်းတင်းလံာ်ကျော့လုဂ်း
 ယူ,ဂျးတီးရှုတ်း ပေ,တရ ခခေန်သေယဝ် ရှုတ်းရှုတ်း
 ခလ; ကွခေန်ခခေန်ကပ်သိုဝ်းရှုတ်းခခေန်ကျော့ တော့,ဂျ,
 ယီပိုပို မိုဝ်းကခေန်မခင်းယင်းကသုဂ်းလိပ်;ယူ,လူလှ်း
 ၄၀ ဂခေန်တင်းခပ်ခခေန်ခလ; ခခေန်ကျော့။ ပေ,တရ
 ကျော့; ရှုးခပ်တင်းသိုင်;တင်းလှိုင်ကွဂ်,ရွှ,ဂျးခခေန်
 သေယဝ်၊ မခင်းလင်း,ခပ်ခပ်,သုးတွင်း ရှုတ်းပထကျော့,
 ယဝ်လင်း, တံ,ကျော့လုဂ်တံခခေန်သေခလ;လတ်း
 ဝျး- တဝိထ ကျော့လှ်း၊ လုဂ်တျ, ဝျးခခေန်,ခခေန်ကျော့။
 ခမးယိုင်ခခေန်ကျော့; မိုဝ်းကျော့;ခခေန်; မိုဝ်းကခေန်
 ဂျာခေန် ပေ,တရ ခခေန်လိုင် လုဂ်ခလ;ခခေန်;ဂမ်းလိပ်
 ၄၁ ကျော့။ ပေ,တရ ကျော့ကပ်မိုဝ်းယိုခင်းပခေန်တီးခမး
 ယိုင်ခခေန်သေယဝ် တိုတ်းလခေန်ကပ်မခင်းလုဂ်ခလ;
 ရှုတ်းကပ်ရှုတ်းမူတ်းလင်, ကိဂ်,တင်း ခမးမုတ်းမုတ်း
 လှိုင်းခခေန်သေယဝ် ခခေန်ကျော့;ယိုင်;ကခေန်လုဂ်ခခေန်
 ၄၂ လိပ်;ခခေန်တီးခပ်ကျော့။ လွင်းတင်းခခေန် လွတ်,
 တူဂ်ရွှ,ဂျးခင်း ဝီင်းယွပ်,ပ ခလ; ရှုတ်းခခေန်ကျော့,
 ရှုတ်းထိုင်တင်းကခေန်ယုမ်,မတ်းလင်းကြေး ကျော့။
 ၄၃ ပေ,တရ ယူ,လူလှ်းဂခေန်တင်းရှုတ်းကျော့ခခေန်; ကခေ
 လံးလှိုင်း သိုမုတ်း,၊ ကခေန်ပိတ်းရှုတ်းရှုတ်းဂခေန်ခခေန်
 ဂျးခင်း ဝီင်းယွပ်,ပ ခခေန်ရှုတ်းတင်,တင်,ကျော့။

၁၀

ကျေးဇူး,လိပုံ,လွင်္ဂါ,ရှင်ပေ,တရ

၁ ကျေးဇူး ဝိုင်းကော့သရီ ခေခေ မီးတပုံမူးကျေးဇူးခိုင်း
 ကခင်လံးလိဝ်းဝါး၊ ကျေးဇူး,လိ၊ ခေခေကျေးဇူး။
 မခင်းလံးကျွတ်ခင်းသိုင်းပာဂ်,ခိုင်း၊ ကျေးဇူးတပုံ
 ၂ ကိတလိ ကျေးဇူး။ မခင်း ကိဂ်,တင်းရှမ်းကခင်မီး
 ခင်းရှိုခင်းမခင်းလိဝ်းခေခေ ပီခင်ခင်လိဝ်းကခင်မူးခင်း
 ပျေးခင်းဝါတီး,ဖြူးခင်းလေး၊ ရှင်,သေ,ရှင်ယမ်ဖြူး
 ပီခင်လဝ်းသေယဝ် ဂီတီးတင်းကခင်ပေးလွမ်း
 ယိုခင်းမိင်,ခေခေကျေးဇူး, တီးရှမ်းတင်းလံးခေလေး သူး
 ၃ တွင်းတီးဖြူးပီခင်လဝ်းယူ, တျေး,သေ,ကျေးဇူး။ မီး
 ဝခင်းခိုင်း၊ မိင်,ဂဝ်,ခေလေး,ရီ,လမ်လမ်ခေခေ မခင်း
 လံးရှမ်းတမာခင်,ဂင်ဂျာပ်ဖြူးပီခင်လဝ်း၊ ရှမ်းတီး
 ရှင်မခင်းခေလေးဝါး- ကျေးဇူး,လိ ကျေးဇူး၊ ဝါးခေခေ,
 ၄ ခေ ခင်းပျေးတိဂ်,ပျေး,ရှင်,မခင်း ထာင်,ထာင်,သျေး
 သျေးကျေးဇူး။ မခင်းယိတ်တုလ်း တမာခင်,ဂင်ဂျာပ်
 ခေခေ လေးလေးသေယဝ် တုဂ်းလှဲခေလေးထာမ်ဝါး-
 လဝ်းဂဝ်းမီးလွင်,တင်းကျေးသင်ခါး၊ မိုဝ်းကခင်ဝါး
 ခေခေ,ခေခေ။ တမာခင်,ဂင်ဂျာပ်ကျေးဇူး လာတီးခေလေး
 ဝါး- တင်းကခင်ခင်းသူးတွင်းဂီတီးပထခေ, ကိဂ်,
 တင်း တင်းကခင်ခင်းပေးလွမ်းယိုခင်းမိင်,လိဝ်း
 ခေခေ ခိုခင်းရှူး,မိုခေခေ,တင်းလူး, ကခင်ခင်းလှဲ
 ၅ လံးခံးလှဲထုပ်,ဖြူးပီခင်လဝ်းခေခေယဝ်။ ပိုဝ်းခေ
 ခေခေလေး၊ ပွဲ,လွင်္ဂါ,ကျေးဇူး,ကျေးဇူး၊ ဝိုင်းယွပ်,ပ ပုခေ
 ခေလေးပင်းကပ် သီမခေ, ကခင်လံးလိဝ်းမိင်, ပေ,တရ
 ၆ ခေခေကျေးဇူး။ မခင်းသွမ်းယူ,ကျေးဇူး,ကျေးဇူးသီမခေ,
 ကခင်ပီခင်ရှမ်းဂီတီးခေခေကျေးဇူး။ ရှမ်းမခင်း
 မီးကျေးဇူးဂီတီးပင်,လံး,ကျေးဇူး၊ ဝါးခေခေ,ခေကျေးဇူး။
 ၇ ဝါးသေတမာခင်,ဂင်ဂျာပ်ခေခေမိုဝ်းရှူး,ယဝ်။ ကျေး
 ဇူး,လိ ကျေးဇူးရှင်ကပ်ရှမ်းကျမ်း,မခင်းသွင်ကျေးဇူး ကိဂ်,
 တင်းရှမ်းသိုင်းကျေးဇူးခိုင်း၊ ကခင်ယူ,ရှမ်းကခင်တင်း
 မခင်းတျေး,သေ,ခေလေး၊ မူးခင်းပျေးခင်းဝါတီး,ဖြူး
 ခေခေ မျေးခေလေး၊ မွဂ်,လာတီးလွင်,တင်းလိဝ်းခေခေ
 တင်းသိုင်းတင်းမူတီးယဝ်လင်, ပွဲ,လှဲခေခေ,ကျေးဇူး,တီး
 ဝိုင်းယွပ်,ပ ပုခေကျေးဇူး။

ပေ,တရလံး,ရှင်,ပျေး,ရှင်,

၉ ဝခင်းမိုဝ်းခေခေ၊ မိင်,မိုဝ်းကခင်ခေခေရှမ်းထိုင်ကျေးဇူး၊
 ရှမ်း ဝိုင်းယွပ်,ပ ခေခေပီခင်ခေခေ,ရှမ်းကျေးဇူး,ရီ,လမ်လမ်
 ၁၀ ကျေးဇူး။ မိင်,ခေခေ ပေ,တရ ခိုခင်းရှူး,ကျေးဇူးခိုင်း
 ရှမ်း ရှမ်းလံးသူးတွင်းကျေးဇူး။ မခင်းတွင်းမူးတွင်းရှမ်း
 ရှမ်းဂီတီးကျေးဇူး။ ခင်းမိုဝ်းကခင်ပိုခင်းယင်းတိုခေခေ

ဂီခင်းတင်းဂီခင်းယူ,ခေခေ မခင်းခေခေပီခင်လိဝ်းခေခေ,
 ၁၁ ရှမ်းခေခေခေခေရှမ်း, ကျေးဇူးတုဂ်မခင်းခေလေး
 မခင်းလံးရှမ်းဂင်ဂျာပ်ခေခေ,ပိုဝ်း,သေယဝ် ခိုင်း,ပိုင်း
 ကခင်ပီခင်လိဝ်းခေခေ,တခင်းသိုင်းလင် ကခင်မတ်ပို
 တီး,သီ,လိင်,ခေခေ ချူးယွမ်း,တုဂ်းလူင်းကျေးဇူးခိုင်း
 လိခင်းမိုင်း လူင်းကျေးဇူးကျေးဇူး,မခင်းကျေးဇူး။
 ၁၂ ခင်းခိုင်း,ပိုင်းလိဝ်းခေခေ ပျေးပိုင်းလျှင်တရီဂီတီးသခေ,
 ကခင်မီးတိုခေခေ,ခေခေကျေးဇူး,ပိုင်း၊ တရီဂီတီးသခေ,
 ကခင်လင်းရှူး,လင်းကျေးဇူးကျေးဇူးလိခေ။ ခေခေ
 ကခင်လင်းမိခင်းကျေးဇူးခိုင်း,ရှမ်းဂင်ဂျာပ် တင်းလံးလိဝ်း
 ၁၃ ခေခေကျေးဇူး။ သီခေခေ,ရှမ်းကျေးဇူး,ထိုင်ကျေးဇူး,
 မခင်းခေလေးဝါး- ပေ,တရ ကျေးဇူး,လိ၊ ကပ်တံးခေလေး
 ၁၄ ဂီခေခေ, ဝါးခေခေ,ခေကျေးဇူး။ ပေ,တရ ကျေးဇူးခိုခင်း
 လာတီးခေလေးဝါး- ကမ်း,ပီခင်လံးကျေးဇူး,လဝ်း။ ဂဝ်ကျေး
 ကမ်း,တွင်းဂီခင်းခိုင်း,ပိုင်းကခင်ရှမ်း,ရှမ်း, မိုင်း,ပိုင်းကခင်
 ကမ်း,မူတီးသွမ်းခေခေသေပွဂ်,ခါး။ ဝါးခေခေ,ခေကျေးဇူး။
 ၁၅ လိုခင်းခေခေ သီခေခေ,ရှမ်းကျေးဇူး,ထိုင်ကျေးဇူး,တုတို
 ယခေလေးဝါး- ကခင်ဖြူးပီခင်လဝ်း,ရှမ်းမူတီးသွမ်းခေခေ
 ၁၆ မျေးယူ,ပေဝါးရှမ်း,ရှမ်း, ဝါးခေခေ,ခေကျေးဇူး။ ပီခင်လိဝ်း
 ခေခေထူးထိုင်သခေပွဂ်,ယဝ်လင်, မိုခင်းသိမ်းကပ်
 ခိုင်း,ပိုင်းလိဝ်းခေခေ မိုခင်း,ရှမ်း,ကျေးဇူး,ဂင်ဂျာပ်ပုခေခေ
 ၁၇ ကျေးဇူး။ ပျေး,တိဂ်,ပျေး,ရှင်, ကခင်တုဂ်လဝ်း,ဂဝ်,
 လံးရှမ်းခေခေ ရှမ်း,ဝါး,ပွင်,လိဝ်းခေခေ,ရှမ်းခေခေ။ ဝါး
 ခေ မိုဝ်းကခင်မခင်းယင်းတိုခေခေ,လှဲ,ခေခေ,ခေခေ
 လိုင်ရှမ်းကခင် ကျေးဇူး,လိ ပွဲ,လွင်္ဂါ,ကျေးဇူး,လံး,ရှမ်း
 သီမခေ, ခေခေ ရှမ်း,ခေခေကျေးဇူး လှမ်း,ယူ,ကျေးဇူး,ခေခေ,
 ၁၈ ခေခေ,ခေခေ,တုသေခေလေး,ရှင်,သီခေခေ,ဝါး- သီမခေ,
 ကခင်လံးလိဝ်း,ပေ,တရ ခေခေ သွမ်းယူ,ကျေးဇူး,
 ၁၉ ခေခေ,ဝါး,ဝါးခေခေ,ခေကျေးဇူး။ ခင်းမိုဝ်းကခင် ပေ,တရ
 ယင်းတိုခေခေ,လှဲ,ခေခေ,လှဲ,လှဲ,လှဲ, ပျေး,တိဂ်,ပျေး,ရှင်,
 ကခင်မခင်းလံး,ရှမ်းခေခေ,လိုင် ပီခေခေ,မူတီး
 ၂၀ လာင်,လဝ်း လာတီး,တီး,မခင်းခေလေးဝါး- တုဂ်းလူ
 ရှမ်းသခေကျေးဇူး,ရှမ်း,ယူ,ယဝ်။ လှမ်းခေလေး,လှမ်း,ရှမ်း,
 တျေး,ယူ,ပေခေ,လှဲ,ခေခေ,လှဲ,သင်ယူ,။ လှမ်းခေခေ,
 ၂၁ တျေး,လှမ်း,မခင်းလမ်း။ ခပ်ပီခင်ကျေးဇူးကခင်ဂဝ်,ပွဲ,လှဲ
 မျေးခေခေ,ရှမ်း, မိုဝ်း,ကခင်ဝါး,ခေခေ,ခေခေ။ ပေ,တရ
 ကျေးဇူး,လှမ်း,ခေလေးလာတီး, တီး,ခေခေ,ခေခေ,ဝါး-
 ဂဝ်ပီခင်ကျေးဇူး,ရှမ်း,ခေခေ,ယဝ်။ မီးလှမ်း,တင်း
 ၂၂ လှဲ,ခေခေ,ရှမ်း, ဝါး,ခေခေ,ခေကျေးဇူး။ ခပ်ကျေးဇူးခိုခင်း
 လာတီး,ခေလေးဝါး- တပုံမူး ကျေးဇူး,လိ ကခင်ပီခင်
 ကျေးဇူးသိုင်း,တေ, ကခင်ရှင်,သေ,ရှင်ယမ်ဖြူး
 ပီခင်လဝ်း,ခေလေး,မီး,သေ,ခေခေ,ကျေးဇူး,ယူ,တ တင်းသိုင်း
 တင်းလှမ်းခေခေ ခေခေ,ရှင်,တခင်းလံး,ရှမ်း,ပင်းကပ်လဝ်း
 ရှမ်း,ရှမ်း,လှမ်း,ကျေးဇူး,ကျေးဇူး,မခင်းခေလေး, ရှမ်း,မခင်း,ပေးလံး

ထွမ်းလုံးငိုခမ်းရွာမ်းလင်းဂှ်းလိုင် မခင်းလုံးခါမ်,ကပ် ပျားတိမ်းဂှ်းပျားရှင်, ဂျးတီး,တမာခင်,ဂင်ဂျင်ကခင် မူတီးလင်,ခခေခးယဝ်။ ဝးခင်,ခခေခး။

ပေ,တရဂ္ဂတ်;ထိုင်ဂှ်းခေ,လိ

- ၂၃ ပေ,တရ ဂျး ရှင်ကပ်ခပ် ခပ်ဂျးခင်းဂှ်းခေ သေ ယဝ်ဂှ်းတတ်;ခိတ်,ကျေး။ ဝခင်းမိုဝ်းဗုဒ္ဓ်; မခင်း ဂျးလုလုဂခင်တင်းခပ်ခေ; ဝီးခင်းဂှ်းခေ;ဝင်းယွပ်,ပ
- ၂၄ ဂမ်းဗုဒ္ဓ်;ကျေးလွမ်းမခင်းဂျး,ကျေး။ ဂျးခင်းဝင်းဂေ, သျးရီ ခခေခေ။ ဂျေးခေ,လိ ဂှ်းဝီးခင်းလိုင်ခိုဝ်းမခင်း ကိတ်,တင်း ဂျေးသေ;မခင်းတင်းလံမးလုဂခင်တုမ်
- ၂၅ ဂခင်သေယဝ် မင်းမွင်းဝ်းထျးခပ်ဝ်ယု,ကျေး။ မိုဝ်း ကခင် ပေ,တရ ဂ္ဂတ်;ထိုင်မးယဝ်ခခေခေလိုင် ဂျေး ခေ,လိ ဂှ်းဂှ်းတင်းမခင်းခေ; ခပ်မူပ်,ဂျးတီးဂှ်း တိခင်မခင်းသေယဝ်ဂှ်းတင်း,သေ,ဂှ်းယမ်ကျေး။
- ၂၆ ပေ,တရ ဂျေးဂှ်းမခင်းလုဂခင်;လတ်;ဝး- လုဂ်တု။ ဂပ်ဂျေးပီခင်ဂှ်းခခေ,ဂပ်, ဝးခင်,ခခေ ဂျေး။ ပေ,တရ တဂ်လတ်;လိုင်ခခေ,ခခေခေ သေ ယဝ် ခပ်;ဂျး,ဂျးခင်းဂှ်းခေ; ထုပ်;ဂှ်းဂှ်းလု ဂှ်းတုမ်ခခေခေ,ခေ; မခင်းလတ်;တီးခပ်ခခေ ခေ;ဝး- လွင်းကခင်ဝး ဂှ်းယုတ ကမ်,ထုတ်, လိဂှ်းဂေ,ဂှ်းတင်းသေ; ကမ်,ထုတ်,လိသုတ်လပ်း သုတ်လုဂျးတီးဂှ်းတင်,လိုင်တင်,ခိုဝ်း ကခင်
- ၂၈ ဝးခခေခေ။ သူဂှ်,ကျေး။ ခင်းဝးခခေခေသေဂျေး လွင်းခခေ,ဂှ်း တမ်းကမ်,လုံးဂှ်းဗုဒ္ဓ်;လုဂှ်းဂှ်း, ကမ်,မူတ်းသို။ ဝးခခေ,ခခေခေ ဖြေးပီခင်လင်း
- ၂၉ ခခေပျးတီးဂပ်ယဝ်။ ဂှ်းခခေခေ; မိုဝ်းကခင်သူမး ရှင်ဂပ်ခခေ ဂပ်ယင်းကမ်,တွပ်,ကမ်,ထိုင်ခေ;မး ကျေး။ ပိုဝ်းခခေခေ; မီးလွင်းတင်းလိုင်ခခေ,ဂှ်း ခေ; သူဂှ်ဂပ်မး။ ဝးခခေ,ခခေကျေး။ ဂျေးခေ,လိ ဂျေးလတ်;ခေ;ဝး- မိုဝ်းကခင်ပုခခေမးသီ,ဝခင်း ခခေ ဂပ်ခးဂမ်တင်းဂိခခေခေ; မိုဝ်းကခင်ထိုင်ခခေ, ဂပ်;ခေ,ရီ,ခခေ ဂပ်ခးသူးတွင်းယု,ဂျးတီးဂှ်း ခးကျေး။ မိုဝ်းခခေ,ခခေ ဂျေးကခင်ခင်း;ခင်းကခင် ဂှ်းလင်းခေ;ခခေခေခင်း ပေ,မးလုဂှ်းယု,ဂျး
- ၃၀ တီးဗေ,ခေ,ဂပ်ခးခေ;ဝး- ဂျေးခေ,လိဂှ်းလင်း တင်းကခင်ခင်းသူးတွင်းဂှ်းပထခေ,ခခေ မခင်း လင်းလုံးငိုခမ်းယဝ်။ တင်းကခင်ခင်းဗေးလွမ်း ယိုခင်းမိင်,ခပ်;လိုင်ကခင်ယာဂ်;ဗေခင် လိုင်ခခေခေ
- ၃၂ ဂျေး မခင်းလင်းမတ်;တွင်းဝ်ယဝ်။ ပိုဝ်းခခေခေ; မှ်းပွဲ,လုဂှ်းဂျး,ဂျးတီး ဝင်းယွပ်,ပ ခေ;ပင်းကပ် သိမုခင်, ကခင်လုံးလိုင်;မှ်, ပေ,တရ ခခေခေမးတု။ မခင်းသွမ်းယု,ဂျးတီးဂှ်း သိမုခင်, ကခင်ပီခင် ဂှ်းဂှ်းခခေ ကခင်မီးယု,ဂျးတီးဂှ်းပင်,လံ,

- ခခေခေကျေး။ ပေ,မခင်းဂှ်းထိုင်မးလိုင် မခင်း တမ်းကျေးလတ်;ပခင်တီးမှ်;ကျေး။ ဝးခခေ,ခခေခး
- ၃၃ ကျေး။ ပိုဝ်းခခေခေ; ဂပ်ခးလင်းလုံးပွဲ,လုဂှ်းဂျး, လုဂျးတီးလင်းဂှ်းဂမ်းလိတ်ခးကျေး။ ဂှ်းပိုဝ်း လင်းဂှ်းမးခေ; ပီခင်ကခင်လိကခင်ခင်းမးယဝ်။ တေးလိတ်ခခေ ဂှ်းခးတင်းသီင်းတင်းလုင် မီးယု, ဂျးတီးဗေ,ခေ;ဖြေးပီခင်လင်း ဂှ်းလုံးထွမ်းလုံး ငိုခမ်း ဂျေးကခင်လင်းဖြေးသင်,လတ်;ဝ်ဂျးတီး လင်းဂှ်းခခေခေကျေး။ ဝးခခေ,ခခေကျေး။
- ၃၄ မိုဝ်းခခေခေ ပေ,တရ လင်း,မွတ်,လတ်;ခေ;ဝး- ဂပ်ဂှ်းခခေခေလွင်းကခင် ဖြေးပီခင်လင်း ကမ်,ထုတ်; ခေ;ဂှ်းခခေခေ; ခင်းဂှ်းခင်းလုဂှ်းခင်း; ဂျေးကခင် ရှပ်,သေ,ဂှ်းယမ်ဖြေးပီခင်လင်းခေ; ဂှ်းတင်းသိုဝ်း တေး,ခခေခေ လုံးခေ;လုံးတုဂျးတီးဖြေးပီခင်လင်း
- ၃၅ ကျေး။ သူဂှ်ဖြေးကခင်မခင်းလင်းပခင်ဂျး, ဂျးတီး ဂှ်းခင်းမိတ်;ကိတ်;လေ တင်းလံကခင်ပီခင်ဖြေးသ တင်းသိုဝ်းပျေးလင်း ကခင်လပ်;သီင်,ဂခင်တင်း တင်းခခေခေ ဂှ်းပိုဝ်း လင်းယေ,သုခခေခေ လင်းကခင် ဂှ်းပိုဝ်း,ဂှ်းခင်း တင်းသီင်းတင်းလုင်ခခေခေယု,ကျေး။
- ၃၆ သူဂှ် လွင်းတင်းကခင်လွတ်,တုဂ်ဂျး, လုလိမ်မိုဝ်း ဂျး,လိခေ; မိုဝ်းယုတ ဂှ်းတီးဂှ်းလိခေ ဝံးလင် ယုဂ်;ဂျေး, ဂျေးလတ်;ဖြေးပီခင်တုဂ်,ခခေခေ
- ၃၇ ကျေး။ လွင်းတီးဂှ်းခခေခေ ပီခင်ဖြေးပီခင်လင်း ကပ်တင်း ပိလိုင်,မူတ်းလင်,လင်း ကိတ်,တင်း တမ်းခင်းလင်းခေ;ပခင်ခခေခေခင်းတီး လင်းယေ,သု ဂှ်းခင်းဝင်းခေ,လုဂ်တုခခေခေကျေး။ ဂှ်းပိုဝ်းဖြေး ပီခင်လင်း မီးယု,လုလုဂခင်တင်းမခင်းလင်းခေ; မခင်းလင်းခေ,လိပ်;ဂျးဂှ်းဂျေးလု ပခင်ဂတ်း ယိခင်ချမ်းသျးတီး ခပ်;လိုင်ကခင်မး,ခေ;တီးခခေခေ
- ၃၉ လတ်;ခင်းသေးဂျေးမီးလိုင်ခခေခေကျေး။ ဂှ်းဂျေး ပီခင်ကျေးကခင်ခခေ,သတ်;သေ, လွင်းတင်းဂျေးကခင် မခင်းလင်းဂှ်းတင်း လုလိမ်ခင်း ဝင်းယေ,ဂုသလိမ်,
- ၄၀ တင်း မိုဝ်းယုတ ခခေခေကျေး။ ခပ်ကပ်လင်းခခေခေ တွတ်,ဝ်ဂျေးခခေခေသပ်လင်းဝးမိုဝ်းခေ; ကပ်တံယဝ်။ ခင်းဝခင်းကခင်ထုခင်းထိုင်သမ်ဝခင်းခခေခေ ဖြေး ပီခင်လင်း သမ်ဂှ်းမခင်းလင်းလုဂှ်းခင်းခေ; ခခေပျး
- ၄၁ တုဂ်မခင်းလင်းထင်,သျးကျေး။ ခခေပျးတီးဂှ်း တင်းသီင်းတင်းလုင်ကမ်,လုဂ်; ခခေပျးတီးခပ်လိုင် ကခင်ခခေ,သတ်;သေ, ကခင်ဖြေးပီခင်လင်းခခေခေ ဝ်ကွခင်တင်း ကခင်ပီခင်ဂှ်းလိုင်ကခင်လုံးဂိခခေ လုလုဂခင်တင်းမခင်းလင်း ဝံးသေမခင်းလင်းလုဂ် ဂျးတင်းတံခိုခင်းလိပ်;ခခေခေကျေး။ မခင်းလင်း ပိုင်းလုပ်;ဝ်တီးဂှ်း လွင်းကခင်ဂှ်းတမ်းလုံးဂျေး လတ်;တီးဂှ်းခင်းတင်းလံခေ; ခခေ,သတ်;သေ,

ယုတ်းဂှါခေ်, ပခေ်ပပံ့တီၤလၢမ်, ခဉ်းခေ်မ့ၤကျေး။ သူ
 တၢ်ခးလံးခါမ်,ပပံ့တီၤလၢမ်,ခဉ်း ဝိလိၤလုၤ,မူတးလၢင်,
 ၁၇ လဝ်;ကျေး။ ဝါးခေ်,ခေ်ခေ်ကျေး။ ပိုဝ်းခေ်ခေ်လး;
 ပျေးတြေးပီခေ်လဝ်;ပခေ်သူကျေးလူးတီးခဉ် မိုခေ်လိဝ်
 ခေ်,ကခေ်မခေ်လဝ်;ပခေ်တီးဂှ်ဝ် ကခေ်ယုမ်,မၢတ်;
 လဝ်;ယေ,သူခရိလုၤ ခေ်ခေ်လိဝ် ဂၢ်ခေ် ပီခေ်ဂှ်ခေ်လိဝ်
 ၁၈ ခေ်,ဂှိဝ်ခေ်လး တၢ်ဂှ်ခါမ်;တၢ်ပံး;ခဂှ်ခေ်တြေးပီခေ်
 လဝ်;လံး။ ဝါးခေ်,ခေ်ကျေး။ မိုဝ်းကခေ်ခေ်ခေ်ခေ်
 လွင်;တၢ်ခးလိဝ်;ခခေ်ခေ်ခေ် ခေ်ယၢင်းကမ်,တွပ်,ကမ်,
 ထီၣ်ခေ်လး; ယွင်;ပျေးမူခေ်ခေ်,တြေးပီခေ်လဝ်;ခေ်လး;
 ဝါး;- တီးဂှ်ခေ်တၢ်ခေ်,လိဝ်တၢ်ခေ်,ခိုဝ်းတၢ်ခေ်လံၤကျေး
 ဩးပီခေ်လဝ်;ပခေ် တြေးတၢ်ခေ်ကခေ်ခေ်လံး;
 မံးလုၤ ပုခေ်;လွင်;ခေ်,ဂှိဝ်တၢ်ခေ်;ကသၢ်;လိဝ်;
 ခခေ်ယုဝ်။ ဝါးခေ်,ခေ်ကျေး။

လိဝ်;လဝ်;ဝီၣ်;ကခေ်,တီၤကုၣ်

၁၉ မိုဝ်းခေ် ဂှ်;ပိုဝ်းတၢ်ခေ်ကခေ်ခေ်လၢ်;ခေ်ခေ်;သေး
 ကခေ်ပီခေ်မးလုလုး;လွင်; သထေ,ဃာခေ်, ခခေ်။
 ခေ်လိဝ်;ကခေ် လံး;ဃာတ်,ခဃာတ်ခေ်, ဂှ်;တီးဂှ်;
 လီခေ်လိဝ်;ခခေ် ဂှ်,ထီၣ်ဂှ်တီး; မိုဝ်းခေ်ခေ်တံး။ မိုဝ်း
 ၂၀ ဂှ်ပရ တၢ်ခေ် ဝီၣ်;ကခေ်,တီၤကုၣ် ခေ်ကျေးလၢတ်;
 ခေ်ဂှ်ပၢတ်;တြေးလဝ်;တီး; ဂှ်ခေ်ယုတ တၢ်ခေ်လံၤ
 ဂှ်လုးကျေး။ ခဉ်းခေ်ခခေ်ဂမ်;ဃွင်; ကခေ်ပီခေ်ဂှ်ခေ်
 မိုဝ်းဂှ်ပရ တၢ်ခေ်ဂှ်ခေ်;ဂှ်ခေ်,ခေ်, လိဝ်;ခခေ်ဂှ်တီး;
 ထီၣ်ဂှ်,ဂှ်;တီး; ဝီၣ်;ကခေ်,တီၤကုၣ် သေယုဝ် ကျေး
 ၂၁ လၢတ်;တြေးသတၢ်ခေ်သိုဝ်းပျေး,လွင်; လဝ်;ယေ,သူ
 တီး; ဂှ်ခေ်ကျေး,လေ,ခေ်တံး တၢ်ခေ်လံၤကျေး။ ပိုဝ်း;
 ကခေ်မိုဝ်းတြေးပီခေ်လဝ်; မီးယု,လုလုး;ဂခေ်တၢ်ခေ်ခေ်
 ၂၂ ခေ်လး; ဂှ်ခေ်ခေ်ခေ်,ယုမ်,မၢတ်;သေယုဝ် ခံၤမး
 ဂှ်;တီး;ဃာ်,လဝ်;တြေးကျေး။ သတၢ်ခေ်သီၣ်ခါမ်,
 လွင်;ခေ်ခခေ် ဃီဝ်ထီၣ်ဂှ်;တီး;လိဝ်;လဝ်; ကခေ်
 မီးယု,ဂှ်;ခဉ်း ဝီၣ်;ယေ,ရသလီမ်, ခခေ်ခေ်လး; လိဝ်;
 ၂၃ လဝ်;ခခေ်ပွဲ,လုၤ ပု,ဂှ်;ထီၣ်ဂှ်တီး;ဝီၣ်;ကခေ်,
 တီၤကုၣ် ပုခေ်ကျေး။ မခေ်ကျေးမိုဝ်း;ကခေ်ဂှ်တီး;ထီၣ်
 ခေ်လး; လံး;ဂှ်ခေ်ကျေးလူးတြေးပီခေ်လဝ်;ခခေ်ခေ်
 သိုဝ်းလုမ်းခေ်,ခေ်လး; တိုၣ်;ယုင်းပခေ်ဂှ်ခေ်ခေ်တၢ်ခေ်
 ၂၄ သီၣ်;တၢ်ခေ်လုၤ ဂှ်;မီးဂှ်လုၤကခေ်မခေ်;ခေ်, ကီၣ်ပိုင်း
 လဝ်;တြေးကျေး။ ပိုဝ်း;ကခေ် မခေ်ပီခေ်ဂှ်ခေ်လီ
 ပီခေ်ကျေးကခေ်တီၤခေ်တၢ်ခေ် ဝိလိၤလုၤ,မူတးလၢင်,လဝ်;
 တၢ်ခေ်တၢ်ခေ်ယုမ်,မၢတ်;ခေ်လး; ဂှ်ခေ်ခေ်ခေ်,ခေ်;မး
 ၂၅ ဃာ်,လဝ်;တြေးကျေး။ ဝါး;သေခခေ် ပု,ခေ်ပ ကွၢ်,
 ဂှ်,လူး;ဂှ်;တီး; ဝီၣ်;တၢ်,သူ ဂှ်;လံး;ဂှ် သေးလု
 ကျေး။ မိုဝ်း;ကခေ်ထုဝ်;ဂှ်ခေ်မခေ်;ယုဝ် မခေ်;ဂှ်ခေ်
 ၂၆ သေးလု ဂှ်,ဝီၣ်;ကခေ်,တီၤကုၣ်ကျေး။ ခေ်ယု,တီး;

ခခေ် ပီးခေ်ခေ်;တီၤခေ်ခေ်ခေ်လး; ခေ်သၢင်,သူခေ်ပခေ်
 ဂှ်ခေ်;လိဝ်;လဝ်;ခခေ်ခေ်ကျေး။ တခေ်;လဝ်;တၢ်ခေ်
 လံၤကခေ်မီးဂှ်;ခဉ်း ဝီၣ်;ကခေ်,တီၤကုၣ် ခခေ် လံး;
 ၂၇ ခါမ်,တၢ်ခေ်ကခေ်ဂှ်;ဂှ်;လိဝ်;ဝါး; ခရိလုၤယၢမ်, ဝါး;
 ခေ် ကွၢ်;တၢ်ခေ်;သုတ်;ပိုခေ်;ကျေး။
 ၂၈ ခိၣ်,မိုဝ်း;ခခေ် ပကျေး;ဃီတ်;ဂမ်;ဃွင်; လုၣ်;သေကျေး
 တီး;ဝီၣ်;ယေ,ရသလီမ်, လုၣ်;မး;ဂှ်;တီး; ဝီၣ်;ကခေ်,
 တီၤကုၣ် ကျေး။ ကခေ်ပု;ခဉ်း;ခခေ်ခေ်ကျေးခေ်ခေ်;
 ကခေ်လံး;လိဝ်; ကျေး,ဂပု၊ ခခေ် လုၣ်;လုၣ်;သေယုဝ်
 ၂၉ ဂှ်;ပိုဝ်း; ဝိလိၤလုၤ,မူတးလၢင်,လဝ်; ခေ်;မခေ်;ဃုလုၤ,
 ကွၢ်,လၢတ်;ခခေ်လး;ဝါး;- ဂှ်;ခေ်လိဝ်;ခခေ်ခေ်
 တၢ်ခေ်;သီၣ်;တၢ်ခေ်လုၤ တၢ်ခေ်;ပီခေ်တၢ်ခေ်;ကခေ်ဂှ်;ပံး
 တၢ်ခေ်;ဂီခေ်ကခေ်ယု,ခေ်,ကျေး။ ဝါး;ခေ်,ခေ်ကျေး။
 (ပီခေ်ခဉ်းလုၤ;ပါခေ် ခုခေ်ကျေးခေ်;သေ,သူ,ဂလေ,သူ,
 ၃၀ တီၤကျေး)။ မိုဝ်း;ခခေ် တခေ်;လဝ်;လိဝ်;ခခေ် လီ,
 ယၢင်,ခိၣ်;ပွင်;တၢ်ခေ်ကခေ်ဂှ်;ကခေ်ထွၢ်; ပုခေ်;ပီး;ခခေ်
 လိဝ်;ကခေ်မီးဂှ်;ခဉ်း မိုဝ်း;ယုတ လုၣ်;မး;ကျေး;ခေ်,ကခေ်
 ခေ်တတ်;ခခေ်,လံး;ခခေ် ဂှ်;ဃုဂှ်;မခေ်;ကျေး။
 ခေ်ကခေ်တၢ်ခေ်;ကခေ်ဂှ်;ထွၢ်;လံး;ခခေ် ကၢပ်;
 ပခေ်ခဉ်း;မိုဝ်း ပု,ခေ်ပ တၢ်ခေ် သေးလု ဂှ်;လံး;ဂှ်,
 ပခေ်ကျေး;တီး; ဂှ်ခေ်;ကပု;လိဝ်;လဝ်;လိဝ်;ခခေ်ကျေး။

၁၂

ပေ,တရ လွတ်;ကွၢ်,ထွင်,

၁ မိုဝ်း;ခခေ် ခုခေ်ကျေး,ရတံး ယိုခေ်;မိုဝ်း;လီ,ယၢင်, ဂှ်;
 လံး;ခခေ်လၢ်;ခခေ်;သေး ဂှ်ခေ်;ခခေ်;လိဝ်;လဝ်;ဂမ်;
 ၂ ဃွင်;ခေ်လး; ကၢပ်;လၢင်,ခခေ်; ယု,ဂပု။ ကခေ်ပီခေ်
 ပီး;လံး;ယုတ်;ဂှါခေ်, ခခေ်တံၤကျေး။ မိုဝ်း;ကခေ်
 မခေ်;ဂှ်ခေ် ဂှ်ခေ်;ယုတ တၢ်ခေ်လံၤ သုၤ,လုၤသိုဝ်း;လုၤ
 လုလုး;လွင်;ခခေ်ခေ်လိဝ်။ မခေ်;သမ္ပိတံး;ထီၣ်;ခေ်လး;
 ၃ တီၤကၢပ် ပေ,တရ ကျေး။ ဝခေ်;ခခေ် ပီခေ်;ဝခေ်;ပွဲ;
 ခခေ်;မုခေ်;ကခေ်ကမ်,ပု;လိဝ်;ပီၣ်;ခခေ်ကျေး။
 ၄ မခေ်;တီၤကၢပ် ပေ,တရ သေယုဝ် ခခေ်;ဂှ်;ခဉ်း;ထွင်,
 ကၢပ်;ပခေ်;တီး;ဂှ်ခေ်;သိုဝ်း;သိပ်;ဂှ်;ကျေး ဂှ်;လံး;ပိုတုလုး
 မခေ်;ခေ်လး; ကၢပ်;ကခေ်;ပေး;ဝါး;ပု;ပု;သေ,သူ,ယုဝ်။
 တၢ်ခေ်;ကမ်;မခေ်;ကွၢ်, ပခေ်;တီး;ဂှ်ခေ်;တၢ်ခေ်;လံၤကျေး။
 ၅ ခဉ်း;မိုဝ်း;ကခေ် ပေ,တရ လံး;ခါမ်,တုၣ်;ဂီခေ်;ယု,ဂှ်;
 ခဉ်း;ထွင်,ခခေ် ဂှ်ခေ်;ခခေ်;လိဝ်;လဝ်;တၢ်ခေ်;လံၤလိဝ်;
 ခခေ် ကွၢ်;ကခေ်ခခေ်;လုၤဂှ်;တီး;သူ;တွင်း;ပထမကျေး,
 တီး;တြေးပီခေ်လဝ်; ပုခေ်;မခေ်;ကျေး။
 ၆ မိုဝ်း;ကခေ်လမ် ခိၣ်,ကခေ် ခုခေ်ကျေးခေ်;ကျေး,ရတံး
 တၢ်ခေ်;ကမ်;မခေ်;ကွၢ်,ခခေ်ခေ်လိဝ်။ ခဉ်း;ခိၣ်,ဂၢင်;ခိခေ်;

ပေ,တရု လံး;ခါမ်,တၢင်းကခင်ကပ်လိဂ်;လိဂ်းသွင်
 သီခင်; မတ်;ဗုဂ်,ဝံ့ခလ; လံး;ခွခင်းယု,ဂး;ခင်းခိုင်;
 ၇ ဂၢင်ဂုခင်းသိုင်းသွင်ဂေ့ကော့;။ ဂုခင်းပွဲလိဂ်းခခေ
 ရှေး ပွဲခေးဗန်းတူထွင်,ဝံ့ယု,ကော့;။ မိုဝ်းခခေ
 တမာခင်,ဂၢင်ဂုဂပ်ထု,ဝရုဗြူး ပေး,မး;လုဂ်းယု,
 ဂး;တီးဂိုမ်းမခင်းခလ; ကခင်လိင်းထွင်,ဂိုဝ်းလိင်း
 ဂွၢ,ဂး;ခင်းထွင်,ခခေကော့;။တမာခင်,ဂၢင်ဂုဂပ်ခခေ
 တူပင်းသို,ပိမ် ပေ,တရု သေယဝ် ဂ်းမခင်းတိုခင်,မး;
 ခလ;ဝး;။- လုဂ်ခခေခခေခင်းဗြူးတု ဝး;ခင်,ခခေ
 ကော့;။ မိုဝ်းခခေ လိဂ်းလိဂ်းကခင်မတ်မိုဝ်း
 မခင်းလိဂ်းခခေကော့; လုမတူဂ်းသေဂး;တီးမိုဝ်းမခင်း
 ၈ ဂွၢ,ဂမ်းလိဂ်ကော့;။ တမာခင်,ဂၢင်ဂုဂပ်ခခေကော့;
 လၢတ်;ခလ;ဝး;။- ဂုတ်သီကပ်မိုဝ်းတု။ တိုဝ်းခိပ်း
 တိခခေမိုဝ်းတု။ ဝး;ခခေခလ; ဂး;ခင်,ကခင်ဝး;ခခေ။
 ပေ,တရု ဂိုတ်းလွမ်းခလ; သမ်လၢတ်;ထီင်းခလ;
 ဝး;။- မံးဗေးမံးခင်းသေခလ; လွမ်းပး;လင်ဂပ်တု။
 ၉ ဝး;ခင်,ခခေကော့;။ မခင်းဂေး;ကွဂ်,လွမ်းဂွၢ,ခလ;
 ယင်းကမ်း,ဂူ လွင်းတၢင်းကခင်တမာခင်,ဂၢင်ဂုဂပ်
 ဂိုတ်းတီးမခင်းခခေ ပီခင်ခတုခခေခလ; မခင်း
 ထၢင်,တူင်လဝ်;ဂပ်,လံး;ဂုခင် ပျု,တိုဂ်းဂူ,ပး,ဂူင်,ယု,
 ၁၀ ဂုလုဂ်းကော့;။ ဝံး;သေပုခခေဂုခင်းပွဲမုဂ်းလုမ်းပထမ
 ကိဂ်,တင်း မုဂ်းလုမ်းတုတိယဂွၢ,ယဝ်ခလ; ဂွတ်;
 ထိုင်ဂွၢ,ဂး;တီး ဗန်းတူလိဂ်းကခင်ခဝ်;ဝိင်းခခေ
 ဗန်းတူခခေဗုဂ်,ဂွၢ,ဂင်းဂုလုမ်းမခင်းခလ; သွင်ခု
 ကော့;ကွဂ်,ဂွၢ,သေယဝ် မိုဝ်းကခင်ဂွတ်;ထိုင်တၢင်း
 သီခင်းခခေခခေ တမာခင်,ဂၢင်ဂုဂပ်ခခေကေး;ဗၢတ်,
 ယၢခင်ဂခင်တင်း ပေ,တရု ဂွၢ,ဂမ်းလိဂ်ကော့;။
 ၁၁ မိုဝ်းခခေ ပေ,တရု ခိုခင်းလံး;သတီးမး;သေယဝ်
 လၢတ်;ဝး;။- တေး;လိဝ်ခခေ ဂပ်ဂူလွင်းကခင် လဝ်;
 ဗြူးပွဲ,လွတ်မာခင်,ဂၢင်ဂုဂပ်မခင်းလဝ်;မး;ခလ; ခဂ,
 ခသ,ခဂုဂ်ကပ်ဂပ် ကွဂ်,သေဂး;ခင်းမိုဝ်းခခေဂေ့,ရုတ်
 ကိဂ်,တင်းဂး;ခင်းတၢင်းကခင်ဂုခင်းယုတ တင်းလံ
 ဂျၢမ်,ပွင်ယု,ခခေ လီလီငါမ်းငါမ်းယဝ်။ ဝး;ခင်,
 ၁၂ ခခေကော့;။ ခင်းမိုဝ်းကခင်မခင်းခံ;လုဂုခခေလု လိဝ်
 ခင်,ခခေယု,ခခေ မခင်းဂွတ်;ထိုင်ဂွၢ,ဂး;တီးဂိုခင်း
 မး;ရိ၊ ကခင်ပီခင် ခမး;ယုဂ်းဂုခင် ,ကခင်မီးလိဝ်ဝး;
 မး;ဂု တီးကခင်ဂုခင်းခခေခေး,လုဂုခင်တုမဂခင်ခလ;
 ၁၃ သး;တွင်းယု,ခခေကော့;။ မိုဝ်းကခင်မခင်းတံ့,ဗန်း
 တူခေး;ဂိုခင်းခခေ ခမး;ယိင်းကွခင်,ဂေး;ခခေ; ကခင်
 လံး; လိဝ်; ရုပ်,တေ, ခခေမး;ထွမ်,ခလ; ဂူပီခင်သီင်
 ၁၄ ပေ,တရု သေယဝ်။ ဂွတ်;ပိုဝ်းကခင်မခင်းသိုဝ်းလုမ်း
 ခေး;ခလ; မခင်းလိဝ်;ဗုဂ်,ပခင်ဗန်းတူခလ;မခင်း
 လီခင်းဂွၢ,ဂး;ခင်းဂိုခင်းသေယဝ် လၢတ်;ဝး;။-
 ပေ,တရု လုဂ်းယု,ဂး;တီးဗေး;ခေး;ဗန်းတူယု,ခး;

၁၅ ကော့;။ ဝး;ခင်,ခခေကော့;။ ခပ်လိဝ်;ခခေကေး;
 လၢတ်;တီးမခင်းခလ;ဝး;။- မိုးယွင်,ယဝ်ဂိုဝ်။ ဝး;
 ခခေကော့;။ ပီဂ်သမ်ဝး;လိဝ်ခခေသေကေး; မခင်းသမ်
 လၢတ်;ခတုခတုဝး;ဝး;ခလ;ဝး;။- ပီခင်မခင်းခတု
 ခး;ကော့;။ ဝး;ခင်,ခခေခလ;။ ခပ်လိဝ်;ခခေကေး;
 လၢတ်;ခလ;ဝး;။- ပီခင်တမာခင်,ဂၢင်ဂုဂပ် ပေ,တရု
 ၁၆ ဂိုဝ်။ ဝး;ခင်,ခခေကော့;။ ခင်းမိုဝ်းကခင် ပေ,တရု
 ယင်းတိုဂ်းတံ့,ဗန်းတူယု,ခခေ ခပ်ဗုဂ်,ဗန်းတူ
 ခလ; လံး;ဂုခင်မခင်းခလ;ကမ်းခေး,လုင်လၢင်ကေး;။
 ၁၇ မခင်းကေး; ခခေမိုဝ်းပခင်ခပ်ဂု;ခပ်ယု,တိတ်,တိတ်,
 သေယဝ်လင်, မခင်းလၢတ်;ခခေခပ် လွင်းတၢင်း
 ကခင်လဝ်;ဗြူး ဂိုတ်းဂိုဝ်ကပ်မခင်းကွဂ်,သေဂး;
 ခင်းထွင်,မး; ကခင်ဝး;ခခေသေယဝ်လၢတ်;ဝး;။-
 မွတ်,လၢတ်;လွင်းတၢင်းလိဝ်;ခခေတီး ယု,ဂုတ် တင်း
 ပီး;ခွင်တင်းလံတု။ ဝး;ခင်,ခခေယဝ်လင်,။ ကွဂ်,
 ဂွၢ,တၢင်,တီးသေကေး;။

ခုခင်ဂေ့,ရုတ်တံ

၁၈ မိုဝ်းကခင်မိုဝ်းလိင်းမး;လိဝ်။ ဂုခင်းသိုင်းလိဝ်;ခခေ
 ပီခင်ကခင်ကူခင်ကိခင်ဂူခင်းမေး;ဂခင် လုလု;လွင်;
 ကခင်ပီခင်မး;တီး ပေ,တရု လိဝ်ခခေ,ဂိုဝ်ခခေ
 ၁၉ ကော့;။ ခုခင်ဂေ့,ရုတ် ခခေ မိုဝ်းကခင်ဂု ပေ,တရု
 ခလ; ကမ်း,ထုပင်းကမ်း,ဂုခင်ခခေလိဝ် မခင်းလိတ်;
 ထၢမ်တူလုမ်းဂုခင်းပွဲလိဝ်;ခခေသေယဝ် မီးကခင်ဂု;
 ၂၀ ကပ်ဂုခင်းပွဲလိဝ်;ခခေတံပီတ်;ကော့;။ လိုခင်းခခေ
 ခုခင်ဂေ့,ရုတ် လုဂ်သေကေး;တီး မိုဝ်းယုတ လုင်းဂွၢ,
 ဂး;တီး ဝိင်းဂေး,သရိ ခလ;ယု,တီးခခေကော့;။
 မခင်းလိဝ်;ခင်း;တုဂး;ခခေဂိုဝ်ဂုခင်းဝိင်းတုဂ ကိဂ်,တင်း
 ဂုခင်းဝိင်းလိတ်တင်, တင်းလံလိဝ်;ခခေကော့;။ ဂုခင်း
 မိုဝ်းလိဝ်;ခခေ ကပ်တၢင်းလွဲ;တၢင်းထီမ်ကတၢင်း
 ဝခင်, ကခင်လံ;လိဝ်; ပလတ်;တု ခခေသေယဝ်
 ဗွမ်ဂခင်မး;တီးမခင်းလဝ်;ခလ; လဝ်;လၢတ်;တွင်း
 ပၢခင်, ဂ်း;မိုဝ်းခပ်ခိုခင်းလိဂခင်ကေး;။ လွင်းမခင်း
 လမ်း မိုဝ်းခခေခခေ လံး;ကိင်း;မိုဝ်းမခင်းလဝ်; ပုခင်း
 ၂၁ ခပ်;ခခေတၢင်းဂိခင်ကေး;။ ခုခင်ဂေ့,ရုတ် ကေး; ခင်း
 ဝခင်းကခင်မခင်းခခေခခေ မခင်းခင်း;ခင်း;ခင်း;ခင်း
 မံး;ခခေသေခလ; ခင်း;ယု,ဂး;ခခေပလၢင်,သေယဝ်
 ၂၂ လၢတ်;တေး,ခပ်ကေး;။ ဂုခင်းလိဝ်;ခခေကေး;ကွခင်
 ဂခင်ဂွင်သီခင်,ဝး;။- သီခင်ခခေ ကမ်း,လု;သီခင်ဂုခင်း။
 ပီခင်သီခင်ဗြူးပီခင်လဝ်;ကိဂ်;။ ဝး;ခခေခလ; ကွခင်
 ဂခင်ယွင်း;ခခေခခေကေး;။ ခင်းမိုဝ်းကခင် ခပ်ဂွင်
 သီခင်,လိဝ်ခခေ,ခခေယု,ခခေ ပိုဝ်းကခင်ခခေလုင်
 ၂၃ ခခေ ကမ်း, ပခင်မူခင်ဂုင်,သေဂေး;တီးဗြူးပီခင်လဝ်;
 ခလ; တမာခင်,ဂၢင်ဂုဂပ်ထု,ဝရုဗြူး ထုပံခခေ;

၂၄ မခင်းဂမ်းလီဝ်သေယဝ် မူင်းဂိခင်တူဝ်မခင်းလေး တံ
 ၂၅ ဂမ်းလီဝ်ကျေး။ ဆုဂ်ဂပတီးလင်းကြေး သျှးလွတ်၊
 ဂွင်းဂှင်းဂှးဗလး သျှးသဒျှးဂေးယှးဂှင်းခမ်မေး
 ယဝ်းဂှးဂှင်း ကခင်လံးလိဝ်းမို့၊ မျှးဂှ ခခေင်သေယဝ်
 ကွတ်၊သေဂှးခင်း ဝီင်းယေ၊ရသလီမ်၊ ဗလးမိုဝ်းဂှး
 ကေး။

၁၃

ပျှးပေ တင်း သေးလု လံးကွတ်၊တင်း

၁ ခင်းလိဝ်းလင်း ကခင်မီးယူ၊ဂှးတီး ဝီင်းကခင်၊တိ
 ကုတ် ခခေင် မီးခပ်လိဝ်းကခင်ဂှိတ်းပရေးဗီတ်းလှ်
 ခပ်လိဝ်းကခင်ဂှိတ်းသျှးလှ် ကခင်ပီခင် ပျှးပေပ
 သုမ္မင်၊ ကခင်လံးဂှင်းလိဝ်းခင်ဂှး၊ တင်း လုဂှိ၊
 ဂှုခင်းမိုဝ်းဂှးဂေးခေ၊ တင်း မျှးခိခင်၊ မိုဝ်းလိတ်
 ကခင်ပီခင်ဂေးသေးဂခင်တင်း လင်းဗျှးဂှး၊ရတ်၊
 ၂ တင်း သေးလု လိဝ်းခခေင်ကျေး။ ခင်းမိုဝ်းကခင်
 ခပ်ဂှိတ်းဝါတ်းကြေးဗလး ဂမ်တင်းဂိခင်ယူ၊ခခေင်
 ဝိလိဝ်းမူတ်းလင်၊လင်း မီးကမိင်ဗလးဝျး- လိုဝ်း
 ဂီပ်းကပ် ပျှးပေ တင်း သေးလု ဗလးဗကေပ်
 ခပ်ဝံ ဂှးလံးပွင်ဂှိတ်းလွင်းတင်းကခင်ဂပ်ခခေင်ဝံ
 ခခေင်တျှး ဝျှးခိဗလး ဂှးခင်၊ကခင်မခင်းလင်း
 ၃ ဝျှးခခေင် ခပ်ဂမ်တင်းဂိခင် ဂှိတ်းဝါတ်းပထခေ၊
 ဗလး ကပ်မိုဝ်းတင်၊ဂှးခိဝ်ဂှပ်ခခေင်သေယဝ်
 ပွံ၊လှ်ခပ်ဂှး၊ကျေး။

တီးဝီင်းသေ၊လုဂှိ

၄ ခင်၊ခခေင်ဗလး ဝိလိဝ်းမူတ်းလင်၊လင်း ပွံ၊လှ်
 ခပ်ဂှး၊သေယဝ် ခပ်ခခေင်ကျေး လှ်ခင်းဂှး၊ဂှးတီး
 ဝီင်းသေ၊လုဂှိ ဗလး သမ်လုဂှိသေဂှးတီးဝီင်းခခေင်
 ဒီး၊ရှိုင်းသင်းဗေးဂှး၊လှ် ဂှုခင်ဂုပရ ပုခင်ကျေး။
 ၅ မိုဝ်းကခင်ဂှိတ်းထိုင်ဂှးတီး ဝီင်းသျှးလမ် ခခေင်
 ခပ်ဂေးလတ်း ဆုဂ်ဂပတီးတြေးကြေးပီခင်လင်း
 ဂှးခင်းလရွပ်းဂေးတြေးဂှုခင်းယုတ တင်းလံးကျေး။
 ယဝ်းဂှးဂှင်း ကေးပီခင်ဂေးကခင်လှ်ထီမ်ခပ်ကျေး။
 ၆ မိုဝ်းကခင် ခပ်ဗလးခင်းဂှုခင်ခခေင် ဂှးတီးဂှးလီခင်
 ဗလး ဂှုတ်းထိုင်ဂှးတီး ဝီင်းဗျှးပု ခခေင်လိဝ်ခပ်
 ထုပ်းဂှုခင်သျှးဗီမေး မိတ်သျှးပရေးဗီတ်းဂေး
 ခခေင် ကခင်ပီခင်ဂှုခင်းယုတ ကခင်မီးလိဝ်းဝျး ပျှ
 ၇ ယေ၊သု ခခေင်ကျေး။ ဂေးခခေင်ယူ၊ဂှးတီး ခုခင်
 သေ၊ရဂှိ၊ပေးလု ကခင်မီးပိင်၊လှ်၊သတိခခေင်ကျေး။
 ခုခင်ခခေင် မီးလှ်ကခင်ခွဲးထွမ်၊ခွဲးဝီင်း ခခေင်ဂပတီး
 တြေးကြေးပီခင်လင်းဗလး ဂှုင်းပင်းကပ် ပျှးပေ

၈ တင်း သေးလု မျှးကျေး။ ကေး၊လုမ၊ ကခင်က
 ခခေင်လိဝ်းသီင်မခင်းပွင်၊ဝျှးသျှးဗီမေး ကခင်ဝျး
 ၉ ခခေင် ကမ်၊ခွဲးဂှုခင်ခခေင်ယုမ်၊မတ်းဗလး မခင်း
 ခုခင်ခခေင်ကျေး။ မိုဝ်းခခေင် သေးလု ကခင်လံး
 လိဝ်း ပေးလု ခခေင်တိမ်ဝံတင်းဝိလိဝ်းမူတ်းလင်၊
 လင်း သေယဝ် ယီဝ်တူလ်းသျှးဗီမေးခခေင် လေး
 ၁၀ လေးသေဗလးလတ်းဝျး- ဂှုခင်းကခင်တိမ်ဝံတင်း
 တင်းကခင်လင်ဗီတ်းလင်ဗီတ်းလီခင်၊ တင်းကခင်
 ဂှိတ်းဂှုတ်းဂှိတ်းဂှုတ်းလိဝ်းဂှုတ်းပိုင်၊ ကခင်ပီခင်လုဂှိတ်းလှ်၊
 တါခင်၊မျှးခခေင်၊ ရုခင်၊သျှးတြေးတင်းကခင်
 သိုဝ်းတေး၊ခခေင်ဂှုတ်း၊ မိုဝ်းခခေင် ယင်းကမ်၊ယုသီခင်
 တင်းထျှးဝရုကြေးကခင်သိုဝ်းတေး၊ခခေင်ဗလး
 ၁၁ ကမ်၊ယူ၊လံးဂှုတ်း။ တေးလိဝ်ခခေင် မိုဝ်းထျှးဝရုကြေး
 ဂှုတ်းထိုင်မေးဂှုခင်းခခေင်ဗလး တေးမိုဝ်းမိုဝ်းမူတ်း၊ တေး၊
 ထိုင်ဂှုတ်းထခင်းပေး ကမ်၊ဂှုခင်လံးဂှုတ်းဝခင်း ဂှုတ်
 တါခင်၊တါခင်၊ကျေး။ ဝျှးခခေင်၊ခခေင်ဗလး လှ်ဂမ်း
 ကွတ်၊ခခေင်၊ဂှုတ်း တျှးမခင်းဂှုမ်း၊မျှးဗလး ပီခင်ကခင်
 လမ်းသီင်၊ဂှုတ်းဗီတ်းဗီတ်းသေယဝ် ပခင်၊ဂှုတ်းပခင်၊
 ၁၂ ခိုခင်းယူ၊ဗလး ဂှုတ်းကခင်တမ်းလှ်မိုဝ်းမခင်းခခေင်
 ကျေး။ ခုခင်ခခေင် ဂှုတ်းလွင်းတင်းခခေင်သေယဝ်
 ဂှုတ်းထိုင်တင်းကခင်ယုမ်၊မတ်းဗလး ဂှုတ်းလှ်ယုတ်း
 လှ် ကမ်းကျေးတေး၊သဒျှးလင်းကြေးယူ၊ကျေး။

တီးဝီင်းကခင်၊တိကုတ် မိုဝ်းပိသိတ်

၁၃ ပေးလု တင်းခပ်လိဝ်းကခင်ပေးလုလှ်ဂခင်တင်း
 မခင်းလိဝ်းခခေင် ဒီး၊ရှိုင်းသင်းဗေး ကွတ်၊သေဂှး
 တီး ဝီင်းဗျှးပု ဗလး ဂှုတ်းထိုင်ဂှး၊ဂှးတီး ဝီင်း
 ပေ၊ရဂှေ၊ မိုဝ်းပမ်၊ပုလိ သေယဝ် ယဝ်းဂှုခင်၊ကျေး
 ဗတ်း၊ကခင်တင်းခပ်ဗလး ခိုခင်းမိုဝ်းဂှုတ်း၊ဂှးတီးဝီင်း
 ၁၄ ယေ၊ရသလီမ်၊ သေကျေး။ ခပ်သမ်ကွတ်၊သေဂှး
 တီး ဝီင်းပေ၊ရဂှေ၊ ဗလး ဂှုတ်းထိုင်ဂှးတီးဝီင်း
 ကခင်၊တိကုတ် မိုဝ်းပိသိတ် သေယဝ်ခင်းဝခင်းဂမ်
 သီခင်ခခေင် ခပ်ခင်းဂှုတ်းခင်းလရွပ်းဂေးတြေးဗလး
 ၁၅ ခင်းယူ၊ကျေး။ ဝါးသေ ဗတ်းကျမ်းကခင်၊ဂတ်း
 တိယဝ်ခခေင် ခေ၊လရွပ်းဂေးတြေးလိဝ်းခခေင် ပွံ၊
 လှ်ဂှုခင်းမျှးတီးခပ်ဗလးလတ်းဝျး- ပေးသုမီး
 ဂှုမ်းကခင်လီကျေးလီလတ်း တီးဂှုခင်းတင်းလံးလိဝ်
 ၁၆ ဂေးလတ်းသေဂမ်းတျှး ဝျှးခခေင်၊ခခေင်ကျေး။ မိုဝ်း
 ခခေင် ပေးလု လင်၊ခခေင်မိုဝ်းမခင်းသေဗလးလတ်း
 ဝျး- ဂှုခင်းကိသရေ၊လ တင်းလံးကိတ်၊တင်း ခပ်
 လိဝ်းကခင်ဂှုတ်းယမ်ကြေးပီခင်လင်းခပ်ဂှုတ်း၊ ထွမ်၊
 ၁၇ ဝီင်းသေဂမ်းတျှး။ ကြေးပီခင်လင်း ဂှုခင်းမိုဝ်း ကိ
 သရေ၊လ ခခေင်၊ လှ်ဂှုတ်း၊ဂှုတ်းပေးဂှုတ်း၊ မိုဝ်းကခင်
 ခပ်ယင်းတိုက်ပီခင်ဒီ၊ယူ၊ဂှုတ်းခင်း မိုဝ်းကျေး၊ဂီဝ်တု

ခေခေလု; ယုဂ်ယွင်းခဝ်။ ကပ်တင်းမိုဝ်းကခေပူခေ
 ပိုခေ;ခေခေ ခုဂ်;ကပ်ခပ်ကွဂ်,သေဂျးခွ်;မိုဝ်းခေခေ
 မျးကျေး။ သီ,သိပ်းပီးလမ်လမ် မခင်းလဝ်;လီၤလူ
 ၁၉ ခပ်ဂံၤဂျးခွ်;ထိုခေ,ကျေး။ မခင်းလဝ်;ယျးဇီဝ်;ပီတံး
 ဂူခင်းလီၤတံးမိဝ်း ကခေမီးဂျးခွ်; မိုဝ်းချး,ခေခေ,
 ၂၀ ခေခေသေယဝ် ကပ်မိုဝ်းခေခေမိဝ်,ပခေကမူဂ်,တီး
 ခပ် သီ,ဟဂ်,ပံၤဂျးသိပ်းပီးလမ်လမ်ကျေး။ ဝံးသေ
 ခေခေယဝ် မခင်းလဝ်;သမ္ပပခေတီး ဂူခင်းကခေလီ,
 ၂၁ ယာ်,တြေးထိုဝ်;ခေခေ တေျ,ထိုင်ဂ္ဂုတ်;ပခေပရေး
 ဇီတ်; သမူဂ်,လ ခေခေကျေး။ လိုခင်းခေခေမိုဝ်;
 ကခေခပ်ယွခင်းဂျးမီးခုခေဂျးခမ်းခေခေလိုင် ဖြေး
 ပီခေလဝ်;ပခေ သေးလု၊ လုဂ်;လံး ဂိသ၊ ကခေ
 ပီခေထိုင်ခိုဝ်; ပီခေ,ယျးမိခေ, ခေခေတီးခပ် သီ,သိပ်း
 ၂၂ ပီးတိမ်တိမ်ကျေး။ လိုခင်းခေခေ မခင်းလဝ်;ကပ်ကျေး
 ခေခေပီတံးသေခေလု; ယုဂ်ယွင်း တျးဝိတ် ဂျးပီခေ
 ခုခေဂျးခမ်းကျေး။ တီးကျေးခေခေ မခင်းလဝ်;ခမ်း,
 သာဂ်;သေ,ခေလု;ဝျး- ဂပ်လံးထူပံး လွင်းကခေ
 တျးဝိတ် လုဂ်;လံးယေ,သေ, ခေခေ ပီခေကခေ
 မိခေ;ဂခေတင်းလိုင်ခေလု; တာဂ်;ဂျးတီးကလူဝ်,ဂပ်
 တင်းသိုင်;တင်းလိုင်ခေခေယဝ်။ ဝျးခေ,ခေကျေး။
 ၂၃ ဂျးခွ်;ထိုင်ခိုဝ်;ကျေးခေခေ ဖြေးပီခေလဝ်; ဂျး လဝ်;
 ယေ,သု လဝ်;ကခေခေဂ,ခွတ်;ကပ်ခေခေ ပေျ,မျး
 တီး ဂူခင်းကိသရေ့,လ တင်းလံး ဂျးခေ,ကခေ
 ၂၄ ဂတိုမခင်းလဝ်;မီးဝံၤခေခေယဝ်။ လူဝ်;ကခေ လဝ်;
 ခေခေကမ်,ပံ,ပေျ,မျးခေခေထိုင် ယုဝ်;ဂျးခေ, လံး
 ဂျေးလတ်;တြေးပဝ်တိုလမ်, ကခေလတ်;သိုင်,
 ဂခေတင်း တာင်းကခေခမ်းလိုင်လံးမံးလိုင်ခေခေ ဂျး
 တီးဂူခင်းကိသရေ့,လ တင်းသိုင်;တင်းလိုင်ကျေး။
 ၂၅ ယုဝ်;ဂျးခေ, ခေခေခွ်;မိုဝ်;ကခေမခင်းယင်းတိုဂ်;ဂျး
 လွင်းတာင်းကခေ မခင်းတာင်းလံးဂျးတီးခေခေခေလု;
 လတ်;ဝျး- သူထိုင်,ဂပ်ပီခေဗျးလု။ ဂပ်ပီခေကျေး
 ခေခေကမ်,လု။ ဂျေးကခေမျးလိုခင်းဂပ်ခေခေ ယင်း
 မီးယု,လုးခွခေ,ကျေး။ ဂပ်ယင်း ကမ်,ထိုဂ်;ကမ်,
 တာခေ, ဂျးလံးထွတ်,ခိပ်းတိခေကျေးခေခေ ဝျးခေ,
 ၂၆ ခေကျေး။ ပီးခွင်ကခေပီခေထိုင်ခိုဝ်; ကျးပြုဂျး,
 ကိဂ်,တင်း ခပ်ထိုင်;ကခေဂုဂ်ယမ်ဖြေးပီခေလဝ်;ခေ
 ကိုလုး။ မခင်းလဝ်;ပံ,ပခေဂျးတြေးတာင်းကခေခေ,
 ၂၇ ခွတ်;ကပ်ခေ မျးဂျးတီးသူကျေး။ ခပ်ထိုင်;ကခေ
 ယု,ဂျးခွ်;ပီခေယေ,ရုသလီမ်, ကိဂ်,တင်းခုခေထိုင်;
 ခေခေ ပိုဝ်;ကခေကမ်,ဂူလုဂ်;မခင်းလဝ်;ခေလု; ခွ်;
 တာင်းကခေခပ်လီ,ယာ်,မခင်းလဝ်;ခေခေ ပီခေတာင်း
 ကခေဂျးတီးဂျး ဂျးပရေးဇီတ်;တင်းလံး ကခေ
 ၂၈ ဇတ်;ခွ်;ဝခေဂမ်သိခေဂျးဝခေခေ တိမ်ထူခေ;
 ၂၉ ကျေး။ ပီဂ်;သမ္ပ ခပ်ကမ်,ဂုခေတာင်းဗိတ်;သေထိုင်

သေပိုင်တီးမခင်းလဝ်; ကခေထုဂ်,လီတံးခေခေသေ
 ၂၉ ကျေး ခပ်လဝ်;ယွခင်းတီး ခုခေပီလာတ် ဂျးလံးကပ်
 မခင်းလဝ်;တံကျေး။ မိုဝ်;ကခေ ခပ်ဂိုတ်;ဂျးလွင်း
 တာင်းကခေတိမ်;ဝံၤခွ်;ဂျးလိဂ်; လွင်းမခင်းလဝ်;
 ၃၀ ဂျးမီးတင်းသိုင်;တင်းလိုင်ခေခေ တိမ်ထူခေ;ယဝ်
 လိုင် ခပ်ကပ်တူဝ်;တံမခင်းလဝ်; ချးလုးသေဂျး
 တီး သပ်လုဂ်;ဝျးမိုဝ်;ခေလု; ကပ်ဂံၤဂျးခွ်;ဂျးခမ်း
 ၃၁ သာင်းချိုင်;ကျေး။ ဖြေးပီခေလဝ်;ကျေး ဂျးလဝ်;
 ခေခေ လုဂ်;ဂျးတာင်းတံခိုခေ;လိပ်;ခေလု; လဝ်;
 ၃၂ ခေခေကျေး ခေပျးတူဝ်;မခင်းလဝ်; တီးခပ်ထိုင်;
 ကခေလံးလွမ်းပျးလင်မခင်းလဝ်; လုလီမ် မိုဝ်;ဂျး,
 လီခေလု; တေျ, ဝီင်းယေ,ရုသလီမ်, ခေခေကျေး။
 ခပ်ခေခေ ပီခေကျေးကခေခမ်း,သာဂ်;သေ,လွင်းမခင်း
 ၃၃ လဝ်;တီးဂူခင်းတင်းလံးကျေး။ ဂုဂ်;မွဂ်,လတ်;တြေး
 သတာင်းသိုဝ်;ပေျ, ကခေလတ်;သိုင်,ဂခေတင်းဂတို
 လဝ်; ကခေမီးဝံၤတီးပူ,မွခေ,ဂုဂ်; ကခေဝျး ဖြေး
 ပီခေလဝ်; ဂျးဂတိုလဝ်;ခေခေ တိမ်ဝံၤဂျးတီးဂုဂ်;
 ကခေပီခေလုဂ်;လင်းခပ် ခွ်;လွင်းကခေမခင်းလဝ်;
 ၃၄ ဂျး လဝ်;ယေ,သု လုဂ်;ခိုခေ; ဂျးခေ,ကခေတိမ်;ဝံ
 ခွ်;ဂျးခမ်းသျးလမ်, ခခေခေတုတ်ယ ခေခေခေလု;
 ဝျး- မွ်;ပီခေလုဂ်;လံးဂပ်ကျေး။ ခွ်;ဝခေ;မိုဝ်;ခေ
 ဂပ်ဂျးမွ်;ဂိုတ်,လီၤပီခေမျးယဝ်။ ဝျးခေ,ခေခေခေ
 ကိဂ်,တင်း လွင်းကခေမခင်းလဝ်;ဂျးလဝ်;ခေခေ လုဂ်
 ဂျးတာင်းတံခိုခေ;လိပ်;ခေလု; ပခေကခေခေကခေဂမ်း
 လိုခေ; ကမ်,လံးဂ္ဂုတ်;ထိုင်တာင်းကခေတူ,ကခေ
 ၃၅ ခေ; ဂျးခေ,ကခေပျးတိဂ်;လဝ်;ဝျး- ဂပ်တာင်း
 ကပ်ကျေးလုးလဝ်; ကခေမူတ်;လောင်,ခေလု;မခင်းခိုင်,
 တီး တျးဝိတ် ခေခေပခေတီးသူကျေး။ ဝျးခေ,ခေ
 ၃၆ ခေခေကျေး။ ပိုဝ်;ခေခေဂျးသျးလမ်,တီးခိုင်;
 သမ္ပမီးဝံၤထိုင်;ခေလု;လမ်း- တီးဂူခင်းကခေမူတ်;
 လောင်,လဝ်;ဂုဂ်;ခေခေ လဝ်;ဂုဂ်;တာင်းကမ်,ပခေဂျးခပ်
 ဂ္ဂုတ်;ထိုင်တာင်းကခေတူ,ကခေခေ;တီးခေ; ဝျး ဝျး
 ၃၇ ခေ,ခေကျေး။ တျးဝိတ် ခေခေပွင်ဂိုတ်;လွမ်းက
 လုဝ်,ဖြေးပီခေလဝ်; ခွ်;ခိုင်,ဂျး,လုတူဝ်;လဝ်;ဂပ်,
 ခေခေယဝ်လင်, ဂိင်းခေခေခေလု; ခပ်;လုးဂျးတီး
 ကခေပူ,ပေျးတူဝ်;လဝ်;ဂပ်,မီးခေခေခေလု; ဂ္ဂုတ်;ထိုင်
 ၃၈ တာင်းကခေတူ,ကခေခေ;ကျေး။ ဂျေးကခေဖြေး
 ပီခေလဝ်;ဂျးလုဂ်;ခိုခေ;ခေခေလမ်း။ ကမ်,ဂ္ဂုတ်;ထိုင်
 ၃၉ တာင်းကခေတူ,ကခေခေ;။ ပိုဝ်;ခေခေလု; ပီးခွင်
 ခပ်ကိုလုး။ ဂူဂခေလွင်းတြေးတာင်းကခေပံ့,လွတ်;
 ကပျီတ်; ဂ္ဂုတ်;ပိုဝ်;ကျေးလုးလဝ်;ခေခေ ကိဂ်,တင်း
 ၄၀ ကျေးကခေယုမ်,မတ်;လဝ်;ခေခေ ဂျးမီးတင်းသိုင်;
 တင်းလိုင် လံးဂာင်းလွတ်;တင်း တာင်းကခေကမ်,
 ဂာင်းကမ်,လွတ်;လံးလွမ်းခေ,တြေးမုဝ်;သေ, ခေခေ

၄၀ တၢ။ ပိုင်းခံခလး၊ ခင်,ရှိုပ်လွင်းတၢင်းကခင် ပၤး
 ဂၤးခင်းဂျၢမ်းလိက်;ကခေၤ,ဂၢတ်;တိခခေၤ တၢင်းကခင်,
 ရှုတ်;ထိုင်ဂၤးခိုင်သူထိုင် ရှိတ်းသတိတၢ။

၄၁ ကခေမၤးခင်း ဂျၢမ်းလိက်;ကခေၤ,ဂၢတ်;တိ ခခေၤ
 ခလး;ဝၤးလမ်း- ရှုခင်းလိက်;ကခေၤလၢင်းရှိတ်းကခေၤ
 ကခေ,ခေပုံကခေ,ခခေခင်းခေဂျီလ်း၊ လူတူလ်းကခေ
 ယွင်းသေခလး၊ ရှုတ်;ထိုင်တၢင်းကခေလူလိပ်တၢ။
 လွင်းမခင်းလမ်း၊ ဂပ်တၢင်းရှိတ်းလွင်းတၢင်းပိုင်ခိုင်
 ခင်းလုင်းပၢခေသူခေၤ ကခေသူတၢင်းကခေ,ယုမ်း,ခခေ
 ကော့။ ဝိတ်သမိုဗိုခင်းမွတ်,သူသေကော့၊ သူတၢင်းကခေ,
 ယုမ်း, ဝၤးခေကော့။

၄၂ ခင်းမိုဝ်းကခေ ပေးလု တင်း ပၤ,ခေပ ကွတ်,သေ
 ဂၤးခင်းလရွပ်;ဂျၢင်းတြးဂျၢ,ယု,ခခေလိုင် ရှုခင်း
 လိုဝ်းခခေတွင်းပၢခေ, ရှုခင်းဂျၢလၢတ်;လွင်းတၢင်း
 လိုဝ်းခခေ ခင်းဝခင်းဂမ်သိခေပၢတ်;တေမၤးခခေ

၄၃ ကော့။ ဝါးသေရှုခင်းလူရှုခင်းတုမ်လိုဝ်းခခေ မိုဝ်းဂျၢ,
 ယဝ် ရှုခင်းယုတ ကိတ်,တင်းရှုခင်းကခေခင်းပေး,
 သၢ,ကခေရှုခင်းဂျၢ,တြးပီခေလင်းခခေခေ, လွမ်း
 ပေးလု တင်း ပၤ,ခေပ ခလး;တမာခင်,လင်း;လိုဝ်း
 ခခေကော့၊ သင်,သွခေသုင်းမၤးခေပဝ်၊ တိုက်ယုင်းပခေ
 ရှိင်းခင် ရှုခင်းခခေခခေ,ခင်းဂျၢလုးတြးပီခေလင်း

၄၄ ကော့။ ဝခင်းဂမ်သိခေခခေ ရှုခင်းခခေခေ,တင်း
 ဝါခင်းတင်းဝိင်း ကွခေဂခေမၤးလူဂခေတုမ်ခခေ ရှုခင်း
 လံးထွမ်း,လံးဝိခင်း ခခေဂၢပၢတ်;တြးတြးပီခေလင်း

၄၅ ကော့။ ရှုခင်းယုတ တင်းလံ၊ ရှုခင်းလူရှုခင်း
 တုမ်လိုဝ်းခခေခလး၊ မီးလုံကခေသိ,ခေဂျၢတၢသေ
 ယဝ် တွပ်,ထိုင်ခခေ ပေးလု ရှုခင်းကခေ,ဂၤး လၢ,
 ၄၆ လင်သေသွမ်းခခေကော့။ မိုဝ်းခခေ ပေးလု တင်း
 ပၤ,ခေပ ဂျၢလၢတ်;ဂုတ်;ဂုတ်;ဂုတ်;ဂုတ်;ခခေခလး
 ဝၤး- ခခေဂၢပၢတ်;တြးတြးပီခေလင်းခခေ လံးဂျၢ
 လၢတ်;တီးသူကွခင်းတၢင်းကော့။ ခင်းဝၤးခခေခေ
 ကော့၊ ပိုင်းကခေသူလုခခေပီတ်;ခလး;လီ,ယၢင်း,ဝၤး-
 တူဝ်လင်းဂပ်,ကခေ,ထိုက်;ခခေ,ထု,ဝရၤကသၢဂ်; ဝၤး
 ခင်,ခခေခလး၊ ရှုခင်းဝါ,ခခေ;လုးဂၤးတီး ရှုခင်းတၢင်း,
 ၄၇ လိုဝ်းတၢင်း,ခိုင်းတင်းလံ၊ကော့။ လွင်းမခင်းလမ်း
 ဩးပီခေလင်း သင်,လၢတ်;တီးရှုခင်းလိုဝ်းခခေ,ခခေ
 ဝ်ခလး;ဝၤး- ဂပ်ခခေခင်းပိုင်းပုခင်း;ကခေတၢင်းပီခေ
 ကခေလိင်း တီးရှုခင်းတၢင်း,လိုဝ်းတၢင်း,ခိုင်းတင်းလံ၊
 ခလး၊ ရှုခင်းလံးပီခေ ပုခင်း;တၢင်းကခေခခေ,ခွတ်;ကပ်
 တေၤ,ထိုင်ရှုတ်; တီးလိခေသုတ်;လိခေခိုင်းပုခေကော့။
 ဝၤးခခေ,ခခေပုယဝ်၊ ဝၤးခခေ,ခခေကော့။

၄၈ မိုဝ်းကခေ ရှုခင်းတၢင်း,လိုဝ်းတၢင်း,ခိုင်းလိုဝ်းခခေ
 ဝိခင်းခခေခခေခခေခခေ ခခေခိုင်းလုမ်းခလး၊ ယွင်း

ယေးခခေဂၢပၢတ်;တြးထု,ဝရၤတြးကော့။ ခင်
 လိုဝ်းကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ဂၤးမီးခခေခခေ ရှုတ်;ထိုင်တၢင်းကခေယုမ်း,မၢတ်;ကော့။

၄၉ ခခေဂၢပၢတ်;ထု,ဝရၤတြးခခေခခေ လွတ်,တူဝ်ဂျၢ,
 ၅၀ တင်းခိုင်းကော့။ မိုဝ်းခခေ ရှုခင်းယုတ လိုဝ်းခခေ
 တိုက်ယုင်းခမ;ယင်းကခေမီးသရေ,ခလး၊ ရှုခင်းဂျၢ,
 ဩးပီခေလင်း၊ ကိတ်,တင်း ရှုခင်းယု,ရှုခင်းလုင်ဂၤး
 ခင်းဝိင်းခခေခခေတင်းလံ၊ခလး၊ ရှိတ်းတၢင်းကခေကူခခေ
 ကိတ်ခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၅၁ ခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 သခေ,မုခင်းလိခေ ကခေလင်းတိခခေခခေခခေခခေခခေ
 သေယဝ်လင်း,ဂျၢ,ဂၤးတီးဝိင်းကိတ်,ခခေ သေကော့။

၅၂ တခပလင်းတင်းလံ၊ကော့၊ တိမ်ပိုင်းလုံကခေသိုဝ်း
 သုင်,ကိတ်,တင်း ဝိလိုဝ်း,မုတ်;လၢင်း,လင်း; ကော့။

၁၄

တီးဝိင်းကိတ်,ခခေ

၁ မိုဝ်းကခေယင်း မီးယု,ဂၤးခင်း ဝိင်းကိတ်,ခခေ ခခေ
 တမာခင်,လင်း;လိုဝ်းခခေ ခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ဩး ရှုခင်းယုတ ခခေခလး ဂျၢလၢတ်;ခခေလုင်
 လၢင်ထခင်းပေး ရှုခင်းယုတ ကိတ်,တင်း ရှုခင်း
 ရှေ့,လသ ခခေခခေ, ရှုတ်;ထိုင်တၢင်းကခေယုမ်း,
 ၂ မၢတ်;ကော့။ ရှုခင်းယုတ ကခေကခေ,ယုမ်း,မၢတ်;
 လိုဝ်းခခေ တိုက်ယုင်းရှုခင်းတၢင်း,လိုဝ်းတၢင်း,ခိုင်း
 တင်းလံ၊ခလး၊ ရှုခင်းမီးလုံကခေသိ,ခေတီး;ပီးခခေ
 ၃ လိုဝ်းခခေကော့။ ပိုင်းခခေခခေ, ခခေယု,ရှိုပ်ရှိုပ်ဂၤး
 ခခေခလး၊ ဂျၢလၢတ်;တြးလင်းတြးဂုတ်;ဂုတ်;
 ရှုခင်းရှုခင်းခလး၊ လင်းတြးပခေသၢဂ်;သေ, ခင်း
 တၢင်းကခေရှုခင်းခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ကိတ်,တင်း လွင်းတၢင်းကခေလိကခေခခေခခေခခေခခေ
 ၄ လိုဝ်းခခေကော့။ ရှုခင်းဝိင်းတင်းသီင်းတင်းလုင်
 လိုဝ်းခခေကော့၊ မီးတၢင်းကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၅ တမာခင်,လင်း;လိုဝ်းခခေကော့။ မိုဝ်းကခေရှုခင်း
 တၢင်း,လိုဝ်းတၢင်း,ခိုင်းတင်း ရှုခင်းယုတ ကိတ်,တင်း
 ခခေကရၤ,သီတင်းလံ၊ တူင်တိုခခေ,ဂျၢမ်း,ဂျၢမ်းလံး
 ခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၆ ခလး၊ ကပ်ခခေ,ရှုခင်းထိမ်းခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 လင်း;လိုဝ်းခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 တီး ဝိင်းလုတ်;တရ တင်း ဝိင်းတေ,ရပေ, ကခေ

ရ မီးခင်း မိုင်းလုဂျေးခိ ခေခင်သေခလ; သိုပ်,ဂျေးလတ်;တြေးသတင်းသိုဝ်းပျေ,လဝ်; ဂျးတီးခေခင်ကျေး။

တီးဝိုင်းလုတုံတရတင်းဝိုင်းတေ,ရပေ,

- ၈ ခင်း ဝိုင်းလုတုံတရ ခေခင် မီးဂူခင်းကခင်တိခင်ကမ်, လီလိမ်မိုဝ်းခင်းတွင်ခေခလ; ကမ်,ပံ,တွခင်ပံတင်းလံ;သေပွဂ်;ခေခင်ကျေးခိုင်; ခင်း;ယူ,ခလ; ထွမ်, ငိခင်းတင်းကခင်ပေးလု ဂျေးလတ်;ခေခင်ကျေး။
- ၉ ပေးလု ဂျေးယီဂ်တုလုခေခင်လေးလေးထွတ်, ထွတ်,သေယဝ် လံ;ဂူဂုခင်းလွင်းကခင်ဂျးခင်းကျေးခေခင် မီးတင်းကခင်ယုမ်,မတ်; ကခင်တင်းဂိုတ်;ဂျးတင်းခံ;တင်းပီခင်မခင်းဂျးခေခင်လိုင် မခင်းဂိုတ်;သိုင်ကခင်ယု,ခေ,ခလ;လတ်;ဝျး- လုဂ်လုဂ်;သိုဝ်;သိုဝ်;တျ၊ ဝျးခင်း,ခေခလ; ကျေးခေခင်ကျေး ဖုတ်;လုဂ်ပံတင်းဂျး,ဂမ်းလိဝ်ကျေး။
- ၁၁ မိုဝ်းကခင် ဂူခင်းလုဂူခင်းတုမ်လိုင်ခေခင် ဂုခင်းလွင်း; တင်းကခင် ပေးလု ဂိုတ်;ခေခင်လိုင် ခပ်ကပ်တင်းဂျးခေခင်, သျးလုဂျေးခိ ခလ;ဂူဂ်သီခင်,ဝျး-လဝ်;တြေးတင်းလံ၊ ဂိုတ်;လိုင်ခေခင်,ပုင်,ဂျင်းဂူခင်းသေခလ; လွင်းမေးတီးဂုဝ်;ယဝ်၊ ဝျးခင်း,ခေကျေး။
- ၁၂ ခပ်ကွခင်ခေခင်လွင် ဟု,ခေပ ဝျး လုသ ခလ;သမ်လွင် ပေးလု ဝျး ဂိုဝ်,မိ၊ ဂွမ်းပိုင်မခင်းပီခင်ကျေးကွခင်လွင် ပေးလု ဝျး ဂိုဝ်,မိ၊ ဂွမ်းပိုင်မခင်းပီခင်ကျေးကွခင်လွင်
- ၁၃ ကျေးလတ်;ခေခင်ကျေး။ ယိတ်ပရေးဂိုတ်; လုသ၊ ကခင်မီးဂျးတီးဖံ,ခေ,ဝိုင်းခေခင်၊ ကပ်ဂုဝ်ကိတ်, တင်းခင်းခွင်ခေခင်မေး,မေးဂျးတီးဂိုမ်းဖမ်းတူ ဂူမ်းလုဂ်;ဂခင်တင်း ဂူခင်းလုဂူခင်းတုမ်လိုင်ခေခင်သေယဝ် ကွခင်ခေခင်တင်းဂိုတ်;တင်းကခင်ပုဂ်လေ, ခပ်ကျေး။ မိုဝ်းကခင်တမာခင်,လဝ်; ဟု,ခေပ တင်းပေးလု ငိခင်းလွင်းခေခင်လိုင် ခပ်ကပ်သိတ်,ခွမ်းခင်း;တုင်လဝ်;ဂပ်,သေယဝ် လီခင်းခပ်;ဂျး,ဂျးခင်း ဖုင်ဂူခင်းလိုင်ခေခင်သေခလ; ဂူဂ်သီခင်,ဝျး-
- ၁၅ ဂူခင်းတင်းလံ;ခပ်ဂိုလု; ဂိုတ်;သင်ခလ; သူဂိုတ်;လိုင်ခေခင်,ခေ။ ဂုဝ်;ပီခင်ဂူခင်းမိုခင်လိုင်ခေခင်,သူခေခင်, ဂပ်,ကျေး။ လွင်းခေခင်,ဂိုဝ် သူတဂ်;ခေပ,ပီတီးခိုင်;ပိုင်ကခင်ပီခင်လံ;လံ၊ ကမ်,ပွင်,လွင်းဂျးသင်ခေခင်သေခလ; ခံပုတ်;မေးလုဂျေးတီးတြေးပီခင်လဝ်; ကခင်ကသတ်;လိဝ်;ယု, ကခင်ပီခင်လဝ်;ကခင်ဖခခင်, သင်းဂိုတ်;ပီခင်ဂျင်ဂျင်လိခင်မိုင်း ခေခင်သမ်,မုဂ်တြေး, တင်း ဂျးကခင်မီးဂျးတီးဂူ;လီခင်ခေခင်လိုင်ဂုဝ်;လင်, လံ; ကျေးလတ်;တြေးသတင်းသိုဝ်းပျေ,လဝ်;
- ၁၆ ခေခင်တီးသူကျေး။ ခိုင်,ဂျး,လုဂျေးပုခင်ဂျး,ယဝ်ခေခင် မခင်းလဝ်;ပံ,ဂျးဂူခင်းဂျးမိဝ်; ဂိုတ်;လွမ်းခေခင်,
- ၁၇ ကလုဝ်,တုင်လဝ်;ဂပ်,ကျေး။ ခင်းဝျးခေခင်သေကျေး

မခင်းလဝ်; ယင်းဂိုတ်;ကျေးလု;တီးသူယု,သေခလ; ဂျးဖုခင်လုဂ်သေဖျေဂျင်ဂျင်တုဂ်;ဂျးခလ; ပခင်ခိုင်,ဂူတုဂျေခင်မတ်,မေး လိမ်လွင်းလိမ်မတ်, ပခင်းလွင်းခေခင်,ဂိုဝ် တင်းဂျးသူတိမ်ပံလိုင်,လိုင်တင်း ကျေးလု,တင်းဂိုခင်တင်းခွမ်းခလ; သိုဝ်;ပျေ,ခေခင်မခင်းလဝ်; ယင်းကမ်,ပခင်သတ်;သေ, လွင်းကခင်မခင်းလဝ်;မီးယု,ခေခင်ခလ;ကမ်,ယု,လံ;၊ ဝျးခေခင်, ခေကျေး။ လွင်းခေခင်,ဂိုဝ် ဂူခင်းလုဂူခင်းတုမ်လိုင်ခေခင် တင်းကမ်,လံ;ပုဂ်လေ,ယိတ်တီးခပ်လိုင် ခပ်ဂူဂ်သီခင်,လိုင်ခေခင်,ခေခင်သေယဝ် ဂျးဂျးတပ်;ခေ, ခေခင်ခေ ယပ်,ခေ,လုဂ်လုဂ်ကျေး။ မိုဝ်းခေခင် ဂူခင်းယုတ ဂမ်းဖွင်း လုဂ်သေဂျးတီး ဝိုင်းကခင်, တိကုဂ် တင်း ဝိုင်းကိကျေးခေ မေးခလ; တိုင်,ပင်, လုဝ်;ကပ် ဂူခင်းလုဂူခင်းတုမ်လိုင်ခေခင် သေယဝ် ကွခင်ခေခင်ကပ်မတ်,ဂိုခင်ထိမ်း ပေးလု ယဝ်လင်, ထိုင်,ဝျး မခင်းတံယဝ် ဝျးခေခလ; ခပ်ကခင်ကပ်တုင်မခင်းကွဂ်,ဂျး,ပီတီးဂျးခွင်းဝိုင်းကျေး။

ခိုခင်းမိုဝ်းဝိုင်းကခင်,တိကုဂ်

- ၂၀ ခင်းမိုဝ်းကခင် တခေပလဝ်;တင်းလံ၊ ဝိုင်းဂူဝ်;မခင်းယု,ခေခင် မခင်းခိုခင်းလုဂ်ခလ; ခိုခင်းခပ်;ဂျး,ဂျးခင်းဝိုင်းကျေး။ ဝခင်းမိုဝ်းဖုတ်; မခင်း ကိတ်,တင်းဟု,ခေပ ကွဂ်,ဂျး,လုဂ်;တီး ဝိုင်းတေ,ရပေ,ကျေး။
- ၂၁ ခပ်ကျေးလတ်;တြေးသတင်းသိုဝ်းပျေ,လဝ်; ဂျးခင်းဝိုင်းခေခင်ခလ; ဂျးဂူခင်းခေခင်မေး, ပီခင်တခေပလဝ်;သေယဝ် ခိုခင်းမိုဝ်းဂျး,ဂျးတီး ဝိုင်းလုတုံတရ ဝိုင်းကိကျေးခေ၊ တင်း ဝိုင်းကခင်,တိကုဂ် သေခလ; ဂျးဂူဂ်လိုင်တခေပလဝ်;တင်းလံ၊ မခင်းခိုင်,ခလ; လွင်းခေခင်,ဂိုဝ် ခပ်တင်းခေပ,ယု,ခင်းတင်းယုမ်,မတ်;လိုင် တိုင်းယုင်းလတ်;ခလ;ဝျး- ဂုဝ်;တင်းလံ;ခါမ်,တုဂ်ခေခင်မေး,သေခလ; ခပ်;ဂျးခင်းမိုင်းတြေးပီခင်လဝ်;ကျေး။ ဝျးခေခင်,ခေကျေး။
- ၂၃ ခပ်ခါခင်းပုံ ဂူခင်းကခင်ကုဂ်လိုင်လဝ်; ခင်းလိုင်လဝ်;ခေခင် ဂူ;လိုင်လဝ်;ယဝ်လင်, ကွခင်ခေခင်ခေ တင်းဂိုခင် သူးတွင်းပထမေး,သေခလ; ကပ်ခပ်ကပ်; ဂျးခင်းမိုင်းတြေးပီခင်လဝ်; ကခင်ခပ်ယုမ်,
- ၂၄ မတ်;ခေခင်ကျေး။ ခပ်ခေပ,ဂျး,ဂျးခင်း မိုင်းပိသိတ် တင်းမိုင်းခလ; ဂူတ်;ထိုင်ဂျး,ဂျးတီး မိုင်းပမ်,ပုလိသေယဝ် ကျေးလတ်;ခေခင်ဂတ်;တြေးလဝ်; ခင်းဝိုင်းပေ,ရခေ, ခလ;လွင်းဂျး,ဂျးတီး ဝိုင်းကတ်;တလိကျေး။ ခပ်လင်,လုဂ်သေဂျးတီးဝိုင်းခေခင် ခိ,ဂိုဝ်;သင်းမေး ဂူတ်;ထိုင်ဂျးတီး ဝိုင်းကခင်,တိကုဂ်တီးကခင်ခပ်လံ;ခါမ်,ကပ် ကျေးလု;တြေးပီခင်လဝ်;ပုခင်းကခင်ခပ်တင်းဂိုတ်;ယဝ်တုင် လွင်းတင်းကခင်

- ၂၅ ခပ်လုံးရှိခင်းမားယဉ်ခေခေကျေး။ ခပ်ဂ္ဂုတ်ထိုင်သေ
ယဉ် ဂ္ဂုတ်ခင်းကခပ်ခပ်လှိုင်းလင်းတင်းလံ၊ လှေခပ်
တုမ်ခေခေသေလေး၊ ခပ်မွတ်၊လတ်ပခပ်လွင်းတင်း
ဂျေးကခပ်ကြေးပီခင်လင်း၊ ကပ်ခပ်ဂ္ဂုတ်ခင်းခေခေ
ကိတ်၊တင်း လွင်းတင်းကခပ်ခင်းလင်း၊ဖုတ်၊ပိုတ်၊
ဖခင်းတူတင်းယုမ်၊မတ်၊ ဂျေးတီးဂုခင်း တောင်၊လှိုင့်
၂၆ တောင်၊ခိုင်းတင်းလံခေခေကျေး။ ခပ်ယူ၊လှိုင်းခေခေ
တင်းတပေးလင်းလှိုင်းခေခေ ရှိုင်းခေကျေး။

၁၅

တင်းကခပ်တိုင်၊ပင်၊ကခပ်တီး
ဝိုင်းယေ၊ရသလီမ်၊

- ၁ ဂုခင်းဂမ်းဖွင်း လှိုင်းသေဂျေးတီး၊ မိုင်းယုတ် လှိုင်း
မားဂျေးတီး၊ ဝိုင်းကခပ်၊တိကုတ် သေယဉ် သင်၊သွခေ
သင်းမယုခေတီး၊ပီးခွင့်လှိုင်းခေခေလေး၊ဝါး- ပေး
သူကမ်း၊ခမ်း၊တင်းကခပ်ထိုင်ဂိုမ်းလိုင် သူကမ်း၊ဂ္ဂုတ်၊
ထိုင်တင်းကခပ်ခေ၊ချွတ်၊ကပ်လံ၊ ဝါးခေခေ၊ခေ
၂ ကျေး။ မိုင်းကခပ် ပေးလှေ ကိတ်၊တင်း ပျေခေပ
တိုင်၊ပင်၊ထိုင်ခေယူ၊တင်းခပ် ခေခေခေ၊ခေခေလိုင်၊
ခွမ်းပိုင်းလွင်းပျတ်၊သေခေ၊ခေခေလေး၊ ပီးခွင့်လှိုင်း
ခေခေ ကွခေခေတိတ်၊တင်းဂျေး ပေးလှေ ကိတ်၊တင်း
ပျေခေ ကိတ်၊တင်းတပေးလင်းတောင်၊ဂျေးခင်းဖွင်း
၃ ဂျေး၊ ဝိုင်းယေ၊ရသလီမ်၊ တီးကခပ်တမာခင်၊လင်း
ကိတ်၊တင်း ဂုခင်းကုတ်လှိုင်းလင်းတင်းလံခေခေ
၄ ကျေး။ ဂုခင်းခင်းလှိုင်းလင်းကျေး၊ ဂျေး၊သင်၊ခပ်ဂျေး
တင်းသေယဉ် ခပ်ကျေးခင်းဂျေး၊ဂျေးခင်း မိုင်းခေခေတိတ်
တင်း မိုင်းသမားရို သေလေးမွတ်၊လတ်၊လွင်းတင်း
ကခပ်ဂုခင်းတောင်၊လှိုင့်တောင်၊ခိုင်းတင်းလံ၊ ခံပုတ်၊
မားခေခေလေး၊ ဂျေးပီးခွင့်တင်းသိုင်၊တင်းလှိုင်းလှိုင်း
၅ သိုင်းကျေး။ မိုင်းကခပ်ခေဂ္ဂုတ်၊ထိုင်ဂျေးတီး၊ ဝိုင်း
ယေ၊ရသလီမ်၊ ခေခေလိုင် ခပ်လုံးခမ်း၊ကပ်ကျေးလှေ
တင်းကခပ် လှေလီမ်တမာခင်၊လင်းလေး၊ ဂုခင်းကုတ်
လှိုင်းလင်း၊ ကိတ်၊တင်းဂုခင်းခင်းလှိုင်းလင်းတင်းလံ၊
ဂုတ်တင်းကပ်ခေခေကျေး။ ခပ်လတ်၊ခေခေ လွင်း
တင်းကခပ်ကြေးပီခင်လင်း၊ ကပ်ခေခေဂ္ဂုတ်ခင်းလှိုင်း
၆ ခေခေကျေး။ ခပ်လှိုင်းကခပ်ခင်းပျေးခင်းလှမ်း နေ၊
ရိုသေ၊ ခေခေခင်းဖွင်းလှိုင်းသေလေးလတ်၊ဝါး-
ဂုခင်းတောင်၊လှိုင့်တောင်၊ခိုင်းတင်းလံ၊ တင်းလံ၊ခမ်း၊
ကပ်တင်းကခပ်ထိုင်ဂိုမ်းလေး၊ ခမ်းဂျေးကြေး မုတ်
၇ သေ၊ ကျေး၊ဝါးခေခေ၊ခေကျေး။ မိုင်းခေခေတမာခင်၊
လင်းကိတ်၊တင်း ဂုခင်းကုတ်လှိုင်းလင်းတင်းလံလှိုင်း
ခေခေ လှေခေတုမ်ခေခေ ဂျေးလံ၊ခေခေလှိုင်းလှိုင်း

- ၈ လွင်းတီးဂိုင်းခေခေကျေး။ ဝါးသေကုတ်၊လတ်၊တိုင်၊
ပင်၊ခေခေကျေးယဉ် ပေး၊တရ လင်းလှိုင်းလှိုင်းသေ
လေးလတ်၊ဝါး- ပီးခွင့်ခပ်ဂိုင်းလှိုင်း၊ သူဂ္ဂုတ်လွင်း
ကခပ် ကြေးပီခင်လင်းလှိုင်းဂိုင်းကပ်ဂပ်၊ ဂျေးဂုခင်း
တောင်၊လှိုင့်တောင်၊ခိုင်းတင်းလံ၊ လံ၊ခင်းကြေးသ
တင်းသိုင်းပျေးလင်း၊ ဂျေးတီးသူပင်းကပ်ခေသေယဉ်
၉ ယုမ်၊မတ်၊ခေခေကျေး။ ကြေးပီခင်လင်း၊ ကခပ်ဂ္ဂုတ်
လှိုင်းလှိုင်းခေခေ ပခေခေလှိုင်း၊မုတ်၊လင်းလင်း၊လင်း၊တီး
ခပ် လှိုင့်ခေခေ၊ကခပ်ပခေတီးဂိုင်းခေခေခေခေလေး၊ ဂျေး
ပီခင်သမ်း၊သေကခေခေ၊ ကြေးပီခင်လင်းဂုတ်တင်း
၁၀ ကပ်ခေခေကျေး။ မခင်းလင်း၊ ဂျေးလှိုင်းခေခေသို့
ခွမ်းပိုင်းတင်းယုမ်၊မတ်၊ခေခေ၊ ကမ်း၊မီးတင်းကခပ်
ပီခင်၊ပိုင်းဂခေခေတင်းဂိုင်း။ ပေးပီခင်လှိုင့်ခေခေ၊ခေခေ
ဂိုင်းသင်လေး၊ သူလမ်းတုတ်၊ကြေးပီခင်လင်း။
ဂိုင်းသင် ခွမ်းကပ်ခေခေကခေပူ၊ပေးဂိုင်းတင်းဂိုင်း
ကမ်း၊ဂုတ်၊လံ၊ခေခေ တောင်၊သို့၊ဂျေးခေခေခေတပေး
၁၁ လင်းတင်းလံ။ တေးလှိုင်းခေ ဂိုင်းယုမ်၊လွင်းကခပ်
ဝါး၊ ခွမ်းပိုင်းကျေးလှေ လင်းယေ၊သူ ဂုခင်းလေး
ဂိုင်းလံ၊ဂ္ဂုတ်၊ထိုင်တင်းကခပ်ခေ၊ချွတ်၊ကပ် မိုခေ
လှိုင့်ခေခေ၊ခေခေကျေး။ ဝါးခေခေ၊ခေကျေး။
၁၂ မိုင်းခေခေ ဂုခင်းလှေဂုခင်းတုမ် တင်းသိုင်၊တင်းလှိုင်း
လှိုင်းခေခေ ယူ၊တိတ်၊တိတ်၊သေလေး၊ ထွမ်း၊ကပ်
လွင်းတင်းကခပ် ပေးလှေ တင်း ပျေခေပ ခေခေပခေ
လတ်၊ပခေခေ လွင်းခေခေခေခေလင်း၊ခေခေ၊လှိုင်း
တင်းကခပ်လီကမ်းလှိုင်း၊ ကခပ်ကြေးပီခင်လင်းကပ်
ခပ်ဂိုင်း ဂျေးတီးခင်းဂုခင်းတောင်၊လှိုင့်တောင်၊ခိုင်းလှိုင်း
၁၃ ခေခေကျေး။ ဝါးသေခေလတ်၊ယဉ်ခေခေ ယုတ်၊ဂုတ်
လတ်၊ခေခေ၊ဝါး- ပီးခွင့်ခပ်ဂိုင်းလှိုင်း၊ ထွမ်း၊ခွမ်း
၁၄ ခပ်သေခမ်းတုတ်။ သိုမခေခေ၊ ကျေးလတ်၊လွင်းတင်း
ကခပ်ကြေးပီခင်လင်းမားလှေမားတုတ်၊ ဂုခင်းတောင်၊
လှိုင့်တောင်၊ခိုင်းတင်းလံ၊ မိုင်းကွခေခေတင်းခေခေ ဂျေး
လံ၊ခေခေ၊ကပ်ခမ်းဖွင်း၊ ကွတ်၊သေဂျေးခင်းခေ ပခေခေ
၁၅ ခေခေမုတ်၊လှိုင်းသိုင်ခေခေလင်းခေခေကျေး။ ခွမ်း
ပေးလှေခေခေ တင်းလံ၊ကျေး၊ မိခင်းကခေခေလင်းလှိုင်း
၁၆ တင်းခေခေကျေး။ ကခေခေခေမားခင်းဂျေးလင်း
ခေခေခေလေး၊ဝါးခေခေ- ခေခေ၊ဂိုင်း ဂုခင်းကခေခေခေ
ကခေခေခေ၊ ကိတ်၊တင်း ဂုခင်းတောင်၊လှိုင့်တောင်၊ခိုင်း
ကခေခေခေ၊ကပ်ခေခေမုတ်၊လှိုင်းသိုင်ခေ ဂျေးမီးတင်းသိုင်
တင်းလှိုင်း တင်းဂျေးကြေးပီခင်လင်းလှိုင်း၊ ခပ်တင်း
၁၇ ခိုခင်းမားကျေး။ ခပ်တင်းခိုခင်းခေမားခေမားဂိုင်းသုမို
ထိုင် တုတ်၊ဝိတ်၊ ကခေခေခေခေပင်းဂျေး၊ခေခေကျေး။
တီးကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ခိုခင်းခေမားခေမားဂိုင်းခေခေ ဂျေးသုမိုထိုင်ခေခေခေခေ
တင်းခိုခင်းပင်းကျေး။ ဝါးခေခေကြေးပီခင်လင်း၊ ကခေ

လီ,ယာင်,လွင်းတိုင်းထိုင်းခန့်ခေခန့် မီးပျံ,တိဂ်ဂုံ
 ၁၈ ကျေး။ ငြေးပီခင်လင်း၊ ဂူလွင်းတိုင်းကခင်မခင်း
 ၁၉ လင်းလီ,ယာင်, ဂျးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင်ခခန့်ယူ,
 လျာင်စီမိုဝ်းဂမ်,ဗျာ,လျာတ,ပီခင်ခခန့်ကျေး။ပိုဝ်း
 ၂၀ ခခ်လေး။ ဂပ်မီးလုံသဗျေးကခင်တင်းကမ်,လုံးယျာ
 ယူဂ် ဂုခင်းတိုင်,လုံဝ်တိုင်,ခိုဝ်း ကခင်ခါပုတ်မုးလူး
 ၂၁ ဂျးတီး,ငြေးပီခင်လင်းခခန့်လိုင် ဂုဝ်းထုဂ်,လီတီမီး
 လိုဝ်းပခင်ဗျာ,ဂျးတီးခပ် ဂျးခပ်လုံးဝေ;ပီတီးတိုင်
 ဂိခင်ကခင်ဂုဝ်းဂိုဝ်, ကခင်လပ်းသိုင်,ဂခင်တင်းဂူဂ်ထူ
 မေ,ထုင်,ကခင်ကမ်,တြေး တင်းခခိုဝ်သတင်းကခင်
 ၂၂ ငီခင်းခေးကပ်တံလိုင်ခခခန့်ကျေး။ လွင်းမခင်း
 လမ်း ခပ်လုံးဗတ်းဂျးမီး မုဝ်းသေ, ဂျးခင်းလွမ်း
 ဂျေးတြေးခင်းဝခင်းဂမ်သိခင်ဂုဝ်းခခင်းလေး လုံးထွမ်,
 လုံးငါခင်းတြေး မုဝ်းသေ, မျးဂိုင်ခေ,ယဝ် ဝျးခင်,
 ခခ်ကျေး။

ပုခင်းဂုခင်းကခင်ကမ်,ခပ်ခင်းသျာ,သဗျာ,

၂၂ မိုဝ်းခခခင် တမာခင်,လင်းဂိဂ်,တင်း ဂုခင်းကုပုံလိုင်
 လင်းတင်းဂုခင်းခင်းထိုင်းလင်းထိုင်းခခခင် မီးသဗျေး
 ဂျးလုံးလိုင်ဂိဂ်,ကပ်ဂုခင်း ဂျးခင်းခပ် ကခင်ပီခင်
 ယုတ ကခင်လုံးလိုင်ခင်း, ပျာ,သပ တင်း သီ,လ၊
 ကခင်ကွမ်,လိုင်ကွမ်,သိုင် ခင်းပီးခွင့်လိုင်ခခခင်
 ၂၃ ခလေး၊ ပွဲ,လုံခပ်ဗျာ, ဝိုင်းကခင်,တိကုဂ် ထွမ်း ပေးလု
 တင်းပျာ,ခေပ ဗျာ,ကျေး။ ခပ်တီမီးလိဂ်,ပခင်လွမ်း
 ခပ်ဗျာ,ကျေး။ ခင်းလိဂ်,ခခခင်မီးဝုံဝျး- တမာခင်,
 လင်း ဂိဂ်,တင်းဂုခင်းကုပုံလိုင်လင်း တင်းပီးခွင့်
 လိုင်လင်း မီးတင်းမိတ်,တျာ,သေခလေးပခင်ငါခင်းဗျာ,
 ဂျးတီးပီးခွင့်တိုင်,လိုင်တိုင်,ခိုဝ်း ကခင်ယုမ်,မတ်,
 ၂၄ တင်းလံ၊ ကခင်မီးယူ,ဂျးတီး ဝိုင်းကခင်,တိကုဂ်
 မိုင်းသုရိ တင်း မိုင်းဂိလိဂ် ခခခင်ကျေး။ ဂုဝ်းလုံးဂူ
 လုံးငါခင်း ဂုခင်းဂုဝ်းဂမ်,ဗွင်း ယင်းကမ်,လုံးကခင်
 တီးဂုဝ်းခလေး ဗျာ,ဂျးခင်းသု ဂျေးလတ်,တီးသုဝျး
 သုတင်းလုံးခမ်,တိုင်ကခင်ထိုင်ဂိုမ်းခလေး ဂမ်ဂျာင်
 ပိုင်းလုပ်,တြေးဝျးခင်,ခခ်ခလေး ယျာယူဂ်ဂူဝ်လုံသု
 ၂၅ ဂျးသုယာပ်,လုံယုင်းလုံခလေး ဂုဝ်းလင်း,လုံးလုံသဗျေး
 မိုခင်ဂခင်သေယဝ် လီ,ယာင်,ဂျးလုံးလိုင်ဂိဂ်,ကပ်
 ဂုခင်းဂမ်,ဗွင်းခလေး ပွဲ,လုံခပ်ဗျာ,လူလုံးဂခင်တင်း
 ၂၆ ပေးလု တင်း ပျာ,ခေပ ကခင်ဂုဝ်းဂုဂ်ခေ,၊ ကခင်
 ပီခင်ဂုခင်းကခင်ဂုဝ်းလုခင်ကသျာ,တူဝ်လင်းဂပ်,
 ပုခင်းခေ,မုလိုင်,သိုင်လင်းဂုဝ်း လင်းယေ,သုခရိလုံ
 ၂၇ ခခခင်၊ ဗျာ,လူးဂျးတီးသုကျေး။ ပိုဝ်းခခ်ခလေး ဂုဝ်း
 ပွဲ,လုံ ယုတ တင်း သီ,လ၊ ကခင်တင်းကပ်တင်း
 ၂၈ သုပီးလတ်,ပခင်လွင်းတိုင်းထိုင်းခခ့် ဂျးတီးသု
 ခခခင်ကျေး။ လိုင်သေ လွင်းတိုင်းကခင်သုထုဂ်,လီ

ဂျီတင်းတင်းလံခခခင် ဝိလုံလုံ,မုတ်းလိုင်,လင်းတင်း
 ၂၉ ဂုဝ်း ကမ်,မီးကလုဝ်,ဂျးလုံးကပ်ခင်းခင်း တိုင်,သု,
 ဂျးခခိုဝ်သု။ လွင်းတိုင်းကခင်သုထုဂ်,လီဂျီတင်းလမ်း၊
 တင်းလုံးဝေ;ပီတီး ယိုလုံကခင်ပုဂ်လေ,ဂျးတီးဗံ၊
 ခေ,ဂူဂ်ထူ လုံတီး၊ ခိုင်းပိုင်ကခင်ငီခင်းခေးကပ်
 တံ၊၊ ဂိဂ်,တင်း မေ,ထုင်,ကခင်ကမ်,တြေးလိုင်
 ခခခင်ကျေး။ ပေးဝေ;ပီတီးလွင်းတိုင်းထိုင်းခခ့်လိုင်
 ပီခင်တိုင်းကခင်သုဂျီတင်းကခင်လီယဝ်။ ဂျးယူ,လီ
 ဂိခင်ဝါခင်သေဂမ်လုလုံး၊ ဝျးခင်,ခခ်ကျေး။
 ၃၀ ခပ်ကျေး ဗျာ, ဝိုင်းကခင်,တိကုဂ် သေယဝ် ဂျးဂုခင်း
 တင်းလံလူဂခင်တုဂ်ဂခင်သေခလေး ကပ်လိဂ်,ခခခင်
 ၃၁ ကပ်ပခင်ကျေး။ မိုဝ်းကခင်ခပ်ဗတ်းလိဂ်,ခခခင်
 လိုင် ခပ်မီးတိုင်းကခင်လုမ်းသိုင်းခလေး လုံးတိုင်
 ၃၂ ကခင်သျာ,ကျေး။ ယုတ တင်း သီ,လ ခခခင်
 ပိုဝ်းကခင်ပီခင် ပေးဗံတီး ခလေးကပ်တင်းဗျာမ်း
 ခခမ်ခေ, သင်,သွခင်သုင်းမု, ပခင်ဂီခင်ပခင်ဂိုင်းပီး
 ခွင့်လိုင်ခခခင် ဂျးခပ်မခင်းခိုင်း,ကျေး။ ခပ်ယူ,တီး
 ခခခင် ဂုမိုဝ်တိုင်,တိုင်,သေယဝ် ပီးခွင့်လိုင်
 ၃၃ ခခခင်ကျေး ခိုခင်းပွဲ,လုံခပ်မိုဝ်းဗျာ,လူးတီးခပ်လိုင်
 ကခင်ပွဲ,လုံခပ်မျးခခခင်ကျေး။ ခင်းဝျးခခခင်သေ
 ၃၄ ကျေး သီ,လ ဂျီတင်းသင်းယူ,ဂျးတီးခခခင်ကျေး။
 ၃၅ ပေးလု တင်း ပျာ,ခေပ ကျေးယူ,ဂျးခင်း ဝိုင်းကခင်,
 တိကုဂ် ခခခင်သေခလေး သင်,သွခင်သုင်းမု,ကျေး
 လတ်,ခခခင်ဂပတ်,တြေးလင်း,ငြေး လူလုံးဂခင်
 တင်းပိုခင်းတိုင်,ဂေ, ခခမ်ခေ,ကျေး။

ပေးလု တင်း ပျာ,ခေပ ကမ်,လုံးလုံဂခင်

၃၆ ခိုင်,ဂျာ,လူလိုင်တိုင်,တိုင်,ယဝ်လင်, ပေးလု
 လတ်,တီး ပျာ,ခေပ ခလေးဝျး- ခင်,ဂိုဝ်တင်းလုံး
 တူလုံးလုံးဂူ, လွင်းပီးခွင့်ကခင်မီးဂျးခင်းဝိုင်းကခင်
 ဂုဝ်းယမ်းလုံးကျေးလတ်, ခခခင်ဂပတ်,တြေးလင်း
 ၃၇ ငြေးမျးယဝ်လိုင်ခခခင်၊ မီးယူ,လိုင်ခခင်,ဂိုဝ်ခခခင်
 ဂုဝ်းခိုခင်းဗျာ,တျာ,ဝျးခင်,ခခ်ကျေး။ ပျာ,ခေပ မီး
 ၃၈ လုံခွဲ,ဂွင့်ကပ် ယုဝ်းဂုခင်,၊ ကခင်လုံးလိုင် မျာ,ဂု၊
 ခခခင်လွမ်းခပ်ဗျာ,ကျေး။ ဂုလုံးဂျး ပေးလု မီးလုံ
 သဗျေးဝျး ကမ်,ထုဂ်,လီဂူဝ်ကပ်ကျေးကခင်ယမ်း
 ဗတ်,ယာခင်ဂခင်တင်းခပ် တီးခင်း မိုင်းပမ်,ပုလိ
 ၃၉ ခလေး ကမ်,သိုပ်,ဂျီတင်းဂခင်လင်းလွမ်းဂခင်တင်းခပ်
 ခခခင်၊ ဝျးခင်,ခခ်ကျေး။ ဂွမ်းပိုဝ်းလွင်းတိုင်း
 ခခခင်ခလေး သွင်ခါကမ်,မီးလုံသဗျေးကခင်လီဝ်
 သေယဝ် ဗတ်,ဂခင်ဗျာ,ကျေးတီးကျေးတိုင်းခလေး၊
 ပျာ,ခေပ ဂွင့်ကပ် မျာ,ဂု သေယဝ် ခီ,ဂိုဝ်းဗျာ,ဂျးတီး
 ၄၀ ဂုခင်ဂုပရ ကျေး။ ပေးလု လမ်းထိုင်ခခင်,ကခင်
 လုံးခမ်,ကပ်တိုင်းကခင်ပီးခွင့်တင်းလံ၊ ဂျီတင်းကျေး

လူးကပ်;ပခင်ခေခေ။ မခင်းလှိုင်းဂိုဝ်းကပ် သီ,လ
သေယဝ် ကွက်,သေဂျးတီးခေခေခေ, ဧလ,လီပံးဂျး
ခင်း မိုင်းသုရီ တင်း မိုင်းဂိလိဂီ ဧလ;ဂျးလှိုင်းလဝ်း
တင်းလံာ်ဂိုင်းယံ,မးကျေး။

၁၆

တိမေးသေ,ထွမ်းပေးလုတင်းသီ,လ

- ၁ လိုခင်းခေခေ ပေးလု လှိုင်းမးဂျးတီး ဝိုင်းတေ,ရ
ပေ, တင်း ဝိုင်းလုတံာ်တရ ကေး။ ဂျးတီးခေခေ
မီးတခပးလဝ်းကျေးခိုင်းကခင်လံးလှိုင်း တိမေးသေ,
ခေခေကျေး။ ဧမ;မခင်းပီခင် ဧမ;ယိုင်းယုတ ကခင်
- ၂ ယုမ်,မာတ်;ခေခေကျေး။ ပေးမခင်းလမ်း၊ ပီခင်ဂုခင်း
ဂျေ,လသ ကေး။ မခင်းပီခင်ဂုခင်းကခင်မီးသရေ,
ဂျးတီးပီးခေခေကခင်မီးယု,ဂျးခင်း ဝိုင်းလုတံာ်တရ
- ၃ တင်း ဝိုင်းကီကျေးခေ လှိုင်းခေခေကျေး။ ပေးလု
ခွဲ;ဂွင်ကပ်မခင်းထွမ်းဧလ; ပခင်တင်းကခင်ထိုင်ဂိုမ်း
တီးမခင်းကျေး။ လှိုင်းမခင်းလမ်း ဂွပ်;ပိုင်း ဂုခင်း
ယုတ ကခင်မီးယု,ဂျးတီးခေခေတင်းသိုင်းတင်းလှိုင်း
ဂွလှိုင်းကခင်ဂျး ပေးမခင်းပီခင်ဂုခင်း ဂျေ,လသ
- ၄ ခေခေကျေး။ ခင်းမိုင်းကခင်ခပ်ဧလ,ဂျးတီးဝိုင်း
လိုင်းခေခေယု,ခေခေလိုင်း ခပ်ကပ်တင်းကခင်တ
မာဇ်,လဝ်းလှိုင်း ကီဂီ,တင်းဂုခင်းကုပိုင်းလှိုင်းလှိုင်း
လံးလှိုင်းခေခေလ;တံာ်တတီးတီး ဝိုင်းယေ,ရသလီမ်,
ခေခေကပ်;ပခင်တီးခပ်ဂျးခပ်လံာ်ဂမ်ကျေး။
- ၅ ပိုင်းခေခေလ; လှိုင်းလဝ်းတင်းလံာ် မီးတင်းကခင်
မခင်းခိုင်း,ဂျးခင်းတင်းယုမ်,မာတ်;ဧလ; ဝခင်းခိုင်း
ယဝ်ဝခင်းခိုင်း ဂုခင်းယုမ်,မာတ်;ကျေးခေခေမးတိုင်း
တိုင်းကျေး။

**ပေးလုလံးရူ,ပျ,ရှင်,
ဂုခင်းမိုင်းမး,ကျေး,တေးခေ**

- ၆ ဂွပ်;ပိုင်း ဝိလှိုင်း,မုတ်;လင်,လဝ်း ဧဂုခေခေခပ် ကမ်,
ဂျးခပ်လံး ကျေးလတ်;ခေခေဂပတ်;တြးလဝ်း ဂျး
ခင်းမိုင်းကျေး,သီ ခေခေဧလ; ခပ်ဧလ,ဂျးခင်းမိုင်း
- ၇ ရှိုက် တင်း မိုင်းဂလု,တိ ကေး။ မိုင်းကခင်ခပ်ဂွတ်;
ထိုင်ဂျးတီး မိုင်းမုသီ ဧလ;ကင်းတင်းဂျး,ဂျးတီး
မိုင်းပီသုခေ ခေခေလိုင်း ဝိလှိုင်း,လဝ်းယေ,သု ကမ်,
- ၈ ပခင်ကခင်ဧလ; ခပ်ဝေ;ပီတီး မိုင်းမုသီ သေယဝ်
- ၉ လှိုင်းဂျး,ဂျးတီး ဝိုင်းထကျေး ကေး။ မိုင်းခိုင်,
ဂင်ခိုခေ။ ပေးလု လံးဂုခေပျ,တိုင်းရှု,ပျ,ရှင်,
ကျေး။ ခင်းပျ,တိုင်းရှု,ပျ,ရှင်,ခေခေ မခင်းလံးဂုခေ
ဂုခင်းမး,ကျေး,တေးခေ ကေးခိုင်း လှိုင်းယု,သေဧလ;

- တွင်းပခင်,မခင်းဧလ;ဂျး- ခမ်းမးဂျးတီးမိုင်း
မး,ကျေး,တေးခေ ဧလ;လှိုင်းထိုင်ဂွပ်;ခေခေသေဂမ်း၊ ဂျး
ခေခေ,ခေခေကျေး။ မိုင်းကခင်မခင်းလံးဂုခေ ပျ,တိုင်း
ရှု,ပျ,ရှင်,ခေခေလိုင်းဂွပ်;တိုင်းဂင်လှိုင်း၊ လဝ်းတြး
ရှင်ဂွပ်; ဂျးဂွပ်;လံးကျေးလတ်; တြးသတင်းသိုင်း
ပေး,လဝ်းဂျးခင်း မိုင်းမး,ကျေး,တေးခေ ပုခေကျေး၊
ဂျးခေဧလ; ဂွပ်;ဧမးဂိုခင်း ဂျးလံးဂျး,ဂျးတီးမိုင်း
- ၁၁ ခေခေဂမ်းလိပ်ကျေး။ ဂွပ်;လင်, လှိုင်းသေဂျးတီး
ဝိုင်းထကျေး, မီး,ရှိုင်းဂျး,သိုင်းသိုင်း ဂျး,လှိုင်းဂျးတီးဂုခေ
သမေး,ထရိုတ် ဧလ; ခင်းဝခင်းမိုင်း;ဧခင်း ဂွပ်;ဂွတ်;
ထိုင်ဂျးတီး ဝိုင်းခေ,ပေး,လိ ကေး။

လုတိယုမ်,မာတ်;လဝ်းယေ,သု

- ၁၂ ဂွပ်;သမ် ကွက်,သေဂျးတီးဝိုင်းခေခေသေယဝ် ဂွတ်;
ထိုင်ဂျးတီး ဝိုင်းဧလိပ်ပို ကခင်မီးခင်း မိုင်းမး,ကျေး,
တေးခေ။ ကခင်ပီခင်ဝိုင်းကခင်ဂုခင်းတင်,ဝါခင်း
တင်,မိုင်းဧတ,ပိုမိုင်းခေခေခေဧလ; ယု,ဂျးတီး
- ၁၃ ဝိုင်းခေခေ ဂွင်တခေ,တခေ,ကျေး။ ခင်းဝခင်းဂမ်
သီခေ ဂွပ်;ကွက်,ဂျးခေခေ;ဧခင်းတူဝိုင်း ဂျး,လှိုင်းတီး
ဂိုမ်းဧခေ,ခေခေရှင် တီးကခင်ယမ်းမီးလဂွပ်;သူး
တွင်းခေခေသေယဝ် ဂွပ်;ခင်းဧလ; ကျေးလတ်;
တီးဧမ;ယိုင်း ကခင်လှိုင်းတုမ်ဂခေယု,လှိုင်းခေခေ
- ၁၄ ကေး။ မိုင်းခေခေ ဧမ;ယိုင်းကခင်လံးလှိုင်း လုတိ
ကခင်ပီခင်ဂုခင်းဝိုင်း သု,တိကျေး၊ ကခင်ခေခေလိင်း
ကခင်လိင်းခေခေ, ကခင်ပီခင်ကျေးကခင်ဂွပ်;ဂျး,တြး
ပီခင်လဝ်းခေခေကျေးခိုင်း၊ ထွမ်း,ဝိုင်းကပ်တြးဧလ;
လဝ်းတြးဧခေ,ဂွပ်;လှိုင်းမခင်း ဂျးမခင်းကပ်ပိုင်းဂွပ်
တွင်းကပ်တင်းကခင် ပေးလု ကျေးလတ်;ခေခေ
- ၁၅ ကေး။ မခင်း ကီဂီ,တင်းဂုခင်းဂျးဂျးယေ;မခင်း
ခမ်း,ကပ်ပပ်တိုင်းလမ်း,သေယဝ် ဧတိုင်းဂွပ်;ဧလ;
ဂျး- ပေးသုလဝ်းမာတ်;ဂပ်ခေ;ပီခင် ဂုခင်းယုမ်,
မာတ်;လဝ်းတြးယဝ်လိုင်း မးလှိုင်းသမ်းတီးရှိုင်းဂပ်
ခေခေသေဂမ်းခေခေ၊ ဂျးခေကျေး။

ပေးလုတင်းသီ,လကွက်;ထွင်,

- ၁၆ လိုခင်းခေခေ ခင်းမိုင်းကခင်ဂွပ်;ဂျး,ဂျးတီးလဂွပ်;
ဧလ; ဂျးတီးသူးတွင်းပထကျေး,ယု,ခေခေလိုင်း ဧမ;
ယိုင်းကွခေ,ကျေးခိုင်း ကခင်ဧခေခေ;ဧလ; လင်ဧ
ကျေးလတ်;ဂျးခေ,ကျေး,ဂတ်; ကခင်ဂျးဂျးလဝ်း
မခင်းလံးပီခင်တိုင်းပီခင်ဂွတ်;ခေခေကျေး,ခေခေ မး
- ၁၇ ဧဂု,ဂွပ်;ဂွပ်;တင်းဂွပ်;ကျေး။ မခင်းထွမ်းပေးလင်
ပေးလု တင်းဂွပ်;သေဧလ;ရှင်သီခေ,ဧလ;ဂျး-
ဂုခင်းလိုင်းခေ ပီခင်ခေ;တြးပီခင်လဝ်း ကခင်သုင်
ခေ,သေပိုခင်းခေခေဧလ; ခပ်ကျေးလတ်;သီခေ;

တင်းကြား တင်းကန်ခေ၊ချွတ်ကန်ခေ တီး
 ၁၈ ဂှင်းကျား၊ ဝါးခင်၊ခေကျား။ ခွင်းပိုင်းမခင်းဂိုတီး
 လိုဝ်ခင်၊ခေခင် မိုဝ်ခင်းခေခေ၊ခေလး ပေးလု
 မီးလုံသုဂ်သုဂ်မေးသေယဝ် တံ၊ခေးတူလင်းမခင်းခေလး
 လာတ်တီးခေခေခေခေဝါး- မွဲခေ ဂွာဂ်၊သေဂေး
 ခွဲမခင်းဂွာ၊တူ။ ဂပ်ဂိုဝ်ပိုင်းခေ၊မုလုဝ်ခင်းသီလင်း
 ၁၉ ယေ၊သု ခေလးမီးကမိဝ်ဂိုဝ်ခင်း၊ မိုဝ်ခင်းဝါးခေခေ၊ခေ
 လိုင် ခေခေခေ ဂွာဂ်၊ဂမ်းလီဝ်ကျား။ လင်းမခင်း
 လိုဝ်ခင်းခေခေ မိုဝ်ခင်းဂွာဝါး ဂမ်းလိုခင်း တီးမုင်းမွင်း
 ၂၀ ကခေတင်းလံးပီခေတိုခင်းပီခေဂွာခင်းခေခေ ကမ်၊မီး
 ယဝ်ခေခေလိုင် ခပ်တိုကပ် ပေးလု တင်း သီ၊လ
 သေယဝ် ကပ်ခပ်ဂွာ၊ဂေးတီးဂတ်၊သုင်၊လုးတီးခေခေ
 တင်းလံကျား။ မိုဝ်ခင်းကခေခပ်ဂွာတီးထိုင်ဂေးတီးခေခေ
 ၂၁ လိုဝ်ခင်းခေခေလိုင် ခပ်လင်းလတ်၊ခေလးဝါး- ဂူခင်း
 လိုဝ်ခင်းခေ ဝိခေဂူခင်း ယုတ ခေလးခပ်ယုယုဂ်ဝိခင်းဂှင်း
 ၂၂ ခေခေးကျား။ ခပ်လင်းကျေးလတ်၊သင်၊သွခေပခေ
 ထင်းလမ်း၊ကခေ ဂူခင်းဂူခင်းမ ဂှင်းကမ်၊ထုဂ်၊လီခမ်း၊
 ၂၃ ကပ် ကမ်၊ထုဂ်၊လီခမ်းဂျာဝ်ခေခေခေးကျား။ မိုဝ်ခင်း
 ၂၄ ကခေဝါးခေခေလိုင် ဂူခင်းလုဂူခင်းတုမ်လိုဝ်ခင်းခေခေ
 ဂေး ဖွမ်ဂခေလီခေခေတင်၊ကပျိုတီးခပ်ကျား။
 ခုခေလိုဝ်ခင်းခေခေကျေးမီးကမိဝ် ဂှ်းသီဂ်၊ထုတ်၊ပီတီး
 ခုခင်းခေခေခေသေယဝ် ဂှ်းကပ်ခွခေပေယုခေခေခေကျား။
 ၂၅ ဝံးသေပေယုခေခေခေယဝ် မီးဂှ်းခွခေခေခေ၊ယဝ်
 လင်၊ကပ်ခပ်ခေခေခေခေထွင်းခေလး၊ သင်၊လတ်၊
 ၂၆ တီးထွင်းမုဝ် ဂှ်းမခင်းပွဲလီလီကျေး။ ဂေးခေခေ၊ကခေ
 သင်၊လတ်၊ဝံခေခေ ထွင်းမုးကျေးကပ်ခပ်ခေခေခေ
 ၂၇ ခွဲထွင်းခွဲလုဂ်၊ခေလး ကပ်တိုခေခေခေ၊ထင်၊ဝံ
 ကေး။ မိုဝ်ခင်းခေခေ၊တိုခင်းခေခေ ပေးလု တင်း သီ၊လ
 ဂိုတ်းသူးထွင်းပထခေ၊ခေလး ဂိုတ်းခွမ်းကခေယွင်း
 ၂၈ ယေးကြေးပီခေလင်းယု၊ကျေး။ ခပ်လိုဝ်ခင်းကခေ
 လံးခမ်း၊တင်းကခေမတ်ဝံခေခေ ဂေးခွဲထွင်းလိုင်ခင်း
 ၂၉ ခေခေကျေးကွခေခေထွင်းယု၊ကျေး။ မိုဝ်ခင်းခေခေ
 ကိုင်၊သခေ၊မေးဂိုင်းယု၊ခေ၊လုင်လင်ခေလး တိုခေ
 ထွင်းကျေးသခေ၊ခွခင်းဝံကျေး။ နေဂ်းတူဂေးမီးလိုဝ်ခင်း
 ၃၀ ခေခေကျေး နေလု၊ပိုတ်၊ဂွာ၊ဂမ်းလီဝ်ခေလး လိုဝ်ခင်းလီဂ်း
 ကခေမတ်နေဂ်းဂူခင်းထွင်းလိုင်ခင်းခေခေကျေး လုမ်တူဂ်း
 ၃၁ ဂွာ၊ဂမ်းလီဝ်ကျေး။ ထွင်းမုးခေခေတိုခေ၊မေးခေလး
 လံးဂုခေနေဂ်းတူထွင်းလိုင်ခင်းခေခေ နေလု၊ပိုတ်၊ဝံသေ
 ယဝ် မခင်းထင်၊ဝါး ဂူခင်းတူဂ်းထွင်းလိုင်ခင်းခေခေ
 ၃၂ လွတ်၊ကွာဂ်၊ပံးဂွာ၊မုတ်ယဝ် ဝါးခေခေလး မခင်း
 ထွတ်၊ကပ်လပ်၊မခင်းကွာဂ်၊ဂေးခွဲဂပ်းမခင်း သေ
 ၃၃ ယဝ် ကခေကျေးခေ တင်းကပ်တူဝ်လင်းဂပ်၊တံ၊
 ၃၄ ကေး။ မိုဝ်ခေခေ ပေးလု ဂိုတ်းတင်းသီလင်ကခေယု၊
 ၃၅ ခေ၊ဂွာခေခေလးဝါး- ယု၊ပေဂိုတ်း ကခေကမ်၊လီ

ကမ်၊ငါမ်းတီးတူဝ်လင်းဂပ်၊ ဂှင်းတင်းသီလင်းတင်း
 ၂၆ လုင်မီးယု၊ကျေး၊ ဝါးခေခေ၊ခေကျေး။ ထွင်းမုးခေခေ
 ဂေး ယွခင်းကပ်ခေခေကခေတီးဝံခေခေသေယဝ် လီခေခေ
 ၃၇ ခင်းမေးသခေ၊သခေ၊သံသံယု၊သေခေလး ခုဝ်မုတ်၊ဂေး
 တီးဂိုမ်းတိုခေ ပေးလု တင်း သီ၊လ ခေခေကျေး။
 ၃၈ မခင်းကပ်ခေခေကျေး၊ဂေးခွဲဂပ်းသေယဝ် လင်းထမ်
 ခေလးဝါး- လင်းခေခေဂိုဝ်ခင်း၊ ခေခေ၊ဂိုဝ်ဂပ်းခေးတင်း
 ၃၉ ဂွာတီးထိုင်တင်းကခေခေ၊ချွတ်ကန်ခေ တင်းလံး
 ၄၀ ဂိုတ်းလိုဝ်ဂိုဝ်ခေး၊ ဝါးခေခေ၊ခေကျေး။ခပ်ကျေးလာတ်၊
 ခေလးဝါး- ယုမ်၊မတ်၊ လင်းယေ၊သုခေလု တူ။
 ပေးဂိုတ်းလိုဝ်ခေခေ၊ခေခေလိုင် မွဲ ကပ်၊တင်းဂူခင်း
 ၄၁ ဂိုဝ်ခင်းဂူခင်းယေးမွဲ တင်းဂွာတီးထိုင်တင်းကခေခေ၊
 ၄၂ ခွတ်၊ကပ်ကျေး၊ ဝါးခေခေ၊ခေခေ၊ ဂေးလတ်၊
 ခေခေဂပ်းတီးကြေးလင်းကြေးပခေတီးမခင်း ကပ်၊
 ၄၃ တင်း ဂူခင်းကျေးကခေမီးယု၊ဂေးခွဲဂိုဝ်ခင်းမခင်း လိုဝ်ခင်း
 ခေခေကျေး။ ခွဲခေခေ၊ခေ၊ရီ၊ခိုခင်းခေခေ မခင်းသုဂ်၊
 ၄၄ ပွတ်၊ဂှ်းခွခေတီး ပေးလု တင်း သီ၊လ သေယဝ်
 မခင်းကပ်၊တင်းဂူခင်းဂိုဝ်ခင်းဂူခင်းယေးမခင်း တင်း
 ၄၅ သီလင်းလုင် ခမ်း၊ကပ်ပပိုတ်တိုခေ၊ ဂမ်းလီဝ်
 ကေး။ မခင်းခေခေ မခင်းပင်းကပ် ပေးလု တင်း
 ၄၆ သီ၊လ ခပ်၊မေးဂေးခေခေခေခေခေခေယဝ်လင်၊ ဂိုတ်း
 လီဝ်ဂိုတ်းလုခေကျေး။ ဂိုဝ်ခင်းယုမ်၊မတ်၊ကြေး
 ၄၇ ပီခေလင်းယဝ်ခေလး မခင်း ကပ်၊တင်းဂူခင်းဂိုဝ်ခင်း
 ဂူခင်းယေးမခင်းတင်းလံ၊ လုမ်းသိုဝ်ခေ၊လုင်လင်
 ၄၈ ကေး။ မိုဝ်ခင်းကခေဂွာတီးထိုင်ခေခေ၊ဂင်ခေခေလိုင် ခုခေ
 လိုဝ်ခင်းခေခေ ဖွဲ၊လုဂူခင်းကွခေ၊ခုခေမေးခေလး သင်၊
 ၄၉ လတ်၊ဝါး- ဂှ်းဖွဲ၊ခပ်လုတ်၊တူ၊ ဝါးခေခေ၊ခေ
 ၅၀ ကေး။ ထွင်းမုးကျေး ကပ်ခွမ်းခေခေခေ၊လတ်၊
 တီး ပေးလု ခေလးဝါး- ခုခေတင်းလံ၊ပုင်းကမိဝ်
 ၅၁ မေး ဂှ်းလံးဖွဲ၊သုလင်းလွတ်၊ခေးယဝ်။ ဂိုဝ်ခေခေလး
 တေးလီဝ်ခေ ဂွာဂ်၊ခေလးဂွာ၊ခေခေခေခေလီလီသေဂမ်း
 ၅၂ ခေး။ မိုဝ်ခင်းဝါးခေခေ၊ခေခေလိုင်၊ ပေးလု ကေးခိုခင်း
 ၅၃ လတ်၊တီးဂူခင်းကွခေ၊ခုခေလိုဝ်ခင်းခေခေ ခေလးဝါး-
 ၅၄ ဂှင်းပီခေ ဂူခင်းဂူခင်းမ ကိုဝ်ခင်း။ ခပ်ယင်းကမ်၊လီတီး
 ကမ်၊သေးကီးသင်ခေလး ခပ်ပေယုခေခေခေ ဂပ်းဂှ်း
 ၅၅ ခေခေခေခေခေထွင်း ထင်၊ထင်၊သု၊သု၊ခေလးတေး
 လီဝ်ခေ သမ်တင်းဖွဲ၊ဂှ်းကွာဂ်၊ဂွာ၊တိုတ်၊တိုတ်၊ဂိုဝ်။
 ၅၆ ကမ်၊ထုဂ်၊လီဂိုတ်းလိုဝ်ခေခေ၊ခေ။ ဂှ်းတူဝ်ခေမေးခေလး
 ခုခင်းကပ်ဂှ်းကွာဂ်၊သေဂမ်း၊ ဝါးခေခေ၊ခေကျေး။
 ၅၇ ဂူခင်းကွခေ၊ခုခေလိုဝ်ခင်းခေခေကျေး ကပ်ခွမ်းခေခေခေ
 ၅၈ ခိုခင်းလင်းလတ်၊တီးခုခေတင်းလံ၊ခေလး မိုဝ်ခင်းကခေ
 ခပ်လံးဂူ၊ လွင်းကခေဝါး ပေးလု တင်း သီ၊လ
 ၅၉ ပီခေ ဂူခင်းဂူခင်းမ ခေခေလိုင် ခပ်မီးတင်းကခေဂုပ်
 ခေခေ၊ခေလး တူဝ်ခေမေးကပ်တင်း ခွမ်းကျေးခွမ်း

၄၀ ဝွမ်းသေယဉ်ခရုဂ်ကပ်ခပ်လေး တွင်းပာဇ်,ခပ် ရှုံး
ခပ်ကွဂ်,သေဂျးခွင်းဝိုင်းခေခေဂျး,ကောျး။ မိုဝ်းခေခေ
ခပ်လင်,ကွဂ်,သေဂျးခွင်းထွင်,ခလေး; ဂျး,ခပ်ဂျးခွင်း
ရှိုခင်း လုတိ သေယဉ် ထူပီးဂုခေပီးခွင့်တင်းလံာ်
ခလေးရှုံးလှ်ခပ်သားသျးယဉ်လင်, ကွဂ်,ဂျး,သေ
ကောျး။

၁၇

တီးဝိုင်းထိန်းသျးလေးခိန်း

- ၁ လိုခင်းခေခေ ခပ်ခလေး,ဂျး,ဂျးတီး; ဝိုင်းကမ်,ဗေပျေ,
လိ တင်း ဝိုင်းကျးပေးလေးခေ ခလေးရှုတ်;ထိုင်
ဂျးတီး; ဝိုင်းထိန်းသျးလေးခိန်း; ပုခေကျး။
ဂျးတီးခေခေ မီးလရွပ်;ကျေးတြးဂုခင်းယုတ ခပ်
၂ ကောျး။ ပေးလု ကေးဂျးခေ,ကခေထုင်းလမ်း,
ခပ်မီးခေခေ မခင်းခပ်ဂျးခွင်းလရွပ်;ခေခေသေယဉ်
ကိုင်ပိုင်;ကျမ်းလိဂ်;ခလေး; တိုင်,ပင်,ဂခေတင်းခပ်
၃ ဝခင်းဂမ်သိခေသမ်ပတ်;ခလေး; ဗုဂ်,ကွဂ်,ခေပျူ
လိင်းလိင်း လွင်းကခေ လင်းခရိုလှ် တဂ်းလံးခမ်,
တံာ်ခလေး;တဂ်းလံးလှ်ခိုခင်းလိပီး ကိဂ်,တင်း လွင်း
ကခေ လင်းယေ,သု ပိခေ လင်းခရိုလှ် ခေခေကျး။
၄ ဂုခင်းဂမ်း;ဗွင်းယုမ်,မတ်;ခလေး; ရှိတ်;ကျေဂှိတ်;သေ;
လုလှ်;ဂခေတင်း ပေးလု တင်း သီ,လ ကောျး။
ဂုခင်းကျေ,လသ ကခေရှပ်,သေ,ဂုဝ်ယမ်တြးလှိုဝ်း
ခေခေခေခေ, ကိဂ်,တင်း ခမးယင်းကခေကွဂ်,
လှိုဝ်;ကွဂ်,သီခေခေ, လှိုဝ်;ခေခေကျေ; ယုမ်,
၅ မတ်;ကျေ။ ဂုခင်းယုတ တင်းလံာ်ပိခေကခေသီ,ကျေ
ကျေ;တျးခလေး; ရွင့်ကပ်ဂုခင်းလှိုဝ်;ကခေဂှိတ်;ကခေမိုဝ်း
ကခေမပ်မင်းဂမ်း;ဗွင်း;သေယဉ် ရှုံးခပ်လှ်ခေတုမ်
ဂခေသေခလေး; ရှိတ်;ကျေဂှိတ်;ခေခေကျေ;ခမးဂျးခွင်းဝိုင်း
ခေခေကျေ။ ခပ်ဂှိတ်;ဗေ;ဂှိုခင်း ယျး,သုခေ, ခလေး;
ရှုံးလံးဂျးတိုတ်;လခေကပ်ခပ်ကွဂ်, ဂျးတီး;ဗေ,ခေး
၆ ဂုခင်းတင်းလံာ်ကျေ။ မိုဝ်းကခေခပ် ကမ်,ထူပီးကမ်,
ဂုခေသွင်ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ယျး,သုခေ,
တင်းပီးခွင့်မခင်းဂမ်း;ဗွင်း; ဂျး,ဂျးတီး;ခေခေဝိုင်းခေခေ
သေယဉ်ရွင့်သီခေ,ဝျး- ဂုခင်းလှိုဝ်;ကခေခွမ်း;ပိခေ;
မိုင်းလေးဂီ,ခေခေ ရှုတ်;မေးဂျးတီး;ခေခေယဉ်။
၇ ယျး,သုခေ, ခေကျေ; မခင်းဂုဂ်တုင်းကပ်ခပ်ခေးယဉ်။
ခပ်တင်းသီ;တင်းလှိုင် ရှိတ်;ကခေကမ်,မိခေ;ဂခေ
တင်းကမိင့်ခေကျေခမ်းကျေ,သျး, ခလေး;ခပ်ဝျး-
လင်းယေ,သု ပိခေခေကျေခမ်းတင်,ပျးကျေ။
၈ ဝျးခေ,ခေသေယဉ် ခပ်ယျးယုဂ်ရှုတ်လှ်ခေခေတင်း
လံာ် ကိဂ်,တင်း ဂုခင်းလှ်ဂုခင်းတုမ်ကခေခေခေခေ
၉ ခပ်ခေခေကျေကျေ။ ဝျးခေ,ခေကျေ။ ဝံးသေ

ခပ်ကပ်ကျေကျေ,ပုခေ; ယျး,သုခေ, တင်းဂုခင်း
ကခေယင်းရှိုတ်;ယင်းကျေခေ,လှိုဝ်;ခေခေ ယဉ်လင်,
ပျံ,ခပ်ဂျး,သေကျေ။

တီးဝိုင်းပေ,ရိသေ,

- ၁၀ ခွင်းခိုင်,ဂင်ခိုခင်း ပီးခွင့်လှိုဝ်;ခေခေကပ် ပေးလု
တင်း သီ,လ ကွဂ်,ဂျး,ဂျးတီး;ဝိုင်းပေ,ရိသေ, ဂမ်း
လိင်ကျေ။ မိုဝ်းကခေရှုတ်;ထိုင်ဂျးတီး;ဝိုင်းခေခေ
လှိုင် ခပ်သမ် ခပ်ဂျးခွင်းလရွပ်;ကျေးတြး ဂုခင်း
၁၁ ယုတ ကောျး။ ပိုဝ်းကခေ ဂုခင်းဝိုင်းလှိုဝ်;ခေခေလီ
ခေ,သေဂုခင်း ဝိုင်းထိန်းသျးလေးခိန်း; ခလေး;ခပ်
ပျးတင်းခေ,တခေ,ကခေလီခေ,သေယဉ် ခမ်,
ကပ်ခေဂှိတ်;တြးလင်းယု,သေခလေး; လုတုလှ်;
ကျမ်းလိဂ်;ဂျး;ဝခင်း ရှုံးလံး;ရှုလွင်းကခေ လှ်;ရှိုဝ်ကမ်,
၁၂ လှ်;ရှိုဝ်ခေခေကျေ။ ပိုဝ်းခေခေ; ဂုခင်းယုတ ခေမ်
ခေ,ယုမ်,မတ်;ကျေ။ ဂုခင်းကျေ,လသ လိမ်ယင်း
လိမ်လံးခေခေ, ကခေမီးသေ,လှိုဝ်;ခေခေကျေ;
၁၃ ယုမ်,မတ်;ကျေ။ မိုဝ်းကခေဂုခင်းယုတ ကခေ
ပိခေဂုခင်း ဝိုင်းထိန်းသျးလေးခိန်း; လှိုဝ်;ခေခေ
လံး;ခေခေလွင်းကခေ ပေးလု ကေးလတ်;ခေဂှိတ်
ဂပတ်;တြးတြးပိခေလင်းယု,ဂျးခွင်း ဝိုင်းပေ,ရိ
ခေခေလှိုင် ခပ်သမ် မေးဂျးတီး;ဝိုင်းခေခေသေယဉ်
၁၄ တိုင်းယုင်းလှိုဝ်;ကခေတင်းလံာ်ကျေ။ မိုဝ်းခေခေ
ပီးခွင့်လှိုဝ်;ခေခေသမ်ကပ် ပေးလု ကွဂ်,ဂျး,လွမ်း
သီခေ;တင်းပင်,လံာ်,ကျေ။ သီ,လ တင်း တိ
မေးသေ, ရှိုတ်;သင်းယု,ဂျးတီး;ခေခေကျေ။
၁၅ ခပ်လှိုဝ်;ကခေဂျး,သု, ပေးလု ခေခေ ဂျး,သု,ဂျး
တီး; ဝိုင်းကျေ,ထိခေ, သေယဉ် ကပ်ဂျမ်းကခေ
ပေးလု သင်,ပိုဂှ်; သီ,လ တင်း တိမေးသေ,
လိမ်းမေးဂျးတီး;မခင်း ခေခေခေခေ;ဗွင်းကျေ။

တီးဝိုင်းကျေ,ထိခေ,

- ၁၆ ပေးလု ခေခေ ခွင်းမိုဝ်းကခေမခင်းပွဲထျး သီ,လ
တင်း တိမေးသေ, ဂျးခွင်း ဝိုင်းကျေ,ထိခေ, ယု,
ခေခေ မခင်းဂုခေဝိုင်းခေခေ တိမ်ပိုင်းကျေဂှိတ်;ခလေး;
၁၇ မီးတင်းကခေမံ;လှိုဝ်ကျေ။ ပိုဝ်းခေခေ; မခင်း
ရှိုတ်;တင်းကခေတိုင်,ပင်, လတ်;လဂခေတင်း
ဂုခင်းယုတ တင်း ဂုခင်းကခေရှုတ်;တြးပိခေလင်း
တင်းလံာ် ဂျးတီး;ခွင်းလရွပ်;ကျေးတြး ကိဂ်,တင်း
ခပ်လှိုဝ်;ကခေမခင်းထူပီးဂုခေဂျး;ဝခင်း ဂျးတီး;ခွင်း
၁၈ ဂတ်,လှိုဝ်;ခေခေကျေ။ မိုဝ်းခေခေ ပိုင်,လျး,သီ
ကျေ,ပိဂုဂ် တင်း သေကျေ,ကိဂ် ဂမ်း;ဗွင်းလတ်;
ခိုင်,ဂခေတင်း ပေးလု ကောျး။ ဂမ်း;ဗွင်း;ဝျး-
ဂုခင်းကခေကမ်,လံး;လွင်းကျေခေ ခွ်;ဝျးလှိုင်ခေခေ,

၅၇ ဣဝ်၊ ဝါးခင်,ခံကျေး။ ဂမ်းပွင်းကျေးဝါး- ဧတု
 ခံ မိုခင်လိုင်ခင်,ဂါင်း ပီခင်ကျေးကျေးလတ်;
 လွင်း လဝ်း;တြေးတင်,ဝါခင်,တင်,မိုင်းခခင်ကျေး။
 ၅၈ ဝါးခင်,ခံကျေး။ လွင်းကခင်ဝါးခင်,ခံခခင်
 လမ်း၊ ပေးလု ခခင်၊ မခင်းကျေးလတ်;တြေးသ
 တါင်းသိုဝ်းပျော့,လွင်း လဝ်း;ပေး,သူ ကိုဝ်,တင်း
 လွင်း; တြေးတင်းကခင်လုခိုခင်းလိပ်ခခင်ကျေး။
 ၅၉ မိုင်းခခင် ခပ်ဂွင်ကပ် ပေးလု ဂျာ,ဂျာခိုင်လွံ
 ကျ,ရေ, သေယင်လတ်;ဝါး- လွင်းကခင်ကယူ,
 ၆၀ ဝါး,တုကခင်မိုးကခင်းကျေးလတ်;ခခင် ပီခင်လိုင်
 ခင်,ဂိုဝ်ခခင် ဂွင်းကမ်း,ထုဂ်,လီဂိုဝ်။ မိုးလတ်;
 လွင်း;တင်းကခင် ဂွင်းကမ်း,တွခင်ဂွကမ်း,တွခင်ခင်း
 ခခင်ဂိုဝ်။ လွင်း;တင်း;လိုင်ခခင်လမ်း မိုးဝါး
 လိုင်ခခင်,ဂိုဝ်၊ ဝါးခံ၊ ဂွင်း;မိုးပျော့,ကျေး။ ဝါးခင်,
 ၆၁ ခံကျေး။ ဂူခင်းဝိုင်းကျေ,ထီခင်, တင်းသိုင်း;တင်း
 လုင် ကိုဝ်,တင်း ခိတ်,ကခင်ယူ,ခင်းဝိုင်းခခင် လိုင်
 သေတင်းကခင်ကပ်,လတ်; ကိုဝ်,တင်း တင်းကခင်
 ထွမ်,ခင်းသတင်းသိုင်းခင်, ကခင်မိုး,ခခင်ခပ်ယင်း
 ၆၂ ကမ်း,ဂိုဝ်တင်းသင်ဗလ;ယူ,ကျေး။ မိုင်းခခင် ပေးလု
 လုဂ်လုဂ်ကျေးခိုင် လွံကျေ,ရေ, သေယင်ကျေးလတ်;
 ဝါး- ဂူခင်းဝိုင်းကျေ,ထီခင်, ခပ်ဂိုဝ်လုး၊ ဂပ်ဂုခင်
 လွင်းကခင် သူလင်းဂူင်,သေ,ဂူဝ်ယမ်တြေးတင်းလံ
 ၆၃ ခေ,လုင်လိုင် ဂျာခင်းလွင်း;တင်းဂျာမိုးတင်းသိုင်း
 တင်းလုင်လိုင်ခခင်ကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း ခင်း
 မိုင်းကခင်ဂပ်ပီလွမ်းတင်းဗလ; လွမ်းတုလုး;တြေး
 သူလိုင်ခခင် ဂပ်ယင်းလံ;ဂူခင်ယီလုပလင်,ကခင်
 ခင်း; ကခင်တိမ်းသု,တုပ်လိတ်;ကိုခိတ်ယု,ဗလ;ဝါး-
 ၆၄ ပုခင်း;တြေးပီခင်လဝ်; ကခင်ဂွင်းကမ်း,ဂူခခင်၊ ဝါး
 ခင်,ခံကျေး။ ဂပ်ကျေးလတ်;တီးသူ လွင်းလဝ်း
 တြေးကခင်သူယင်းကမ်း,ဂူဗလ; ဂွင်းဂို,ခခင်ကျေး။
 တြေးပီခင်လဝ်; ကခင်ဗခါခင်,သုင်;ဂိုတီးပီခင် လု
 လိမ်လေးဂထာတ်; တင်းဂျာကခင်မိုးခင်းမခင်းခခင်
 ခခင် ပီခင်လဝ်;ကခင်ကပ်ပိုင်, ဂင်ဂုင်တင်းလိခ်
 မိုင်းဗလ; မခင်းလဝ်;ကမ်း,ဂိုင်းဝါးယူ,ဂျာခင်းပိတ်
 ၆၅ မာခင်,ကခင်ကပ်တင်း;မိုင်းဂူခင်းဂိုတီးခခင်။ မခင်း
 လဝ်;ခခင် ကမ်း,ခါမ်,ကပ်တင်း;ကခင်မိုင်းဂူခင်း
 ဂိုတီးလိုင်ဂိုတီးလုခခင်။ လိုင်ခခင်,ကခင် မခင်းလဝ်;
 ပီခင်လဝ်;ကခင်ပခင် လုလိမ်လီ,ဝါးကသက် တင်း
 ကခင်ထုလုးလုခခင်;ထုလုးလုဂ်, ကိုဝ်,တင်း ဂျာ
 မိုးဂျာလိုင်ဂျာပိုင် တီးဂူခင်းတင်းသိုင်း;တင်းလုင်ခခင်
 ၆၆ မခင်းလဝ်;ကမ်း,လုဝ်,သေလိုင်သေပိုင်။ မခင်းလဝ်;
 ကပ်ဂူခင်းကျေးခင်းဗလ; ဂိုတီးပီခင်ဂူခင်းဂူလိုင်ဂူ
 ခိုင်း ဂျာ;လံ;ယူ,ဂျာခိုင်လိခ်မိုင်းတင်းသိုင်း;တင်း
 မုတ်ဗလ; မခင်းခခင်းမတ်;မံခင်,ဂျာ,လုပုခင်းခပ်

၅၇ ဝိုယူ,ကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း ဂူခင်းဂွင်းခခို ထုဂ်,
 လီသွတ်;ဂျာတြေးပီခင်လဝ်;ဗလ; မိုးလွင်းကခင်လင်း
 ခခင်းတင်းထုပီးဂူခင်ယူ,ကျေး။ ခင်းဝါးခခင်သေ
 ၅၈ ကျေး; တြေးပီခင်လဝ်; မိတ်ဂခင်တင်းဗုဂ်လုကမ်း,
 လို;။ ဂိုတီးဂိုဝ်ဗလ;ဝါးခခင်လမ်း ဂွင်းခခို ဂွင်းပိုင်;
 မခင်းလဝ်;ဗလ; ကသက်;လိပ်ယူ, တူခိုင်ယူ,၊
 ပီခင်ယူ,ကျေး။ ခင်,ခခင်ဗလ; ခင်းသူခိုင်ယူ,
 လင်,ဂျာ,ဂမ်းပွင်းလင်းဗလ;ဝါး- ဂွင်းကျေး; ပီခင်
 လိုင်ခိုင်းတြေးကျေး။ ဝါးခင်,ခံကျေး။
 ၅၉ ပိုင်းကခင်ဂွင်းခခို ပီခင်လိုင်ခိုင်းတြေးပီခင်လဝ်;ဗလ;
 ဂွင်းကမ်း,လီထင်, တြေးပီခင်လဝ်; မိုခင်ခခင်တင်း
 ဂူဂ်ထုခမ်း၊ ဂူဂ်ထုခင်း၊ ဂူဂ်ထုမာဂ်,ဂိုခင်၊ ကခင်
 ၆၀ ဂူခင်းဂွင်းကပ်တင်းပိုင်,လု, မိုးလိုင်ဂိုဂျာခင်း,ပိုင်;
 ဗလ; တွင်းဂိုတီးကွတ်,ပီခင်မိုးဝိုင်းခခင်။ ပိုင်းခခင်ဗလ;
 ပီခင်သမ့်တြေးပီခင်လဝ်; ကမ်း,ဝိုက်မူခိုင်,ဂျာ,လုကခင်
 မိုင်း;လင်းသိုင်း,ခခင်သေကျေး; တေးလိပ်ခခို မခင်း
 လဝ်;ပိုင်းလုပီး;ဝို တီးဂူခင်းလိုင်ခခင်;ဂူခင်းတီးဂူ;
 လီခင်တင်းသိုင်း;တင်းလုင်ခခင်ဗလ;ဝါး- ဂူခင်
 ကပျိုတ်;တူဝ်လဝ်;ဂပ်,ဗလ; ခုဂ်;လုလံ;မိုးလုတု၊
 ၆၁ ဝါးခင်,ခံကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း၊ မခင်းလဝ်;
 မခင်းခခင်း မိုဝိုင်းခခင်းကခင်တင်းကပ်ကျေးကခင်မခင်း
 လဝ်;ခခင်းဝိုင်းခခင် ဂျာ;လံ;လီ,ယင်,ဂူခင်းလေးဂို,
 တင်းလု လွမ်းခင်,တြေးတင်းကခင်သိုင်း;တေး,
 ခခင်ဝိုယင်။ ပိုင်းကခင်မခင်းလဝ်;ဂျာကျေးခခင် လုဂ်
 ဂျာ;တင်းတံခိုခင်းလိပ်ဗလ; မခင်းလဝ်;ခခင်ပျား
 သက်;သေ,ကခင်လီယုမ်, တီးဂူခင်းတင်းသိုင်း;တင်း
 လုင်ယင်။ ဝါးခံ ပေးလုကျေးလတ်;ကျေး။
 ၆၂ မိုင်းကခင် ခပ်ခင်း လွင်းတင်းကခင်ဂူခင်းတံလုဂ်
 ခိုခင်းလိပ်ခခင်လိုင် ခပ်ဂမ်းပွင်း;ခူဝ်ကျေး။ ဂမ်း
 ၆၃ ပွင်း;ဝါး- ဂွင်းတင်းထွမ်,လွင်းတီးဂိုခင်းခခိုထိုင်လု
 ခခင်, ဝါးခင်,ခံကျေး။ ဂုလင်းကျေး မိုင်းကခင်ခပ်
 ၆၄ ဝါးလိုင်ခခင်,ခံခခင် ပေးလု ကွတ်,သေကျေးခင်း
 ခပ်ခခင်ဂျာ,ကျေး။ ဂူခင်းဂမ်းပွင်း လွမ်း ပေးလု
 ဗလ;ဂူတ်;ထိုင်တင်းကခင်ယုမ်,မတ်;ကျေး။ ခပ်
 လိုင်ခခင်ခခင်လမ်း ပီခင် တယော့,ခခင်၊ ကခင်ပီခင်
 ခခင်လွံကျေ,ရေ, ဗမ;ယိုင်းကျေးခင်း;ကခင်လံ;လိုင်;
 တမာ့,ရို ကိုဝ်,တင်းဂူခင်းတင်,ကျေလိုင်ကျေး။

၁၈

တီးဝိုင်းကျေးရီခင်,ထု

၁ လိုခင်းခခင် ပေးလု ကွတ်,သေကျေးခင်း ဝိုင်းကျေ,
 ထီခင်, ဂျာ,ဗလ;ဂူတ်;ထိုင်ကျေးတီးဝိုင်းကျေးရီခင်,ထု

၂ ကော့။ မိုဝ်းခေခေ မခင်းထုပ်းဂုခေဂုခင်း ယုတ
 ကခင်းလံးထိုဝ်း ကျ၊ဂုလ လေး ပီခေဂုခင်း မိုဝ်းပုခေ၊
 တု ကခင်းလုဂ်သေဂျးတီး မိုဝ်းကိတလိ ဂ္ဂတ်းမုး
 ဂွမ်းပိုဝ်းကခေ ခုခေဂျေခမ်းဂလေ့၊တိ မီးကမိင်
 ၃ ဝိုင်းရုဝ်းမ ဂျ၊ခေခေကျေး။ ပေးလု ကေးခင်းလုး
 ဂျးတီးမခင်းတင်းမေးမခင်း ပြိတ်ဂိလ ခေခေသေ
 ယဝ် ယု၊လုလုးဂခေတင်းခဝ် ဂွမ်းပိုဝ်းတင်းဂိုတ်းခဝ်
 မိုခေဂခေခေခေကျေး။ ခဝ်ပီခေဂုခင်းဂိုတ်းသုမိုထိုင်
 ၄ ကော့။ ပေးလု တိုင်,ပင်,ကျေးလတ်းခင်းလဂွမ်း
 ကေးတြေး ဝခင်းဂမ်သိခေ ကမ်,ထာတ်,သေပတ်း
 ဧလး ထုပ်းကပ် ဂုခင်းယုတ တင်း ဂုခင်းဂေ,လသ
 ၅ တင်းလံာကျေး။ မိုဝ်းကခေ သီ,လ တင်း တိမေး
 သေ, လုဂ်သေဂျးတီး မိုဝ်းမု,ဂေ,တေးခေ ဂ္ဂတ်း
 ထိုင်မေးခေခေထိုင် ပေးလု ဂိုတ်းလွင်းတင်းကခေ
 ကေးလတ်းတြေး ခါမ်,သတ်းသေ,လွင်းကခေဝုး
 လဝ်းယေ,သုပီခေလဝ်းခရိလုံ ကခေဝုးခေခေ တီး
 ၆ ဂုခင်းယုတ ထိုဝ်းခေခေဂုးခိင်,ဂုးယမ်းကျေး။ ဂုလုး
 ဂျးမိုဝ်းကခေ ဂုခင်းယုတ ဂိုတ်းခတ်းတွပ်,ထိုင်သေ
 သွမ်းခေခေထိုင် မခင်းသခေ,ပိတ်းခင်းခင်းမခင်းသေ
 ယဝ်လတ်းဝုး။- ဂျးလို့တ်းသုမီးဂျးခိုင်ဂ္ဂတ်းသုတု။
 ဂပ်လမ်း ဂင်းလွတ်းကျေး။ ဧတလျကပ်ခိင်,ခေ
 ၇ ဂျ၊ ဂပ်တမ်းဂျ၊ဂျးတီးဂုခင်းတင်,ထိုင်တင်,ခိုဝ်း
 တင်းလံာကျေး။ ဝုးခေ,ခေယဝ်လင်, မခင်းဂွတ်,
 သေဂျးခင်းတီးခေခေခေလး ဂျ၊ဂျးတီးဂိုခင်းကျေခိုင်
 ကခေလံးထိုဝ်းဝုး။ ယုတ်တု၊ ကခေဂုဝ်းဂျ၊,တြေး
 ပီခေလဝ်းခေခေကျေး။ ဂိုခင်းခေခေလဝ်းဂခေတင်း
 ၈ လဂွမ်းကျေးတြေးကျေး။ ဂရိပု ကခေပီခေဂေ,လဂွမ်း
 ကေးတြေး ကိတ်,တင်း ဂုခင်းဂိုခင်းဂုခင်းယေးမခင်း
 တင်းသိင်;တင်းလုင်ထိုဝ်းခေခေ ယုမ်,မတ်းလဝ်း
 ၉ ဖြေးကျေး။ ဂုခင်းဝိုင်းကျေးရီခေ,ထု ခေမေကျေး
 ထွမ်,ငိခင်းသေယဝ် ယုမ်,မတ်းခေလး ခါမ်,ကပ်
 ပပုတိုလမ်, ကေး။ ခင်းခိင်,ဂင်ခိုခင်း လဝ်းတြေး
 လတ်းတီး ပေးလု ခင်းပျု,တိတ်းဂျ,ပျ,ရှင်,မခင်း
 ခေခေခေလးဝုး။- မွ်းယု,ပေဂုဝ်ပေဂျ။ ယု,ပေယု,
 ၁၀ တိတ်,တိတ်,ယိခေယိခေ။ ကေးလတ်းတု။ လွင်း
 မခင်းလမ်း ဂပ်မီးယု,လုလုးဂခေတင်းမွ်းကျေး။ ဖုး
 လုံကျေးတမ်းကမ်,ဂိုတ်းခေပုဂိုတ်းခေခေ, ဂျးလံးခိတ်း
 လတ်းခေခေခေခေ။ ခင်းဝိုင်းခေ ဂပ်မီးဂုခင်းခေမ်
 ၁၁ ခေ,ကျေး။ ဝုးခေ,ခေကျေး။ မခင်းကျေး ယု,ဂျး
 တီးခေခေပီခေပုဂိုတ်းလို့ခေတိမ်တိမ်ခေလး ကေးလတ်း
 သင်,သုခေ ခေဂ်ဂပတ်းတြေးတြေးပီခေလဝ်းတီး
 ဂုခင်းဝိုင်းထိုဝ်းခေခေ ကေး။
 ၁၂ မိုဝ်းကခေခုခေဂျ,လျုဝ်, လံးကရု,ကခေကုပိုဝ်,

မိုဝ်းကခေ,ယ ခေခေထိုင် ဂုခင်းယုတ တင်းလံာ
 ဖေမ္မဂခေဂိုတ်းခေပုဂိုတ်းခေခေ,တီး ပေးလု ဧလး
 ၁၃ ကပ်မခင်းဂျ,ဂျးတီး ဖံာ,ခေးပလင်,ကခေလီ,
 ယင်,တြေးခေခေသေယဝ် လဝ်းလတ်းဝုး။- ကျေ
 ခေတိုတ်းယုင်းလုင်းကပ်ဂုခင်းတင်းလံာ ဂျးလံးခတ်း
 ဂခေတင်းတြေးသေခေလး ဂုဝ်းဂျ၊,ဖြေးခေးကျေး။
 ၁၄ ဝုးခေ,ခေကျေး။ မိုဝ်းကခေ ပေးလု ကင်းတေ
 လတ်းဂျမ်းခေခေ ခုခေဂျ,လျုဝ်, လတ်းတီးဂုခင်း
 ယုတ ထိုဝ်းခေခေခေလးဝုး။- ဂုခင်းယုတ ခပ်ဂိုလုး။
 ပေးပီခေကမူကခေကမ်,တြေး ကမ်,ခေခေ ပီခေကမူ
 ကခေဂျ၊မိုဝ်းဂုဝ်းဂိုဝ်,ထိုင် ဂပ်တမ်းလံးယုခေခါမ်,
 ဧလးထွမ်,သု ဂျးခေ,ကခေမီးလွင်းမခင်းတင်း
 ၁၅ မခင်းခေခေယု,ကျေး။ ဂုလုးဂျး မခင်းပီခေလုလုး
 ကမူလွင်းခေဂ်ဂပတ်း လွင်းထိုဝ်းသိင် လွင်းတြေး
 ကူပတေ,သုခေလး သုတိပ်းတတ်းကမူခေခေဂုလုး
 သုတု။ ဂပ်ကမ်,ခွီးလီ,ယင်,ကမူထိုဝ်းခေ,ခေခေ
 ခေခေ ဝုးခေ,ခေသေယဝ်ကျေး ဂုခင်းယုတ ထိုဝ်း
 ခေခေဂွတ်,သေဂျးတီး ပလင်,ကခေလီ,ယင်,တြေး
 ၁၆ ခေခေဂျ,ကျေး။ မိုဝ်းခေခေ ခပ်တင်းသိင်;တင်းလုင်
 ပေးယိခေ သွတ်,သခေ။ ကခေပီခေဂေ,လဂွမ်းကျေး
 ၁၇ ဝုးခေခေ ဂျးတီးဖံာ,ခေးပလင်,ကခေလီ,ယင်,
 ဝုးခေခေကျေး။ ခုခေဂျ,လျုဝ်, လမ်းယင်းကမ်,
 ဝ်ကမူခေခေခေခေလးယု,ကျေး။

ပြိတ်ဂိလ၊ ကျ၊ဂုလ၊ တင်း ကျ၊ပေးလု

၁၈ လိုခင်းခေခေ ပေးလု ယု,ဂိုဝ်ယဝ်လင်, တဂ်လတ်း
 ဂခေတင်းပီးခေခေတင်းလံာသေယဝ် ဂွတ်,သေဂျး
 ခင်းဝိုင်းခေခေဂျ,သေကျေး။ ဂျးခေ,ကခေမခင်း
 ဂိုတ်းဂတီသိတ်းလု,ခေခေ မခင်းထုဂ္ဂပ်မခင်းဂျး
 ခင်း ဝိုင်းဂိခေ,ချေ, ကေး။ မခင်းဂ္ဂပ်ကပ် ပြိတ်ဂိ
 ၁၉ လ တင်း ကျ၊ဂုလ ဧလး ဒီ,ဂိုဝ်းဂျ,ဂျးတီးမိုဝ်း
 သုရိ ကေး။ ခပ်ဂ္ဂတ်းထိုင်ဂျးတီး ဝိုင်းကျေးခေတ်း
 သေယဝ် ပေးလု ဂျး ကျ၊ဂုလ တင်း ပြိတ်ဂိလ
 ဂိုတ်းသဝ်းယု,ဂျးတီးခေခေသေယဝ် မခင်းခပ်းဂျး
 ၂၀ ခင်းလဂွမ်းကျေးတြေးခေလး တိုင်,ပင်,လတ်းလု
 ဂခေတင်း ဂုခင်းယုတ တင်းလံာကျေး။ မိုဝ်းကခေ
 ခပ်ယုခင်း ဂျးမခင်းယု,ဂိုဝ်ကိတ်းထိုင်;ခေခေထိုင်
 ၂၁ မခင်းကမ်,ဂုပုခေလးတဂ်လတ်းခပ်ဝုး။- ပေးဖြေး
 ပီခေလဝ်းမီးကလုဝ်,ထိုင် ဂမ်းလိုခင်း ဂပ်တမ်းခိုခင်း
 မေးဂျးတီးသုထိုင်;လုးခွခေ,ကျေး။ ဝုးခေ,ခေ
 ယဝ်လင်, ဂွတ်,သေဂျးတီး ဝိုင်းကျေးခေတ်း ခေခေ
 ၂၂ ဂျ,ကျေး။ မိုဝ်းကခေမခင်းဂ္ဂတ်းထိုင်ဂျးတီး ဝိုင်း
 ဂေ,သရိ ခေခေ မခင်းခိုခင်းဂျ,လုးဂျးတီး ဝိုင်းယေ,
 ရသလီမ်, ဧလးတဂ်လတ်းဂခေတင်းထိုဝ်းလဝ်း

ယဝ်လင်, လူင်းမးဂးတီး ဝိုင်းကခင်,တိကုတ်
 ၂၃ ကျေး။ မခင်းယူ,ဂးခင်းဝိုင်းခခင်ရှိုင်တခင်,တခင်,
 ယဝ်လင်, သမိကွတ်,လွမ်းတခင်းဂျး,ဂးခင်း မိုင်း
 ဂလျာ,တိ တင်း မိုင်းဗေရဂိ ဂးခင်း,ကခင်လီခင်,
 ယံဂခင်မီးဝိုင်းခခင်လေး ဂျးတခပးလဝ်းတင်းသိုင်;
 တင်းလူင်မခင်းခိုင်,ကျေး။
 ၂၄ ဂူခင်းယုတ ကျေးခိုင်; ကခင်လံးလိုင်; ကျးပေး
 လု၊ ကခင်ပိခင်ဂူခင်း ဝိုင်းကျး,လေး,လခခင်,တရေ,
 ကခင်လောင်းလတ်;လောင်းကျေးလေး; ပီခင်ကျေးကခင်
 ဂူမေဂျာမင်းလိတ်ကျေး,လူင်လခခင် ဂူတ်;မးဂး
 ၂၅ တီး ဝိုင်းကျေးဗီတီး ကျေး။ မခင်းယမ်းသွခင်
 ကပ်ခင်းဗျာ,သျာ,လဝ်း;ဗြူးယဝ်လေး လိုလဝ်းလို
 လွံးယံ,ကျေး,သေယဝ် မခင်းကျေးလတ်;သင်,သွခင်
 သင်းမပုခင် လွင်းတခင်းကခင် လတ်;သိုင်,ဂခင်
 တင်း လဝ်းယေ,သု ခခင် လီလီငမ်းငမ်းကျေး။
 ခင်းဂးခခင်သေကျေး မခင်းဂူ ပပုတိလခခင်,ယုတ်;ဂူခင်,
 ၂၆ ခခင်ဂူလင်းကျေး။ မိုင်းကခင် ကျး,ဂူလ တင်း
 ပြိတ်ဂိလ ခင်ခင်းဂွမ်းကခင်မခင်းကျေးလတ်;
 ဂုတ်;ဂုတ်;ဂူခင်ဂူခင် ခင်းလဂွပ်;ကျေးတြေးခခင်
 ခပ်သမိသွခင်ပခင်မခင်း ဗျာ,သျာ,တြေးဗြူးပီခင်
 ၂၇ လဝ်း ဂျးယိုင်;ခိခင်းသေ,ချာ,လီငမ်းကျေး။ မိုင်း
 ကခင်မခင်းခါဂျး,ဂးတီး မိုင်းကျး,ချာ,သ ခခင်
 ခခင်,ရှိုင်တခပးလဝ်းတင်းလံ၊ တခင်းဂုပုတင်းကပ်
 မခင်းလိုင် ပီးခခင် ဝိုင်းကျေးဗီတီး တိမ်းလိတ်;ပခင်
 ထိုင်ဂျးတီး မိုင်းကျး,ချာ,သ ကျေး။ မိုင်းကခင်
 မခင်းဂူတ်;ထိုင်လိုင် ဂွပ်;ပိုင်းကျေးလူးလဝ်းခခင်
 မခင်းလွံးထီမ်ခပ်လိုင်;ကခင်ယုမ်,မတ်;ခခင် ဧတု
 ၂၈ ဧတုဂးဂးကျေး။ မခင်းကပ်တင်းကျမ်းလိတ်;ဗုလု,
 ကွတ်,ခခေပျးလွင်းကခင်ဂး လဝ်းယေ,သု ပီခင်
 လဝ်းခရလို ကျေး။ ကခင်ဂးခခင်လေး ဧပုခိုင်,
 ဂွမ်း ဂူခင်းယုတ ခပ်ဂးတီးဗဟံ,ခေးဂူခင်းတင်း
 လံကျေး။

၁၉

တီးဝိုင်းကျေးဗီတီး

၁ ခင်းမိုင်းကခင် ကျးပေးလု ယင်းမီးယူ,ဂးခင်း
 ဝိုင်းကျေးရီခင်,ထု ယူ,ခခင်လိုင်၊ ပေးလု ဧလ,
 လိတ်;ဂျး,ဂးခင်းမိုင်းတခင်းခိုင်ယဝ်လင်, ဂူတ်;ထိုင်
 ဝိုင်းကျေးဗီတီး ဧလ;ထုပီးဂုခင်တခပးလဝ်း ဂမ်း
 ၂ ဗွင်းဧလ;ထုပီးဂုခင်,မတ်;ယဝ်
 သုလံးဂုပုခခင်,ကပ် ဝိလိုလု,မူတ်းလင်,လဝ်း ယဝ်
 ရှိုင်၊ မိုင်းကခင်ဂးခခင်,ခခင်လိုင် ခပ်ကျေးခိုခင်းလတ်;
 ဧလ;ဂး- ဂုတ်;ကျေးယင်းကမ်း,တွခင်လံးဝိုင်းလွင်း

ကခင်ဂးမီး ဝိလိုလု,မူတ်းလင်,လဝ်း ကခင်ဂး
 ၃ ခခင်ကျေး။ ဂးခခင်,ခခင်ကျေး။ မခင်းကျေးသမိထမ်
 ထိုင်;ဧလ;ဂး- ပေးပီခင်လိုင်ခခင်,ခခင်လိုင် သု
 လံးခခင်,ကပ် ပပုတိလခခင်, ကခင်လု၊ ဂးခခင်,ခခင်
 ဧလ; ခပ်ကျေးခိုခင်းလတ်;ဧလ;ဂး- လံးခခင်,ကပ်
 ပပုတိလခခင်,ယုတ်;ဂူခင်, ခေးကျေး။ ဂးခခင်,ခခင်
 ၄ ကျေး။ ပေးလု ကျေးလတ်;ဧလ;ဂး-ယုတ်;ဂူခင်,
 ပခင် ပပုတိလခခင်, ပုခင်းလွင်းခခင်,ရှိုင်တခင်းခင်းလို
 လံးမီးလိုခခင်ကျေး။ မခင်းလတ်;တီးဂူခင်းတင်း
 လံကျေး။ တခင်းလံးယုမ်,မတ်; ကျေးကခင်တခင်းပေး,
 မးလိုခင်းမခင်းခခင်ကျေး။ ခင်းလွင်းတခင်းကခင်
 မခင်းဂးခခင်လိုင်,ခခင်ခခင်၊ မခင်းခင်းဂး လဝ်း
 ၅ ယေ,သု ခခင်ကျေး။ ဂးခခင်,ခခင်ကျေး။ မိုင်းကခင်
 ခပ်ခင်းဂွမ်းခခင်လိုင် ခပ်ခခင်,ကပ် ပပုတိလခခင်,
 ၆ ခင်းကျေး,မူတ်းလိုင် လဝ်းယေ,သု ကျေး။ ပေးလု
 ကပ်မိုင်းတခင်း,ဂးခခင်ခပ်ဧလ; ဝိလိုလု,မူတ်းလင်,
 လဝ်းကျေး ဂျးလူင်းမးဂးခခင်ခပ်ခခင်သေယဝ်
 ၇ ခပ်ကွခင်ခခင် လတ်;ဂွမ်းဗျာ,သျာ,ဂူခိုင်;ဂူခိုင်
 ၈ ဧလ; လတ်;ဂွမ်းပကျေးဗီတီးကျေး။ ခပ်တင်း
 သိုင်;တင်းလူင်ခခင် မီးဂူခင်းသိပ်;သွင်ကျေးလမ်လမ်
 ကျေး။
 ၉ လိုခင်းခခင် ပေးလု ခပ်;ဂးခင်းလွမ်းကျေးတြေး
 ဧလ; ကျေးလတ်;ဂုတ်;ဂုတ်;ကျေးဂူခင် သမ်လိုင်ခခင်
 တိမ်တိမ်ဧလ; တိုင်,ပင်,လတ်;ကျေးလုလုလုလုလုလုလု
 တခင်းကခင်လတ်;သိုင်,ဂခင်တင်း မိုင်းဗြူးပီခင်
 ၁၀ လဝ်းလိုင်;ခခင်ကျေး။ ဂူလင်းကျေး ဂူခင်းဂမ်းဗွင်း
 မီးလိုကခင်ခခင်,ခခင်ဧလ; ယင်းကမ်း,ယုမ်,မတ်;
 ဂူလင်းကမ်း,ဂး ယင်းသေသွမ်းသိမ်း;တခင်းတြေး
 ခခင်ဂးတီးဗဟံ,ခေးဂူခင်းတင်းလံကျေး။
 ပေးလု ကွတ်,သေဂျးခင်းခပ်ခခင်ဂျး,ဧလ; ဧဗ
 ကပ်တခပးလဝ်းတင်းလံသုခေခေသေယဝ် တိုင်,
 ပင်,ကျေးလတ်;ဂးခင်း လွမ်းသွခင်လိတ်; တု
 ၁၁ ရခင်,ခေ ခခင်ဂူခင်းကျေး။ မခင်းဂုတ်;လိုင်ခခင်,
 ခခင် သွင်ပီးတိမ်တိမ်ဧလ; ဂူခင်းကခင်မီးဂးခင်း
 မိုင်းကျး,သိ တင်းသိုင်;တင်းလူင် ကခင်ပီခင်ဂူခင်း
 ယုတ ဂူခင်းကျေး,လသ တင်းလံလိုင်;ခခင်လံးခခင်း
 ၁၂ ခခင်ဂပတ်;တြေးလဝ်းဗြူးကျေး။ ဗြူးပီခင်လဝ်း
 ကပ်မိုင်း ပေးလု ဧလ;ခခေပျးတခင်းခင်းကခင်
 လတ်,လံးကျေး,လူင်လခခင်ခခင်ခခင်ကျေး။
 ၁၃ ပိုင်းကခင်ပီခင်လိုင်ခခင်,ခခင်ဧလ; ဂူခင်းခံ;ဂူခင်း
 ပီခင် ကခင်လံးတိုင်ယိပ်;ဗျာ,လီတိတ်,တင်းသံ
 ကီမ်ကခင်ကပ်ဂးတီးလဝ်းတူင် ပေးလု မးခခင်
 တခင်းခံ;တခင်းပီခင်ခပ်ယင်းဂူခင်းကျေး။ ဗီဂူ
 ၁၄ တင်းလံကျေးကွတ်,ပံးကျေး။ မိုင်းခခင် ဂူခင်းယုတ

ဂမ်းဖွင့်; ကာခင်လေ,ရွာ,ရှုးတီးရှုးလီခင်သေလေ; လာင်းပွိုပွဲဗီဂျီခေခေ ခပ်ဂွင်လာမ်းတူလုံးခေ,မၤ လိုဝ်းသီင် လင်းယေ,သု ဂျးခိုင်ဂုခင်းဗီဂျီခေခေခေ ခေလးဝျး- ဂုင်းတိုင်, လင်းယေ,သု ကာခင် ပေးလု ဂျေးလာတ်ခေခေခေလေ; ပွိုပွဲသုကျေး၊ ဝျးခေင်,ခေ
 ၁၄ ကျေး။ ဂုခင်းယုတ ကာခင်ပီခင်လုဂ်းလံးယိတ်ပ ရေးဂိုဂ်းလုင်သဂေ,ဝ လီတီးဂေခေခေ ခပ်ဂိုတ်း
 ၁၅ လိုဝ်ခေင်,ခေခေကျေး။ ဗီဂျီဂေ,တုပ်,ဝျး- ဂပ်ဂူ လင်းယေ,သု ဂိုဝ်း။ ပေးလု ဂျေးဂပ်ဂူလီလီငါမ်း ငါမ်းဂိုဝ်း။ သုသမ္ပိပီခင်ဗုလု၊ ဝျးခေင်,ခေသေ
 ၁၆ ယဝ်၊ ဂုခင်းကာခင်ဗီဂျီခေခေ ဝီခေခိုခေခေဂျးခိုင် ခပ်သေလေ; တီဂ်းခီ,တီဂ်းတိုင်ခပ်ယဝ်လင်, ဂိုတ်း ခပုဂိုတ်းခေင်,တီးခပ်ခေလေ; ခပ်လံးဂွဂ်,ပံးသေဂျး ခွံးဂိုခင်းခေခေဂျး, တေ,ဂွတ်းထမ်းပေး ခပ်ကမ်, တခင်းကပ်ခွင်ခေင်;တောင်းမံးသင်ခေလေ; လံးတောင်း လီပီးတောင်းသီပ်, ခုခေ,လီခင်းပံးဂျး,တူပုလုကျေး။
 ၁၇ ဂုခင်းယုတ ကိုဂ်,တင်း ဂုခင်းဂေ,လသ ကာခင်မီး ယု,ဂျးခွံး ဝီင်းကေးဗီတ်း လိုဝ်းခေခေ ဂူခင်း လွင်းတောင်းခေခေသေယဝ် ဂွခေခေခေမီးတောင်းကာခင် ဂုင်ခေဂေ,လုင်လာင်ခေလေ; ယွင်းယေးခေ,မၤလိုဝ်း
 ၁၈ သီင် လင်းယေ,သု ကျေး။ ဂုခင်းကာခင်ယုမ်,မာတ်; ခေခေခေ,ကျေး မျးဗုလု,ဂွဂ်,ခေပျးတောင်းဂိုတ်း တောင်းသင်းတူဝ်လင်းဂပ်,သေခေလေ; တွင်းပာခေ,
 ၁၉ ကျေး။ ဂုခင်းကာခင်ယိပ်းဂမ်သုင်းတိုဝ်းကာတတ်းဗီ မေး,ခေခေခေ,ကျေး ကပ်ဗုခေခေလိဂ်;ခပ်မေးခေလေ; တုတ်,ဗုးပီတ်း ဂျးတီးဗီ,ခေဂျးဂုခင်းတင်းလံ၊
 ၂၀ ကျေး။ ပေးခေင်ဂါခေ,တူလုံးဂျးခေခေကာခင်ခပ် ကပ်တုတ်,ဗုးပီတ်းခေခေ တာခေ,ခိုင်ဂျးမိုခေ, ကျေး။ ခေင်,ခေခေခေလေ; ခေဂ်ဂပတ်းဗြေးပီခေ လင်း ယွံ,ခွင်းမေးခေလေ; တခင်းခွင်းဗြေးပီခေလင်း
 ၂၁ ကျေး ဂိုင်းယွံ,မေးကျေး။ မိုဝ်းကာခင်ပီခေမေးလိုဝ် ခေင်,ခေခေခေခေခေလိုဝ် ပေးလု မီးတောင်းဂျာမ်,တောင်း ပွင်ခွံးလွင်ခေလေ;ဝျး- တဂ်းလွမ်းတောင်းလတ်းခေဂျး, ဂျးခွံး မိုင်းမေး,ဂေ,တေးခေ တင်း မိုင်းကျး,ခေ,ယ သေယဝ် ဂျး,လူးဂျးတီး ဝီင်းယေ,ရသလီမ်, ခေလေ; ပေးပုခေခေသေဂျးတီးဝီင်းခေခေယဝ်လိုဝ်။ တဂ်းလံး
 ၂၂ ဂုခေ ဝီင်းဂုဝ်းမ ကျေး၊ ဝျးခေင်,ခေခေလေ; မခင်းပွံ, လို တိမေးသေ, တင်း ကေ,ရတုတ် ကာခင်ပီခေ ဂုခင်းကာခင်လွံးထီမ်မခင်းသွင်ဂေခေခေ ဂျး,ဂျးတီး မိုင်းမေး,ဂေ,တေးခေ သေယဝ် တူဝ်မခင်းလမ်း ခိုတ်း သင်းယု,ဂျးခွံးမိုင်းကျး,သီ ဂမ်းဂွခေ,ခိုင်ကျေး။

တောင်းကာခင်ယုင်းယာင်းဂုခေခေဂီခေတီး ဝီင်းကေးဗီတ်း

၂၃ မိုဝ်းခေင်,ခေခေ တောင်းကာခင်ယုင်းယာင်းဂုခေခေဂီခေ မေးခေပေးပီခေမေး ဂွမ်းလုလုလွင်းသီခေခေတောင်း
 ၂၄ ဗြေးကျေး။ လွင်းတောင်းမခင်းလမ်း မီးလင်းခိုင်ခေ ဂေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂေ,မေ,တရီ ခေခေခေခေခေ ဂိုတ်းပိဂ်မာခေ,ခိုင်ခေ ပုခေ; ခေင်းဗီကျး,တေ,မိ ခေလေ; ဂိုတ်းဂျးလင်းခိုင်ခေခေခေခေခေခေခေ ဝီခေတိုခေခေပီခေ
 ၂၅ ဂွခင်းခေခေခေ,ကျေး။ မခင်းဂွင်ကပ်လင်းခိုင်ခေခေ လိုဝ်းခေခေ လုဂခေတုမ်ခေခေသေယဝ်လာတ်;ဝျး- ဂုခင်းတင်းလံးခေဂိုဝ်း။ သုဂူလွင်းကာခင် ဂုင်းလံး မာဂ်;မီးလီပီခေ ဂွမ်းပိုဝ်းတောင်းဂိုတ်းဂုခင်းခေကျေး။
 ၂၆ ပေးလု တိုဂ်းယုင်းလုင်းကပ်ဂုခင်းခေခေခေ, ဂျး တီး ဝီင်းကေးဗီတ်း မိုင်းကျး,သီ ပေးခွံးသီင်းဂျး တင်းမိုင်း၊ ဂျးခပ်ဗီတ်းတောင်းဂျး,ခေလေ;ဝျး- ဂျး ကာခင်မိုဝ်းဂုခင်းဂိုတ်းခေခေ ကမ်,လွံးဗြေး၊ ဝျးခေင်,
 ၂၇ ခေခေခေ သုဂူယု,ဂုခေယု,ကမ်,လွံးပိုဝ်။ တောင်းဂျး တောင်းခံဂုဝ်း တဂ်းလုသုမ်းဂုခင်းကမ်,ဂျး ပိဂ်မာခေ, ခေင်းဗီကျး,တေ,မိ ကာခေယွံ,မုတ်;ခေ,ခေခေကျေး မုခေခေ,သေခေခေ ကာခေဂုခင်း မိုင်းကျး,သီ တင်း မိုင်းလေးဂီ,တင်းသီင်းတင်းလုင်ဂုခင်းဂျး,ခေခေ တဂ်း ဂွတ်းထိုင်တောင်းလုတောင်းလီဝ်ဂျး,ယဝ်။ ဝျးခေင်,ခေ
 ၂၈ ကျေး။ ခပ်ခေခေခေခေခေခေခေခေ တီမ်ပုံတင်း တေးသုလုခေခေခေ;လုခေ,ခေလေ;ဂွင်သီခေ,ဝျး- ခေင်းဗီကျး,တေ,မိဂုခင်းကေးဗီတ်းခေ ယွံ,မုတ်; ခေ,တီးခေကျေး။ ဝျးခေင်,ခေကျေး။တောင်းကာခင် ယုင်းယာင်းဂုခေခေဂီခေမေးခေခေခေ တီမ်ဂျး,တင်း ဝါခေ;တင်းဝီင်းခေလေ; ခပ်လီခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ လွမ်းကာခေခေခေ,ပွံးခေခေခေသေယဝ် တိုတ်းလခေကပ် ဂျး,ယု တင်း ကျး,ရိတ်တျး,ခေ ကာခေပီခေဂုခင်းမိုင်း မေး,ဂေ,တေးခေ၊ ကာခေလွမ်း ပေးလု မေးခေခေ
 ၂၉ ဂွဂ်,ဂျး,ကျေး။ ပေးလု ခွံးခေ;လူးဂျးတီးဂုခင်း ကာခေလုဂခေတုမ်လိုဝ်းခေခေခေသေကျေးယု, တေပး လင်းတင်းလံ၊ ဂုမ်းတပုခေခေခေခေခေခေခေခေ။ ခုခေ ကာခေကုပိုဝ်, မိုင်းကျး,သီ ကာခေပီခေဂေ,သေ; ပေးလု ဂမ်းဖွင့်;ခေခေကျေး ပွံ,လုဂုခင်းဂျး,လာတ်; ထိုင် ပေ,တရ ဝျး- ယု,ပေကပ်တူဝ်လင်းဂပ်, ကာခေဂျးခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဝျးခေင်,ခေ
 ၃၀ ကျေး။ ဂုခင်းလုဂုခင်းတုမ်ခေခေခေ, ယုင်းယာင်း ဂုခေခေဂီခေမေးခေယု,ခေလေ; ဂုခင်းဂုခေခေ ယင်း ကမ်,ဂူ လွင်းတောင်းကာခင်ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ တုမ်ခေခေ ဂျးတီးခေခေခေလေ; ခပ်ဂွင်သီခေ,ယေ,ဂေ,ယေ;မိဝ်း

၃၃ ဂြင်းဗွံဂြင်းမခင်းကျေး။ ဂုခင်းယုတ တင်းလံကပ်
 ကျ၊လေ၊လၢခင်၊တရ ကွတ်၊သေဂျးခင်းဂုခင်းလိဝ်း
 ခခေခ်ဂျးသေယဝ် ကီးမခင်းမးပုဂျးတီးဗဟံ၊ခေး
 ခပ်ကျေး။ မခင်းကျေး ခခေပျုမိုဝ်းမခင်း လွင်းကခင်
 ဝျး မခင်းခွဲးလၢတ်၊ဂျးခင်းကခင်ခေဂုခင်းတုင်လင်းဂပ်၊
 ဂျးတီးဂုခင်းတင်းသီင်းတင်းလုင် လိဝ်းခခေကျေး။
 ၃၄ မိုဝ်းကခင်ခပ်ဂုလွင်းကခင်ဝျး မခင်းပီခင် ဂုခင်းယုတ
 ခခေခ်လိဝ်း။ ခပ်တင်းသီင်းတင်းလုင် ဂြိတ်းတင်းသီင်
 ကခင်ယု၊ခေး၊ ဂုင်သီခင်၊သွင်ခေး၊ရီ၊လမ်လမ်ခေး
 ဝျး၊- ကျ၊တေ၊မိဂုခင်းကျေးဗီတ်းတင်းလံခေ
 ယု၊မျုတ်းခေး၊တီးခေးကျေး။ ဝျးခင်၊ခေကျေး။
 ၃၅ လရေးဝီင်းခခေ ဂြးဂုခင်းတင်းသီင်းတင်းလုင် ယု၊
 တိတ်၊တိတ်၊ယီခင်ယီခင်သေယဝ် လင်၊လၢတ်းဝျး၊-
 ဂုခင်းဝီင်းကျေးဗီတ်း ခပ်ဂုခင်းလုင်း လွင်းကခင်ဝျး
 ဝီင်းကျေးဗီတ်း ခေ ပီခင်ဝီင်းကခင်ပွဲလုလုမ်းလုး
 ကျ၊တေ၊မိ ကိတ်၊တင်းဂုခင်းထုမခင်း ကခင်လုဂ်သေ
 ဂၢင်ဂုခင်းတုင်မး ကခင်ဝျးခခေ ကေးကခင်ကမ်၊ဂု
 ၃၆ လွင်းမီးသေကျေးသေဂုခင်းဂုဝ်။ ဂွမ်းပိုဝ်း ကမ်၊မီးတီး
 ကခင်တင်းလံးတွပ်၊ထီင် လုလုးလွင်းတင်းလိဝ်းခေ
 ခေး သုထုတ်၊လီယု၊တိတ်၊တိတ်၊ယီခင်ယီခင်ကျေး။
 ၃၇ တေလံးပုံသတိလီလီခေးဂြိတ်းကျေး။ ဂုခင်းလိဝ်း
 ခေ ခပ်ကမ်၊ဂြိမ်ကပ်ပိဂ်မခင်းလင်း၊ ခပ်ကမ်၊သေ
 ကမ်၊သွမ်းဗြဲးသုသေကျေး သုကပ်ခပ်မးဂျးတီးခေ
 ၃၈ လုင်ခေး။ ပေး တေ၊မေ၊တရီ တင်းလၢင်းခိုခင်းလိဝ်း
 ခခေ မီးကမူတီးသေကျေးလုင် မီးလုမ်းလုင်ယု၊
 ကိုဝ်း။ ဂြးလင်းကမူခင်၊ဂခင်ထုပင်းတြးတီးဂခင်
 ၃၉ တျ။ ပေးသုယင်းမီးကမူတေး၊ဂခင်ထီင်းလိဝ်းတင်း
 လံးလိတ်းသေးလီ၊ယၢင်၊လွမ်းခင်၊တြးကျေး။
 ဂွမ်းပိုဝ်းတင်းကခင် ယုင်းယၢင်းဂုခင်ကီခင်မေးခမး
 မိုဝ်းခေခေး ဂြင်းယင်းဂုလွင်းကမူခေ တင်းဂုတ်း
 ၄၀ ထိုင်မးဂျးခေဂုဝ်ကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း၊ တီး
 ကခင်ဂြင်းတင်းလၢတ်းခေဂုခင်း တင်းကခင်လုကခင်
 တုမ်ကခင်ကမ်၊မိခင်းတြးခေ ကမ်၊မီးသေလိဝ်းသေ
 ၄၁ ပိုင်။ ဝျးခင်၊ခေသေယဝ်၊ ဂြးဂုခင်းလုဂုခင်းတုမ်လိဝ်း
 ခခေ ယံခိုခင်းမိုဝ်းဂျးသေကျေး။

၂၀

မိုဝ်းမး၊ကျေး၊တေးခေ တင်း မိုဝ်းကျေး၊လသ

၁ မိုဝ်းကခင် တင်းကခင်ယုင်းယၢင်းဂုခင်ကီခင်မေး
 ခမးခခေ ထာတ်၊ယီခင်ယဝ်လိုင် ပေးလု ဂုင်ကပ်
 တခပးလင်းတင်းလံးမးခေး၊ ပခင်ကီခင်ပခင်ဂြိင်း
 တဂ်လၢတ်းယဝ်လင်၊ ဂျးဂျးတီး မိုဝ်းမး၊ကျေး၊တေး

၂ ခေ ပုခေသေကျေး။ မခင်းခေး၊လိပ်းဂျး၊ဂျးတီး
 ခခေသေယဝ် ကပ်တင်းဂျးခင်းခခေကျေး၊ သင်၊သွခင်
 သုင်းမးခပ်ယဝ်လင်၊ဂုတ်းထိုင်ဂျးတီး မိုဝ်းကျေး၊လသ
 ၃ ကျေး။ မခင်းယု၊ဂျးတီးခခေ သၢမ်လိခင်းသေယဝ်
 မိုဝ်းကခင်ကၢင်းကၢင်း တင်းခမ်းပၢင်၊လံ၊ခေး
 ဂျး၊ဂျးတီးမိုဝ်းသုရီ ခခေလိုင် ပိုဝ်းကခင်ဂုခင်းယုတ
 တင်းလံ ဂျုမ်၊ပွင်လွင်းတင်းကခင်ကမ်၊လီ တီး
 မခင်းခေး၊ မခင်းသမိခိုခင်းမိုဝ်းဂျး၊လွမ်းသီခင်းတင်း
 ၄ မိုဝ်းမး၊ကျေး၊တေးခေ ပုခေကျေး။ ခပ်လိဝ်းကခင်
 လွမ်းလုလုးကခင်တင်း ပေးလု ဂျး၊ဂျးတီး မိုဝ်း
 ကျးသီ လိဝ်းခခေလမ်း၊ ပီခင် သေး၊လပရ လုတ်း
 လံး ပုရ၊ ကခင်ပီခင်ဂုခင်းဝီင်းပေး၊ရီ၊ ကျ၊ရိတ်တုခု
 တင်း သေ၊ခခေ၊တု ကခင်ပီခင်ဂုခင်းဝီင်းထိတ်းသု၊
 လေးခခေ၊ ဂျးယု ကခင်ပီခင်ဂုခင်းဝီင်းတေး၊ရပေ၊
 တိမေးသေ၊ တုခိ တင်း တေး၊ဗီမ်၊ ကခင်ပီခင်
 ဂုခင်းမိုဝ်းကျးသီ လိဝ်းခခေကျေး။

ကုတုခိုခင်းလံးကသၢင်းလိပ်းမး

၅ ခပ်ဂျး၊ကွခင်တင်းဂြင်းခေး၊ ပွဲထေးယု၊ဂျးခင်းဝီင်း
 ၆ တေး၊ ကျေး။ ပုခေသေဝခင်းပွဲခင်းမုခင်းကခင်
 ကမ်၊ပေးလိဝ်းခခေယဝ် ဂြင်းလင်၊ကွတ်၊သေဂျး
 တီး ဝီင်းဗီလိပိုဝ် ခေး၊ခိ၊ဂြိတ်းဂျး၊ ခင်းဂျးဝခင်း၊
 ဂုတ်းထိုင်ဂျးတီးကခင်ခပ်မီးဂျးခင်း ဝီင်းတေး၊
 ၇ ခခေသေယဝ် ယု၊လိတ်းဝခင်းကျေး။ ခင်းလိတ်း
 ဝခင်း ဝခင်းပထမ မိုဝ်းကခင်ဂြင်းလုကခင်တုမ်ကခင်
 ဂြးလံးဂိခင်ခင်းမုခင်းခခေလိုင် ပေးလု ခခေ ပိုဝ်း
 ကခင်တင်းလံးကွတ်၊တုပံတင်း ဝခင်းမိုဝ်းဗုခင်းခခေ
 ၈ ခေး၊ မခင်းကျေးလၢတ်းတေး၊ထိုင်ဂုတ်းခိင်၊တိုင်
 ခိုခင်းကျေး။ ဂျးတီးကခင်ဂြင်းလုကခင်တုမ်ကခင်ခင်း
 လုဂ်းဂျးခေခိုဝ်ခခေ မီးဂွမ်းတီးဗုခင်းခခေကျေး။
 ၉ မီးဂုခင်းကွခင်၊ကျေးခိုင်း ကခင်လံးလိဝ်း ကုတုခု
 ခခေ မခင်းခင်းယု၊ ဂျးတီးဂုလၢင်းဗုခင်းခေး
 ခခေလမ်းဂျးကျေး။ ခင်းမိုဝ်းကခင် ပေးလု
 ယင်းတုဂ်ကျေးလၢတ်းယု၊ဂြိတ်းခေး၊ခခေ ကေးခခေ
 ခခေလမ်းပုခေဂျးခေး၊ တုဂ်းသေဂျးခေဂြိတ်းဂြိတ်း
 သၢမ်ဂျးဂျးကျေး။ ခပ်ကွခင်ကခင် ဂုပံ၊ယွင်းကပ်
 ၁၀ တုတ်တံ၊မခင်းမးကျေး။ ပေးလု ကေး လုင်းဂျး၊
 ဂျးခင်းတုခေး၊ ကပ်တုတ်မခင်းခခေခင်းဂြိတ်းဂျးခေ
 တုတ်တံ၊ခခေသေယဝ် ဂွတ်၊ဂုပံ၊ခေး၊လၢတ်းဝျး၊-
 ယု၊ပေတုဂ်းလု။ မခင်းယင်းကသၢင်းလိပ်းယု၊ကျေး၊
 ၁၁ ဝျးခင်၊ခေကျေး။ မခင်းသမိခိုခင်းခိုခင်းဂျး၊ဂျး
 ခေခေသေယဝ် မိတ်းခင်းမုခင်းဂိခင်ခေး၊ လၢတ်းဂျး
 ဂြိတ်းကျေးလုလၢင် တေး၊ထိုင်ဂုတ်းမိုဝ်းလိင်းသေယဝ်
 ၁၂ ကွတ်၊ဂျးသေကျေး။ ခပ်ကပ်ဂုခင်းကွခင်၊ ကခင်

ကသားနိဂုံးလိပ်မးခေခေသေယဝ် မီးတင်းကခေ
လုံသားနိဂုံးသျှေ,လူင်လင်းခေလး ခိုခင်းမိုဝ်းဂျှေ,ကောျး။

ပေးလု ဖာတ်,ယခင် ဝိုင်းကေးဃီတ်;

- ၁၃ ဂှ်းခိုဝ်းသေယဝ်ဂျှေ,ကခေတင်း လှေးဂျှေတီး ဝိုင်း
ကတ်သု ဂှ်းလံးဂှ် ပေးလု ဂျှေတီးခေခေကောျး။
- ၁၄ လွင်းမခင်းလမ်း ပေးလု ပံတ်ခေဂျှေ,တင်းလုံ လှေး
ဂျှေတီးဝိုင်းခေခေကောျး။ မိုဝ်းကခေမခင်းထူပံးဂခေ
တင်းဂှ်းဂျှေတီး ဝိုင်းကတ်သု ခေခေ ဂှ်းဂှ်းကပ်
- ၁၅ မခင်းခေလးဂျှေ,ဂျှေတီး ဝိုင်းမိတုလိခေ ကောျး။ ဂှ်း
ခို,ဂှ်းကခေ,သေဂျှေတီးဝိုင်းခေခေခေလး ဝခင်းမိုဝ်း
ဖှ်းလိပ်ဂျှေ,ဂှ်း ဂှ်းခေခေ သေယဝ် လိုခင်းခေခေ
ဝခင်းခေခေ; သမိုဝ်းထိုင်ဂျှေ,ဂျှေတီး ဂှ်းသမု ခေလး
ဂှ်းတင်းသင်းယူ,ဂျှေ,ဂှ်းလိပ်, ဂှ်းတေဂျှေ,ဂှ်း ခေခေ
ကောျး။ လိုခင်းခေခေ ဝခင်းခေခေ; ဂှ်းဂှ်းထိုင်ဂျှေ
၁၆ တီး ဝိုင်းမိလိတ် ကောျး။ ပေးလု ခေခေ ခေခေ,ဂှ်း
တင်းကခေ,လံးဂှ်းတင်းသင်းယူ,ဂျှေခေခေ မိုဝ်းကောျး,သိ
ဂှ်းထိုင်ထိုင် မခင်းကခေ,ခေခေဂျှေတီး ဝိုင်းကေးဃီတ်;
ခေလးခို,ဂှ်းပုခေဂျှေ,ကောျး။ လွင်းမခင်းလမ်း ပေးလု
ဂှ်းတင်းခေခေ; ဂှ်းဂှ်းထိုင် ဝိုင်းယေ,ဂှ်းလိပ်, ခေခေ
ဝခင်းပံး ပိခေ,တေ,ဂှ်းတေ, ခေခေကောျး။
- ၁၇ မခင်းလင်းပံး,လုံ,လုံဂှ်း လှ်းသေဂျှေတီး ဝိုင်းမိလိတ်
ဂျှေ,ဂျှေတီး ဝိုင်းကေးဃီတ်; ပုခေခေလး ဂှ်းကပ်ဂှ်း
ကပ်ထိုင်လင်းလင်းတင်းလံး ဂှ်းလံးမးထူပံးမခင်းကောျး။
- ၁၈ မိုဝ်းကခေခေခေဂှ်းမးတီးမခင်းခေခေ မခင်းလတ်;
တေ,ခေခေလးဂျှေ- သူဂှ်းလွင်းကခေ ဂှ်းခေ လု
လိပ်မိုဝ်းဝခင်းကခေတိခေဂှ်းယိပ်,လိခေ မိုဝ်းကောျး,
သိ ခေခေ ဂှ်းခေ,ထိုင်ဂှ်းမိုဝ်းလိပ်ခေ ဂှ်း
ယူ,လုလှ်းဂခေတင်းသူ ထိုင်ခေခေ,ဂှ်းခေခေယူ,ကောျး။
- ၁၉ ဂှ်းမီးတင်းလုံကခေချးတိမ်,ယူ, ခေခေတုတုဂှ်းယူ,
ခခေ,တင်းကခေလမ်းထူလှ်းယူယူဂှ်း ဂှ်းပိုဝ်း
တင်းဂျှေ,တင်းပွင် ဂှ်းယုတ ကခေကခေ,လိ
ထိုင်ခေခေယူ,သေခေလး ပွင်ဂှ်းကမုထြေးပိခေ
၂၀ လင်းယူ,ကောျး။ ဂှ်းယင်းကခေ,ခေပိတ်;လွင်းတင်း
ကခေဂျှေလတ်;သင်,သွခေသင်းမးသူ ဂျှေခေခေ
ဂှ်းလှ်းထူခေ ဂှ်း,တင်း ဂျှေခေခေဂှ်းခေခေ;
ယဝ်ဂှ်းခေခေ; ပုခေ;ကခေတင်းပွင်ကခေဂျှ်းသူခေခေ
၂၁ ကောျး။ ဂှ်းခခေ,သား,သေ,ဂျှေတီး ဂှ်းယုတ
တင်း ဂှ်းခေ,လုသ တင်းလံးလွင်း ထြေးတင်း
ကခေခခေလှ်းလှ်းမးလှ်းခေခေခေလး ဂှ်းခခေပုတ်မး
ဂျှေတီးထြေးပိခေလင်းသေယဝ် ယုမ်,မတ်;လင်း
၂၂ ဂှ်း လင်းယေ,သူခေခေခေ ခေခေကောျး။ တေ,လိပ်
ခေ လွမ်းလုလှ်းပိလိလှ်း,လင်းခေခေခေလး ဂှ်းတင်း
ဂျှေ,ဂျှေတီး ဝိုင်းယေ,ဂှ်းလိပ်, ကောျး။ ဂှ်းကခေ,ဂှ်း

- ၂၃ ကမုကခေလှ်း တင်းဂှ်းထိုင်မးဂျှေခေခေခေ ဂျှေခေခေ
ဝိုင်းခေခေ။ ဂှ်းဂှ်းဂှ်းဂျှေ ဂျှေတီးဂှ်းဝိုင်းဝိုင်းခေခေ
လွင်းတင်းကခေမတ်;ဖှ်း,တင်း တင်းကခေခခေ;
လင်းခေခေခေခေခေ ဂှ်းထူပံးပုယူ,ကောျး။ ဂျှေ
ခေ ဝိလိလှ်း,မတ်;လင်း,လင်း ပခေသတိုတီးဂှ်းယူ,
၂၄ ကောျး။ ခေခေဂျှေခေခေသေဂျှေ လှ်းသေတင်းကခေ
ခခေ,လိခေ;တေ,တီးသူတင်း ဂှ်းဂှ်းကမုလင်းယဝ်
ထူပံးလိခခေ ကခေလင်းယေ,သူ ကပ်;ပခေတီးဂှ်း
ကခေတင်းလံးခခေ,သား,သေ, သတင်းသိုဝ်းပျေ,
ကခေလင်းယေ,ခခေတင်းဂျှေလင်းလင်းခေခေ ဂှ်း
၂၅ ကခေ,မတ်;ကသား,ဂှ်းထိုင်;တခေ,ဂှ်းသင်။ တေ,ဂျှေ
လိပ်ခေခေခေ။ ဂှ်းလွင်းကခေဂျှေ ခေခေသူထိုင်ကခေ
ဂှ်းလံးဂျှေလတ်; လွင်းမိုဝ်းထြေးပိခေလင်းပခေ
ခေခေသေဂျှေခေခေခေ။ ဂှ်းလိုခင်း တင်းကခေ,လံး
၂၆ ဂှ်းဂှ်းထိုင်;သေပွင်; ခေခေကောျး။ ပိုဝ်းခေခေလး
ဝခင်းမိုဝ်းခေ ဂှ်းလတ်;လိပ်;လိပ်;တီးသူခေလးဂျှေ
ဂှ်းဂှ်းလွင်းတင်းလှ်းဂှ်းခေခေ တင်းသိုဝ်းတင်း
၂၇ လှ်းယဝ်။ လွင်းမခင်းလမ်း ဂှ်းယင်းကခေ,ဂှ်း
ကခေ,သင်းခေလး ဂျှေလတ်;ကလုဝ်,ထြေးပိခေ
၂၈ လင်းတင်းသိုဝ်းတင်းမတ်;ခေခေဂျှေတီးသူယဝ်။ ပိုဝ်း
ခေခေလး သူဝ်သတိုသေခေလးကပ်ထိုင်;ထိုင်လင်းဂှ်း
ဂှ်း,တင်း ဖှ်းသူဝ်ကခေဝိလိလှ်း,မတ်;လင်း,လင်း
ကပ်;ပခေတီးသူ ဂှ်းသူလံးကပ်ထိုင်;ဂှ်းလိပ်ဂှ်း
လု ကခေပိခေထိုင်လင်းထြေးပိခေလင်း ကခေမခင်း
လင်းကပ်တင်းလှ်းထိုင်;ထိုင်လင်းဂှ်း, သိုဝ်းကခေခေ
၂၉ တေ,။ ဂှ်းလွင်းကခေဂျှေ ဝါးသေဂှ်းကခေ,မီးယဝ်
ခေခေ မုထိုင်,ကခေလှ်းကခေခခေခေခေခေခေခေခေခေ
၃၀ ဂှ်းကောျး။ ဂျှေခေခေသူခေခေကောျး တေမီးမးဂှ်း
ကခေလတ်;ဂျှေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၃၁ ဂှ်းတေခေလင်းတင်းလံး ဂှ်းလံးလွမ်းပုလင်းခေ
ဂျှေ,ခေခေကောျး။ ပိုဝ်းခေခေလး ဝ်သတိုလိလိတေ,။
ခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၃၂ ပီးခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဂှ်းတီးထြေးပိခေလင်း ဂှ်း,တင်း ဂျှေတီးဂျှေလှ်း
ထြေးမခင်းလင်း ကခေခေ,ဂှ်းသူလံးခေလး ပခေ
ကမုလှ်း,တီးသူ ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၃၃ သိုဝ်းတင်းလှ်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လံး;ဝိုင်းခခေခခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၃၄ ဂှ်းခေခေ။ သူဂှ်းလှ်း လွင်းကခေဂှ်းကပ်တင်းမိုဝ်း
ခေလး ဂှ်းလိပ်ဂှ်းလုထိုင်လင်းဂှ်း, ဂှ်း,တင်း
ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ

- ၃၅ ယူ,ကျေး။ ခွ်းလွင်းတၢင်းကခင်ဂပ်ဂိုတ်း ဂူးလှိုင် ဂူးပိုင် ဂပ်လံး;ခခပျုလွင်းတၢင်းကခင် သူတၢင်းလံး; ဂိုတ်းတၢင်းဂိုတ်းခလး; လွံးထီမ်မၤတၢ် ခပ်လှိုင်; ကခင်ဂိုင်းဂေ,ခခခေကျေး။ ခုဂ်းလှိုင်လံး;ခခလှိုင်; ဂွမ်းကခင် လဝ်;ယေ,သု ဝါး- တၢင်းကခင်ဖေး လွခင်းယိုခင်းမိင်,ခခခေ ယီင်းခိမ်းမိးမင်,ဂလၢ,ယံ, ခေ,သေ တၢင်းကခင်ဂပ်ခါမ်,ကပ်ခခခေကျေး။ ဝါး ခခင်,ခခခေကျေး။
- ၃၆ မခင်းဝါးလှိုင်ခခင်,သေယဝ် ခုပ်ခပ်,ခလး; သူးတွင်း လူလှိုင်;ဂခင်တၢင်းခပ် တၢင်းသီင်း;တၢင်းလူင်ကျေး။
- ၃၇ ခပ်တၢင်းသီင်း;တၢင်းလူင်ခခခေ ဂွင်ဂှ်;ခေ,လူင်လၢင် ခလး;ဂွတ်,ခေးမခင်းယူ,။ ခုမ်မခင်းယူ,။ မိးလှိုင်ကခင်
- ၃၈ ယီင်းခိမ်းငိမ်းဖၢခခခေ, ဂွမ်းပိုင်;ဂွမ်းကခင်မခင်း ဝါး။ ဂမ်းလှိုင်ခင်း ခပ်တၢင်းကခင်,လံး;ဂုခခခေ;မခင်း ထီင်းယဝ်။ ဝါးခခခေကျေး။ ခပ်လဝ်, ကွခခခေ သူင်,မခင်းဗျ, တေ,ထိုင်ဂွတ်;တီးဂိုင်းပုခခခေကျေး။

၂၁

ဗျ,ဝီင်းယေ,ရသလီမ်,

- ၁ ဂုဂ်းလဝ်, ဖၢတ်,ဂခင်တၢင်းခပ်ခခခေသေယဝ် ခိ, ဂိုင်းဗျ,လူးဂါးတီး ဂုခခခေ,သ သိုဝ်;သိုဝ်;ခလး; ဝခင်းမိုဝ်း;ဖုဂ်း ဂွတ်;ထိုင်ဂါးတီး ဂုခခခေ,တ ယဝ် လဝ်, လှိုင်သေဂါးတီး;ဂုခခခေ ဂွတ်;ထိုင်ဂါးတီး;
- ၂ ဝီင်းပၤ,တရ ကေး။ ဂုဂ်းထူးဂိုင်းကခင်တၢင်းခါမ်း ဗျ,ဂါးတီး မိုင်းဖိခိတ် ခခခေသေယဝ် ခိုခင်းခိ, ဂုဂ်းခခခေခလး; သမ့်ဗျ,ထီင်းကျေး။ မိုဝ်;ကခင်ဂုဂ်း ဂုခခ ဂုခခဂုပရ ခခခေလိုင် ဂုဂ်းလီပ်;ဗျ,တၢင်းဖၢ, ဗျ,မခင်းခလး; ခါမ်းဗျ,လူးဂါးတီး မိုင်းသုရိ သေ ယဝ်။ သိုဝ်;ဂါးတီး ဝီင်းတုရ ကေး။ လွင်းမခင်း လမ်း။ ခပ်တၢင်းချးခွပ်;ကခင်ပၤ;ဂါးခခခေဂိုင်းခခခေ ငှ ဂါးတီး;ဝီင်းခခခေကျေး။ ဂုဂ်းထူးပတေပလဝ်; တၢင်းလံးခလး; ယူ,ဂါးတီး;ခခခေလိတ်;ဝခင်းကျေး။ လွင်းခခင်,ဂိုဝ် ပေးလု တၢင်းကခင်,လံး;ခိုခင်းဗျ,ဂါး တီး; ဝီင်းယေ,ရသလီမ်, ပုခခခေလိုင် လွမ်းလူလှိုင်;ဝိ လှိုင်,မုတ်းလၢင်,လဝ်;ခလး; ခပ်လၢတ်;တီးမခင်း
- ၅ ကေး။ မိုဝ်;ကခင်လေးဝခင်းယဝ်ခခခေလိုင် တခပ လဝ်;တၢင်းသီင်း;တၢင်းလူင် ကိတ်,တၢင်း လုဂ်;ခပ်မေး ခပ် လွမ်းသုင်,ဂုဂ်း တေ,ထိုင်ဂွတ်;ဂါးခခခေ;ဝီင်း သေယဝ် ဂုဂ်းကွခခခေခုပ်ခပ်,ဂါးခခခေလိုင်,ပၢင်,
- ၆ လံ,သေခလး; သူးတွင်းကျေး။ ခခင်,ဂခင်ဂခင် တၢ် လၢတ်;ဂခင်သေယဝ် ဂုဂ်းခိုခင်းခိုခင်းဗျ,ဂါးခခခေ ဂိုင်းခလး; ခပ်လှိုင်;ခခခေကျေး ခိုခင်းမိုဝ်;ဗျ,ဂါးတီး;

- ၇ ဂိုခင်းခပ်သေကျေး။ မိုဝ်;ကခင်ဂုဂ်းလှိုင်သေဂါးတီး; ဝီင်းတုရ ဂွတ်;ထိုင်ဂါးတီး; ဝီင်းပတေ,လိခခင်,ခခခေ လိုင် ဂုဂ်းတၢ်လၢတ်;ဂခင်တၢင်းပီး;ခခခေလှိုင်;ကခင် မိးဂါးခခင်း ဝီင်းပတေ,လိခခင်, ခခခေခလး; ယူ,ဝခင်း
- ၈ ခခိုင်းယဝ်လဝ်,။ ဝခင်းမိုဝ်;ဖုဂ်း; သမ့်ကွတ်,ဗျ,ခလး; ဂွတ်;ထိုင်ဂါးတီး; ဝီင်းဂေ,သရိ သေယဝ် ခပ်;ဂါးခခင်း ဂိုခင်း ဖိလိပ်ပု ကခင်ပီခခင်,ပွင်သၢ,သခေ, ကခင်ပၤ;ခခင်းဗျ,လိတ်;ပၤ;ခခခေခလး; ယူ,လူလှိုင်;
- ၉ ဂခင်တၢင်းမခင်းကျေး။ မခင်းမိးလုဂ်;ယီင်းသၢင်သီ, ဝ
- ၁၀ ခေ, ကခင်ဂိုတ်းပရေးဖိတ်; ခခခေကျေး။ ခခင်းမိုဝ်; ကခင် ဂုဂ်းယူ,ခခင်းဂိုခင်းခခခေ ဂုမ့်ဂိုင်းတၢခခေ,တၢခခေ, ယဝ်လှိုင် ပရေးဖိတ်;ကခင်လံး;လှိုင်; ကါ,ဂု
- ၁၁ ခခခေလှိုင်သေဂါးတီး; မိုင်းယုတ မါးခလး; ခပ်;လူး ဂါးတီး;ကခင်ဂုဂ်းသေယဝ် ကပ်သၢဂီဝ် ပေးလု မတ်တိခခေမတ်တိမိုဝ်;တူင်လဝ်;ဂပ်,သေယဝ် လၢတ်; ဝါး- ဝိလှိုင်,မုတ်းလၢင်,လဝ်; မိးကခင်ဝါးလမ်း- လဝ်;သၢဂီဝ်ခခို တၢင်းလံး;ခါမ်,တၢင်းကခင်ဂုခခင်း ယုတ ခပ်မတ်တိဖုဂ်,လှိုင်ခခင်,ခခ ဂါးခခင်း ဝီင်းယေ,ရ သလီမ်, ပုခခခေ;ကၢပ်;ပခခခေဂါးတီး;မိုဝ်;ဂုခခင်းတၢင်, လှိုင်တၢင်,မိုဝ်;တၢင်းလံးကျေး။ ဝါးခခင်,ခခကျေး။
- ၁၂ ဂုဂ်းလံး;ငိမ်းဂွမ်းခခခေသေယဝ် ဂုဂ်းကိတ်,တၢင်း ခပ်လှိုင်;ကခင်မိးယူ,ဂါးတီး;ခခခေ ခခင်,ဂိုဝ် ပေးလု တၢင်းကခင်,ခိုခင်းဗျ,ဂါးတီး; ဝီင်းယေ,ရသလီမ်,
- ၁၃ လှိုင် ဂုဂ်းကွခခခေတွင်းပၢခခေ,မခင်းကျေး။ ပေးလု ကေးလၢတ်;ခလး;ဝါး- ဂိုတ်းသင်ခလး; သုဂှ်;ဂွင် ယူ,သေခလး; ဂိုတ်းဂှ်;ဂွင်လှိုင်ဂပ်တီဂ်,ဗျ,လီဝ်ဗျ,လှိုင် ခခင်,ဂိုဝ်။ ဂွမ်းပိုင်;ခေ,မၤလှိုင်;သီင် လဝ်;ယေ,သု ခလး; တၢင်းကခင်တၢင်းလံး;ခါမ်,မတ်တိဖုဂ်,ဂါးခခင်း ဝီင်းယေ,ရသလီမ်, ခခခေကခင်,ဂါး။ ပုခခခေ;ကခင် တၢင်းခါမ်,တၢင်းတံကျေး; ဂပ်ခမးဂှ်ခခင်းပုယဝ်။ ဝါး
- ၁၄ ခခင်,ခခကျေး။မိုဝ်;ကခင်မခင်းကခင်,ထွမ်,ကပ်တၢင်း ကခင်လှိုင်;ကပ်ခခခေလှိုင် ဂုဂ်းယူ,တီတ်,တီတ်,သေ ခလး;လၢတ်;ခခင်းလှိုင်ဝါး- ဂှ်;ပီခခခေလွမ်းကလှိုင်,လဝ်; ဗြးသေဂမ်းလူလှိုင်;။ ဝါးခခင်,ခခကျေး။

ပေးလု ဂွတ်;ထိုင် ဝီင်းယေ,ရသလီမ်,

- ၁၅ လှိုင်ခခခေ ဂုဂ်းဂိုခင်းခလး; ခိုခင်းဗျ,ဂါးတီး;
- ၁၆ ဝီင်းယေ,ရသလီမ်, ကေး။ တခပလဝ်;ဂမ်း;ဖုဂ်; ကခင်ပီခခင် ဂုခခင်းဝီင်းဂေ,သရိ ခခခေ လွမ်းလူလှိုင်; ဂခင်တၢင်းဂုဂ်းခလး; ကပ်ဂုဂ်းဗျ,သုင်,ဂါးတီး;တခပ လဝ်;ကခင်ကသၢဂ်;ယံ, ကခင်မိးလှိုင်;ဝါး မခေ, သုခခေ,။ ကခင်ပီခခင်ဂုခခင်းဂုခခဂုပရ ကခင်တၢင်းခါမ်, ခိတ်,ဂုဂ်းခခခေကျေး။ မိုဝ်;ကခင်ဂုဂ်းဂွတ်;ထိုင်ဂါး တီး; ဝီင်းယေ,ရသလီမ်, ခခခေလှိုင်။ ပီး;ခခခေတၢင်း

လာ် မီးလုံကခင်လုမ်းသိုဝ်းခလး; ဂှ်တုင်းကပ်ဂှ်ဝ်း
 ၁၈ ကော့။ ဝခင်းမိုဝ်းနုတ်; ပေးလု ကိတ်,တင်းဂှ်ဝ်း
 ခပ်းလူးဂးတီး; ယုဂှ် ခလး; ဂုခင်းကုပ်လုဝ်းလဝ်း
 ၁၉ တင်းသိုင်;တင်းလုင် လုဂခင်တုမ်ကခင်ကော့။ မခင်း
 တဂ်လာတ်;ခပ်သေယဝ် နုဂ်,ကွတ်,ခခေယူး လွင်း
 တင်းဂးကခင်တြေးပီခင်လဝ်းဂှ်တီး တီးဂုခင်းတိုင်,
 လိုဝ်တိုင်,ခိုဝ်းတင်းလာ် ဂွပ်;ပိုဝ်း;တင်းကခင်မခင်း
 ၂၀ ဂှ်တီးပွင်ကမုထမ်,မုတြေး,ခခေကော့။ ခပ်လိုဝ်း
 ခခေခိုင်ခင်းသေယဝ် ကွတ်ကခင်ယွင်း;ယေးမုခင်နုင်း
 နုင်းပီခင်လဝ်းခလး; လာတ်;တီး; ပေးလု ခလး;
 ဝး;- ပီးခွင်ကုဂ်လု; မွဲးဂုဂခင်လွင်း;ကခင်ဂုခင်းယုတ
 ကခင်ယုမ်,မာတ်;လိုဝ်းခန့် မီးလာ်ဂှ်လာ်မုခင်,ခခေ
 ယု,ကော့။ ခပ်တင်းသိုင်;တင်းလုင် ပီခင်ဂေ့ကခင်
 ဂှ်င်းယွဲ,ခေ,လုင်လာင် ဂး;တီး;နုတ်,ပိုင်းလုပွဲးတြေး
 ၂၁ ကော့။ ခပ်လံး;ငိခင်းလွင်း;ကခင်မွဲးလင်းသင်,သွခင်
 ပခင် ဂုခင်းယုတ တင်းသိုင်;တင်းလုင် ကခင်ယု,
 ဂး;ခင်းဂုခင်းတိုင်,လိုဝ်တိုင်,ခိုဝ်းခခေခလး; ဂှ်;ခပ်
 လံး;လုခင်ပီတီး;တြေး မုင်းသေ, သေယဝ် လာတ်;တီး;
 ခပ်ခလး;ဝး;- ကမ်,လုင်,ဂှ်တီး;တင်း;ကခင်ထိုင်ဂှ်မိ
 တီး;လုဂ်;လင်းခပ်။ ကမ်,လုင်,ဂှ်တီး;လွမ်းခင်,ထုင်း
 ၂၂ လာမ်,မိုဝ်း;ခွခင်,ခခေခန့်။ ဝး;ခင်,ခခေယဝ်။ ပိုဝ်းခခေ
 ခလး; တင်းလံး;ဂှ်တီး;လိုဝ်ခင်,ဂှ်။ ပိုဝ်း;ကခင်ခပ်
 တင်းငိခင်း လွင်း;ကခင်မွဲးဂှ်တီး;မုခင်ခလး; ဂုခင်း
 ခခေခေ,ယင်းကမ်,လုဂခင်တုမ်ကခင်ခလး; ကမ်,ယု,
 ၂၃ လံး; ဂွပ်;ခခေခလး; ဂှ်တီး;လွမ်းဂး;ခင်,ကခင်ဂှ်ဝ်း
 ခး;ဝး;ခခေသေဂမ်း။ ဂှ်ဝ်း;မီးဂုခင်း;ကခင်ဂှ်တီး;ဂတီ
 ၂၄ သီတ်;လု,ခခေခင် သီ,ဂေ့ကော့။ လွမ်းခပ်သေခလး;
 ဂှ်တီး;တင်း;ကခင်မုတ်;သို ဂုမ်း;လုလု;ဂခင်တင်း;ခပ်
 သေယဝ် ပခင်လုဂ်;ပုခင်း;ခပ် ဂှ်;ခပ်ထုဂှ်သေဂမ်း။
 ပေးဂှ်တီး;လိုဝ်ခင်,ခခေခင် လိုဝ် ဂုခင်း;တင်း;သိုင်;တင်း
 လုင်တင်း;ဂုလွင်း;ကခင်ဝး;။ သတင်း;သိုင်ခပ်,ကခင်
 ခပ်လံး;ငိခင်းလွင်း;မွဲးခခေခင် ကမ်,မာခင်,ကမ်,မီခင်;၊
 ကိတ်,တင်း လွင်း;ကခင်ဝး;။ တုဂ်မွဲး;ဂေ့;ပွဲးလွမ်းပိုင်း
 ၂၅ လုပွဲးတြေးယု,ခလး;ဂမ်ဂျာင်ယု,ခခေခင်ကော့။ ဂုခင်း
 တိုင်,လိုဝ်တိုင်,ခိုဝ်း ကခင်ယုမ်,မာတ်;လိုဝ်း;ခခေခင်
 လမ်း ဂှ်ဝ်း;လံး;လီ,ယိုင်,ခလး; ပခင်ငိခင်း;ဂှ်,တီး;ခပ်
 ယဝ် လွင်း;ကခင်ဝး;။ ခပ်တင်း;ကမ်,လံး;ဂိခင်ယိလုံ
 ကခင်ပုဂ်လေ့,ဂး;တီး;နုတ်,ခေး;ဂှ်ထု။ ကိတ်,တင်း
 လိုဝ်;။ တင်း;ခိုင်;ပိုင်ကခင်ငိခင်း;ခေး;ကပ်တံ။ တင်း
 မေ,ထုင်,ကခင်ကမ်,တြေး;လိုဝ်ခခေခင်။ ဝး;ခင်,ခခေ
 ၂၆ ကော့။မိုဝ်း;နုတ်; ပေးလု ဂှ်တီး;တင်း;ကခင်မုတ်;သို
 လုလု;ဂခင်တင်း;ခပ်သေယဝ် ခပ်;ဂး;ခင်း;ပိဂ်မာခင်,
 လင်း;ခလး; မွတ်,လာတ်; ခိုင်,ဝခင်း;ကခင်တင်း;လံး;
 ဂှ်တီး တင်း;ကခင်မုတ်;သို ခိုင်,ကခင်တင်း;လံး;ဂှ်တီး;

တင်း;ကခင်ပုဂ်လေ့,ပုခင်း;ခပ် ဂှ်င်း;နုတ်;မခင်း ဂှ်;
 ထခင်း;ပေးလေး;လုမ်,ကော့။

ပေးလုလံး;ခမ်,တင်း;ကခင်တိုကပ်

၂၇ မိုဝ်း;ကခင် လမ်းတင်း;လေး;လီတင်း;ဝခင်း;ခခေခင်လိုင်
 ဂုခင်း;ယုတ ကခင်လုဂ်သေဂး;တီး; မိုင်း;ကျ,သို မး
 လိုဝ်း;ခခေခင် ထုပွဲး;ဂုခင်း ပေးလု ဂး;ခင်း;ပိဂ်မာခင်,
 လင်း;ခလး; တိုင်း;ယုင်း;လုင်း;ကပ်ဂုခင်း;လုဂုခင်း;တုမ်
 တင်း;သိုင်;တင်း;လုင်ခလး; တိုကပ် ပေးလု သေ
 ၂၈ ယဝ် ဂှ်သီခင်,ဝး;- ဂုခင်း;ကိတ်;သေ့,လ ခပ်ကုဂ်လု;။
 လွဲး;ထိမ်ဂှ်ဝ်း;သေဂမ်း။ ဂေ့ခင် ပီခင်ဂေ့ကခင်သင်,
 သွခင်ပခင်ဂုခင်း;တင်း;လာ် ဂး;တီး;ဂး;လီခင်ခလး; ဂှ်တီး
 ခတ်;ဂခင်တင်း;လိုဝ်ခိုင်;ဂုခင်း;ဂှ်ဝ်း;။ ပိုင်း;လုပွဲး;တြေး
 ဂှ်ဝ်း;။ ကိတ်,တင်း ပိဂ်မာခင်,ခခေကော့။ လိုဝ်သေခခေ
 ကမ်,ဂး; မခင်း;ယင်း;ကပ် ခပ်လိုဝ်း;ကခင်ပီခင်ဂုခင်း
 ဂေ့,လသ လိုဝ်း;ခခေခင် ခပ်;ဂှ်တီး;မး;ဂး;ခင်း;ပိဂ်မာခင်,
 လင်း;ခလး; ဂှ်တီး;ဂှ်;ထု,ခေ,ဂေ့ကခင်မုတ်;လိုင်,ခခေ
 ၂၉ ဂှ်;ဂှ်,ယဝ်။ ဝး;ခင်,ခခေကော့။ လွင်း;မခင်း;လမ်း
 ပိုင်း;ကခင်ခပ်လံး;ဂုခင် တဂေ့,နုတ်,။ ကခင်ပီခင်ဂုခင်း
 ဝိုင်း;ကေး;ခခေခင်; ခခေခင်ဂေ့ခိုင်; မီး;ယု,လုလု;ဂခင်
 တင်း ပေးလု ဂး;ခင်း;ဝိုင်း;ခခေခင်ခလး; ခပ်ထိုင်,ဝး;
 ပေးလု ဂှ်ကပ်ဂေ့ခခေခင်း;မး;ဂး;ခင်း;ပိဂ်မာခင်,လင်း;
 ၃၀ ခခေခင်ကော့။ ပီခင်တင်း;ကခင်ယုင်း;ယိုင်;ကုခင်
 ကိတ်;တင်း;ဝိုင်း;ခလး; ဂုခင်း;တင်း;လာ် ကွတ်ကခင်
 လီခင်း;မး;လုဂခင်တုမ်ကခင်သေယဝ် ယိုင်း;ဂမ်ကပ်
 ပေးလု ကီး;မခင်း;ကွတ်,ဂး;ခင်း;ပိဂ်မာခင်,သေယဝ်
 ၃၁ ကိုတ်;နုတ်;တုဂ်ဂမ်း;လီဝ်ကော့။ မိုဝ်း;ကခင်ခပ်ဂျာမ်,
 ဂျာကပ် ပေးလု တံခခေခင် ခဂ,သိုင်း;ကခင်ကုပ်ဂး;
 ခခေခင်ဂှ်ခိုင်;ခခေခင် ဝိုင်း;သတင်း;လွင်း;ကခင်
 ဝိုင်း;ယေ,ရသလီမ်, ကုခင်ကိတ်;ခင်;တင်း;ဝိုင်း;ခခေခင်
 ၃၂ လိုင်။ မခင်း;ဂှ်ကပ်ဂုခင်း;သိုင်း ကိတ်,တင်း;တပ်မူး
 တင်း;လာ်ဂမ်း;လီဝ်သေယဝ် လီခင်း;လုင်း;ဂှ်,လု,ဂး;
 တီး;ကခင်ခပ်မီး;ခခေခင်ကော့။ ခပ်ခခေခင်ဂခင်,သိုင်း
 ကိတ်,တင်း ဂုခင်း;သိုင်း;တင်း;လာ်လိုဝ်း;ခခေခင်ခလး; ခပ်
 ယင်း;ကမ်,ပေးလုခခေခင် ပေးလုခလး;ဂှ်တီး;ယု,ကော့။
 ၃၃ မိုဝ်း;ခခေခင် ခဂ,သိုင်း;ခခေခင်;မး;လမ်း;လမ်း;သေခလး;
 ယိုင်း;ဂမ်ကပ် ပေးလု ယဝ်လင်, ကပ်တင်း;လိုဝ်;
 လိုင်း;သွင်;သီခင်း; မတ်;နုတ်,မခင်း;ခလး;ထမ်;ဝး;-
 ဂေ့ခင်ပီခင်နုတ်;လုံ။ မခင်း;လံး;ဂှ်တီး;ကမုကခင်လုံ
 ၃၄ ယဝ်။ ဝး;ခင်,ခခေကော့။ ဂုခင်း;လုဂုခင်း;တုမ်လိုဝ်း
 ခခေခင်;နုတ်;ဂှ် ဂှ်သီခင်,ယေး;ဂေ့ယေး;မိတ်;ဂှ်င်း;နုတ်
 ဂှ်ဝ်း;မခင်း;ခလး; မိုဝ်း;ကခင်ခဂ,သိုင်း ကမ်,ဂုကခင်
 မာခင်,ကခင်မီခင်း;လံး; ဂွပ်;ပိုင်း;တင်း;ကခင်ကုခင်
 ကိတ်;ခခေခင်လိုင် မခင်း;သမ်;လီ,ယိုင်,ဂှ်;ကပ် ပေးလု

၂၆ ဤဂျာနယ်တစ်သင်္ဂါး။ မိုင်းကန် ပေးလှ ရွတ်; ထိုင်ဂျာနယ်ခိုင်ခိုင်လံအခင် ပိုင်းကန်ဂုဏ်းလှူဂုဏ်းတုမ် အမ်ဇေး,ဇလ; ဂုဏ်းသိုင်းထိုင်းအခင် လုံးဂုဏ်ကပ် ပေးလှ ဤ,ကျား။ လွင်းမခင်းလမ်း ဂုဏ်းတင်းလံာ် ကွန်ဂန်ဂွင့်သီခင်,ဝါး- ကပ်မခင်းတံာ်ပီတီး;သေ တာ, ဝါးခင်ဇလ; လွမ်းဤ,ကျား။

ပေးလှလတ်;တော့,ဂုဏ်းကန်လှတုမ်

၂၇ ပေးလှ အခင်မိုင်းကန်လမ်းတန်းခပ်;ဂျာနယ်တင်ပိုင် အခင်ထိုင် မခင်းထမ်းခင်,သိုင်းဇလ;ဝါး- လွင်,ဂပ် ချး လတ်;ဂုဏ်းတော့,လင်းဂုဏ်းလံ;ယူ,ချးဂိုဝ်။ မိုင်းကန်ဝါးခင်,ခင်ထိုင်။ ဧဂ,သိုင်းအခင်ကျေး ထမ်းဇလ;ဝါး- မွဲးမော့လတ်;ဂုဏ်းကျေး,လသ ဂိုဝ်။
၂၈ မွဲးပီခင်ဂုဏ်း ကော့,ဂိုဝ်တု ကန်လှိုင်အခင်မိုင်းကန် ဇလ; ဂွင့်ကပ်ဂုဏ်းသီ,ဂိုဝ်ခပ်;ထိုခင်,ဤ, ကမ်,လှဲ; ဂိုဝ်။ ဝါးခင်,ခင်ကျေး။ ပေးလှ ကျေးလတ်; ဇလ;ဝါး- ဂပ်ချးပီခင် ဂုဏ်းယုတ ကန်ဂိုတ်, လီင်မုးဂျာနယ် ဝိုင်းတု,သု မိုင်းဂိုလိဂို ချးကျေး။ ဝိုင်းကန်ဂပ်ချးယူ,ခင် ပီခင်ဝိုင်းယု,ဝိုင်းလှိုင် ကျေး။ ပခင်ကွန်ဂွင့်ဂုဏ်းလုံးလုံးလတ်;တော့, ဂုဏ်းလှိုင်အခင်သေဂမ်းချး။ ဂပ်ချးလင်းယွမ်းဂျး တီးလင်းဂုဏ်းချးကျေး။ ဝါးခင်,ခင်ကျေး။ ဧဂ, သိုင်းကျေးပခင်ကွန်ဂွင့်ဇလ; ပေးလှ ကျေးလှမ်းဂျး အိုင်ခိုင်လံသေယု ခခင်မိုင်းမခင်းပခင်တီးဂုဏ်းတင်း လံာ် ဂျးခပ်ယူ,တိတ်,တိတ်,ယီခင်ယီခင်ယုလင်, မခင်းကပ်တင်းဂုဏ်းဇေး,သု,ကျေး,ဧပြး သေဇလ; မွှ်,လတ်;ဝါး-

JJ

၁ ပီးခွင့် ကိုက်,တင်း ပေးတင်းလံာ်ခပ်ဂိုလှမ်း။ ထွမ်, ငိုခင်းဂုဏ်း ကန်ဂပ်ချးလတ်;ဇေး,ကပျီတ်;တုတ် လင်းဂပ်, ဂျးတီးဇေး,ခင်းသုလင်း တေးလီဝ်ခင် သေဂမ်းချး။ ဝါးခင်,ခင်ကျေး။ မိုင်းကန်ခပ်ခင်း မခင်းကပ်တင်း ဂုဏ်းဇေး,သု,ကျေး,ဧပြး လတ်; အခင်ထိုင် ခပ်ယီင်းခိုင်းယူ,တိတ်,ယီခင်ဇေး,လှိုင် လင်ကျေး။ မခင်းကျေး မွှ်,လတ်;ဇလ;ဝါး- ဂပ်ချးခင် ပီခင်ဂုဏ်းကန်ဂိုတ်,လီင်ဂျာနယ် ဝိုင်း တာ,သု။ မိုင်းဂိုလိဂို ပုခင်ချးကျေး။ ဂပ်ချးယု,ဂျး ခင်းဝိုင်းခခင် ဂျးတီးမိုင်း ဩ,ဂျး,မလှေ,လ ချး ကျေး။ ဂပ်ချးလုံးသွန်ကပ်တြေးကန်ပူ,ပေးဂုဏ်း သိုပ်,ဂခင်ဂမ်ဂျာင်မုးခခင် သေ,ချာ,လီဝမ်းဇလ; ခမ်,ကပ်ခခင်းကူပတေ,ခခင် ချးကျေး။ လိုဝ် ခခင်,ကန်သုလင်း မီးလှိုင်ယု,ဇေး,တြေးပီခင်

၄ လင်းတော့,ထိုင်ဂွတ်;ဝခင်းမိုင်းခင်ခခင် ဂပ်ချးကျေး မီးလှိုင်ယု,ခင်းလှိုင်လင် တော့,ဂွတ်;ထမ်းပေး တီးမတ်ကပ်ဂုဏ်းယုမ်,မတ်; လီမ်ယီင်းလီမ်လံာ်သေ ယု ကပ်ခပ်ခင်ဂိုချးခင်းထွင်,သေဇလ; ခခင်းလတ်; ငိုခင်းသေးသီခင်းတင်းခင် တော့,ထိုင်ဂွတ်;ထမ်း; ၅ ပေးကပ်ခပ်တံာ်ချးယု။ လှိုင်ခင်ခင်ယီဝ်ပေး ဂိုက်; ကိုက်,တင်း ဂုဏ်းကန်ပီခင်ဧဂ,ပီခင်ဂွတ်;တင်း သိုင်းတင်းလှိုင် ခပ်ပီခင်သတ်;သေ,ဇေး,ဂပ်ချး ချး ကျေး။ ဂျးတီးခပ်ခခင်ကျေး ဂပ်ချးလုံးခမ်,ကပ် လိုက်;ကန်သင်,လတ်;ပခင်ထိုင်ဂျးတီးဂုဏ်း ဝိုင်း ထမ်း,မသီတ်; ဂျးလုံးတီးမတ်ကပ် ခပ်ထိုင်းကန်ခပ်; ခင်းဇေး,သု,ခခင်ဇလ; ဂျးလုံးကပ်သု, ဝိုင်းယေ, ၆ ရသလီမ်, ဂျးခပ်လုံးခမ်,တမ်,ချးကျေး။ ခင်းမိုင်း ကန် ဂပ်ချးယင်းတိုက်ထွမ်းတင်းဂျးဇလ; ဂွတ်; ထိုင်ဂျးတီးဂိုမ်း ဝိုင်းထမ်း,မသီတ်; အခင်။ ကန် လီင်းလှိုင် လှိုင်သေဂျးတီးဂင်ဂင်ပေး,မုး ခင်းခင်, ဂင်ဝခင်းတိုင်းခခင်ဇလ; ဂိုင်းလီင်းဂွပ်;ဂိုမ်းဂပ်ချး ၇ ဤ,ဂမ်းလီဝ်ချးကျေး။ ဂပ်ချး လှိုင်ကပ်,ပူပ်,ဂျး ခိုင်လံခင်သေယု လုံးငိုခင်းသိုင်းကန်လတ်;တော့, ဂပ်ချးဇလ;ဝါး- သေးလှိုင်လှိုင်; သေးလှိုင်လှိုင်; ဂိုတ်;သင်ဇလ; မွဲးခခင်းလတ်;ငိုခင်းသေးဂပ်ထိုင်ခင်။ ၈ မိုင်းကန်ဝါးခင်,ခင်ထိုင် ဂပ်ချးကျေးလင်းထမ်း ဇလ;ဝါး- လင်းဂုဏ်းပီခင်ဇေး,လှိုင်ချး။ ဝါးခင်,ခင် ကျေး။ မခင်းလင်းကျေးခိုခင်းလတ်;ဇလ;ဝါး- ဂပ်ပီခင် ယေ,သု။ ဂုဏ်းဝိုင်းဇေး,လှိုင်တု။ ကန်ခင်း ခခင်းလတ်;ငိုခင်းသေးခခင်ဂိုဝ်; ဝါးခင်,ခင်ကျေး။ ၉ ပီခင်သမ္မိ ဂုဏ်းကန်ပေးလှလှိုင်;ကန်တင်းဂပ်ချးလှိုင်; ခခင် ခပ်လုံးဂုဏ်းကန်လီင်းခခင်ဇလ; ဂွတ်;ဧဂ ခေး,သေကျေး ခပ်ကမ်,လုံးငိုခင်းသိုင်းဂုဏ်း ကန် လတ်;တော့,ဂပ်ချးခခင်။ မိုင်းခခင် ဂပ်ချးကျေး; ၁၀ လင်းထမ်းဇလ;ဝါး- လင်းဂုဏ်း။ ဂပ်ချးတင်းလုံး ဂိုတ်;ထိုင်ခခင်,ဂိုဝ်ချး။ မိုင်းကန်ဝါးခင်,ခင်ထိုင်။ လင်းတြေးကျေးလတ်;ဇလ;ဝါး- မွဲးလှိုင်ဇလ; ခပ်; ဂျးခင်း ဝိုင်းထမ်း,မသီတ်; တာ,။ ဂပ်တင်းလတ်; ပခင်မွဲး လွင်းတင်းဂျးကန်ဂပ်ခခင်းပို ပခင်းကန် မွဲးတင်းလုံးဂိုတ်;ထိုင်ခခင် ဂျးခင်းဝိုင်းခခင်ကျေး။ ၁၁ ဝါးခင်,ခင်ကျေး။ မိုင်းကန်ဂပ်ချးတာ့မွတ်;ဤ, ဂွပ်;ပိုင်း ဂိုင်းသံကွန်,ကန်ဂိုင်းလီင်းဇေး,ခခင် ဇလ; ဂပ်ချးလုံးခမ်,တင်းကန် ခပ်ထိုင်းကန် ပေးလှလှိုင်;ကန်တင်းဂပ်ချးခခင် လှိုင်ကပ်ခိုင်းဂပ် ချးဇလ; ခပ်;ဂျးခင်း ဝိုင်းထမ်း,မသီတ်; ချးကျေး။ ၁၂ မိုင်းခခင် ကာ,ခခင်။ ကန်ပီခင်ကျေးကန်ယမ်း မုခင်းပေး,ခင်းဝါတ်;တြေးပီခင်လင်း။ လွမ်းခင်,ပိုင်း လှိုင်;တြေးဇလ; ပီခင်ကျေးကန်မီးသေ,ဂျးတီး;

၁၃ ရှုခမ်းယုတ ကာခင်ယု,ဂျးခင်းဝိုင်းခေခေ။ မခင်းမး
 လှမ်းယု,ဂျးတီးဂိုမ်းဂဝ်ခး;သေခေလး; လာတ်;ဝး;၊-
 ခွင့်ဂဝ် သေးလု ကိုလ်း။ ခါမ်,တၢင်းကခမ်မၢ်,
 တၢ်သမိခိုခင်းဂုခင်တၢ်။ ဝး;ခင်,ခေ်ကေး။ ဂမ်း
 ကွခင်း,ခိုင်;ဂုလ်း ဂဝ်ခး;တူလ်းခေလး;ဂုခင်ဂမ်းလီဝ်
 ၁၄ ကေး။ မခင်းဂေး;လာတ်;ခေလး;ဝး;၊- ဖြေးပီခင်
 လင်း;ပု,မွခင်း,ဂဝ်း လိုမ်း;ဂီဝ်;ကဝ်;မိုး ဂှ်းလံး;ဂှ်ကလုဝ်,
 ဖြေးပီခင်လင်း; ဂီဝ်,တင်း ဂှ်းလံး;ဂုခင်လင်း;ကခမ်
 သိုဝ်;တေး,ခေခေခေလး; ငါခင်းသီင်ကခမ်ကွဂ်,သူပံး
 ၁၅ မခင်းလင်း;ခေခေခေလး;။ လွင်း;မခင်းလမ်း; မိုးတၢင်း
 လံး;လာတ်; ဂျးကခမ်မိုးလံး;ဂုခင် ဂျးကခမ်မိုးလံး;
 ငါခင်းလိုဝ်;ခေ် တီးဂုခင်းတင်းသီင်;တင်းလုင်ခေလး;
 ၁၆ ခါမ်,သၢင်း;သေ,ဗေံ,မခင်းလင်း;ကေး။ တေး;လီဝ်
 ခေ်ကေး ဂှ်တး;သင်ခေလး;ယိုင်းခါခင်းယု,။ လှ်တၢ်။
 ဂှ်တး;ပထခေး,တီး;ဖြေးပီခင်လင်း;သေခေလး; ခါမ်,
 ကဝ် ပပုတိုလၢမ်, သုဂ်;ပွတ်;ကပျီတ်;မိုးတၢ်။ ဝး;
 ၁၇ ခင်,ခေ်ကေး။ လိုခင်းခေခေ မိုဝ်;ကခမ်ဂဝ်ခး;ခိုခင်း
 မိုဝ်;ခွါ,ဂျးတီး; ဝိုင်းယေ,ရုသလီမ်, ခေလး; ယင်း
 တိုဂ်;သူး;တွင်းဂျး;ခင်း;ပိဂ်;မၢခင်,လင်း;ယု,ခေခေ ဂဝ်
 ခး;ပီခင်လိုဝ်;ခေင်,ခွခင်း;ဗခေ်ဂုခင် ခင်းတူဝ်လင်း;
 ၁၈ ခေလး; လံး;ငါခင်းမခင်းလင်း;လာတ်;တီး;ဂဝ်ခး;
 မိုးခတ်;လုခေလး; ကွဂ်,သေဂျး;ခင်း ဝိုင်း
 ယေ,ရုသလီမ်, ခေ်ခွါ,ခခေ်ခခေ်;ဗင်း;တၢ်။ ရှုခင်း
 လိုဝ်;ခေ် တၢင်းကမ်,ခါမ်,ကဝ် ခွါမ်းကခမ်မိုးလာတ်;
 ခါမ်,သၢင်း;သေ,လွင်း;ဂဝ်ခေခေ။ ဝး;ခင်,ခေ်ကေး။
 ၁၉ ဂဝ်ခး;ကေး;လင်း;လာတ်;ခေလး;ဝး;၊- လင်း;ဂဝ်;။ ခဝ်ဂှ်
 လွင်း;ကခမ် ဂဝ်ခး;ကဝ်ခဝ်လိုဝ်;ကခမ်ယုမ်,မၢတ်;
 လင်း;ဂဝ်;လိုဝ်;ခေခေ ခင်ဝဲ;ဂျး;ခင်း;ထွင်း,ခေလး; ပေး
 ယီခင်းဂျး;ခင်း;လွမ်း;ဂေး;တြေးလုခေခေယု, ခး;ကေး။
 ၂၀ မိုဝ်;ကခမ်ကဝ် သထေ,ဗေံခေ, ကခမ်ပီခင်ဂေး;ကခမ်
 ခါမ်,သၢင်း;သေ,လင်း;ဂဝ်;တံ;ခေခေဂေး; ဂဝ်ခး;
 လှမ်းယု,ဂျးတီး;ဂိုမ်း;ခေခေသေခေလး; ဗွမ်ခဝ်ယု,၊
 ပွဲခင်းလင်း;ခဝ်လိုဝ်;ကခမ်ကဝ်မခင်းတံ;ခေခေ ခး;
 ၂၁ ကေး။ မိုဝ်;ကခမ်ဝး;ခင်,ခေ်လိုင်။ မခင်းလင်း;ကေး;
 လာတ်;တီး;ဂဝ်ခး;ခေလး;ဝး;၊- ခွါ,တၢ်။ ဂဝ်တၢင်း;ပွဲ,
 လွဲမိုး;ခွါ,ဂီဝ် တီး;ကခမ်ဂုခင်း;တၢင်း,လိုင်;တၢင်း,ခိုဝ်;
 တင်း;လံ;မီး;ခေခေ ကေး။ ဝး;ခင်,ခေ်ခး;ကေး။

ပေးလု ပီခင်ဂုခင်းမိုဝ်;မ

၂၂ ခဝ်ကွခင်ဂခမ်ထွမ်း,ခွါမ်းမခင်း တေး;ဂှ်တး;ထၢခေ,
 ခေခေသေယုဝ် ကွခင်ဂခမ်ဂွင်သီခေ,ခေလး;ဝး;၊- ကဝ်
 ဂုခင်းလိုင်ခေင်,ခေ်ခေ် ကွဂ်,ပီတ်;သေဂျး;ခိုင်လိခေ

မိုင်းခေ်တၢ်။ ကမ်,ထုဂ်,လီဂှ်;မခင်းကသၢင်း;လိပ်;
 ၂၃ ယု,ဂုလ်း;၊ ဝး;ခင်,ခေ်ကေး။ ခင်း;မိုဝ်;ကခမ်ခဝ်
 ဂှ်တး;တၢင်း;ကခမ်ဂွင်သီခေ,သေယုဝ် ယိပ်;ဂမ်ကဝ်
 ခိုင်းလင်း;တူဝ်လင်း;ဂဝ်,ခေလး; ထိမ်း;ခိုခင်း;ဂျး;ခိုင်
 ၂၄ ဂှ်ခဝ်ယု,၊ ကဝ်မုခင်း;လိခေ်ပိုခေ်ခိုခင်း;ဂၢင်ဂၢင်ယု,
 ခေခေလိုင်။ ခေ,သိုင်း;လုင်ခွဲ;ဂှ်,ခွမ်း;ပိုင်း;လွင်း;တၢင်း
 ဂျး;သင်ခေလး; ခဝ်ဂွင်သီခေ,လီ,ယၢင်,လိုင်ခေင်,ခေခေ
 ခေခေခေလး; မခင်းပခေ်ကခမ်ဂှ်;ကဝ် ပေးလု မး;ဂျး;
 ခင်း;တပုသေယုဝ် ပေးယီခေ်လီတ်;ထၢမ်တူလ်း;မခင်း
 ၂၅ ကေး။ မိုဝ်;ကခမ် ခဝ်ကဝ်တင်း;သံ;ခေင်မတ်;ဗုဂ်,
 တိုတ်;လခေ်မခင်း;ခေခေလိုင် ပေးလု လာတ်;တီး;
 တပုမူး ကခမ်လှမ်း;ယု,ဂျး;တီး;ဂိုမ်း;မခင်း;ခေခေခေလး;
 ဝး;၊- ယင်း;ကမ်,ပံ,လီတ်;သေး;လွမ်း;ခေင်,တြေး;ဂှ်,
 ပတေ,ခေလး; ဂှ်တး;သင် သူပေးယီခေ်ဂေး;ကခမ်ပီခင်
 ၂၆ ဂုခင်း;ရုင်း;မ ခေ်။ ဝး;ခင်,ခေ်ကေး။ တပုမူး;ခေခေ
 မိုဝ်;ကခမ်လံး;ငါခင်း;ခွါမ်း;ခေခေလိုင် မခင်း;ခွါ,လူး;ဂျး;
 တီး;ခေ,သိုင်း;ခေခေသေယုဝ် လာတ်;ဝး;၊- တၢင်း;လံး;
 ဂှ်တး;လိုင်ခေင်,ဂိုဝ်;ခး;။ ဂေး;ခေ်ပီခင်ဂုခင်း;ရုင်း;မ ခး;
 ၂၇ ကေး;၊ ဝး;ခင်,ခေ်ကေး။ ခေ,သိုင်း;ခေခေဂေး;မး;
 လူး;ဂျး;တီး; ပေးလု သေခေလး;ထၢမ်ဝး;၊- မိုး;ပီခင်
 ဂုခင်း;ရုင်း;မ ဂှ်ဝ်။ လာတ်;တီး;ဂဝ်လူး;၊ မိုဝ်;ကခမ်ဝး;
 ခေင်,ခေ်လိုင်။ ပေးလု ဂေး;လင်း;လာတ်;ခေလး;ဝး;၊-
 ၂၈ လှ်;ခး;ယုဝ်။ ဝး;ခင်,ခေ်ကေး။ ခေ,သိုင်း;ခေခေ
 ဂေး;လာတ်;ခေလး;ဝး;၊- တၢ်,တေလံ;ပီခင်ဂုခင်း
 ရုင်း;မ ခေခေ ဂဝ်လံး;ပခေ်ငါခင်း;ခေမ်ခေ,ဂှ်ဝ်;၊ မိုဝ်;
 ကခမ်ဝး;ခေင်,ခေ်လိုင်။ ပေးလု သမိလာတ်;ခေလး;
 ဝး;၊- ဂဝ်ခး;ပီခင်လု,တိုဂုခင်း;ရုင်း;မ ခး;ကေး;။
 ၂၉ ဝး;ခင်,ခေ်ကေး။ မိုဝ်;ခေခေ ခဝ်လိုင်;ကခမ်တၢင်း
 လီတ်;သေး;မခင်း;ခေခေ ကွဂ်,ပံ;ခွါ,ဂမ်း;လီဝ်ခေလး;
 ခေ,သိုင်း;ဂေး;လံး;ဂှ်လွင်း;ကခမ်ဝး; မခင်း;ပီခင်ဂုခင်း
 ရုင်း;မ ဂီဝ်,တင်း;လွင်း;ကခမ်မခင်း;လံး;မတ်;ဗုဂ်,မိခင်း;
 ၃၀ ဂုခင်း;ရုင်း;မ ခေခေခေလး; မီး;တၢင်း;ကခမ်ဂှ်ခေဂေး,
 လုင်လၢင်ကေး။ ဝခင်း;မိုဝ်;ဗုဂ်; ပိုင်း;ကခမ်ခေ,သိုင်း
 ခေခေ ခွဲ;ဂှ်လွင်း;ကခမ်လိုင်;ကခမ်လှ်; ကခမ်ဂုခင်း
 ယုတ တင်း;လံ;တၢင်း,ကပျီတ်;ခေခေ ပေးလု လိုင်
 ခေင်,ဂှ်ခေခေခေလး; မခင်း;ထွတ်,လိုင်;လီဝ်; ကခမ်
 မတ်;ဗုဂ်, ပေးလု ခေခေသေယုဝ် လီ,ယၢင်, ဂှ်;
 ယိတ်;ပေး;ဂှ်;လုင် ဂီဝ်,တင်း;ကေး,သိုလုင်တင်း
 သီင်း;တင်း;လုင် လုဂခေ်တုမ်ဂခေ်သေယုဝ် ဂှ်ကဝ်
 ပေးလု ခေလး; ဝဲ;ဂျး;တီး;ဗေံ,ခေး;ခဝ်ကေး;။

၂၃

ဇာ၊အေးယိတ်ပရေးဂြိုဟ်းလူင်

- ၁ ပေးလှ ယိတ်တူလှ်း ခုခင်ကရု၊သို့လှမ်းလူင်လှိုင်း ခေခင်လေးလေးသေယဝ်လာတ်းဝါး၊- ပီးခွင့်ခပ် ကိုလှ်း၊ ခွ်းလွင်းတၢင်းကခင်ဂြိုဟ်းဝါတ်း၊ကြေးပီခင် လင်းခေခင် ဂပ်ခါးကပ်တင်းရှင်လှိုင်းတူင်လင်းဂပ်၊ ကခင်ဂၢင်းလွတ်းတင်း တၢင်းကခင်တၢင်း၊ကပျိုတ်း ခေခင်ခေလး ပွင်ဂြိုဟ်းယူ၊တော့၊ထိုင်ဂွတ်းဝခင်းမိုဝ်းခံ ည ယူ၊ခါးကေး၊ ဝါးခင်၊ခေကေး။ ခုခင်ယိတ်ပရေး ဂြိုဟ်းက၊ခေခင် ခေခင်ကေး၊ မီးကမိင် ဂြိုဟ်းခင်လှိုင်း ကခင်လှိုင်းယူ၊ဂါးတီးဂြိုဟ်းမခင်းခေခင် တူင်းယိတ် သူင်းမခင်းကေး။ မိုဝ်းခေခင် ပေးလှ လၢတ်းခေလး ဝါး၊- နေကုတ်ကခင်တၢင်းထုခင်ဗိုက်၊ခေကိုလှ်း၊ ကြေးပီခင်လင်းတၢင်းပေးယိတ်ခွ်းကေး။ မွ်းခေခင်ယူ၊ ခေလး ဂြိုဟ်းလီ၊ယၢင်၊ဂပ်ခါးလွမ်းခေခင်၊တြးပိုဝ်။ ယင်းကမိင်၊လွမ်းခေခင်၊တြးခေလး မွ်းဂြိုဟ်းပေးယိတ် ငှာ ဂပ်ခါးပိုဝ်။ ဝါးခင်၊ခေကေး။ ခပ်လှိုင်းကခင်လှိုင်း ယူ၊ဂါးတီးဂြိုဟ်းမခင်းခေခင်ကေး လၢတ်းဝါး၊- မွ်း သေသွမ်း ခုခင်ယိတ်ပရေးဂြိုဟ်းကြေးပီခင်လင်းပိုဝ်။ ဝါး မိုဝ်းကခင်ဝါးခင်၊ခေခင်၊ ပေးလှ ကေးလၢတ်း ခေလးဝါး၊- ပီးခွင့်ခပ်ကိုလှ်း၊ ဂပ်ခါးကပ်၊ဂူ လွင်း ကခင်မခင်းပီခင်ယိတ်ပရေးဂြိုဟ်းလူင်။ ကခင် တီမ်းခွ်းဂြိုဟ်းလိတ်းခေလးဝါးလင်း၊- မွ်းကမိင်၊လီ၊ သေသွမ်း ခုခင်ကခင်ကုပိုဝ်၊ဂူခင်းမိတ်းလှိုင်းခိုဝ်းမွ်း ခေခင်၊ ဝါးခင်၊ခေယူ၊ယဝ်။ ဝါးခင်၊ခေကေး။
- ၆ မိုဝ်းကခင် ပေးလှ ဂူခင်လွင်းကခင်ဝါး ခုခင်ကရု၊ သို့လှိုင်းခေခင်ဂမ်းဗွင်းပီခင်လတ်တုကေး၊ ဂမ်းဗွင်း ပီခင်နော့၊ရီသေး ခေခင်လှိုင်း၊ မခင်းရှင်သီခင်၊ဂါးခွ်း လှမ်းလူင်ခေလးဝါး၊- ပီးခွင့်ခပ်ကိုလှ်း၊ ဂပ်ခါးပီခင် နော့၊ရီသေး ခါးကေး။ လှိုင်းလါးနော့၊ရီသေး ကေး လှိုင်းကေး။ ဂွမ်းပိုဝ်းတၢင်းမုင်းထူးမွင်းထူးဂပ်ခါး ခွ်းလွင်းတၢင်းခပ်လှိုင်းကခင်တံယဝ် တၢင်းလှိုင်း ခိုခင်းခေခင်ခေလး၊ ဂပ်ခါးလင်း၊လီ၊ခါးမိင်၊တၢင်းကခင် လီ၊ယၢင်၊လီတ်းထၢမ်းခါးယဝ်။ ဝါးခင်၊ခေကေး။
- ၇ မိုဝ်းကခင် မခင်းဝါးလှိုင်းခေခင်၊ခေခင်လှိုင်း၊ နော့ ခိုင်းခေလးကေးခိုင်းတွပ်၊ဂခင်ထိုင်ဂခင်ခေလး ပရိုက်၊ သၢတ်းကခင်လူကခင်တုမ်လှိုင်းခေခင်၊ ပီခင်တၢင်း ဂ ကခင်နော့၊ခေခင်ခေလး။ လွင်းကခင်နော့၊ ခေခင်၊ ခေခင်ခေခင်ခေလး၊ လတ်တုကေးတင်းလံဝါး၊- ကမိင်၊မီးတၢင်းကခင်လှိုင်းခေခင်၊ ကမိင်၊မီးတမာခင်၊ဂၢင် ဂၢပ်။ ကမိင်၊မီးလှိုင်းလှိုင်း၊ ဝါးခင်၊ခေကေး။ နော့

ရီသေး တင်းလံလမ်း၊ ခပ်ဂုပုတ်တင်းကပ်တင်းသၢမ် ပိုင်ကေး။ ဂမ်းခေခင် ပီခင်မုင်းသီခင်ရှင်သီခင်၊ ယွ်၊ခေခင်နော့၊လူင်လၢင်ခေလး၊ ဂူခင်းထုတ်၊ဂါးကခင် ယူ၊နော့၊ရီသေးတင်းလံခေခင် တွပ်၊ထိုင်ခေလး ဝါး၊- ဂုင်းကမိင်၊ဂူခင်ကပျိုတ်းခွ်းကေးခေခင်လှိုင်း။ ပေးလှိုင်းလှိုင်း၊ ကမိင်၊ခေခင်ကေး တမာခင်၊ဂၢင်ဂၢပ် လံးလၢတ်းတော့၊မခင်းယဝ်လှိုင်း ယူ၊ပေခေခင်ခေခင် ကြေးပီခင်လင်း၊ ဝါးခင်၊ခေကေး။ မိုဝ်းကခင်ခပ် တွပ်၊ထိုင်ဂခင်ခေခင်နော့၊လူင်လၢင်ခေခင်လှိုင်း၊ ခေ၊ သိုင်းခေခင်ပိုဝ်းကခင်ရှင်ခပ်တၢင်းတိုတ်လခေ ပေးလှ ခါတ်၊ပီခင်ပီတ်းပီခင်တွပ်၊ခွ်းခေလး မခင်းမီးကမိင် ဂြိုဟ်းခွ်းသိုင်းခေခင်နော့၊ လှိုင်းခွ်းဂြိုဟ်းကပ် ပေးလှ ကွပ်၊သေဂါးခွ်းဂၢင်ခပ်သေယဝ် ဂွ်းလှိုင်း၊ဂါးတီး ခွ်းတပုသေကေး။ ခွ်းခမ်းဝခင်းမိုဝ်းနော့၊ခေခင် လင်းကြေးပေး၊မုင်းဂါးတီးဂြိုဟ်းမခင်းခေလးဝါး၊- မီး လှိုင်းကခင်ဂုတ်းဂၢင်ခေလး။ လှိုင်းခေခင်၊ကခင်မွ်းခါး၊ သၢတ်းသေ၊လွင်းဂပ်ခါးခွ်း ဝီင်းယေ၊ရသလီ၊ ယဝ် ခေခင်၊ ဂါးခွ်းဝီင်းရှင်မ ကေး၊ မွ်းတၢင်းလံးခါး၊ သၢတ်းသေ၊လှိုင်းခေခင်၊ ဝါးခင်၊ခေကေး။

ဂူခင်၊ဂူခင်းလံးကပ်ပေးလှတံ

- ၁၂ မိုဝ်းကခင်မိုင်းလီင်းမုင်းလှိုင်း ဂူခင်းယုတ် ဂမ်းဗွင်း ဂြိုဟ်းမုတ်ဂြိုဟ်းလှိုင်းဂခင်သေခေလး ဂြိုဟ်းတိတ်ထၢမ်း၊ ဂိခင်၊တီးတူင်လင်းဂပ်၊ခေလးဝါး၊- လှိုင်းကခင်ဂုင်း ယင်းကမိင်၊ပီ၊လံးကပ် ပေးလှ တံလှိုင်း၊ ဂုင်းတၢင်း ကမိင်၊ဂိခင်တၢင်းဂိခင်တၢင်းခွ်းသေကိတ်း၊ ဝါးခင်၊ ခေခင်ကေး။ ခပ်လှိုင်းကခင်ဂြိုဟ်းမုတ်ဂြိုဟ်းလှိုင်းခေခင်၊ ခေခင်ခေခင် မီးသေဂူခင်းသီ၊သိပ်းလှိုင်းလှိုင်းကေး။
- ၁၃ ခပ်ခေခင် ဂူ၊လှိုင်းဂါးတီးယိတ်ပရေးဂြိုဟ်းလူင်တင်း ဂူခင်းကခင်ပီခင်ခေ၊ပီခင်ရှင်တင်းလံးခေလး လင်း လၢတ်းဝါး၊- ဂုင်းခါးလံးဂြိုဟ်းတိတ်ထၢမ်း၊ဂိခင်၊တီး တူင်လင်းဂပ်၊ပိုဝါး၊- လှိုင်းကခင်ဂုင်းကမိင်၊ပီ၊လံး ကပ် ပေးလှ တံခေခင် ဂုင်းတၢင်းကမိင်၊ဂိခင်တၢင်း ဂိခင်တၢင်းခွ်းသေကိတ်း၊ ဝါးခင်ယဝ်ခါး၊ ဝါးခင်၊ ခေခင်ကေး။ ပိုဝ်းခေခင်၊ သူလင်းကိတ်း၊တင်း ခုခင် ကရု၊သို့တင်းလံ ကွခင်ဂခင်လင်းလၢတ်းတီးခေ၊ သိုင်း ဂြိုဟ်းကပ် ပေးလှ မုင်းဂါးတီးသူလင်းခေလး သူလင်းကေးဂြိုဟ်းဂိင်းမိုဝ်းဂၢင်း တၢင်းခွ်းယိတ်းခေခင်း လီတ်းထၢမ်းလွင်းတၢင်းမခင်း လီလီခါးမိင်ထိုင် ခေခင်၊ သေဂမ်းခါး။ လှိုင်းကခင်ပေးလှ ကမိင်၊ပီ၊ဂွတ်း ပီ၊ထိုင်လမ်းတီးဂြိုဟ်းသူလင်းခေခင် ဂုင်းခါးတၢင်းခေ မုင်းထူးပို ဂြိုဟ်းလံးကပ်မခင်းတံ ဂါးခွ်းဂၢင်တၢင်း
- ၁၆ ခါးကေး။ ဝါးခင်၊ခေကေး။ လၢင်လံး ပေးလှ လံးခင်းလွင်းတၢင်းကခင် ခပ်ပိုလွမ်းယူ၊ဂါးတီးဂြိုဟ်း

၂၄

လံးခါမ်,ခုခင်ဖေးလိတ်းလိတ်းထာမ်

၁ လိုခင်းခေခေ မိုဝ်းကခင်ပူခင်ဂျးဝခင်းယဝ်းလိုဝ် ခုခင် ယိတ်ပရေးဂိုဝ်းကျာ,ခေခေ ကိတ်,တင်း ဂုခင်းကခင် ပီခင်ခေ,ပီခင်ဂုဝ်တင်းလံာ် ကိတ်,တင်း ဂေ့ကခင်မေ့ လာတ်းခါမ် ကခင်လံးလိုဝ် တေ,ရတုလု ခေခေ လူင်းမးဂျးတီးဝိုင်းခေ,သရီ ခလးလဝ်းလာတ်းလွင်း ပေးလု တီးခုခင်ကျေး။ ခပ်ဂွင်ကပ် ပေးလု မး သေယဝ် တေ,ရတုလု ခေခေ လာတ်းခါမ်ကခင် တာင်,ကပျိုတ်းတီးမခင်းခလးဝး။- ခုခင်ဖေးလိတ်း ကခင်မျာတ်းခေ,ခါမ်ဂိုဝ်း။ ပိုဝ်းကခင်ဂုဝ်းခါမ် ကိတ် ပိုင်းလဝ်းဂုဝ်းခလး ဂုဝ်းခါမ်လင်း,လံးယု,ခေခေခေခေ လီလီခါမ်ကျေး။ ဂုခင်းမိုဝ်းခေခေလံးခါမ်,ကျေးလူးကခင် ယု,မျာတ်းခေ, ကခင်လဝ်းဂုဝ်းဂိုဝ်းပွင်လုတုလုခေ ခေခေကျေး။ ခခ်းဂုဝ်းဂိုဝ်းပိုင်းဂုဝ်းတီးဂုဝ်းလီခေ ဂုဝ်း ခါမ် မီးတင်းလုကခင်လင်းဂုဝ်းလင်းခေ ခေ,လုင် လာင်သေခလး လံးခါမ်,ကပ်ကျေးလူးလဝ်းဂုဝ်းခါမ် ကျေး။ ခေ,ဂိုဝ်းဂပ်ခါမ် တာင်းကခင်,ပီခင်တင်းကခင် ယုယုဂိုဝ်းလဝ်းဂိုဝ်းခေ,ခေခေလိုဝ်။ ဂပ်ခါမ်တွင်း ပါခေ, ဂုဝ်းလဝ်းဂုဝ်းကပ်တင်းလုကခင်ခေခေခေခေခေ ထွမ်,ကပ်ခါမ်ကခင်ဂပ်ခါမ်တင်းလဝ်းလာတ်း ပွတ်း ဂွခေ,ခေခေခေ သေခါမ်ခါမ်ကျေး။ ဂုဝ်းခါမ်ထူပံး ဂုခေလွင်းကခင်ကျေးခေ ပီခင်ဂုခင်းကခင်ဂုဝ်းကခင်ဂု ခလး လင်းတိုင်းယုင်းလုင်းကပ် ဂုခင်းယုတ တင်း သိုင်းတင်းလုင်ဂုဝ်းဂုဝ်းလီခေ ဂုဝ်းလံးဂုခေခေခေ မေးခေခေခေခေ မခင်းပီခင်ဂုခင်းကခင်ဂုဝ် ခပ် လိုဝ်းကခင်ခေခေခေ နေ,သု,ခေ,လရီတ် ခေခေ ဖါ ခါမ်ယဝ်။ မခင်းဂိုဝ်းဂုဝ်းပိုင်းခါမ်,လဝ်း ဂုဝ်းဂိုဝ်း,ခါမ် ကျေး။ ဂုဝ်းခါမ်တိုက်ကပ်မခင်းခလး ခခ်းမိုဝ်းကခင်မီး ကလုင်,ခါမ်,လီ,ယာင်,မခင်း လွမ်းခေ,တြေးဂုဝ်းခါမ် ခေခေ ခေ,သိုင်းလုသီ မးခလး ဂိုဝ်းခခ်းကပ်မခင်း ဂါ ကွတ်,သေဂျးခခ်းမိုဝ်းဂုဝ်းခါမ်ကျေး,သေခလး လီ,ယာင်, ဂုဝ်းခပ်လိုဝ်းကခင်ဂိုဝ်းကမူတီးမခင်းခေခေ မးဂျး ဂ တီးလဝ်းဂုဝ်းခါမ်ခေခါမ်ယဝ်။ ပေးတူဝ်လဝ်းဂုဝ်း လိတ်းထာမ်ခခ်းလိုဝ် လဝ်းဂုဝ်းတင်းလံးဂုဝ်း လွင်း တာင်းကခင်ဂုဝ်းခါမ်,ကပျိုတ်းတီးမခင်း တင်း သိုင်းတင်းလုင်လိုဝ်ခေ သေချု,လီခါမ်ယု,ခါမ်ကျေး။ ဝ ဝးခေ,ခေကျေး။ ဂုခင်းယုတ လိုဝ်းခေခေကျေးလံး လုခလးဝး။- ခါမ်ခေခေခေခေခါမ်ယဝ်။ ဝ ဝးခေ,ခေ ကျေး။ ခုခင်ခေခေကပ်မိုဝ်းခေခေခလးပခေကခင်ခါမ်ပေးလု လာတ်းခါမ်ကျေး။ ပေးလု ကျေးလဝ်း လာတ်းခလးဝး။- ပိုဝ်းကခင်ဂပ်ခါမ်, လွင်းကခင်

လဝ်းဂုဝ်း ပီခင်ကျေးကခင်လံးလီ,ယာင်,ဂုခင်းမိုဝ်းခေ ဝ ဝးခေခေခေခေခါမ်ယဝ်,ယဝ်ခလး ဂပ်ခါမ်ယိတ်းခါမ် မီးလု ကခင်လိုခင်းကခင်လင်း, ဂုတ်းလဝ်းလာတ်းခါမ် ကခင်ခေ,ကပျိုတ်းတီးတူဝ်လဝ်းဂပ်,ယု,ခါမ်ကျေး။ ၁၁ လဝ်းဂုဝ်းဂုဝ်းလွင်းကခင် လုလီခါမ်မိုဝ်းကခင် ဂပ်ခါမ် ခါမ်ခါမ်ကျေး,ဂျးတီး ဝိုင်းယေ,ရသလီခါမ်, ဂုဝ်းလံးဂုဝ်းခါမ်, ခေခေ ဂျာခေတေ,ထိုင်ဂုဝ်းမိုဝ်းလီဝ်ခေ မီးသိုင်း သွင်ဝခင်းဂုဝ်းခါမ်ကျေး။ ဂပ်ခါမ်ကခင်,ခေခေကခင်, ထိုင်ခခေတင်းသေကျေးသေဂုခင်း ဂျးခခ်းပိတ်ခါမ်, လဝ်းခေခေခါမ်။ ဂပ်ခါမ်ကခင်,တိုင်းယုင်းလုင်းကပ် ဂုခင်း ဂုဝ်းလံးဂုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဝ ဝးတြေး။ ဂျးခခ်းဝါခင်းခခ်းဝိုင်းခခေခေခါမ်။ ခပ်ကခင်, လင်းခခေယုသါဂ်းသေ,ဂျးတီးကမူ ကခင်ခပ်တေ, ၁၄ ဂျးခခိုဝ်ဂပ်ခါမ်လံးခါမ်။ ခခ်းဝးခခေသေကျေး ဂပ် ခါမ်ယုခေခါမ် ဂပ်ခါမ်ကျေးကခင် လွမ်းခေခေခေခေ တာင်းကခင်ခေခေလင်းဂုဝ်း ဂျး,ကယု,တိုက်ထီခေခေ သေခလးဂုဝ်းဂုဝ်း,တြေးပီခင်းလဝ်း ကခင်ပူ,ပေးဂုဝ်း တင်းလံးဂုဝ်းခါမ်,ခေခေခါမ်ကျေး။ ဂပ်ခါမ်ယု,ဂျး ကခင်လီ,ယာင်,တီးခခ်းဂျးခါမ်ပိုင်းလုဝ်းတို တင်း ဂျးခါမ်ကခေ,ဂတ်းတိုလိုဝ်းခခေယု,ခါမ်ကျေး။ ၁၅ ဂပ်ခါမ်ကခင်ပိုင်းတြေးပီခင်းလဝ်းသေခလး မုင်းထျး မွင်းထျး မိုခေခေခေခေခေ,ခပ်မုင်းထျးမွင်းထျး လွင်း ဂုခင်းကခင်သိုင်းတေ, ဂုခင်းကခင်ကခင်,သိုင်းတေ, ဂျးမီး တာင်းလုဂ်ဂျးတာင်းတိုခါမ်ခေခေခေခေယု, ၁၆ ခါမ်ကျေး။ ပိုဝ်းခခေခလး ဂပ်ခါမ်ခေခေခေခေခေခေခေ လဝ်းဂပ်, ဂင်းလွတ်းတင်းကခင်တာင်းကခင်တာင်, ကပျိုတ်းတီးတူဝ်လဝ်းဂပ်,ဝး။- ခေခေတြေးပီခေ လဝ်းယဝ်။ ခေခေဂုခင်းယဝ်။ ဝ ဝးခေ,ခေခေခေ ခေ, တေ,သေ,ခါမ်ကျေး။ မိုဝ်းကခင်ပူခေခါမ်ပီးမိုဝ်း ခခ်းခေ,ခေခေ။ ဂပ်ခါမ်ပေးကပ်တင်းတာင်းကခင် ဂုခေခေခေခေခေခေခေ ကိတ်,တင်း တာင်းကခင်ပုဂ် လေ,တြေးပီခေလဝ်းတင်းလံာ် မးဂျးတီးလိုဝ်ခါမ် ဂုခင်းမိုဝ်းဂပ်ခါမ်ခလး ခပ်လံးထူပံးဂုခေ ဂပ်ခါမ်ယင်း ကခင်,မီးလုလုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ယင်း ကခင်,ဂိုဝ်း တာင်းကခင်ယုင်းယာင်,ဂုခေခေခေခေခေ မေး ခေခေခလး ဂပ်ခါမ်ဂိုဝ်းတာင်းကခင်မုတ်းသိုင်းဂျးခခ်း ပိတ်ခါမ်,လဝ်းခါမ်ကျေး။ ဂုဝ်းဂျး ဂုခင်းယုတ ကခင်လုဂ်သေဂျးတီး မိုင်းကျ,သီ မးလိုဝ်းခခေခေ ဂမ်းခေခေ ဂိုဝ်းတာင်းကခင်ယုင်းယာင်,ဂုခေခေခေခေ မေးခေခေခါမ်ကျေး။ ပေးခပ်မီးတီးတာင်,ကပျိုတ်း ခခိုဝ်ဂပ်ခါမ်လိုဝ် တူဝ်ခေခေခေ,လီမးဂျးတီးလဝ်း ဂုဝ်းခလး တာင်,ကပျိုတ်းယု,ခါမ်ကျေး။ ၂၀ ကခင်,ခေခေကျေး မိုဝ်းကခင်ဂပ်ခါမ်လုဂ်,ဂျးတီး နေ,ခေ,ကျေး,သိုလုခေခေခေခေခေ ဂုဝ်းလံးလာတ်း

- ၂၁ ခေမ ကာခင်ခပ်ဂုခင်တောင်းဗိတ်းခိုင်ဂပ်ခါး လိုင်ဂိုင် ခေခင်သေဂမ်းခါး။ ဂပ်ခါးလံးခါမ်,တောင်းကခင်လီ, ယာင်,လီတ်းထာမ် လူလ်းလွင်း ရှုခင်းတင်းလံာ်တင်း လှိုင်ခိုခင်းလိပ်းခေခင် ဂျးတီးဗေံ,ခေးသူလင်းဝခင်း မိုဝ်းခိုခါးကျေး။ ဝါးခေင်,ခေကျေး။
- ၂၂ ခုခင်ဗေးလိတ် ခေခင် ပီခင်ဂေးကခင်ယိုင်;ခိခင်းရှု လွင်းသီခင်းတောင်းခေခင်ခလး; ယင်းကမ်,လီ,ယာင်, ဂမ်းလိပ်။ ခံ့မိုဝ်းခံ့ဝခင်းခလးလားတီးခပ်ခလး ဝါး- မိုဝ်းကခင်ခေ,သိုင်းလုသိ လုင်းမားခေခင် ဂပ်တင်းလီတ်းထာမ်လီတ်းတုလ်း ကမူသူခေထိုင်; လူးခွခေ, ဝါးခေင်,ခေကျေး။ လင်းခုခင်ခေခင်သင်, လားတီးဂိုတ်းတုပုမူး လွင်းကခင်တင်းကမ်,လံးကပ် ပေးလု ဝိုတ်းဂိတ်,တီးဂိတ်ခေခင်ခလး; တင်းရှု; လံးပုခင်းယူ,လီလီ ကိတ်,တင်း တင်းကမ်,လံးခေ. ခိခင်းပီးခေခင်မခင်း ကခင်မားဂိုတ်းလိုင်ဂိုတ်းလူမခင်း
- ၂၄ ခေခင်ကျေး။ လိုခင်းခေခင် ကမ်,ပေးရှိုင် ခုခင်ဗေး လိတ် ကိတ်,တင်းမေးမခင်း ကြေး,သီလ ကခင်ပီခင် ရှုခင်းယုတ ခေခင် မားရှိုင်ကပ် ပေးလု ခလးထွမ်, ကပ်ခွမ်းကခင်လားသိုင်,ဂခင်တင်း တောင်းကခင် ယုမ်,မာတ်; လင်းခေခင်ခေခင်ကျေး။ မိုဝ်းကခင် ပေးလု ဂျေးလားလွင်းကြေးတောင်းကခင်သိုဝ်း တော, ကြေးတောင်းကခင်ချမ်းဂျးမရှိုင်, ကြေးတောင်း ကခင်လီ,ယာင်,လီတ်းထာမ် ကခင်တင်းမားဂမ်း လိုခင်းလိုင်ခေခင်ခလး; ခုခင်ဗေးလိတ်ခေခင် မီး တောင်းကခင်ရှုခေကျေး,လုင်လိုင်ခလးဝါး- တေး လိပ်ခေ မိုးရှု,လူးခွခေ,တပူ။ ဂမ်းလိုခင်း မိုဝ်းကခင် ဂပ်တခင်းခေခင် ဂပ်လင်း,တင်းရှုခင်းထိုင်;လူးခွခေ, ဝါးခေင်,ခေခလးမုင်းခွင်းလွင်းကခင် ပေးလု တင်း ပခင်ဂိုခင်းမခင်း တပူ,ရှု;တုလင်းဂပ်,လံးလွတ်; ခေခင်ကျေး။ ပိုဝ်းခေခလး; ကမ်,ရှိုင်ကမ်,ရှိုင်။ မခင်း ရှုခင်ကပ် ပေးလု မားခလး; လားတီးရှုခင်းတေး,ဂခင် တင်းမခင်းကျေး။ မိုဝ်းကခင်တိမ်သွင်ပီးယဝ် ပေး, ဂိဗိတ်တု လံးကရျ,ခုခင်ဗေးလိတ် ကေး။ ခုခင် ဗေးလိတ်ခေခင် မီးလှိုင်ကခင်ခွဲ;ပခင်ခေးတီးရှုခင်း ယုတ တင်းလံာ်ခလး; မခင်းရှု; ပေးလု ခါမ်,တုဂ်း ဂိတ်းယူ,ဂျးခွင်းထွင်,ကျေး။

၂၅

လံးခါမ်, ခုခင်ဗိတ်တု လီတ်းထာမ်

- ၁ ခုခင်ဗိတ်တု ရှုတ်းထိုင်ဂျးတီးမိုဝ်းခေခင်သေယဝ် မိုဝ်းကခင်လံးသါမ်ဝခင်းလိုင် လုဂ်သေဂျးတီး ဝိင်း ဂေ,သရီ ခိုခင်းရှု,ဂျးတီး ဝိင်းယေ,ရုသလီမ်,ကျေး။

- ၂ မိုဝ်းခေခင် ယိတ်ပရေးဂိုတ်းလုင် ကိတ်,တင်းရှုခင်း ယုတ ကခင်ပီခင်ခေ,ပီခင်ရှုင်လိုင်ခေခင်လင်းလားတီး လွင်း ပေးလု ခလး; မီးလှိုင်ကခင်ရှုခင်း,ပိုင် ပုလွမ် ဂျးတီးရှုခင်းတောင်း ရှု;လံးကပ်မခင်းတံာ်ခလး; ခပ် တွင်းပခင်,ရှု;လင်းခုခင်ပွဲ,လှိုင်မခင်းရှု, ဂျးတီးဝိင်း
- ၃ ယေ,ရုသလီမ်, ကေး။ ခုခင်ဗိတ်တု ကေး; ခိုခင်း လားတီးခလးဝါး- ပေးလု လံးခါမ်,တုဂ်းဂိတ်းယူ, ဂျးခွင်း ဝိင်းဂေ,သရီ ပုခင်ခလးကမ်,ပေးရှိုင်တုင်
- ၅ ဂပ်တင်းရှု,ဂျးတီးဝိင်းခေခင်ကျေး။ ရှု;ရှုခင်းရှုင်သူ ဂမ်းဗွင်းလွမ်းဂပ်ရှု,ခလး; ပေးမီးတီးတင်,ကပျိုတ်း တီးမခင်းလိုင်။ ရှု;ခပ်တင်,ကပျိုတ်းဂျးတီးခေခင်
- ၆ တပူ ဝါးခေင်,ခေကျေး။ ဝါးသေမခင်းယူ,ဂျးတီး ခပ် သိပ်းဝခင်းလမ်လမ်ယဝ်လင်း, လုင်းရှု,ဂျးတီး ဝိင်းဂေ,သရီ ကေး။ ခွင်းဝခင်းမိုဝ်းဗုဂ်;မခင်းခေင်; ဂျးခိုင်ပလိုင်,ကခင်လီ,ယာင်,ကြေးသေယဝ် မီးက
- ၇ မိင့် ရှု;ကပ် ပေးလု မားကျေး။ မိုဝ်းကခင် ပေးလု ရှုတ်းထိုင်ခေခင်လိုင် ရှုခင်းယုတ ကခင်လုဂ်သေဂျး တီး ဝိင်းယေ,ရုသလီမ်, မားလိုင်ခေခင် လွမ်ရှုပ်; မခင်းသေခလး; တင်,ကပျိုတ်းကခင်ခင်းခေး,ခေမ် ခေး,ဂျးခိုင်မခင်း ကခင်ကမ်,လင်းခေသားသေ, သေ, လံးခေခင်ကျေး။ ပေးလု ကေးလားတီးရှုခင်းဗေး, ကပျိုတ်းတုလင်းဂပ်,ခလးဝါး- ကြေးယုတခလး သင်။ ပိဂ်မခင်,လင်းခလးသင်။ ခုခင်ဂျေခမ်းဂေ, သု,ခလးသင်။ ဂပ်ခါးကမ်,ဗိတ်းကမ်,ပိုင်းသင်ခါး။
- ၉ ဝါးခေင်,ခေကျေး။ ရုလ်းဂျး; ခုခင်ဗိတ်တုခေခင်မီး တင်းလှိုင်ကခင် ခွဲ;ပခင်ခေးပခင်တုတီး ရှုခင်းယုတ တင်းလံာ်ခလးထာမ်တီး ပေးလု ခလးဝါး- မိုး တင်းရှု,ဂျးတီး ဝိင်းယေ,ရုသလီမ်, ပုခင်ခလးခါမ်, တင်းကခင်လီ,ယာင်,ဂျးတီးဗေံ,ခေးဂပ် ဂျးတီး
- ၁၀ ခေခင်ရှိုင်။ ဝါးခေင်,ခေကျေး။ ပေးလု ကေးလင်း လားတီးခလးဝါး- ဂပ်ခါးလုဂ်းယူ,ဂျးတီးဗေံ,ခေး ပလိုင်,ကခင်လီ,ယာင်,ကြေး ခုခင်ဂျေခမ်းဂေ,သု, ယူ,ခါးကျေး။ ဂျးခေင်,ကခင်လင်းဂှုပ်;ရှုယူ,လီလီ ငါမ်းငါမ်းခေ ဂပ်ခါးကမ်,ဗိတ်းကမ်,ပိုင်းရှုခင်းယုတ
- ၁၁ တင်းလံာ်သေကိတ်းခါး။ ပေးဂပ်ခါး; ဗိတ်းပိုင်; ခလး; ရှုတ်းကပျိုတ်းကခင်ထိုဂ်းတံာ်လိုင် ဂပ်ခါးကမ်, ဝေ;တင်းတံာ်ခါး။ ရုလ်းဂျး; ပေးကပျိုတ်းကခင်ခပ် တင်,ခေခင် ကမ်,လိုင်;ကမ်,လှိုင်သေလှိုင်သေပိုင်လိုင် ဗုဂ်;လှိုင်ကမ်,ကပ်ဂပ်ခါး; ကာပ်;ဂျးခွင်းခိုဝ်းခပ်လံးခါး။ ဂပ်ခါးတင်းခါမ်,ကယူ,ဂျးတီး; ခုခင်ဂျေခမ်းဂေ,သု, ခါးကျေး။ ဝါးခေင်,ခေကျေး။ မိုဝ်းခေခင် ခုခင်ဗိတ် တု တိုင်,ပင်,ဂခင်တင်း ရှုခင်းကခင်တိုင်,ပင်,ရှုမ်း ဂခင်လိုင်ခေခင်သေယဝ်လားတီးခလးဝါး- မိုးဝါး မိုးတင်းခါမ်,ကယူ,တီး; ခုခင်ဂျေခမ်းဂေ,သု, ဝါး

ခင်,ခင်ယဝ်။ မွဲးတက်းလံးဂျး,ဂျးတီး; ခုခင်ဂျးခမ်း
ဂေ,သျှ, ကောျး၊ ဝျးခင်,ခင်ကောျး။

ခုခင်ဗီတုတု

တိုင်,ပင်, ခုခင်ဂျးခမ်းကဒြိပု

- ၁၃ လိုခင်းခေခင် ကမ်,ပေးဂိုင် ခုခင်ဂျးခမ်းကဒြိပု
တင်း ပေ,ရခေတု ဂ္ဂတီးထိုင်မးဂျးတီး; ဝိုင်းဂေ,သရိ
- ၁၄ ခလ; ဂျးလံးတဂ်လတ်; ခုခင်ဗီတုတု ကောျး။
ခပ်ယု, ဂိုင်တခင်,တခင်,သေယဝ် ခုခင်ဗီတုတု
ခေခင် ကပ်လွင်း ပေးလု လတ်;တီး;ခုခင်ဂျးခမ်း
ခလ;ဝျး- ဂုခင်းကခင်ခုခင်ဗေလိတ် ဂျးခမ်,တုဂ်း
ဂီခင်းခေခင် ယင်းဂိုတ်းပုံယု,ဂေ,ခိုင်;ချးကောျး။
- ၁၅ မိုဝ်းကခင်ဂပ်ချး ယင်းမီးယု,ဂျးခင်း ဝိုင်းယေ,ရသ
လီမ်, ခေခင်၊ ယိတ်ပရေဂျးဂိုက်;လုင် ကိဂ်,တင်းဂုခင်း
ယုတ ကခင်ပီခင်ခေ,ဝိခင်ဂုင်လိုင်ခေခင် လဝ်;လတ်;
လွင်းမခင်းခလ; တွင်းပခင်,ဂျးလံးလီ,ယင်,ကပျိုတ်;
တီးမခင်းကောျး။ ဂပ်ချးဂေ; လံးလတ်;ခလ;ဝျး။
- ၁၆ လုဂ်;ကခင် ဂေ,ကခင်လံးခမ်,တင်းကခင်တင်,က
ပျိုတ်;ခေခင် ကမ်,ပံ,လံးတေ,ခေ;ဂခင်တင်း ခပ်
လိုင်;ကခင်တင်,ကပျိုတ်;ခေခင်လိုင် မခင်းမီးကခွင်
ကခင်လံးခေ,လိတ်ကပျိုတ်; ကခင်ခပ်တင်,ဂျး
ခိုင်;မခင်းခေခင်ယု,ကောျး။ ကမ်,ထုဂ်,လီကပ်မခင်း
ကပ်;ပခင်တီး;ဖုဂ်;လု၊ ဝျးခင် ထုင်းလမ်,ရုဂ်;မ
မီးပုံခင်,ခင်ယဝ်။ ဝျးခင်,ခင်ကောျး။ မိုဝ်းကခင်
- ၁၇ ခပ်ဂ္ဂတ်;မးဂျးတီး;ဝိုင်းခိုင်ခေခင် ဂပ်ချးယင်းကမ်,
ဂိုတ်;ကမ်,သင်းခလ; ဝခင်းမိုဝ်း;ဖုဂ်;ခေခင် ဂပ်ချး
ခင်းဂျးခိုင် ပလင်,ကခင်လီ,ယင်,တြးခေခင်
- ၁၈ သေယဝ် ဂ္ဂင်ကပ်မခင်းမးဂျးကောျး။ ခပ်လိုင်;
ကခင်တင်,ကပျိုတ်;ခေခင် လုဂ်;လွင်္ဂုဂ်;မခင်းသေ
ယဝ် ကမ်,တင်,ကပျိုတ်;မခင်းလိုင်ခင်,ကခင်ဂပ်
- ၁၉ ချးထင်,မိုဝ်း;ကခင်တင်;ခေခင်။ ဂုလ်;ဂျး ခပ်တင်,
ကပျိုတ်; လွင်းပုဂ်;သျှ,တီး;တွင်;ထမ်ကခင်လပ်;
သိုင်,ဂခင်တင်း;ဖျှ,သျှ,ခပ် ကိဂ်,တင်း လွင်းလဝ်;
ယေ,သု ကခင်တံးဂျး,ယဝ်ခေခင်ချးကောျး။ လဝ်;
ယေ,သု ခေခင်ကသက်;လိပ်;ယု,ဝျးခင်။ ပေးလု
- ၂၀ လတ်;ချးကောျး။ မိုဝ်း;ကခင် ဂပ်ချးကမ်,ပေးဂ္ဂ
လီင်း လွင်းပုဂ်;သျှ,တီး;တွင်;ထမ်လိုင်;ခေခင်
ခလ; ဂပ်ချးထမ်တီး ပေးလု ခလ;ဝျး- မွဲးတက်း
ဂျးဂျးတီး;ဝိုင်းယေ,ရသလီမ်, ပုခင်ခလ;ခမ်,တင်း
ကခင်လီ,ယင်,ကမူခိုင်;ဂိုင်။ မိုဝ်း;ကခင်ဝျးခင်,ခင်
- ၂၁ ခေခင် မိုဝ်း;ကခင် ပေးလု တွင်းပခင်,ဂျးလံးခမ်,
ကယု,တီး;ခုခင်ကခင်မူခင်ယု,ခေခင်ခလ; လုဂ်;ကခင်
ဂပ်ချးကမ်,ပံ,ပုံ,လုံ,မခင်းဂျး,ဂျးတီး; ခုခင်ဂျးခမ်း
ဂေ,သျှ, ပုခင်ခေခင်လိုင်။ ဂပ်ချးလီ,ယင်,ဂျးကပ်

မခင်းခင်ပုံယု,ချးကောျး၊ ဝျးခင်,ခင်ကောျး။
၂၂ ခုခင်ကဒြိပု ဂေ;လတ်;တီး; ခုခင်ဗီတုတု ခလ;
ဝျး- တုဂ်;ဂပ်မီးကလုင်,ခွဲ;ထွမ်,ခွဲ;ငိုင်းဂျးခမ်းမခင်း
ကိုင်;၊ မိုဝ်း;ကခင်ဝျးခင်,ခင်လိုင် ခုခင်ဗီတုတု
ဂေ;လတ်;ခလ;ဝျး- ဝခင်းမိုဝ်း;ဖုဂ်;ထွမ်,ငိုင်း
ဂျးခမ်းမခင်းသေဂမ်းချး၊ ဝျးခင်,ခင်ကောျး။

လံးခမ်,ခုခင်ကဒြိပုလီတ်;ထမ်

- ၂၃ ဝခင်းမိုဝ်း;ဖုဂ်;ခေခင် ခုခင်ကဒြိပု တင်း ပေ,ရခေတု
ဂိုတ်;မူခင်သေ,ခေခင်ခေ,လုင်လင်ခလ; ဝျးတင်း
ခေ,သိုတ်; ကိဂ်,တင်းဂုခင်းယု,ဂုခင်းလုင်ဂျးခင်းဝိုင်း
ခေခင်တင်းလံး ခင်းဂျးခင်းဂေ,သေယဝ်။ ခုခင်ဗီတု
- ၂၄ တု ဂေ;ဂျးဂပ် ပေးလု မးဂျးကောျး။ ခုခင်ဗီတုတု
ဂေ;လတ်;ဝျး- ခုခင်ဂျးခမ်းကဒြိပု ကိဂ်,တင်း
ဂုခင်းကခင်မီးယု,ဂျးတီး;ခေခင်တေ;လိပ်ခေ တင်းသိုင်;
တင်းလုင်ခပ်ဂိုတ်;။ တုလ်;ဂေ,ခေခင်သေဂမ်းချး။
ဂုခင်းယုတ တင်းသိုင်;တင်းလုင် လဝ်;လတ်;လွင်း
ဂေ,ခေခင်တီး;ဂပ်ချး ဂျးခင်းဝိုင်းယေ,ရသလီမ်, ကိဂ်,
တင်းဂျးခင်းဝိုင်းခေခင်ခလ;ဂ္ဂင်သိုင်,ဝျး- ဂေ,ခေခင်
ကွခင်,ခိုင်;ဂုလ်;ဂေ; ကမ်,ထိုဂ်;ကသက်;လိပ်;သေ
ကိတ်;ချး၊ ဝျးခင်,ခင်ယဝ်။ ဂပ်ချးဂ္ဂုဂ်;လွင်း
ကခင်ဝျး မခင်းကမ်,ဂိုတ်;ကပျိုတ်;ကခင်တက်;လံး
ထိုဂ်;ခမ်,တင်းတံးခေခင်။ ပိုဝ်း;ကခင်မခင်းဝျးမခင်း
တက်;ခမ်,ကယု,တီး; ခုခင်ကခင်မူခင်ယု,ခေခင် ဝျး
ခင်ခလ;၊ ဂပ်ချးလင်,လံးလီ,ယင်, ဂျးမခင်းဂျး,
၂၆ ဂျးတီးလဝ်;ခုခင်ချးကောျး။ ဂပ်ချး ကမ်,မီးလွင်း
ကခင်တက်;တီမ်းလွင်းမခင်း ပခင်ဂျး,ဂျးတီး;ခုခင်ဂျး
ခမ်း သေ,သေ,ချျ,ချျ,သေလိုင်;သေပိုင်။ ပိုဝ်း;ခေ
ခလ; သုလဝ်;လီတ်;ထမ်လီတ်;တုလ်;မခင်းသေ
ယဝ် ခင်,ဂိုဝ်;ဂပ်ချးတက်;မီးလွင်းကခင်တက်;တီမ်း
ပခင်ဂျး,ခေခင်လိုင် ဂပ်ချးကပ်မခင်းကွဂ်,ခေဂေ;တီး
ဖေ,ခေ,သုလဝ်; ဖေ,ခေ; ခုခင်ဂျးခမ်းကဒြိပု။
၂၇ ဂျးတီး;ဖေ,ခေ;လဝ်;ဂုဂ်;။ ခေ,ခေ,ဝျးဝျးချး
ကောျး။ လွင်းမခင်းလမ်း၊ ဂပ်ချးထင်, ပေးယင်း
ကမ်,ခေကပျိုတ်;မခင်းခလ; ပုံ,လုံ,ဂေ,ကခင်ခမ်,
တုဂ်;ဂီခင်းခေခင်ဂျး,လိုင် ဝိခင်ကခင်ကမ်,ထုဂ်,ကမ်,
လီခေ;၊ ဝျးခင်,ခင်ကောျး။

၂၆

၁ မိုဝ်း;ကခင် ခုခင်ကဒြိပု လတ်;တီး ပေးလု ခလ;
ဝျး- မွဲးမီးကခွင်;တေ,လံး;လတ်;ပုခင်း;တုဂ်
လဝ်;ဂပ်,ယု,ကောျး၊ ဝျးခင်,ခင်ခေခင်လိုင်။ ပေးလု
ဂေ;ယိုခင်းမိုဝ်း;ခလ; လတ်;ဂျးခမ်းခေ,ကပျိုတ်;

၂ နေလးဝါး- ခုခင်ရှေ့ခမ်းကပြီပဲ တီးခါးကိုလုံး၊
 ၃ ဂပ်ခါးခံးလုံ လွင်းကခင်တမ်းလံးလါတီးခါးခေ၊
 ၄ ကပျိုတီး လူလုံးလွင်းတင်း ဂါးကခင် ဂုခင်းယုတ
 ၅ တင်းလံာ် ဂိုတီးကမူတီးဂပ်ခါး ဂါးတီးခေ၊ခေ၊
 ၆ လင်းဂုဝင်းခင်းမိုဝ်းခံးခေခင်ကမ်း၊လွင်းကခင်
 ၇ လင်းဂုဝင်း လင်းဂုလင်းခေခင်ခေခင် ဂါး၊တင်း
 ၈ ပုဂ်သု၊တီးတွင်တီးထာမ်တင်းလံာ် ကခင်လင်းခေခင်
 ၉ ဂခင်တင်း ဂုခင်းယုတ လိုဝ်းခေခင်ခေခင်းဂပ်ခါးထာင်၊
 ၁၀ တုပ်လင်းဂပ်၊မီးခေခင်၊ဂလု၊ခါးခေခင်။ ပိုဝ်းခေခင်
 ၁၁ ခေခင်၊ပိုဝ် လင်းဂုဝင်းတမ်းကပ်တင်းလုံကခင်ယိုခင်
 ၁၂ ခါမ်၊ခေခင် ထွမ်းခင်းခါးဂပ်ခါးလိုင် ဂပ်ခါးတွင်း
 ၁၃ ပါခင်၊လင်းဂုဝင်းတီးခါးခေခင်။တင်းကခင်ယု၊ကခင်
 ၁၄ သင်း ကခင်ဂိုတီးကခင်သင်းဂပ်ခါး လုလုခေခင်
 ၁၅ လိဂ်မိုဝ်းကွခင်၊ ကခင်မိုဝ်းလုခေခင်ပီခင်ဂါးတီးခင်း
 ၁၆ လိုဝ်းခိုဝ်းဂပ်ခါး ဂါးခင်း ဝိုင်းယေ၊ရသလိမ်၊ ခေခင်
 ၁၇ လိုင်။ ဂုခင်းယုတ တင်းသိုင်းတင်းလုဂုယု၊ တီးခါး
 ၁၈ ဂေခင်။ ပေးခပ်ခါးခါမ်၊သါးခေခင်၊ခေခင်။ ခပ်ဂုယု၊
 ၁၉ လွင်းကခင်ဝါး။ လုလုခေခင်ကွခင်တင်းခေခင် ဂပ်
 ၂၀ ခါးခေခင် ပီခင်ရှေ့ကခင်ခေခင်ခေခင်၊ခေခင်၊ခေခင်
 ၂၁ ကခင်ဂပ်ခါးခေခင်ခေခင်ခေခင်၊ခေခင်၊ခေခင်
 ၂၂ ခေခင်၊ရီခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်။ ခွပ်းပိုဝ်းလွင်းတင်း
 ၂၃ ကခင်မုင်းထူးမုင်းထူး ကခင်ခေခင်ပီခင်လင်းဂပ်ခါး
 ၂၄ တီးပူ၊ပေးဂုဝင်းခေခင်ခေခင်။ ဂပ်ခါးလံးခါမ်၊တင်း
 ၂၅ ကခင်လိ၊ယာင်၊လိတီးထာမ် တေးလိခေခင်ခေခင်။
 ၂၆ ဂုခင်းကိသရေ၊လ သိမ်းသွင်မိမ်းခတ်းလုံဂိုတီးဂါး
 ၂၇ ခေခင်ပီခင်လင်း ဂုဝင်းခါးခါးခါးခါး၊ထာတ်၊ခေခင်
 ၂၈ တမ်းလံးခါမ်၊ဂတ်လင်းခေခင် ဝါးခေခင်တင်းကခင်
 ၂၉ မုင်းထူးမုင်းထူးယု၊ခါးခေခင်။ ခုခင်ရှေ့ခမ်းတီး
 ၃၀ ခါးကိုလုံး။ ဂုခင်းယုတ တင်းလံာ်ကပ်လွင်းတြေး
 ၃၁ တင်းကခင်မုင်းထူးမုင်းထူးခေခင် ဂိုတီးကမူတီး
 ၃၂ ဂပ်ခါး တီးခါးခေခင်။ ပေးခေခင်ပီခင်လင်း ဂုခင်း
 ၃၃ လိုဝ်းကခင်တံာ်ယဝ်ခေခင် လုဂ်ခါးခေခင် ဂိုတီးသင်
 ၃၄ ခေခင် သုလင်းထာင်၊ဝါး တီးကခင်တမ်းယုမ်၊လံး
 ၃၅ ကမ်း၊မီး။ ဝါးခေခင်၊ခေခင်၊ပိုဝ်ခါး။ ဂပ်ခါးခေခင်
 ၃၆ ယင်းလံးထာင်၊မေးဝါး။ ဂပ်ခါးထုဂ်၊လိဂိုတီးလွင်း
 ၃၇ တင်းကခင်ခတ်းခေခင်တင်း ခေခင်၊လိုင်လင်းလင်း
 ၃၈ ယေ၊သု။ ဂုခင်းဝိုင်းခေခင်၊လေရီတံခေခင်ခေခင်ခေခင်
 ၃၉ ဝါးခေခင်ယေခင်။ ဂပ်ခါးဂိုတီးလွင်းတင်းလိုင်ခေခင်
 ၄၀ ဂါးခင်း ဝိုင်းယေ၊ရသလိမ်၊ ခါးယဝ်။ ဂပ်ခါးလံး
 ၄၁ ကခါးတီး ယိတ်ပေးဂိုတီးလုလိုင် လိုဝ်းခေခင် ဂုခင်း
 ၄၂ ကပ်ဂုခင်းမုတ်းလင်းခေခင်ခေခင်၊ ခေခင်ခေခင်၊
 ၄၃ ဂုလင်းကမ်း၊ခါး မိုဝ်းကခင်ခေခင်ခေခင်၊တင်းတံာ်ခေခင်
 ၄၄ ခေခင် ဂပ်ခါးခေခင်ခါးယဝ်။ ဂပ်ခါးပခင်တမ်းခေခင်
 ၄၅ ဂါးခင်းလေခွပ်းခေခင်တြေးတင်းသိုင်းတင်းလုလိုင် ခိုဝ်း

ခိုဝ်းယင်းယင်း ကမ်း၊ဂုလု၊ပွတ်းယဝ်ခေခင်၊ ဂိုတီးခေခင်
 ၁ ခေခင်၊ ဂုခင်းခေခင်ခေခင်ခေခင်ပီခင်လင်းတီးခါးယဝ်။
 ၂ ပါးတင်း တေးသုလုခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်
 ၃ သေခေခင် ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင် တေးထိုင်ခေခင်
 ၄ တာင်၊ဝါခင်းတာင်၊မိုဝ်းတီးခါးယဝ်။
 ၅ ခင်းမိုဝ်းကခင် ဂပ်ခါးကပ်တင်းကခါးကေခင်၊ ကခင်
 ၆ ယိတ်ပေးဂိုတီးလုလိုင်တင်းလံာ်ပခင်ခေခင်ခေခင်၊ ဂု၊
 ၇ ဂါးတီး ဝိုင်းထမ်း၊မသိုတ်း ယု၊ခေခင်လိုင် မိုဝ်းခေခင်၊
 ၈ ဂါင်ဝခင်းတိုင်း ဂပ်ခါးလံးဂုခင်းကခင်လိမ်။ ကခင်
 ၉ မိုဝ်းလိမ်ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင် မိုဝ်းလိမ်
 ၁၀ မေးဂါးခေခင်ခေခင်ခေခင် ဂိုမ်းဂပ်ခါး ဂါး၊တင်း
 ၁၁ ဂုခင်းလိုင်ကခင် ထွမ်းလုလုခေခင်တင်းဂပ်ခါးခေခင်
 ၁၂ ဂါးခင်းသိုင်းတင်းခေခင်ခေခင်ခေခင်။ မိုဝ်းကခင်ဂပ်
 ၁၃ ခါး ဂါး၊တင်းဂုခင်းတင်းသိုင်းတင်းလုလုခေခင်
 ၁၄ ခေခင်လိခေခင်ခေခင်လိုင် ဂပ်ခါးလံးခေခင်ခေခင် ကခင်
 ၁၅ ကပ်တင်း ခါးခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင် လါတီးခေခင်
 ၁၆ ဝါး- သေးလုကိုလုံး။ သေးလုကိုလုံး။ ဂိုတီးသင်
 ၁၇ ခေခင် မိုဝ်းခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်။ ပေးခေခင်
 ၁၈ ပိတ်သိုင်း၊မိုဝ်းလိမ်လိုင် မိုဝ်းတမ်းလိမ်ခေခင်လုလိုင်
 ၁၉ ကေခင်။ ဝါးခေခင်၊ခေခင်ခေခင်။ ဂပ်ခါးခေခင်လင်း
 ၂၀ ထာမ်ခေခင်ဝါး- လင်းဂုဝင်းပီခင်ခေခင်လုခါး။ မိုဝ်း
 ၂၁ ကခင်ဝါးခေခင်၊ခေခင်လိုင်။ မခေခင်ခေခင်ခေခင်လုခါး
 ၂၂ ဝါး- ဂပ်ပီခင် ယေ၊သု ကခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်
 ၂၃ သေးခေခင်ခေခင်။ လုဂ်ခေခင်လုခါးယု၊ခေခင်တိုခေခင်
 ၂၄ တေ။ ဂပ်ပေး၊မေးဂါးတီးခါး ဂုခင်းလံးခါးခါးခါး
 ၂၅ ကေခင်၊ ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်
 ၂၆ သါးခေခင်၊ လွင်းတင်းကခင်ခေခင်ခေခင် လွင်းတင်း
 ၂၇ ကခင်ခေခင်တမ်းလံးဂုခင်းလိုင်ခေခင်ခေခင်။ ဂပ်တမ်း
 ၂၈ ခေခင်၊ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင် ဂါးခင်းမိုဝ်းလိုင်ခေခင်
 ၂၉ ဂပ်ခါး ဂါး၊တင်း ဂုခင်းတာင်၊လိုင်တာင်၊ခေခင်
 ၃၀ တင်းလံာ်သေ ဂါး၊တင်း ဂုခင်းခေခင်ခေခင်ခေခင်
 ၃၁ ခေခင်၊တေခေခင် ဂုခင်းခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်
 ၃၂ သေယဝ် မေးဂါးတီးကခင်လိမ်။ ဂုခင်းခေခင်ခေခင်
 ၃၃ ကေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင် မေးဂါး
 ၃၄ တီးခေခင်ခေခင်ခေခင် ဂုခင်းလံးခါမ်၊ကပ်ခေခင်
 ၃၅ တင်း ကခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင် ဂါး၊တင်း ကခင်ခေခင်
 ၃၆ လိုင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်။ ခွပ်း
 ၃၇ ပိုဝ်းတင်းယုမ်၊မတ်းခေခင်ခေခင်။ ခုခင်ရှေ့ခမ်း
 ၃၈ ကပြီပဲ တီးခါးကိုလုံး။ ပု၊တမ်းလင်း ကခင်ပီခင်
 ၃၉ မေးဂါးတီးဂါင်ဂါင်ခေခင် ဂပ်ခါးယင်းကမ်းထွမ်း
 ၄၀ ကမ်း၊ကပ်ခေခင် ကမ်း၊ယု၊လံးခါး။ ဂုခင်းဂုဝင်းခေခင်
 ၄၁ တမ်းလံးခါးခါးလုလံးခါးလု။ တမ်းလံးခါးခါးခါး
 ၄၂ ခေခင်ခေခင်ခေခင် ဂါးခေခင်ခေခင်ခေခင် တင်းကခင်ခေခင်
 ၄၃ လုလံးခါးခါးခါးခါး ခေခင်ခေခင်ခေခင်ခေခင်

လဝ်းဝုးခံ၊ ဂဝ်ခးဂျေးလတ်းဂးခွဲး ဝီင်းထမ်,မ
 သီတ်း ကွခင်တၢင်းသေယဝ်လင်, လံးဂျေးလတ်း
 ဂးတီး ခဝ်လိုဝ်းကခင်ယူ,ဂးခွဲး ဝီင်းယေ,ရသ
 လီမ်, တင်း မိုင်းယုတ ဂးတီးဂုးလီခင် ကိတ်,တင်း
 ဂုခင်းတၢင်း,လိုဝ်းတၢင်း,ခိုဝ်းတင်းလံ တီးခးဂျေး။
 ၂၁ ဂွမ်းပိုဝ်းလွင်းတၢင်းခခင်ခလး ဂုခင်းယုတ တင်း
 လံ တီကဝ်ဂဝ်ခး ဂးခွဲးပိတ်မာခင်,လဝ်းသေယဝ်
 ၂၂ ခတ်းလုံ ဂုးလံးကဝ်ဂဝ်ခးတံတီးခးဂျေး။ ခွဲး
 ဝုးခခင်သေဂျေး၊ ဂဝ်ခး လံးခါမ်,ဂျေးလူးတၢင်း
 ကခင်တြးပီခင်လဝ်းလွဲးထီမ်မၤလုဒလး မီးယူ,
 တေ့,ထိုင်ဂွတ်းမိုဝ်းလိဝ်ခခ်သေယဝ် လံးခါမ်,သၢဂ်း
 သေ,ယူ,ဂးတီးဂုခင်း လီမ်လိဂ်လီမ်ယို,သေခလး
 မွတ်,လတ်းလွင်းတၢင်းကခင် မုဝ်းသေ, ကိတ်,တင်း
 ပရေးဗီတ်းတင်းလံ ဂျေးလတ်းခလးဝုး-
 တၢင်းပီခင်မးဂျေး၊ ဝုးခခင်,ခခ်လိုဝ်းခခင်ဂုလ်း
 ၂၃ ခးဂျေး။ လဝ်းခရိုလုံ တၢင်းလံးခါမ်,တံ၊ မခင်း
 လဝ်း တၢင်းလံးပီခင်ဂျေးကခင်လုဂ်ဂးတၢင်းတံ
 ခိုခင်းလိဝ်းကွခင်တၢင်းပိုခင်းခလး ပခင်ကခင်လီင်း
 တီးဂုခင်းမိဝ်းယုတ ကိတ်,တင်း ဂုခင်းတၢင်း,လိုဝ်း
 တၢင်း,ခိုဝ်းတင်းလံခခင် တီးခးဂျေး၊ ဝုးခခင်,
 ခခ်ဂျေး။
 ၂၄ မိုဝ်းကခင် ပေးလု လဝ်းလတ်းဂျေးခခင်,ကပျီတ်း
 လိုဝ်းခခင်,ခခ်ခခင်လိုဝ် ခုခင်ဗီတ်တု ဂွင်သီခင်,
 ခလးဝုး- ပေးလု ကိုလ်း၊ မွဲးခခ် ပီခင်ဂုခင်းယွင်,
 ကိုဝ်း။ သွခင်ကဝ်ကတၢင်းပိုင်,လု,ခခင်ခလး,ခလး
 ထိုင်ပီခင်ဂုခင်းယွင်,ဂျေး,ယဝ်၊ ဝုးခခင်,ခခ်ဂျေး။
 ၂၅ ပေးလု ဂျေးလဝ်းလတ်းခလးဝုး- ခုခင်ဗီတ်တု
 ကခင်မျာတ်းခလး,ခးဂျေးလုလ်း၊ ဂဝ်ခးကခင်,လုးဂုခင်း
 ယွင်,ခး။ ဂဝ်ခးမီးတင်းဂွင်လုံကခင်လိကခင်ငါမ်း
 သေခလး လတ်းဂျေးခခင်ခိုဝ်,ဂခင်တင်းသမ်,မၤ,
 ၂၆ တြးခခင် တီးခးဂျေး။ ခုခင်ဂျေးခမ်းကတြိပ
 ဂုလွင်းတၢင်းလိုဝ်းခခ်ယူ,ခးဂျေး။ ဂးတီးဗဟံ,
 ခးဂျေးခခင်ခခင် ဂဝ်ခးဂုတ်းလဝ်းလတ်းလီင်းလီင်း
 ယူ,ခးဂျေး။ လွင်းတၢင်းလိုဝ်းခခ်လိုဝ် ဂဝ်ခး
 ထၢင်, ကခင်မခင်းလဝ်းကခင်,ဂုခင်းခခ် ကခင်,မီးသေ
 လိုဝ်းသေပိုင်ခး။ လွင်းမခင်းလဝ်း၊ လွင်းတၢင်းခခ်
 ပီခင်လွင်းတၢင်းကခင်ဂီတ်းတီးလွင်တီးလီင်, ကခင်,
 ၂၇ လုးခး။ ခုခင်ဂျေးခမ်းကတြိပ တီးခးဂျေးလုလ်း။ လဝ်း
 ဂုဝ်းယုမ်,ဂျေးခခင်,ဂတ်းတီးယူ,ခးဂျေး။ လွင်း
 ကခင်လဝ်းဂုဝ်းယုမ်,ခခင် ဂဝ်ခးဂုယူ,ခးဂျေး။
 ၂၈ ဝုးခခင်,ခခ်ဂျေး။ ခုခင်ကတြိပ ဂျေးလတ်းတီး
 ပေးလု ခလးဝုး- မွဲးဂီတ်းကိတ်းကွခင်,ခခင်
 ဂုလ်းခလး တၢင်းလုဝ်းကဝ်ဂဝ် ဂုးလံးပီခင် ခရိုလုံ
 ၂၉ ယာခင်, ဂိုဝ်၊ မိုဝ်းကခင်ဝုးခခင်,ခခ်လိုဝ် ပေးလု

ဂျေး လတ်းခလးဝုး- ဂီတ်းကိတ်းကွခင်,ခခင်
 သေကခင်,ဝုး၊ ဂီတ်းခခင်ခခင်သေကခင်,ဝုး၊ ခွဲး
 သေလိုဝ်းလိဝ်းလိုဝ်းခခ်၊ ခခင်,ဂိုဝ်လဝ်းဂုဝ်းကိတ်,
 တင်း ခဝ်လိုဝ်းကခင်လံးခခင်ခခင်ခခင် ဝခင်းမိုဝ်း
 ခခ်တင်းသီင်းတင်းလုခခ် တၢင်းပီခင်လိုဝ်းခခင်,ဂဝ်
 ၃၀ ခးဂျေးလိုင် ဂဝ်ခးသုးတွင်းတီးတြးပီခင်လဝ်းယူ,ခး
 ဂျေး၊ ဝုးခခင်,ခခ်ဂျေး။ မိုဝ်းခခင် လုလိမ်ခုခင်
 ဂျေးခမ်းကတြိပ တင်း ပေ,ရခခ်တု ကိတ်,တင်း
 ခုခင်ဗီတ်တု တင်းခဝ်လိုဝ်းကခင်ခခင်ယူ,ဂးတီး
 ၃၁ ခခင်လိုဝ်းခခင် လုဂ်ဂျေး,တၢင်း,တီးသေယဝ် ခခင်,
 ဂခင်ဂခင်လတ်းဂခင်ခလးဝုး- ဂျေးခခင်ခခင်ခခင်,
 ဂီတ်းဗီတ်းကမူဂီတ်းသင် ကခင်ထိုဝ်းလံးတံခခင်။
 ကမူကခင်ထိုဝ်းတၢင်းလံးတူဂ်းဂီခင်းဂျေး ကခင်,မီး၊
 ၃၂ ဝုးခခင်,ခခ်ဂျေး။ ခုခင်ကတြိပ ဂျေးလတ်းတီး
 ခုခင်ဗီတ်တု ခလးဝုး- သင်မခင်းကခင်,လံးဝုး
 မခင်းတၢင်းခါမ်,ကယူ,တီး ခုခင်ဂျေးခမ်းဂေ,သု,
 ဝုးခခ်လိုဝ်၊ ဂုဝ်းထုဂ်,လိပွံ,မခင်းလွတ်းယဝ်၊ ဝုး
 ခခင်,ခခ်ဂျေး။

၂၇

ပေးလု တင်း သီ,လ
လံးခါမ်,သုင်,ဂျေး,မိုဝ်းဂုဝ်းမ

၁ မိုဝ်းကခင်တီဝ်းတတ်း ဂုးဂုဝ်းလံးခိ,မိုဝ်းခလးဂျေး,
 ဂးတီး မိုဝ်းကိတ်လိ ခခင်လိုဝ်၊ ခဝ်ကဝ် ပေးလု
 ကိတ်,တင်းဂုခင်းတၢင်း,တီး ကခင်လံးခါမ်,တူဂ်း
 ဂီခင်းယူ,လိုဝ်းခခင် ကာပ်;ပခင်တီးတဝ်မူးကခင်
 လံးလိုဝ်း ယုလိ ကခင်လၢပ်;သီင်,ဂခင်တင်းတဝ်
 ၂ ကျေး,ဂုတ်တု ခခင်ဂျေး။ ဂုဝ်းခဝ်;ဂးခွဲးဂိုဝ်း
 ကျေး,တြးမုတ်တီ ခခင်သေယဝ် ကၢင်းတၢင်းလိဝ်း
 လွမ်းဂးတီးဂိုဝ်းမိုဝ်းကျေး,သိ သေခလးပွံ,မိုဝ်းဂျေး,
 ကျေး။ ကျေး,ရိတ်တု,ခု ဂုခင်းဝီင်းထိတ်;သု,လေး
 ခခင်; မိုဝ်းမၤ,ဂေ,တေးခခင်၊ ခခင်ဂျေး ပုးလုလ်း
 ၃ ဂခင်တင်းဂုဝ်းကျေး။ ခွဲးဝခင်းမိုဝ်းဗုဂ်း ဂုဝ်းသိုဝ်း
 ဂးတီး ဝီင်းလိတုင်, ကျေး။ ယုလိ ဂီတ်းဂျေးလု
 ခခိုင် ပေးလု ခလး ပခင်ကခင်ခခင်မိုဝ်းလံးဂျေး,
 လီခင်း ဂးတီးဂျေးသေးမခင်းတင်းလံးခလး ခါမ်,
 တၢင်းကခင်ခဝ်ဂီတ်းလီင်ဂီတ်းလုမခင်းကျေး။
 ၄ ဂုဝ်းလင်,သမ့် ကွတ်,သေဂျေးတီးဝီင်းခခင်သေယဝ်
 ပိုဝ်းကခင်လုခမ်းမးကခင်,ထုဂ်,ခခင်ခလး လိဝ်;ဂျေး,
 ၅ ဗဟံ,တၢင်းခခိုင် ခုခင်ဂုပရ ခလး ခါမ်;ပၢင်,လံး,
 ကခင်လဝ်းဂခင်တင်း မိုဝ်းဂီလိဂီ တင်း မိုဝ်းပမ်,ဗု
 လိ ခခင်သေယဝ် ဂွတ်းထိုင်ဂးတီး ဝီင်းမုရ မိုဝ်း

၆ လုဂီ ကော့။ တပုံမူးလင်, ထုပ်ပိုးရှိုင်း ကျ,လေ,
 ၇ လာဇ်,တရေ, ကာဇ်တမ်းခမ်းဂျ,ဂျ,တီး မိုင်း
 ၈ ကိတလိ ခေခေခလး ကပ်ဂုမ်းသ့,ဂျ,ခွဲးရှိုင်းခေခေ
 ၉ ကော့။ မိုင်းကာဇ်ဂျ,ထိုင်းထိုင်းခလး သီင်းခိုင်,
 ၁၀ ဝမ်းခမ်းခေ,ခေခေ ဂုမ်းလံးခတ်းလုံယပ်,ခေ,
 ၁၁ လူင်လာင်ခလး လင်,ဂွတ်းထိုင်ဂျ,ဂျ,တီးကာဇ်
 ၁၂ သိုဝ်းဂခေတင်း ဝီင်းဂခေတုံ ခေခေသေယပ် ပိုဝ်း
 ၁၃ ကခေလုမ်းမားကမ်,ထုဂ်,ခလးလိပ်း ဂုခေဂရေ,တေ,
 ၁၄ နေ,တောင်းကာဇ်လုပ်လုမ်း ဂျ,တီးကာဇ်သိုဝ်းဂခေ
 ၁၅ တင်း ဝီင်းသျ,လမုခေ, ခလး ခတ်းလုံလိပ်းဂျ,တီး
 ၁၆ ခေခေ ယပ်,ခေ,လူင်လာင်သေယပ် ဂွတ်းထိုင်ဂျ,
 ၁၇ တီးကာဇ်လံးရှိုင် ဂျ,လုလိမ်ခေ,၊ ကခေလမ်ဂခေ
 ၁၈ တင်း ဝီင်းလျ,သေ, ခေခေကော့။ မိုင်းကာဇ်ခမ်း
 ၁၉ ယမ်းသီင်းခမ်းခေ,ခလး ပုခေသေဝမ်းကာဇ်ဂမ်
 ၂၀ တောင်းဂိခေယပ်ခေခေထိုင် ပေးလု ဂူလွင်းကာဇ်ဝျ,
 ၂၁ ပီခေခိုင်,ကတူ, ကခေကမ်,ထုဂ်,လီခမ်းပင်,လံ,
 ၂၂ ခေခေခလး မခေပခေသတုံခပ်ခလးဝျ,၊- ဂူခေ
 ၂၃ တင်းလံခေဂီလုမ်း၊ ပေးခမ်းပင်,လံ,တေးလိပ်
 ၂၄ ခေခေထိုင် ဂပ်ဂူဂုခေလွင်းကာဇ် ရှိုင်း ကိဂ်,တင်းကုဂ်
 ၂၅ လျ,ခွင်းလီင်းဂုလုမ်းကမ်,ဂျ, ကသားဂုမ်းဂေးတမ်း
 ၂၆ ဂွတ်းထိုင်တောင်းကာဇ်လုသုမ်းယူ,ကော့။ ဝျ,ခေ,
 ၂၇ ခေကော့။ ခွဲးဝျ,ခေခေသေဂေးတပုံမူးခေခေထွမ်,
 ၂၈ ကပ်ဂုမ်းဂူခေခေမေခတ်းရှိုင်ရှိုင်း ကိဂ်,တင်း ခေ,
 ၂၉ ရှိုင်းလှိုင်းခေခေ လှိုင်းတွခေခေခေ,သေ ဂုမ်းကာဇ်
 ၃၀ ပေးလု လာတ်းခေခေကော့။ မိုင်းကာဇ်ကမ်,လီ
 ၃၁ ယူ,ဂျ,တီးဝီင်းခေခေခွဲးခိုင်,ဂတ်းခလး ဂူခေခေ
 ၃၂ ခေ,လာတ်းဝျ,၊- ပေးခီးရှိုင်းဂျ,ဂမ်းခေခေခလး
 ၃၃ ခိုတ်းထိုင်ဂျ,တီးတိုဝ်တျ, ဝီင်းခေခေတုံ လံးလိုင်
 ၃၄ တောင်းကာဇ်ရှိုင်းပုခေခေခိုင်,ဂတ်း ဂျ,တီးတိုဝ်
 ၃၅ တျ,ခေခေ ယိုင်,ခေခေတမ်းလီကော့။ ဝျ,ခေ,
 ၃၆ ခေကော့။ တိုဝ်တျ,ခေခေတုံ ခေခေ မီးဂျ,တီး
 ၃၇ ဂုခေဂရေ,တေ, ကော့။ ဝံ,ခေ,တေး,နေ,
 ၃၈ ဝမ်းတုဂ်းလိုင်,ခေခေ တင်းနေ,
 ၃၉ ဝမ်းတုဂ်းလိုင်,တျ,ယူ,ကော့။

ထုပ်ပိုးလုမ်းလီင်လိုင်

၃၁ မိုင်းကာဇ် လုမ်းတောင်းလာဇ်ထုပ်ပိုးလှိုင်းလှိုင်းယူ,
 ၃၂ ခေခေထိုင် ခပ်မီးတင်းလုံကာဇ်ထိုင်,ဝျ, တမ်းခိုတ်း
 ၃၃ ထိုင်လံးတေးလိပ်ခေယူ,ဝျ,ခေခေခလး၊ တိုတ်းထွမ်
 ၃၄ ရွဂ်သု,ကွဂ်,သေယပ် လိပ်းဂျ,တီးဂုမ်း ဂုခေဂရေ,
 ၃၅ တေ, ခေခေဂျ,ကော့။ ကမ်,ပေးရှိုင် လုမ်းခေခေ
 ၃၆ ကခေလံးလှိုင်း၊ ကုရွဂ်လုတုင်, ခေခေပတ်းမားကပ်
 ၃၇ ရှိုင်းခပ်ဂျ,ဂမ်းလိပ်ခလး မိုင်းကာဇ်ရှိုင်းခေခေ
 ၃၈ ကမ်, ခမ်း,လုမ်းလံးခလး ရှိုင်းဂေးရှိုင်းကုခေခေ
 ၃၉ ခလး ပေး လွမ်းဂျ,နေ,ကာဇ်လုမ်းထုပ်ပိုးခေခေ
 ၄၀ ကော့။

၄၁ ခွဲးရှိုင်းကာဇ် ယင်းတိုဂ်လီခေခေဂျ,နေ,တောင်းကာဇ်
 ၄၂ လုပ်လုမ်းတီး ဂုခေဂွခေ,ဂလေ,တေ, ယူ,ခေခေ
 ၄၃ ထိုင်၊ ဂုမ်းလံးခတ်းလုံယပ်,ခေ,လူင်လာင် ခေ,
 ၄၄ ရှိုင်းကာဇ်,ကမ်,လံးလုလံးလီင်လိုင် ကပ်တိုင်,ဂျ,
 ၄၅ ခေခေရှိုင်းလူင်သေယပ် ကပ်ထိုင်းကာဇ်တမ်းလှိုင်း
 ၄၆ ဂုမ်းထွမ်းလှိုင်းခေခေ မတ်းခေခေရှိုင်းမခေခေ,
 ၄၇ ကော့။ ပိုင်းကာဇ် ဂုပ်ရှိုင်းတမ်းတိုင်,ဂျ,
 ၄၈ ခေခေဂုတ်,သံး ခေခေခလး ဂုမ်းသိမ်းကပ်
 ၄၉ လာင်းယမ်းသေယပ် ပေးလွမ်းဂျ,နေ,
 ၅၀ ကခေလုမ်းထုပ်ပိုးခေခေ ယူ,ကော့။ ပိုင်း
 ၅၁ ကခေ ဂုမ်းလံးခမ်း,တောင်းကာဇ်ခေခေ
 ၅၂ လူင်ပတ်ထုပ်ပိုး သခေ,ခွခေခေ,လူင်လာင်ခေခေ
 ၅၃ ခလး ဝမ်းရှိုင်းခေခေ ရှိုင်းကပ်ကုဂ်,
 ၅၄ ခွင်းလီင်းဂုမ်း ထိမ်းကွဂ်,ပီတီးကော့။ ခွဲး
 ၅၅ ဝမ်းကာဇ်ထွမ်းထိုင် သမ်းခေခေ ရှိုင်းကပ်
 ၅၆ တင်းခေခေတုင်လဝ်းဂပ်, ယိပ်းကပ်
 ၅၇ ခေခေရှိုင်းရှိုင်းသေယပ်ထိမ်းပီတီး
 ၅၈ ကော့။ ပိုင်း ကခေကမ်,လံးဂုခေခေ
 ၅၉ လာပ် ရှိုင်ခေ,ယပ် ခလး နေ,
 ၆၀ နေခေ လူင်လုမ်းလူင်ယင်းတိုဂ်,
 ၆၁ ရှိုင်းယုံ,ခေ, ခေခေ ရှိုင်းကမ်,
 ၆၂ မီးတီးမုင်းမွင်း ကခေတမ်းလံး
 ၆၃ က သားလိပ်းခေခေယပ်ကော့။ ခပ်ကမ်,
 ၆၄ ဂိခေတောင်း ရှိုင်ခေ,ယပ်ခလး ပေးလု
 ၆၅ လင်, လုဂ်လုဂ်းဂျ,ခွဲးခေခေဂင်
 ၆၆ ခပ်သေယပ် လာတ်းဝျ,၊- ဂူခေ
 ၆၇ ရှိုင်းဂုမ်းလှိုင်းခေခေဂီလုမ်း၊
 ၆၈ သင်ဝျ, သုထွမ်,ကပ်ဂုမ်း ဂပ်
 ၆၉ ခလးကမ်,လုဂ်သေဂျ,တီး ဂုခေ
 ၇၀ ဂရေ,တေ, ကွဂ်, မေးလှိုင်
 ၇၁ ရှိုင်းတမ်းကမ်,လံးထုပ်ပိုး တောင်း
 ၇၂ ကခေလု, ကခေသုမ်းလှိုင်ခေ,
 ၇၃ ခေ။ ခွဲးဝျ,ခေခေသေဂေး တေး
 ၇၄ လိပ်ခေ ဂပ်တိုဂ်ယုင်းသု ရှိုင်း
 ၇၅ လှိုင်သုမီးတောင်း ကခေသား
 ၇၆ သျ,ယူ,ကော့။ လွင်းမခေခေ
 ၇၇ လှိုင် သေသုမ်းရှိုင်းခေခေ
 ၇၈ ခွဲးသုခေ တမ်းကမ်,လံးသုမ်း
 ၇၉ ကသားသေဂေး။ ရှိုင်းရှိုင်းခလး
 ၈၀ ဝျ,လှိုင်ခေခေလမ်း မိုင်းခမ်း
 ၈၁ ဝျ, တမာဇ်,ဂင်ရှိုင်
 ၈၂ ခေခေလဝ်း၊ လဝ်း ကခေ
 ၈၃ ဂပ်ဂုမ်းဂုမ်းဂုမ်းဂုမ်း
 ၈၄ ဝျ,၊- ပေးလု ဂီလုမ်း၊
 ၈၅ မွဲးယျ,ပေမံးလုံ။ မွဲးတမ်း
 ၈၆ လံးဂွတ်းထိုင်ဂျ, တီးနေ,
 ၈၇ ခေ, ခုခေဂျ,ခမ်းခေ,သျ,
 ၈၈ ကော့။ ခေခေပီခေလဝ်း
 ၈၉ ကပ်ဂုခေခေခမ်းခမ်း
 ၉၀ ပင်,လံ,လုလုမ်းဂခေ တင်း
 ၉၁ မွဲးတင်းသီင်းတင်းလူင်
 ၉၂ လှိုင်ခေခေ ကာပ်ပခေတီး မွဲး
 ၉၃ ယပ်။ ဝျ,ခေ,
 ၉၄ ခေကော့။ ပိုင်းခေခေ
 ၉၅ ဂူခေရှိုင်း လှိုင်းခေ
 ၉၆ ဂီလုမ်း၊ ခေခေတောင်း
 ၉၇ ကခေသားသျ,တျ, ဂပ်
 ၉၈ ကိုင်ပိုင်း,ခေခေလဝ်း
 ၉၉ သေခလး မီးတင်း
 ၁၀၀ ကခေ ယုမ်း,မာတ်း
 ၁၀၁ လွင်းကာဇ်တမ်း
 ၁၀၂ ပီခေမေး ဂျ,ခေ,
 ၁၀၃ ကခေ မခေခေ
 ၁၀၄ လာတ်းဂုတ်းဂပ်
 ၁၀၅ ခေခေကော့။ ခွဲးဝျ,
 ၁၀၆ ခေခေသေဂေး ရှိုင်း
 ၁၀၇ ခေခေလမ်း၊ တမ်း
 ၁၀၈ လံးလုလံးလီင် ဂျ,
 ၁၀၉ ခေခေဂုမ်းသေ
 ၁၁၀ ဂုခေဂုခေကော့။ ဝျ,
 ၁၁၁ ခေ,
 ၁၁၂ ခေကော့။

မိုဝ်းလူလီဝ်

၂၇ ခမ်းကခေ ထုခေ;ထိုင်သိပ်းသီ,ဝခမ်းခေခေ ခွဲးမိုဝ်း
 ကခေဂုဝ်းဂျး,ခိုခမ်းခိုခမ်း ဂျးခွဲးပင်,လံာ်ကၠး,တြီ
 ယူ,ခေခေ ဂုခမ်းခွဲးဂိုဝ်းလီဝ်ခေခေထိုင်, ဂုဝ်းလမ်
 တမ်းဂွတ်;ထိုင်ဂျးတီးဂိုဝ်းခေခေ, သေတီးတီးယဝ်
 ၂၈ ခေလ; ယင်,တုလ်းခေခေခေလ; ထုဝ်းဂုခေဝျးမီးသဝ်း
 ဝျးကောျး။ ပုခေဂျး,ဂီဝ်းခေခေ;ယဝ်လင်,သမ္မိယင်,
 တုလ်းခေခေထိုင်;ဂမ်းခေခေ;ခေလ; လံးဂုခေမီးသိပ်းဂျး
 ၂၉ ဝျးကောျး။ ပိုဝ်းကခေဂုဝ်းတမ်းတုမ္မိတွက်;မိခမ်းမာ်,
 ဂိုခေခေလ; ဂုဝ်းချးဂျးသုးသီ,မာ်; တုဂ်းဂျးတီးဂျာင်
 ၃၀ ဂိုဝ်းသေခေလ; ပိုဝ်းမိုဝ်းလီဝ်ခေခေ;။ ခွဲးမိုဝ်းကခေ
 ဂုခမ်းဂိုဝ်းလီဝ်ခေခေ ဂိုဝ်းဂိုဝ်းခေခေ,ဂျာင် တမ်းချး
 ဂျာ်သုးတုဂ်းဂျးတီးဂိုဝ်းသေယဝ်။ ချးဂိုဝ်းကခေ,
 တုဂ်းဂျးခွဲးပင်,လံာ်ခေလ; ဂျာ်,ငါတမ်းပီဝ်းဂို
 ၃၁ ဂိုဝ်းခေလ;ကွဂ်,ပံးခေခေထိုင်။ ပေးလု လတ်;တီး
 တပုမ္မိ; ကိတ်,တင်;ဂုခမ်းသိုဝ်းလီဝ်ခေခေခေလ;ဝျး;-
 ပေးဂုခမ်းလီဝ်ခေခေ ကမ်,ယူ,ဂျးခေခေဂိုဝ်းလီဝ် ခဝ်
 ကမ်,ဂတ်းယီခေချးသျး,လံးဂုလ်း။ ဝျးခေခေ,ခေ
 ၃၂ ကောျး။ မိုဝ်းခေခေ ဂုခမ်းသိုဝ်းလီဝ်ခေခေခေခေလီဝ်;
 ဂိုဝ်းကွခေ,ခတ်,တုဂ်းပီဝ်းသေကောျး။
 ၃၃ မိုဝ်းကခေမိုဝ်းလမ်တမ်းလီဝ်ခေခေ ပေးလု တိုက်
 ယုင်းလုဝ်းကဝ်ဂုခမ်းတင်းသိုင်;တင်းလုင် ဂျးခဝ်ဂိခေ
 တင်းဂိခေတင်းခုဝ်းခေလ;ဝျး;- ဝခမ်းမိုဝ်းခေ ပီခေ
 ဝခမ်းသုတ်းသိပ်းသီ,ဝခမ်း ကခေသုကမ်,ဂိခေတင်း
 ၃၄ ဂိခေတင်းခုဝ်းခေလ; ခမ်း,ဂိုဝ်းယူ,ခေခေယဝ်။ ပိုဝ်း
 ခေခေလ; ဂဝ်တိုက်ယုင်းလုဝ်းကဝ်သု ဂျးသုဂိခေတင်း
 ဂိခေကောျး။ ပေးသုဂိခေထိုင် တမ်းပီခေလွင်;တင်း
 ကခေသုတမ်းလံး;ဂတ်းယီခေချးသျး,ကောျး။ ခုခေ
 ဂုဝ်သုတမ်းကမ်,လံးလုလံးလီဝ်သေသီခေ;။ ဝျးခေခေ,
 ၃၅ ခေသေယဝ်။ မခမ်းကဝ်ခဝ်;မုခမ်းခေလ; ယွင်းယေး
 ဂျးလုး;တြးပီခေလဝ်; ဂျးတီးခေခေ,ခေဂျးခေခေတင်း
 သိုင်;တင်းလုင်လီဝ်ခေခေယဝ်လင်, မိတ်းခဝ်;မုခမ်း
 ၃၆ ခေလ;ဂိခေကောျး။ခဝ်တင်းသိုင်;တင်းလုင်လီဝ်ခေခေ
 ကောျး မီးတင်းကခေသဂ်;သျး,မုခေလ; ဂိခေတင်း
 ၃၇ ဂိခေတင်းခုဝ်းကောျး။ ခေပုကခေ,တုလ်း ဂုဝ်းလီဝ်
 ကခေမီးဂျးခွဲးဂိုဝ်းခေခေ မီးသွင်ပင်,လီဝ်တမ်းသိပ်း
 ၃၈ ပံာ်ဂုဂ်းကောျး။ ခဝ်ဂိခေကမ်,ဂိခေတီမ်သေယဝ်
 ကဝ်ခဝ်;သခေခဝ်;ပိုဝ်း,လီဝ်ခေခေ ထီမ်;တုဂ်းပီဝ်း
 ၃၉ ဂျးခွဲးပင်,လံာ်ခေလ; ဂိုဝ်းဂျးမဝ်မုခေကောျး။ မိုဝ်း
 ကခေမိုဝ်းလီဝ်ခေခေ ပီဝ်းသမ္မိကမ်,ဂုတီးခေခေ
 သေကောျး ခဝ်ဂုခေလီဝ်,ဂုတီးခေခေပင်,လံာ်,ကခေခေခေ
 ကခေမီးခေခေ,ဂျာတ်,သံးဂိုခေလ; ခဝ်မီးတင်းဂျာ်,
 တင်းပွင်ဝျး။ ပေးကဝ်ဂိုဝ်းခဝ်;လံးလီဝ် တမ်းကဝ်
 ၄၀ ခဝ်;တင်း,ဂျးခေခေခေ,ခေခေကောျး။ ခဝ်တီဝ်းပီဝ်း

ဂျာ်သုးလီဝ်ခေခေသေယဝ် ဂျးဂိုဝ်းပီဝ်းဂိုဂျးခေ
 ပင်,လံာ်,ခေလ; ခေလီဝ်;ကခေမတ်;ဂိုဝ်းမုလမ်းကခေ
 ၄၁ ခတ်းဂျာင်မခေခေခေသေယဝ် ဂီးခေခေ,လင်းယခေ
 ထွင်,လုမီးဂျး,လုဂျးတီး;ခေခေ,ကောျး။ ဂုဝ်းဂွတ်;
 ထိုင် ဂျးတီးကခေခေခေသွင်ခေခေ,လံာ်;ဂတ်းခေခေ
 သေယဝ် ဂျးဂိုဝ်းတင်း,ဂျးခေခေဂျာတ်,သံးသေကောျး။
 ဂုဝ်ဂိုဝ်းခေခေ ယင်းကမ်,တုဂ်းခေခေ,ခေခေလံး;ခေလ;
 ပိုဝ်းကခေလီဝ်ခေခေပိုဝ်းခေခေ ထိပ်,ခေခေ;ခေ,ခေခေ
 ၄၂ ခေလ; ဂျာင်မခေခေဂျး,ကောျး။ မိုဝ်းခေခေ ဂုခမ်းသိုဝ်း
 လီဝ်ခေခေ ပိုဝ်းကခေဂုဝ်းခေခေလီဝ်ခေခေတုဂ်းဂိခေ
 လီဝ်ခေခေ တမ်းလုလ်းခေခေကွဂ်,ပံးခေလ; ခဝ်ဂျာ်,
 ၄၃ ပွင်တမ်းကဝ်ခဝ်တံာ်ကောျး။ တပုမ္မိခေခေ ပိုဝ်းကခေ
 ခွဲးဂျး ပေးလု ဂတ်းယီခေချးသျး,ခေလ; ခေဂျးခေ
 တင်းဂျာ်,တင်းပွင်ဂုခမ်းသိုဝ်းလီဝ်ခေခေခေလ;
 ပခေကမ်; ဂျးခေခေလီဝ်ခေခေလုလ်းခေခေလံး;ခေခေ
 လုင်းဂျး,ကွခေတင်းခေလ; ဂျး,ဂျးတီးခေခေဂုဝ်း
 ၄၄ ဂျးဂုခမ်းကခေဂိုဝ်းကခေဂျာ်ခေ,လီဝ်ခေခေ ခီ,ပီခေ
 လု။ ခိုဝ်းဂိုဝ်းလုခေလ;ဂျး,ကောျး။ ခေခေ,ခေခေခေ
 ခဝ်တင်းသိုင်;တင်းလုင်လီဝ်ခေခေ ဂင်းလွတ်;တင်း
 ခေခေခေလ;ဂွတ်;ထိုင်ဂျး,ဂျးခေခေဂုဝ်းကောျး။

၂၈

ဂွတ်;ထိုင်ဂုခေမေ,လိတီ

၁ မိုဝ်းကခေ လွတ်;ကွဂ်,လီဝ်ခေခေ,ခေခေယဝ်ခေခေ
 လီဝ် ဂုဝ်းဂုလွင်;ကခေ ဂုခေခေခေ လံးဂွင်ဂိုဝ်းဝျး
 ၂ ဂုခေမေ,လိတီ ခေခေကောျး။ ဂွပ်;ပိုဝ်း;ခေခေတုဂ်း
 ခေလ; ဂတ်းခေ,လုင်လင်ခေခေ ဂုခမ်းလုင်းတင်း
 လံာ်သု,ခေခေသေယဝ်။ ဂုဝ်တုင်းကဝ်ဂုဝ်းခေလ; ဂိုတ်း
 ၃ ဂျးလုးယု,ခေ,တီးဂုဝ်းကောျး။ မိုဝ်းကခေ ပေးလု
 ဂုဝ်;ကဝ်ခေခေခေလ; သု,ဂျးခေခေ;ခေ;ယူ,ခေခေ ဂု
 ဂျာ်တုဝ်ခေခေ; ကွဂ်,သေဂျးခေခေကံာ်ခေမုခေခေလ; ဂျး
 ၄ လမ်းဂျးခေခေခေခေခေခေ။ ဂုခမ်းလီဝ်ခေခေခေခေ
 ဂုခေသေယဝ် ခေခေ,ဂခေခေလတ်;ဂခေခေလ;ဝျး;-
 ဂေခေခေ မခမ်းပီခေဂုခမ်းကခေကဝ်ကသဂ်;ပိုဝ်း;တံာ်
 ခေခေခေတုဂ်း။ ပီဝ်းသမ္မိ မခမ်းလွတ်;ခေခေပင်,
 လံာ်,သေကောျး; တြးကခေသိုဝ်းတေ,ခေခေ ကမ်,
 ပခေကခေခေဂျးမခမ်းကသဂ်;လိပ်း။ ဝျးခေခေ,ခေ
 ၅ ကောျး။ ပေးလု ဂျးသခေ,ခေတီးပီဝ်း;ဂုဂျာ်ခေခေ
 တုဂ်းဂျး,ဂျးခေခေ;ခေခေလ; ကမ်,ပီခေခေခေဂျးတီး
 ၆ မခမ်းဂျးသင်သေကိတ်း။ ဂမ်းကွခေ,ခေခေ;ဂုလ်း
 မခမ်းတမ်းဂွတ်;တင်းတုဝ်တင်းခေခေ။ ကမ်,ခေခေဂျး;
 မခမ်းတမ်းလုခေခေလ;တံာ်ကောျး။ ဝျးခေခေ ပီဝ်းသမ္မိခေ

ထာင်,ဧလး; ဝံ့တူဂ်းယု,ပိုင်ခေ,သေဂေး; မိုဝ်းကခမ်
 ကမ်,ဂုခမ်လွင်;ကခမ်ကမ်,လီသေလိုဝ်သေပိုင် ပီခမ်
 မးဂးတီးမခမ်းခေခိုင် လိုခပ်လီဂ်းလံသေဧလး;
 လာတ်;ဝး;- ဂေးခို ပီခမ်တြေးကေး။ ဝးခေင်,ခမ်
 ရ ကေး။ ဂးဂိုဝ်းတီးခေခိုင် မီးလိခမ်ဂှါခိုင်; ကခမ်
 ပုပိလိ။ ကခမ်ပီခမ်ဧဂ, ပိုင်,ခေခိုင်ကေး။ မခမ်းဂုဝ်
 တုင်းကပ်ဂုဝ်းဧလးဂိုတ်း လီဝ်ဂိုတ်းလူဂုဝ်း လီလီ
 ၈ ငါမ်းငါမ်းသမ်ဝခမ်းကေး။ ဂေးကခမ်ပီခမ်ပေးခိုခမ်
 ပုပိလိ ခေခိုင် ပီခမ်တောင်းပီခမ်ကခမ်ခေင် ကိတ်,တင်း
 တွင်ဂှါ,လိုတ်;ဧလးခေခမ်းယု,ကေး။ ပေးလု ခပ်;
 ဧလး;သူးတွင်းသေယဝ် ကပ်မိုဝ်းတိုင်,ဂးခိုဝ်မခမ်း
 ၉ ဧလး; တောင်းခံ;တောင်းပီခမ်မခမ်းဂှါခိခမ်းကေး။ ပိုင်;
 ကခမ်ဂိုတ်းလိုဝ်ခေင်,ခေခမ်ဧလး; ဂုခမ်းတိုင်,တီး
 တိုင်,လီခမ် ကခမ်မီးတောင်းခံ;တောင်းပီခမ်ဂးခင်းဂုခမ်
 ခေခိုင် ကွခမ်ဂခမ်မးလူးတီး; ပေးလု ဧလး;လံ;
 ၁၀ ယု,လီဂ်ခမ်ဝါခမ်ကေး။ ခပ်ဂိုတ်းလေးဂှါတုတ်ခမ်
 ခေ,တီးဂုဝ်းဧလး; မိုဝ်းကခမ်ဂုဝ်းခိ,ပိုင်;ကွဂ်,ဂှါ,
 ခေခိုင် ခပ်ကပ်ခိုင်;ပိုင်ကခမ်ဂုဝ်းလုဝ်, ဂူးလိုဝ်ဂူးပိုင်
 တိုင်,ပခမ်ဂး;ခိုင်ပိုင်ဂုဝ်းကေး။

ဂွတ်;ထိုင်ပီခမ်းရုဝ်းမ

၁၁ ခေင်,ခေခမ်ဧလး; ပုခမ်သေသမ်လိုခမ်ယဝ် ဂုဝ်းသမ်
 ခိ,ပိုင်;ကေး,လေး,လာခမ်,တရေ, ကခမ်ပးဂှါခင်းရဂ်တူ.
 ၁၂ ဖေ,ဧဖေဂးတီးဂုဝ်းပိုင်;ခေခိုင် ဂှါ,ဧလး;။ သိုဝ်းဂွတ်;
 ဂးတီး; ဝီင်းသုဂုတ် ဧလး; ယု,သမ်ဝခမ်းကေး။
 ၁၃ သမ်လုဂ်သေဂေးတီးဝီင်းခေခိုင် ခိ,ပိုင်;လီပံ;ဂှါ,ဂွတ်;
 ထိုင်ဂးတီး; ရေ,ဂျါခေင်, ဧလး;။ ယု,ဝခမ်းခိုင်;သေ
 ယဝ်။ ပိုင်;ကခမ်လုခမ်းတောင်းလာခမ်းထုဝ်းမးဧလး;
 ခင်းသွင်ဝခမ်းဂုလ်း ဂွတ်;ထိုင်ဂှါ,ဂးတီး; ဝီင်းပေး,
 ၁၄ တယေး,လိ ကေး။ ဂုဝ်းထုဝ်းဂုခမ်ပီးခေခိုင်တင်းလံ
 ဂးတီး;ဝီင်းခေခိုင်သေယဝ် လွမ်းဂး;ခေင်,ကခမ်ခပ်
 တွင်းပခမ်, ဂှါ;ယု,လီတင်းဝခမ်းဧလး; ဂုဝ်းဂေး;ယု,
 ယဝ်လင်, ပံတောင်းဂှါ,လူးဂးတီး;ဝီင်း ရုဝ်းမ ကေး။
 ၁၅ မိုဝ်းကခမ် ပီးခေခိုင်ကခမ်မီးယု,ဂးခင်း ဝီင်းရုဝ်းမ
 လိုဝ်းခေခိုင် ဂှါခင်းလွင်;ကခမ်ဂုဝ်းဂွတ်;မးခေခိုင်
 လိုင် ခပ်ကွခမ်ဂခမ်လုဂ်တီး; ဂတ်,ကပ်ပိ ဂမ်းဖွင်;
 လုဂ်တီး; လဂွပ်;သမ်လင် ကွဂ်,မး; ဂှါ;လံ;ဂုဝ်းပိုင်
 တောင်းဂုဝ်းကေး။ မိုဝ်းကခမ် ပေးလု ဂုခမ်ခပ်ခေခိုင်
 လိုင် မခမ်းယွင်းယေး;ဂေး;လူး;တြေးပီခမ်လဝ်းဧလး;
 ၁၆ မီးလိုဂိုင်းယု,မး;ကေး။ မိုဝ်းကခမ်ဂုဝ်းဂွတ်;ထိုင်
 ဂး;ခင်း ဝီင်းရုဝ်းမ ခေခိုင် တပ်မူးခေခိုင် ကပ်ဂုခမ်း
 ကခမ်ခမ်,တုဂ်းဂီခမ်းလိုဝ်ခေခိုင် ကပ်;ပခမ်တီး;ဧဂ,
 ပိုင်;ကေး။ ပေးလု လမ်း လံ;ကခမ်ခေခိုင်လံ;ယု,

ခေ,ခေ, လုလ်း;ဂခမ်တင်းဂုခမ်းသိုဝ်းကခမ်ပိုင်မခမ်း
 ခေခိုင် ကေး။

ပေးလု ဂေးလာတ်;ခင်း ဝီင်းရုဝ်းမ

၁၇ ပုခမ်သေသမ်ဝခမ်းယဝ် ပေးလု ဂှါကပ်ခပ်လိုဝ်း
 ကခမ်ပီခမ်ဂုခမ်းယု,ဂုခမ်းလုင်ဂး;ခင်း ဂုခမ်းယုတ
 တင်းလံ;မးဧလး; ခပ်လုဂခမ်တုမ်ဂခမ်သေယဝ်မခမ်း
 လင်,လာတ်;ဧလး;ဝး;- ပီး;ခေခိုင်ခပ်ဂိုလ်း;။ ပီဂ်သမ်
 ဂပ်ခးကမ်,ပိုင်;ကမ်,လွံးဂုခမ်းမိဝ်းဂုဝ်း ကိတ်,တင်း
 ထင်းလာမ်, ကခမ်ပု,ပေးဂုဝ်းဂမ်ဂျါခိုင်လိုဝ်းခေခိုင်
 သေဂေး; ဂုခမ်းဝီင်းယေး,ရသလီမ်, လိုဝ်းခေခိုင်ကပ်
 ဂပ်ခးတုဂ်းဂီခမ်းသေဧလး; ကပ်;ပခမ်ဂး;ခင်းမိုဝ်း
 ၁၈ ဂုခမ်းရုဝ်းမ တင်းလံ;ကေး။ ခပ်လီတံ;တမ်လီတံ;
 တုလ်းဂပ်ခး;သေယဝ် ပိုင်;ကခမ်ကမ်,ထုဝ်းကမ်,
 ဂုခမ်ကပျီတ်; ကခမ်ထုဂ်,တံသေလိုဝ်သေပိုင်ခေခိုင်
 ဧလး; ခပ်မီးကလုဝ်,ခွံ;ပွံ,ဂပ်ခး;လွတ်;ကေး။
 ၁၉ မိုဝ်းကခမ် ဂုခမ်းယုတ လိုဝ်းခေခိုင်ခေခိုင်ကလုဝ်,
 ခေခိုင်လိုင်။ ဂပ်ခးလင်,လံ;ဝး; တမ်းခမ်,ကယု,
 တီး;ခေခိုင်ဂေး;ခမ်းဂေး,သု,ကေး။ ဝး;ခေင်,ခမ်ခး;
 ကေး။ ခင်းလွင်;ကခမ်ဝး;ခေင်,ခမ်ခေလမ်း။ ပိုင်;
 ကခမ်မီးတိုင်,ကပျီတ်;သေလိုဝ်သေပိုင် ဂး;ခိုင်
 ၂၀ ဂုခမ်းမိဝ်းဂုဝ်းဧလး;ဝး;ကမ်,လ်းခး;။ ပိုင်;ခမ်ဧလး;
 ဂပ်ခးလင်,လံ;ယွခမ်း ဂှါ;လံ;ဂုခမ်ဧလး;တဂ်လာတ်;
 သုလင်;ခး;ကေး။ ဂွပ်;ပိုင်;လွင်;တောင်းကခမ် ဂုခမ်း
 ကိတ်သရေ,လ တင်းလံ;မင်းထေး;မွင်းထေး;ယု,ခေခိုင်
 ဧလး; ဂပ်ခးလင်,လံ;ခမ်,တောင်းကခမ်ကပ်တင်း
 လိုဝ်းလီဂ်းမတ်;ဖုဂ်,ပုံခး;ယဝ်။ မိုဝ်းကခမ်ဝး;ခေင်,
 ၂၁ ခမ်လိုင်။ ခပ်ခေခိုင်ဂေး;လာတ်;တီး;မခမ်းဧလး;ဝး;-
 ဂုဝ်းကမ်,လံ;လိဂ်း;ဂး;တီး; မိုဝ်းယုတ လုလ်း;လွင်;
 မွံး။ ခင်းပီး;ခေခိုင်ကခမ်လုဂ်သေဂး;တီး;မိုဝ်းခေခိုင်မး;
 လိုဝ်းခေခိုင်ဂေး; ဖု;လုသေဂေး;သေဂုခမ်း ကမ်,
 လာတ်;ကမ်,ဝး; လွင်;တောင်းကခမ်တိုင်,ကပျီတ်;
 ၂၂ တီး;မွံး။ ခင်းဝး;ခေခိုင်သေဂေး; ဂုဝ်းမီးကလုဝ်,ခွံ;
 ထွမ်း,ခွံ;ငါခမ်းလွင်;ကခမ်မွံးထိုင်,ခေခိုင်ကေး။ လွင်;
 မခမ်းလမ်း။ လွင်;ကခမ်ဝး; ဖေ,သု,ခေ ပီခမ်ဖေ,
 သု, ကခမ်လံ;ခမ်,တောင်းကခမ်သေသွမ်းတိုင်,က
 ပျီတ်;ဂး;တီး;ဂု;လီခမ်ခေခိုင်လိုင်။ ဂုဝ်းဂုယု,။ ဝး;ခေင်,
 ခမ်ကေး။ ခေင်,ခေခမ်ဧလး; ခပ်ခေခိုင် ခိခမ်းမိုဝ်း;
 ခိခမ်းဝခမ်းပိုင်သေယဝ် မး;ဂး;တီး;ကခမ်မခမ်းသွမ်း;
 ၂၃ ပိုင်;ယု,ခေခိုင်ခေခိုင်,ကေး။ မခမ်းဂေး; လုလီမ်
 ခိုင်,ဂင်ခေခိုင်တေး,ထိုင်ဂွတ်;ခိုင်,ဂင်ခမ်း ဖုဂ်,ကွဂ်,
 ဧခေပျါ;ခမ်,သဂ်;သေ,ဂေး;လာတ်; လွင်;မိုဝ်း;တြေး
 ပီခမ်လဝ်းဧလး; ကိတ် ဂျါမ်းပိုင်းလုဝ်;တိမုဝ်းသေ,

တင်း ရှမ်းကတော့၊ဂတ်းတိ တင်းလံသေခလး
 ၂၄ တိုင်းယုင်းလုင်းကပ် လွင်းတင်းကခင်လပ်းသီင်၊
 ဂခင်တင်း လင်းယေ၊သု ခခေင်ကျေး။ ဂမ်းဗွင်း
 ၂၅ ယုမ်း၊ရွမ်းကခင်မခင်းရှေးလတ်းခခေင်ကျေး။ ဂမ်း
 ဗွင်းကျေးကမ်း၊ယုမ်း။ ခခင်၊ခခေင်ခလးခပ်ခခင်၊ဂခင်
 ဂခင် လိုသဗေးပိုင်းဂခင်သေယဝ်ကွက်၊ရွေးကျေး။
 ခခင်းမိုင်းကခင် ခပ်ယင်းတိုက်ကွက်၊ရွေးယု၊ခခေင်လိုင်
 ပေးလု လတ်းရွမ်းခေးခိုင်းခလးဝေး။- ဝိလိုလု၊
 မူတ်းလင်၊လင်း ကပ်ပေးဗ်ဗ်ကီသု၊ယ ရှေး
 ၂၆ လတ်းဂေးတီးပု၊ပေးဂုင်းဝို သေချု၊လီငမ်းခလး
 ဝေးလမ်း ရှေးဂေးတီးဂုင်းမိမ်းခခေင်သေခလး လတ်း
 ဝေး။- သူခင်းယု၊သေကျေး။ သူကမ်း၊ဂူကမ်း၊လီင်း။
 ၂၇ ဂုခင်ယု၊သေကျေး။ ကမ်း၊မတ်းကမ်း၊တွင်း။ လွင်း
 မခင်းလမ်း။ ဂူင်လိုခပ်ခင်းခေးယု၊ ဂူခပ်ခင်းခင်း
 ယု၊ မတ်း၊တုခပ်လမ်းယု၊ကျေး။ ခခင်၊ဂိုဝ်တုခပ်
 တင်းဂုခင်။ ဂူခပ်တင်းခင်း။ ဂူင်လိုခပ်တင်းဂူလီင်း။
 တင်းဂမ်းတင်းရှုခပ်တင်းခံပုတ်းလိုင်။ ခပ်တင်း

လံးဝံ၊မေးလုးဂပ်ခလး ဂှ်းတင်းခံးတင်းပီခခင်ဂုာ်
 ၂၈ ကေး။ ပိုင်းခခေင်ခလး သူဂူဂုခင် ရှေးလုးတင်းကခင်
 ဗြေးပီခခင်လင်းခဂ၊ခွတ်းကပ်ခခေင်။ လံးခမ်း၊တင်း
 ကခင်ပခင်ရွေးဂေးတီး ဂုခင်းတင်၊လိုဝ်တင်၊ခိုင်း
 တင်းလံခလး ခပ်ကျေးတင်းထွမ်း၊ကပ်ကျေး။ ဝေး
 ၂၉ ခခင်၊ခခေင်ကျေး။ ပေးလု လတ်းဝေးလိုဝ်ခခင်၊ခခေင်
 သေယဝ် ဂုခင်းယုတ လိုဝ်ခခေင်ကွက်၊ရွေးခလးမီး
 တင်းကခင် ခခင်၊ဂခင်ဂခင်တိုင်း၊ပင်၊လတ်းလု
 ၃၀ ဂခင်ခခေင်ခေးကျေး။ လိုခင်းခခေင်လင်၊ မခင်းယု၊
 ဂေးတီးဂုခင်းကခင်မခင်းခတ်းကပ်ခခေင် သွင်ပီးတိမ်
 တိမ်ခလး ခမ်း၊ခိတ်၊ခပ်လိုဝ်ခခေင်မေးလုးဂေးတီး
 ၃၁ မခင်းတင်းသီင်းတင်းလုင်လိုဝ်ခခေင်ကျေး။ ဗုးလု
 ကေး ယင်းကမ်း၊ခဂုကမ်း၊ခိတ်ကခင်မခင်းရှေးလတ်း
 ဂုတ်းဂုတ်းဂုခင်ဂုခင် လွင်းမိုင်းဗြေးပီခခင်လင်းခခေင်
 ခလး သင်၊သွခင်ခခေင်ပေး လွင်းတင်းကခင်လပ်း
 သီင်၊ဂခင်တင်း လင်းယေ၊သုခရိုဝ် ခခေင်ကျေး။

ရှမ်းဂုတ်းထုတမာခင်,လင်းယဝ် ယဝ် ကေး
